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Na našich internetových stránkách budete v obraze už den před zahájením voleb, 
tedy ve čtvrtek 22. září, kdy spouštíme on-line zpravodajství formou krátkých aktualit,

zásadních novinek, komentářů i exkluzivních rozhovorů.
Přinášet vám budeme i první průběžné výsledky až do sobotního večera.

Stačí kliknout na www.vecernikpv.cz a buďte s námi na příjmu!

VOLBY ON-LINE
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PROSTĚJOV V rodině bývalé-
ho hráče NHL, českého repre-
zentanta a  prostějovského 
rodáka Lukáše Krajíčka i jeho 
bratra Jana, taktéž skvělého 
obránce, došlo k  bolestné 
tragédii. Jeho devětasedmde-
sátiletého otce našli v pondělí 
v  jeho domě ve Vrahovicích 
bez známek života. Podle in-
formací Večerníku se těžce 
nemocný Jan Krajíček starší 
zastřelil... 

Otec slavných hokejistů

SE ZASTŘELIL!
zjistili jsme



WWW.VECERNIKPV.CZ19. září 20222 25 RUBRIKY

rubrikyrubriky
VečerníkuVečerníku

O  prohlídky byl zájem. Celo-
týdenní program letošních Dnů 
evropského dědictví se setkal s ob-
rovským zájmem Prostějovanů. 
Hojně navštívená byla nejen ko-
mentovaná prohlídka galerie Špa-
líček, ale lidé si se zalíbením pro-
hlédli také prostory hlavní budovy 
muzea, hvězdárnu i kino Metro.

Už jen necelých pět dní zbývá do 
otevření volebních místností. 
Komunálními volbami napříč 
celým regionem se dnešní vydání 
Večerníku zabývá velice obsáhle. 

5

„KOLIKRÁT SE 
SÁM SEBE PTÁM, 

JESTLI JSEM SE 
NEZBLÁZNIL!“

Miroslav Pišťák ve svých třiaosm-
desáti letech kandiduje za ČSSD 
v komunálních volbách a v rozho-
voru pro speciální přílohu Večer-
níku na sebe prozradil mnohé...

Slovenská herečka a  zpěvačka 
zazpívala nádherné šansony ze 
svého repertoáru v neděli na farním 
dvoře v Olšanech u Prostějova

SZIDY TOBIAS
Foto: internet

„Myší díra“ osiří. Už ode dneš-
ního dne, tj. pondělí 19. září, jsou 
uzavřeny ulice Říční a Tovární ve 
Vrahovicích v souvislosti s rekon-
strukcí komunikace kolem pivo-
varského rybníčku a  výstavbou 
nového chodníku. Průjezd „myší 
dírou“ tak bude až do 30. listopadu 
znemožněn, což určitě negativně 
ponesou nejen řidiči z Vrahovic. 

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 14/7 °C
Zita

12/7 °C
Oleg

Støeda 14/6 °C
Matouš

Ètvrtek 16/7 °C
Darina

Pátek 15/7 °C
Berta

Sobota 16/7 °C
Jaromír

Nedìle 17/8 °C
Zlata

Máslo v akci 
za „pajcku“

Prostějov (mik) –  „To si snad dě-
lají srandu,“ durdila se ve čtvrtek 
odpoledne v  jednom prostějov-
ském supermarketu postarší dů-
chodkyně u regálu s mléčnými vý-
robky. Prodejna v  něm zvýraznila 
máslo v akci za 49,90 koruny. „Ještě 
před rokem bych tak drahé máslo 
nekoupila, ale teď je nejlevnější. 
Ta drahota je příšerná,“ ulevila si 
seniorka, která si nakonec máslo za 
„pajcku“ do košíku dala. Aby také 
ne, když ostatní másla stála ještě 
o třicet korun víc... 

Houbaøi: je to na kosu! 

Prostějovsko (mik) – Prostě-
jovský region patří k těm místům 
v  republice, kde jsou houbaři 
v  sedmém nebi. Během uplynu-
lého týdne hlásí návštěvníci lesů 
nadmíru bohaté úlovky, zejména 
v  okolí Ptení a  dále na Konicku. 
„Jsem důchodce, takže do lesa 
chodím každý den. Od pondělí 
do středy jsem přinesl z  různých 
míst v  okolí Konice celkem osm 
plných košů hub! Rostou zejmé-
na hřiby smrkové, suchohřiby 
a  křemenáče. Moje manželka už 
mi nadává, že neví, co si s  tolika 
houbami počne. V  lesích je to 
ale opravdu na kosu a  pořádnou 
nůši,“ telefonoval Večerníku pra-
videlný houbařský zpravodaj pan 
Jaroslav z Konicka. 

Kanály nestíhaly

Prostějovsko (mik) – Vydatné 
srážky minulý týden prověřily 
schopnost kanalizační sítě v Pros-
tějově pobrat nebývalé množství 
vody. „Jako tradičně se tvořily ob-
rovské kaluže na křižovatce ulic 
Olomoucká a  E. Valenty a  také 
v „myší díře“ ve Vrahovicích. Kaná-
ly tady nestíhaly, ale v těchto dvou 
případech je to tradiční při každém 
velkém dešti,“ míní Petr Labounek 
z Prostějova. A má pravdu... 

RYCHLÝ
NÍK

Primátor Francimór Kopačka narych-
lo svolal na zítřek mimořádné jednání 
prostějovského zastupitelstva. Prý má 
být opravdu, ale už fakticky opravdu 
poslední v  tomto volebním období. 
Agentura Hóser se ještě během uplynu-
lého víkendu pídila, proč tak neočeká-
vaně primátor svolal komunální poli-
tiky, kteří se už viděli u volebních uren. 
„Chceme navázat na dobrý a užitečný 
zvyk ze socialismu. Abychom zabránili 
excesům mnoha Prostějovanů během 

komunálních voleb, rozhodli jsme se 
navrhnout novelu vyhlášky o pití alko-
holu na území města Prostějova. Návrh 
spočívá v  tom, že zakážeme během 
pátku 23. září a soboty 24. září prodej 
jakéhokoliv chlastu ve všech obchodech 
ve městě. Týkat se to bude tvrdého al-
koholu, piva, vína i dětského šampusu. 
Nechceme dovolit, aby si někteří notori-
ci dělali z voleb srandu, natož aby v opi-
losti dali hlas nějaké pofiderní straně,“ 
prozradil agentuře Hóser primátor 
Francimór Kopačka. „Jen ve střízlivos-
ti může být člověk soudný a dát hlas té 
správné straně, či spíše hnutí,“ dodal 
souhlasně první náměstek primátora 
Jiří Nikamnepospíchal. 

Je nasnadě, že v úterý odpoledne, na 
kdy je svoláno mimořádné jednání 
zastupitelstva, tento návrh projde 
díky většině hlasů radniční koalice. 
Ovšem už teď má Agentura Hóser 
zprávy o tom, že opozice se bude opět 
bouřit. „Naši voliči jsou všichni absti-
nenti, jinak by se ze života v Prostějově 
zbláznili a museli by chlastat denně! 
Nechápu ale, proč by si občané před 
příchodem do volební místnosti ne-
mohli dát kotel slivovice,“ rozčiluje se 
už nyní Alda Tatyášek, lídr hnutí Na 
křivo! 
Zákaz prodeje alkoholu během nastá-
vajícího pátku i soboty bude kontrolo-
vat městská policie. „Budeme dohlížet 

na to, že se lidem neprodají ani nosní 
kapky v lékárně. Za porušení této nové 
vyhlášky města mohou padat až mi-
lionové pokuty v  hotovosti,“ vystrašil 
Liborek Šelestík, náčelník strážníků 
v Prostějově. „Chtěla bych ještě dodat, 
že v neděli 25. září už prodej alkoholu 
povolíme. Chceme totiž, aby občané 
našeho města slavili naše vítězství ve 
volbách,“ nechala se dokonce slyšet Mi-
ládka Bitva u Sokolova, která chce být 
příští primátorkou Prostějova. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura O víkendu se nebude prodávat alkoholO víkendu se nebude prodávat alkohol

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 22. června 1990 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská poli-
cie celostátní pátrání dne 7. září 2022. 
Jeho zdánlivé stáří je v rozmezí od 30 do 
35 let, měří mezi 180 až 185 centimetry, 
má střední postavu, hnědé oči a  hnědé 
vlasy. 

MICHAL VOJTUŠ 

se narodila 20. dubna 2009 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledanou vyhlásila prostějovská poli-
cie celostátní pátrání dne 13. září 2022. 
Její zdánlivé stáří je v rozmezí od 13 do 
14 let, měří okolo 136 centimetrů, má 
hubenou postavu, hnědé oči a  hnědé 
vlnité vlasy. 

MARTINA ŽIGOVÁ 

po dvojici hledaných

Živnostník z  Malého Hradiska 
nyní pláče nad výdělkem. Po-
licisté teď pátrají po pachateli, 
který předminulý víkend ukra-
dl nákladní vozidlo Fiat Du-
cato zaparkované před jedním 
z domů v uvedené obci. Vozidlo 
sloužilo majiteli jako pojízdná 
dílna. 

Po krádeži byla stanovena ško-
da na půl milionu korun, jen 
odcizením vozidla vznikla ško-
da 380 tisíc... Uvnitř se nachá-
zely dva sudy se sto litry nafty, 
motorová pila, aku vrtačka, 
mazací lis, lišty na harvestor 
a mnohé ruční nářadí. Pokud se 
policistům podaří zloděje zjis-
tit, hrozí mu u soudu až pětiletý 
kriminál.

500 000

KRIMI•• Pondělí •• 
Sebedestrukce. „Pijeme na cizí zdraví a ničíme si vlastní,“ všiml si anglic-
ký humorista Jerome Klapka Jerome. Nejen zdraví, ale i rodinný rozpočet 
si narušilo šest řidičů, které pod vlivem alkoholu přistihli policisté během 
tradiční akce. Ta po víkendu proběhla na silnicích celého Olomouckého 
kraje.   

•• Úterý •• 
Prostějovské ceny. „Popularita je trest, který vypadá jako ocenění,“ kon-
statoval švédský režisér Ingmar Bergman. Naštěstí pro laureáty nejsou 
Ceny města Prostějova spojené s žádnou velkou slávou, navíc se mnozí 
z nich jich dočkali až posmrtně. Ti žijící si je převzali na prostějovské rad-
nici. 

•• Středa ••
Bezpečná předpověď. Povídají si dvě vlaštovky: „Bude pršet.“ Druhá se 
ptá: „Jak to víš?“ „Ale lidé vyhlížejí, jestli lítáme nízko…“ Uprostřed týdne 
po delší době lilo opravdu jako z konve. 

•• Čtvrtek •• 
Zpomalující protest.  „Množství traktorů, kombajnů, trabantů a jiných 
pomalu jedoucích aut, které potkáte na jednom kilometru cesty, je přímo 
úměrné tomu, jak moc pospícháte.“ To praví jeden z klasických Murphyho 
zákonů. Hodně spěchat museli lidé, kteří narazili na kolonu zemědělské 
techniky, jež projela po prostějovských ulicích kvůli protestům zemědělců. 

•• Pátek ••
Válka a hanba. „Velká Británie a Francie měly na vybranou mezi válkou 
a hanbou. Zvolily hanbu. Budou mít válku,“ konstatoval prozíravě pozdější 
válečný premiér Velké Británie Winston Churchill. Události II. světové vál-
ky připomněla akce Zámek Plumlov v obležení, jejíž součástí byla i spanilá 
jízda na prostějovské náměstí. 

•• Sobota ••
Odpadky, či poklady? „Naše kultura je nesmírně bohatá jak na odpadky, 
tak i  na poklady,“ konstatoval americký spisovatel Ray Bradbury. Každý 
z nás přitom může spolurozhodovat o tom, zda zanecháme na zemi našim 
dětem více odpadků či pokladů. Ti, kteří si to uvědomují, se pravidelně 
schází na akci Ukliďme svět, ukliďme Česko, která v Prostějově proběhla 
v okolí říčky Hloučely.  

•• Neděle ••
Růže v kostele. „Manon je motýl. Manon je včela. Manon je růže hoze-
ná do kostela,“ rýmoval básník Vítězslav Nezval. Navštívit pozoruhodný 
kostel sv. Petra a Pavla a kapli sv. Lazara na Petrském náměstí v Prostějově 
mohli lidé v rámci Dnů evropského dědictví. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“

Foto: Michal Kadlec

FOTOFOTOVEÈERNÍKU
VEÈERNÍKU

Michal KADLEC

Madam 
Sokolová 
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PROSTĚJOV Dobré vínečko a hody k sobě pochopitelně neod-
myslitelně patří. Tímto snímkem se vracíme k nedávným jubilejním 
Hanáckým slavnostem v Prostějově, které se i přes určitou nepřízeň 
počasí vydařily na jedničku. Večerník na něm zachytil náměstkyni 
primátora Miladu Sokolovou zrovna v maličko choulostivé situaci, 
kdy společně se členy folklórního souboru „nasávala“ vínko těsně 
u pódia před radnicí. „Když je vám něco nabízeno, tak to prostě 
ochutnáte,“ komentovala se smíchem „pití přímo z flašky“ Milada 
Sokolová. A měla recht, vždyť k perfektní zábavě víno prostě patří. 

Nebo že by „Miládka“ už předčasně slavila výsledky voleb? 



Tři desítky traktorů minulý 
čtvrtek dopoledne do města do-
razily ze dvou tras, a to od Kos-
telce na Hané a od Výšovic. Pro-
jely přitom mimo jiné ulicemi 
Brněnská, Újezd, Olomoucká 
a Kostelecká. Touto protestní 
jízdou chtěli zemědělci vyjád-
řit nesouhlas s nereálnými cíli 
české vlády a Evropského parla-
mentu v podobě tzv. Green De-
alu, který by měl dle nich fatální 
dopady na zemědělskou výrobu 
a následně i potravinářství. 
„Bez ohledu na naši vlastní praxi 
nás Evropská unie nutí hospo-
dařit způsobem, který zásadně 
zhoršuje efektivitu a výnosnost 
našich polí. Jedná se například 
o požadavek nechat čtyři pro-

centa půdy úhorem,“ vysvětlil 
Josef Cetkovský, předseda ZD 
Určice a zároveň předseda Ze-
mědělského svazu Prostějov, 
jehož členové se v drtivé většině 
do protestů zapojili. Podle něj 
by podobné kroky negativně 
ovlivnily třeba množství vypěs-
tované cukrovky či by mohly 
vést k nedostatku krmiv pro 
živočišnou výrobu. Prostějovští 
zemědělci se tímto způsobem 
zapojili do celorepublikových 
protestů zejména proti nevhod-
ně načasovanému „zelenání Ev-
ropy“. „Zda to celé něčemu pro-
spěje, bude samozřejmě záležet 
na české vládě a její ochotě na-
slouchat našim argumentům,“ 
uzavřel Cetkovský. 

 Foto: www.flowee.cz  

PROSTĚJOVSKO Velký 
a pochopitelný zájem vzbudila 
informace o tom, že se v regi-
onu mohla objevit medvědice 
i  s  mládětem. Večerník celou 
záležitost bedlivě sleduje, 
nicméně další potvrzení vý-
skytu velké šelmy u nás se ani 
v  průběhu uplynulého týdne 
neobjevilo. 
Zpráva o  spatření medvědice 
i  s  mládětem do redakce dopu-
tovala od jedné z  majitelek chat 

v oblasti kolem Seče u Lipové. 

Možnost výskytu pak zcela ne-
vyloučili ani prostějovští myslivci 
s odkazem na to, že stejná dvojice 
měla být spatřena u Šebetova na 
Blanensku. Ten je přitom od Seče 
vzdálen pouhých deset kilome-
trů a katastry obou obcí spojuje 
souvislý pás lesa. Ani na jednom 
z  uvedených míst se však nepo-
dařilo objevit medvědí stopy. 
Jejich pohyb nezaznamenaly ani 
nastražené fotopasti. Na tom se 
nic nezměnilo ani během uply-
nulého týdne. 

„Žádné potvrzení výskytu 
medvědice s  mládětem u  nás 
stále od nikoho z  myslivců, 
houbařů či kohokoliv jiného 
v  tuto chvíli nemám. V  přípa-
dě, že by se skutečně objevi-
la u  Seče, nepochybně by se 
v  jejím okolí dlouho nezdržela 
a pokračovala by dále do vojen-
ských lesů,“ prohlásil v  závěru 
uplynulého týdne exkluzivně 
pro Večerník Jiří Procházka, 
jednatel okresního myslivecké-
ho spolku.  (mls)    

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ
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Foto: internet

František JURA,

Tento týden budeme v komunálních vol-
bách rozhodovat o složení prostějovské sa-
mosprávy na nadcházející čtyři roky. Není 
žádným tajemstvím, že znovu vedu kandi-
dátku hnutí ANO 2011 a chci se opětovně 
ucházet o pozici primátora. Zájem občanů 
o dění v Prostějově, který mohou projevit 
právě ve volbách, považuji za mimořádně 
důležitý. Proto bych vás touto cestou rád 
požádal, abyste si našli chvilku času a v pá-
tek nebo v  sobotu do volebních místností 
skutečně přišli. A  kdo by měl dostat váš 
hlas? Volte ty, kteří splnili vaše očekávání. 
Pokud se někdo chlubí, že už je dvě, nebo 
dokonce tři volební období zastupitelem, 
ale dotyčný ve skutečnosti nic neprosadil, 
nic nevybudoval a ničemu nepomohl, jeho 
podpora z vaší strany ztrácí význam. Váš 
hlas tak bohužel ve skutečnosti propadne, 
protože ničemu dobrému v  našem krás-
ném městě nepomůže. Pravděpodobně jen 
podpoříte vyvolávání atmosféry zmaru 
a  nastolování konfliktní nálady v  zastu-
pitelstvu. Doporučuji vám volit ty, kteří 
pro vás skutečně poctivě pracují. Ty, kteří 
revitalizují sídliště, budují a opravují ces-
ty i  chodníky, podporují kulturu a  sport. 
Ty, kteří stáli na vaší straně v době covidu 
a jsou připraveni být zárukou, že nespad-
nete na pomyslné dno v době energetické 
krize. Přeji vám ve volbách šťastnou ruku.
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Řidiče čeká další komplikaceŘidiče čeká další komplikace
PROSTĚJOV Právě dnes, tj. v pon-
dělí 19. září, dojde k  uzavírce To-
vární a  Říční ulice ve Vrahovicích. 
Takzvanou „myší dírou“ řidiči ne-
projedou až do 30. listopadu. Důvo-
dem je stavební investice magistrátu, 
které po roce odkladu nechá koneč-
ně rozšířit úzkou komunikaci okolo 
zdejšího občerstvení a pivovarského 
rybníčku. Město nechá vybudovat 
i  chodník. Objízdná trasa stanove-
na není, dá se ovšem očekávat, že po 
dobu více než dvou měsíců se zinten-
zivní doprava ve Vrahovické a  také 
Olomoucké ulici. 
Silniční komunikace vedoucí Říční 
a Tovární ulicí se v poslední době stala 

hodně frekventovanou, obzvláště když 
nedávno platila za jednu z objízdných 
tras při rekonstrukci Vrahovické ulice. 
Ovšem její technické parametry jsou 
hodně slabé a mnohdy i nebezpečné. 
Silnice je velice úzká a často zde dochá-
zí k ohrožení nejen projíždějících řidi-
čů, ale i chodců a cyklistů. „Rozšíření 
této komunikace okolo provozovny 
občerstvení a  pivovarského rybníčku 
jsme měli v plánu už vloni, ale kom-
plikace při rekonstrukci Vrahovické 
ulice tuto investici oddálily o rok,“ řekl 
Večerníku Jiří Rozehnal (ANO 2011), 
náměstek primátora pro stavební in-
vestice v Prostějově. 

pokračování na straně 27 >>>

PROSTĚJOV Tolik traktorů se jen 
tak nevidí! Celkem 30 zeměděl-
ských strojů ze dvou směrů dora-
zilo ve čtvrtek 15. září dopoledne 
do Prostějova. Do protestní akce 
se zapojili zástupci 22 zeměděl-
ských družstev z celého regionu. 
Soukromým zemědělcům se ne-
líbí, že jim bruselští úředníci stále 
více diktují, jakým způsobem mají 
hospodařit na svých pozemcích.   

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
zpravodajství

 Foto: Martin Zaoral 
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Velký úspěch při tažení proti ne-
legálním výrobcům a  prodejcům 
alkoholu zaznamenali v pátek pros-
tějovští policisté. V Konici totiž od-
halili prostory, které byly napěcho-
vány hektolitry ilegálního alkoholu. 
Jak moc velký vliv na „černý trh“ ko-
nický sklad měl, se teprve prokáže. 
Zatím můžeme naštěstí konstato-
vat, že na rozdíl od sousedního Pře-
rovska, kde na otravu metanolem 
zemřelo již pět lidí, v regionu žádný 
takový případ zjištěn nebyl. 
O  metanolové panice, která v  uply-
nulém týdnu ovládla celou repub-

liku, tak mohli lidé na Prostějovsku 
„v klidu“ debatovat. Něco ostřejšího 
už si ale ani my koupit nemůžeme, 
prohibice na tvrdý alkohol naříze-
ná vládou totiž platí celoplošně! Na 
možné problémy v budoucnu už Ve-
černík v souvislosti s případem „stra-
žické vodky“ upozorňoval. Tehdy to 
ovšem úřady a celostátní média nijak 
zvlášť nezajímalo.
„Odhalili a  zabavili jsme velké množ-
ství alkoholu v nejrůznějších obalech. 
Šlo o půllitrové i litrové lahve, takzvané 
„pleskačky“ i kanystry a jiné velkoob-
jemové nádoby,“ prozradil Večerníku 

policejní zdroj blízký vyšetřování pří-
padu. „Celníci zajistí rozbory. Ovšem 
i kdyby nenašli žádný metylalkohol, je 
konický případ svým rozsahem veli-
kým úspěchem,“ uvedl zdroj s tím, že 
další informace nemůže s ohledem na 
vyšetřování prozradit. 
Jak Večerník zjistil, akce proběhla 
v  pátek ráno a  přímo souvisela s  ta-
žením proti nelegálnímu a  jedova-
tému alkoholu, který minulý týden 
zabil v České republice už dvacet lidí. 
Uprostřed uplynulého týdne se 
městem šířily spekulace, že v  pro-
stějovské nemocnici na oddělení 

ARO leží dva otrávení lidé! Tato 
podezření se však nepotvrdila. 
„Mohu potvrdit, že v  Prostějově 
není žádný pacient ani s otravou, ani 
s podezřením na otravu metylalko-
holem,“ vyvrátila v pátek fámy Hana 
Szotkowská, tisková mluvčí společ-
nosti AGEL, vlastníka Nemocnice 
Prostějov. Přestože na Prostějovsku 
se zatím žádný případ otravy me-
tylalkoholem neobjevil, policisté, 
celníci a pracovníci dalších státních 
institucí i zde pátrají po nelegálních 
výrobnách, stáčírnách a prodejnách 
nebezpečného alkoholu.
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Napsáno

17. 9. 2012
V  době, kdy se naplno rozjela 
metanolová kauza, celníci ve 
všech koutech republiky podni-
kali razie proti nelegálním vý-
robnám alkoholu. Jednu z nich 
objevili také v  Konici, kde se 
ale žádný metanol naštěstí 
nepotvrdil. V  době prohibice 
se však jednalo o  velký úspěch 
kriminalistů. Nicméně i  v  sou-
časnosti je pančování alkoholu 
stále aktuální, odhaduje se, že 
falešný alkohol zaujímá 15 až 
20 procent z celkové výroby al-
koholu v ČR. Letos v březnu se 
navíc deset let stará kauza při-
pomněla, když policisté objevi-
li v  obci na Konicku nelegální 
palírnu. Pančování alkoholu 
tak probíhalo a bude probíhat 
i nadále. Bohužel...     (jaf)
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Mathonova ulice II
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Palackého ulice Příště: Palackého ulice 
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 

PO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADU

PROSTĚJOV Správa železnic 
v  posledních letech informuje 
hned o několika investicích, které 
by se výrazně dotkly i Prostějova. 
Tou nejvýraznější má být rekon-
strukce místního nádraží. Ta se od-
kládá už více než deset let, od doby, 
kdy zde probíhaly snahy o uznání 
budovy za památku. Tou se budo-
va nestala a chátrá bez výraznějších 
zásahů dodnes, čímž se ze všeho 
stal pořádný STÍN MINULOSTI. 
Magistrát nyní informoval, že sou-
časný stav navíc ještě nějakou dobu 
potrvá.
Budoucnost budovy místního nádra-
ží se stala zejména v posledních třech 
letech v Prostějově velkým tématem. 
Jednopatrová budova z  konce 19. 
století měla být podle původních 

plánů zbořena. Proti se ale ozvala část 
veřejnosti. A  s  pokusem zachránit 
budovu přispěchalo i  město. Zájem 
projevili také někteří soukromníci, 
největší interes projevuje milionář 
a majitel restaurace Bělecký Mlýn Ri-
chard Benýšek. Nicméně budova stá-
le zůstává v  rukou státního podniku 
Správa železnic. Nadále ale s městem 
komunikuje ohledné plánů. „Jedná-
ní probíhají, mluvil jsem s  náměst-
kem z ředitelství v Ostravě. Aktuální 
zprávy jsou takové, že místní nádraží 
začnou opravovat v roce 2026,“ uvedl 
náměstek prostějovského primátora 
pro oblast rozvoje a  investic Jiří Ro-
zehnal. Objekt, v níž nejprve přestal 
fungovat hostinec a nedávno rovněž 
prodej jízdenek, tak bude chátrat dál...
Správa železnic nicméně v  regionu 

plánuje i další investice. Vést by měly 
k větší rychlosti na tratích nebo k mož-
nosti většího provozu. Největším po-
činem má být železniční koridor mezi 
Vyškovem a  Přerovem, který se do-
tkne i Nezamyslic a Němčic nad Ha-
nou. Další stavby se pak týkají přímo 
Prostějova. „Hlavní nádraží by mělo 
být opravováno nejdříve v letech 2024 
a  2025, zkapacitnění trati mezi Pros-
tějovem a  Olomoucí někdy v  letech 
2026 a 2027. Stejný krok na trati z Pro-
stějova do Nezamyslic o rok později,“ 
upřesnil Rozehnal. Přímo v Prostějově 
by měly na hlavním nádraží vzniknout 
podchody k  nástupištím a  například 
ve Vrahovické ulici podjezd. Ale o tom 
všem se mluví už tolik let, že tomu 
občané uvěří, až se poprvé „kopne do 
země“.     (sob)

STÍNY MINULOSTI

Foto: Michal Sobecký

nespěcháme... nespěcháme... 
Opravy budou až za čtyři rokyOpravy budou až za čtyři roky

Už je to dva roky, co Petru Šilerovi 
z Mostkovic za nejasných okolností 
přes noc uhynula fenka Sára. Kon-
cem srpna 2021 pak na zahradě své-
ho domu v ulici Na paloučku v Most-
kovicích objevil, že jeho pes Benny 
má na obou kýtách lehké krvácející 
zranění. Teprve s odstupem času zjis-
til, že vzniklo po střelbě. Naštěstí se 
pes po důkladnějším ošetření dal 
zdravotně zcela do pořádku. Přesto 
se majiteli po této zkušenosti vybavil 

smutný osud jeho předchůdkyně 
Sáry, která uhynula, i když byla do té 
doby zcela zdravá.
Podle aktuálního zjištění se situace 
v průběhu uplynulého roku naštěstí 
už neopakovala. „Věc jsem oznámil 
na policii. Sám jsem měl podezření 
na možného pachatele, ten se však 
k ničemu nehlásil. Případ tedy sice ne-
byl objasněn, na druhou stranu jsem 
moc rád, že už je klid,“ vyjádřil se aktu-
álně pro Večerník Petr Šiler.  (mls) 

 3x foto: archiv P. Šilera 

MOSTKOVICE Zhruba před rokem 
Večerník přinesl informaci o  tom, že 
si dosud neznámý duševní mrzák vzal 
na mušku dva nádherné bílé švýcarské 
ovčáky z Mostkovic. Majitel psů v jejich 
srsti opakovaně našel krvavé stopy. Při 
návštěvě psího salónu ke svému zděšení 
zjistil, že vznikly po zásahu diabolkami, 
které ještě zůstávaly pod kůži poraněné-
ho psa. Následně před šíleným střelcem 
varoval ostatní. S odstupem času nás při-
rozeně zajímalo, jak se situace vyvinula.  
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Devětadvacetiletá Michaela Zeli-
nová byla obžalovaná z toho, že ve 
sběrně u  prostějovského nádraží 
prodala více jak tunu železa, mo-
saz, měděný drát či několik auto-
baterií, přičemž dobře věděla, že to 
vše ukradl její tehdejší přítel Lukáš 

Hudeček. Toho čas od času při jeho 
zlodějinách doprovázela. Právě Hu-
deček patřil k hlavním představite-
lům zlodějské bandy bezdomovců 
od místního nádraží, která se s ob-
libou vloupávala do různých skladů 
a  neobydlených nemovitostí po 
celém Prostějově. Za to mladý muž 
pocházející ze Želče skončil letos 
na jaře ve vězení. 
Něco podobného reálně hrozilo 
i  jeho bývalé přítelkyni. Zelinová 
jako bezdomovec žila dva roky. 
Důvodem byly drogy. Nyní se 

však snaží dát si svůj život do 
pořádku. Se svým stávajícím 
přítelem bydlí v  Prostějově a  už 
zhruba rok pravidelně dochází do 
zaměstnání. Chystáním materiálu 
pro výrobu si měsíčně vydělá 25 000 
korun čistého.  U  soudu předložila 
vyjádření zaměstnavatele, který je 
s  její prací spokojený a  oceňuje její 
zodpovědnost. 

Jejím problémem však byly v minu-
losti zejména drogy. „Od ledna letoš-
ního roku už pervitin neberu. Také 
kvůli tomu pravidelně docházím na 
testy k  probační úřednici. Nemohu 
si dovolit, že bych přišla o práci,“ vy-
jádřila se Zelinová, která v minulosti 
rovněž zvládla „nasekat“ poměrně 
vysoké dluhy, a proto čelí exekucím. 
„Nějaké peníze mi sráží z platu. Jsem 

také předběžně domluvena s otcem, 
že by mi v rámci Milostivého léta po-
mohl s úhradou dluhů, a to do výše 
jistiny,“ dodala. 
Soud nakonec ženě udělil souhrn-
ný trest ve výši 2,5 roku. Vzhle-
dem k  jejímu přiznání a  výrazně 
zlepšenému přístupu jej však na 

3,5 roku podmíněně odložil. Ani 
po tomto rozhodnutí však Michaela 
Zelinová rozhodně vyhráno nemá. 
Během následujících let se musí 
i  nadále podrobovat probačnímu 
dohledu, který spočívání mimo jiné 
v testech na přítomnost drog. 
Rozsudek je již pravomocný.     

Čtyři nezajištěná 
vozidla

V  dopoledních hodinách předmi-
nulou neděli 11. září vyjížděli pros-
tějovští strážníci do Mlýnské ulice, 
kde se dle telefonického oznámení 
mělo nacházet vozidlo vyjeté z par-
koviště. Hlídka na místě událost 
potvrdila. Vozidlo strážníci zatlačili 
zpět na parkoviště a zajistili proti sa-
movolnému vyjetí. Vozidlo naštěstí 
nikomu nezpůsobilo žádnou škodu. 
V odpoledních hodinách téhož dne 
řešili strážníci další nezajištěné vozi-
dlo. Tentokrát řidič ponechal klíče 
ve dveřích zaparkovaného vozidla. 
Hlídkou byl automobil uzamčen 
a pro řidiče byl ponechán vzkaz, kde 
budou klíče uloženy a kde si je může 
vyzvednout. Za necelé dvě hodiny 
se majitelka o  klíče přihlásila. Ve 
středu 14. září vyjížděli strážníci 
opět k  nahlášenému vozidlu, kte-
ré nebylo zabezpečeno. I  v  tomto 
případě řidič pravděpodobně ve 
spěchu ponechal otevřené dveře. 
Hlídce se roztržitého řidiče nepo-
dařilo v  okolí dohledat. Vozidlo 
strážníci zajistili. Protiprávní jedná-
ní nebylo zjištěno. Následující den 
nahlásil všímavý občan prostřed-
nictvím linky 156 vozidlo s otevře-
ným kufrem. Ani tentokrát se řidič 
v  okolí nenacházel. Kufr strážníci 
uzavřeli, čímž došlo k  uzamčení 
celého vozidla. 

Školáka našli rychle 
Krátce před půl desátou večer 
v  pátek 9. září bylo přijato ozná-
mení od Policie ČR o  vyhlášení 
pátrání po nezletilém hochovi, 
který se po škole nevrátil domů. 
Strážníkům provádějícím dohled 
nad dodržováním veřejného po-
řádku v  centru města se školáka 
odpovídajícího popisu podařilo 
vypátrat na náměstí T. G. Ma-
saryka, a  to do deseti minut po 
přijatém oznámení. Po dohodě 
s Policií ČR byl chlapec převezen 
na obvodní oddělení, kde si ho 
převzal službu konající policista.

V hospodě usnul 
na stole

Předminulou sobotu 10. září krát-
ce před půlnocí bylo přijato pro-
střednictvím linky 156 oznámení 
o  problémech obsluhy s  hostem 
provozovny v centru města. Hlíd-
kou bylo na místě zjištěno, že 
jeden z hostů usnul na stole a po 
probuzení se místo odchodu do-
žadoval alkoholu. Šestačtyřiceti-
letého muže obsluha odmítla ob-
sloužit, jelikož byl v  podnapilém 
stavu. To muž nehodlal akcepto-
vat. Strážníci dotyčnému vysvětli-
li, že chování obsluhy bylo správ-
né. Nakonec muž situaci pochopil 
a z místa odešel.     

Popletl si adresu 
Před půlnocí v sobotu 10. září se 
na strážníky obrátil oznamovatel 
s tím, že mu na dveře bouchá něja-
ký opilec. Hlídka na místě kontak-
tovala třiatřicetiletého podnapilé-
ho muže, který chtěl navštívit svoji 
přítelkyni. Ta měla ovšem bydliště 
úplně jinde. To, že se dobývá do 
jiného domu, patrně nepostřehl. 
Svůj omyl si muž uvědomil až po 
příjezdu strážníků. Po vysvětlení 
celé situace z místa odešel. Proti-
právní jednání nebylo zjištěno.   
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Policistům 
odmítl test

Před dvaadvacátou hodinou 
v  úterý 13. září v  Blahoslavo-
vě ulici v  Prostějově policisté 
narazili na osmadvacetiletého 
řidiče vozidla Audi, který se 
odmítl podrobit testu na pří-
tomnost jiné návykové látky 
v  těle i  lékařské vyšetření. Za 
odmítnutí podrobení se vyšet-
ření, zda při řízení vozidla ne-
byl ovlivněn jinou návykovou 
látkou, mu hrozí pokuta od 25 
tisíc do 50 tisíc korun a  zákaz 
činnosti od jednoho do dvou 
let. 

Užil pervitin i kokain
Minulé úterý 13. září před po-
lednem v ulici Za Kosteleckou 
v Prostějově zastavili policisté 
řidiče vozidla Volkswagen. Při 
dopravní kontrole podrobili 
šestatřicetiletého řidiče testu 
na přítomnost omamných lá-
tek v těle. Test u něj vyšel pozi-
tivně na amfetamin, metamfe-
tamin a kokain. Policisté muže 
vyzvali, aby je následoval k lé-
kařskému vyšetření, ale ten 
i  přes poučení lékařské vyšet-
ření odmítl. Hrozí mu pokuta 
od 25 tisíc do 50 tisíc korun 
a zákaz činnosti od jednoho do 
dvou let.

Další zdrogovaní 
řidiči

Rovněž v úterý 13. září druhé-
ho řidiče s  pozitivním testem 
na amfetamin/metamfetamin 
policisté kontrolovali o tři čtvr-
tě na tři odpoledne v ulici Šárka 
v  Prostějově. V  tomto případě 
třiadvacetiletý řidič vozidla 
Opel s  lékařským vyšetřením 
souhlasil. Po dvacáté hodině 
policisté v  Olomoucké ulici 
v  Prostějově kontrolovali stej-
ně starého řidiče vozidla Škoda. 
Muž měl pozitivní test na THC, 
kokain a  opium. Po výzvě se 
podrobil lékařskému vyšetření 
v prostějovské nemocnici.

Michaela Zelinová prožila dva roky „na ulici“
PROSTĚJOV I hodně smutné příběhy mohou nakonec skon-
čit dobře. Ale je k tomu potřeba opravdu hodně silné vůle. 
Michaela Zelinová minimálně sedm let bojovala se závislostí 
na pervitinu, kvůli níž skončila na ulici a zařadila se do party 
bezdomovců přežívajících u místního nádraží. Přivydělávala si 
mimo jiné tím, že prodávala železo či autobaterie, které spolu 
s ostatními ukradl její tehdejší přítel Lukáš Hudeček. Kvůli to-
mu byla uplynulé úterý 13. září postavena před prostějovský 
soud. A u něj celkem mile překvapila. 

➢ z titulní strany
PROSTĚJOV Tragédie, která za-
sáhla nejen vrahovické občany, 
ale i  hokejové fanoušky. Minulé 
pondělí byl v domě v ulici Mikolá-
še Alše ve Vrahovicích nalezen de-
větasedmdesátiletý muž, který se 
rozhodl pro dobrovolný odchod 
z  tohoto světa. Otec hokejových 
bratrů Krajíčkových byl podle in-

formací Večerníku těžce nemocný 
a léčba jeho zákeřné nemoci zřej-
mě nikam nevedla. To byl podle 
všeho hlavní důvod toho, že se Jan 
Krajíček starší zastřelil. 
Policejní auta před domem v  uli-
ci Mikoláše Alše ve Vrahovicích 
v  pondělí nevěstila nic dobrého. 
Uvnitř byl nalezen senior bez zná-
mek života. „Ta auta mě vystrašila, 
hned jsem tušila, že se stalo něco 

strašného. Policajti byli uvnitř asi 
hodinu, pak přijel pohřebák. Až 
později se tady v  ulici začalo šuš-
kat, že pan Krajíček se zastřelil. Je 
mi to moc líto, znala jsem ho jako 
velice příjemného pána. Jeho syn 
mu prý platil drahou léčbu, ale ta 
nemoc asi vyléčit nešla,“ míní žena 
ze zmíněné ulice, kterou Večerník 
oslovil. Ta nemoc ho tak deptala, 
že už to asi nevydržel a rozhodl se 

pro sebevraždu. Je mi líto celé rodi-
ny, starala se o něj,“ dodal další muž 
ze sousedství, který si rovněž nepřál 
být jmenován. 
Večerník dosud neobdržel poli-
cejní zprávu o  celé tragédii, po-
licie o  případu sebevraždy zatím 
neinformovala. Rodina, příbuzní 
i  přátelé se s  Janem Krajíčkem 
rozloučili v  sobotu ve smuteční 
síni v Brněnské ulici.    (mik)

PROSTĚJOV Takto to dál nejde! 
Nešvar rozmáhající se v  nejrůz-
nějších lokalitách Prostějova už 
nelze přehlížet. Problém je nej-
častěji s  bezdomovci nebo jinak 
nepřizpůsobivými jedinci, kteří 
obtěžují slušné občany na ulici žeb-
ráním. Problém je v  tom, že dnes 
už nejde pouze o slušné požádání 
o  finanční pomoc, ale násilnické 
chování mnoha jedinců. Ti jsou po 
odmítnutí poskytnutí byť i deseti-
koruny schopni dotyčného fyzicky 
napadnout a ublížit mu. Takových 
případů v  Prostějově přibývá. Ve-
dení městské policie tak navrhlo 
schválit seznam lokalit, ve kterých 
bude žebrání zakázáno. 

Michal KA DLEC
„V  rámci zabezpečování místních 
záležitostí veřejného pořádku na úze-
mí města Prostějova monitorujeme 
zvýšený výskyt problémových osob 
a osob bez domova, které se zejména 
v  okolí obchodů a  nádraží pokouší 
žebrat o  peníze po kolemjdoucích 

osobách. Problém nastává ve chvíli, 
kdy jim oslovená osoba peníze ne-
daruje. Většinou je slovně napadena 
a dostává se do nepříjemné situace,“ 
konstatoval nedávno přímo před za-
stupiteli na jejich jednání Libor Še-
bestík, ředitel Městské policie Prostě-
jov. Jeho slova potvrdil také zastupitel 
za SPD Pavel Dopita. „Od občanů 
Vrahovic mám zprávy, že s takovými 
lidmi se nejvíce setkávají v okolí hlav-
ního nádraží a supermarketu Albert. 
Žebráci zde už neprosí o  finanční 
pomoc, ale přímo vyhrožují nebo 
rovnou oslovenou osobu napadnou, 

pokud se jim nedostane byť desetiko-
runy,“ uvedl Dopita. 
Šéf městských strážníků zastupitelům 
navrhl seznam lokalit v  Prostějově, 

kde by podle jeho názoru mělo být 
novou městskou vyhláškou zakázáno 
žebrání. Po kratší diskusi zastupitelé 
tento seznam se zákazem schválili té-
měř všemi hlasy. „Vydáním této nové 
obecně závazné vyhlášky zakazující 
žebrání na území města Prostějova 
bude moci být toto jednání kvalifiko-
váno jako přestupek. Strážníci Měst-
ské policie by poté měli možnost, 
kromě uložení pokuty pachateli, která 
by byla ve většině případů nevymaha-
telná, vyžebrané finanční prostředky 
či jiné hmotné věci využívané k žeb-
rání pachateli odebrat,“ vyhodnotil 
Libor Šebestík. 

lokality v prostějově se zákazem žebrání

 Vlaková stanice místní nádraží (ulice Sladkovského, 
 Pod Kosířem a lokalita za místním nádražím),

 Vlaková stanice hlavní nádraží (ulice Janáčkova, 
 Vrahovická a lokalita za hlavním nádražím),

 Parky: Smetanovy sady, Kolářovy sady, Husovo náměstí, 
 Vojáčkovo náměstí, lesopark Hloučela.
 Centrum Prostějova: náměstí T. G. Masaryka, náměstí E. Husserla, 
 Pernštýnské náměstí, Žižkovo náměstí, ulice Kravařova, Knihařská, 
 Dukelská brána, Školní, Vápenice, Komenského.

V Prostějově se nám rozmohl takový nešvar...
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Posílejte svá
miminka

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek po-
řizujeme každou středu v  porodnici 
Nemocnice Prostějov. Pokud již mimin-
ko na pokojinezastihneme a máte zá-
jem, aby snímek miminka byl zveřejněn 
na  této straně Večerníku v rámci rubri-
ky „Vítejte na světě“, zašlete fotografii 
na adresu miminka@vecernikpv.cz
a dodejte k tomu údaje: jméno a pří-

jmení miminka, datum narození, výška 
a váha při narození a také adresu byd-
liště, na kterou vám pak  zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný 
obrázek. Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Natálie HOLAŇOVÁ
11. 9. 2022 | 50 cm | 3,55 kg

Kralice na Hané

Elena PALÍKOVÁ
12. 9. 2022 | 50 cm | 3,50 kg

Nezamyslice

Eliška TYLŠAROVÁ
13. 9. 2022 | 49 cm | 3,50 kg

Prostějov

Z NEMOCNICE ...

PROSTĚJOV (Adam Knesl, 
tiskový mluvčí společnosti Agel) 
V Prostějově si budou moci nastávající 
maminky, tatínci i  další blízké osoby 
opět prohlédnout prostory porodnice, 
seznámit se s  porodními asistentka-
mi, poslechnout si základní informace 
ohledně porodu, ale také se na cokoliv 
zeptat. Nemocnice AGEL Prostějov po-
řádá v  úterý 20. září pro těhotné ženy 
a  jejich doprovod tradiční podzimní 
Den otevřených dveří gynekologicko-
-porodnického oddělení, a to od 14.00 
do 17.00 hodin.
V  rámci Dne otevřených dveří si budou 
moci nastávající rodiče prohlédnout veškeré 
prostory týkající se péče o těhotné a rodičky 
- tedy gynekologické ambulance, porodní 
sály, pokoje na oddělení šestinedělí i novo-
rozenecké oddělení. „Maminky se budou 
moci jednak všude porozhlédnout a sezná-
mit se s  prostředím, ale především se zde 
potkají se zkušenými porodními asistent-
kami, které jim povypráví vše o  průběhu 
porodu, nabídnou jim užitečné rady napří-
klad ohledně vhodného času pro příjezd do 
porodnice, prozradí, jaké jsou možnosti ti-
šení bolesti, nebo co všechno si vzít s sebou 
do porodnice,“ prozrazuje Věra Tisoňová, 
vrchní sestra gynekologicko-porodnické-
ho oddělení Nemocnice AGEL Prostějov, 
s  tím, že samozřejmostí bude i  prostor na 
veškeré dotazy nastávajících maminek a ta-
tínků. „Tradiční Den otevřených dveří je ob-

líbenou akcí, která se rok od roku těší stále 
většímu zájmu, což je skvělá zpráva. Zájem 
nastávajících rodičů je důkazem toho, že 
chtějí být připraveni a aktivně se o příchod 
potomka na svět zajímají. Fakt, že díky pro-
hlídkám maminky následně přicházejí do 
známého prostředí, pak přímo ovlivňuje 
psychickou pohodu v  momentě, kdy při-
jde čas porodu,“ vysvětluje vrchní sestra. 
Den otevřených dveří Gynekologicko-po-
rodnického oddělení proběhne ve druhém 
patře pavilonu E Nemocnice AGEL Pro-
stějov v  úterý 20. září od 14.00 do 17.00 
hodin a zájemci mohou přicházet kdykoliv 
v tomto časovém rozmezí i bez předchozí 
objednávky. Vstup na akci je zdarma.
V prostějovské porodnici přichází na svět 
každoročně více než 700 dětí. Porodnice 
Nemocnice AGEL Prostějov nabízí bu-
doucím maminkám tři samostatné uza-
vřené klimatizované porodní boxy, které 
poskytují rodičce i  jejímu partnerovi ma-
ximální soukromí. Součástí těchto boxů 
je kromě speciálních polohovacích lůžek 
také porodní vana, rehabilitační balony, 
žíněnky, sprcha, křeslo, rádio s CD přehrá-
vačem. Nejmodernější porodní místnosti 
tak umožňují nespočet alternativních způ-
sobů vedení porodu. Porodnice Nemocni-
ce AGEL Prostějov je také držitelem titulu 
Baby Friendly Hospital, tedy nemocnice 
přátelské k dětem. Po porodu je samozřej-
mostí bonding i  zavedený systém roo-
ming-in na oddělení šestinedělí.

Ondřej FRANC
11. 9. 2022 | 51 cm | 3,55 kg 

Skřípov

Gustav URBÁNEK
13. 9. 2022 | 50 cm | 3,55 kg 

Dřevnovice

Antonín PROCHÁZKA
12. 9. 2022 | 51 cm | 4,00 kg 

Brodek u Prostějova

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

GREGORY ARAMISEK   TEREZKA   

ČECHY POD KOSÍŘEM To mís-
to najdete klidně jen po sluchu. 
Když se blížíte do obce s krásným 
zámkem od Kostelce, neomylně 
uslyšíte psí štěkot. Útulek, kte-
rý zde stojí už patnáct let, zajistí 
ročně péči i  dvěma stům čtyřno-
hých kamarádů člověka. A vracet 
pejskům důvěru v lidské pokolení 
se tady daří.
Stačí se v  pondělí, pátek a  neděli 
podívat na skoro fronty lidí s  pej-
sky na silnici mezi útulkem a  zá-
meckým parkem. I těm, kteří zatím 
musí vzít zavděk prostory útulku, 
kde se o ně ovšem starají se stejnou 
láskou jako u opravdových „páníč-
ků“, nechybí příležitost se pořádně 
vyvenčit. Jsou totiž dobří lidé, kteří 
se vzájemně znají a pejsky „jen tak“ 
vyvenčí. Večerník takhle několikrát 

chodil s  vyhlédnutou fenkou, kte-
rou si nakonec jeden z  redaktorů 
vzal i  domů. Některá setkání jsou 
totiž opravdu osudová. Roční fenka 
dostala v útulku stejné jméno, jako 
měl první rodinný pejsek, který v ní 
prožil krásných čtrnáct let.
Úplně nejhorší je, když se někdo 
bez citu a  srdce zbaví malých ště-
ňátek. V  uplynulých týdnech jich 
do Voříšku také několik přibylo. 
A  co je perfektní, že všechna už 
mají své nové rodiny, pardon, nové 
smečky. Jak si pochvaloval personál 
útulku, v  neděli si pro další štěně 
přijeli noví páníčci až z Kopřivnice.
Zdá se, že hodných lidí, které vděčný 
pes přivítá pokaždé, když vstoupí do 
svého domu či bytu, jako by je léta 
neviděl, je na světě stále dostatek. 

(tok)

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ

aneb
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mohl hlasovat mimo volební místnost do 
přenosné schránky. Okrsková volební ko-
mise může vysílat své členy s  přenosnou 
volební schránkou pouze v  rámci svého 
volebního okrsku.

Jak „křížkovat“ 
a dávat 
preferenční 
hlasy

Ve čtverečku v  záhlaví sloupce před ná-
zvem politického subjektu lze označit 
křížkem výhradně jednu volební stranu 
či hnutí. Pokud volič označí křížkem celý 
subjekt, neoznačuje již v  této volební 
straně konkrétní kandidáty. K  označení 
kandidátů u této volební strany se v tako-
vém případě nepřihlíží. Další možností je 
udělování preferenčních hlasů. Volič tedy 
označí v  rámečcích před jmény kandidá-
tů křížkem ty, pro které hlasuje, přičemž 
mohou být z  různých stran. Nejvýše lze 
označit tolik kandidátů, kolik členů zastu-
pitelstva obce má být zvoleno. Volič má 
také možnost kombinovat oba způsoby 
a  označit křížkem jednu volební stranu 
a dále v rámečku před jménem kandidáta 
další kandidáty z  libovolných ostatních 
volebních stran. V  tomto případě je dán 
hlas jednotlivě označeným kandidátům. 
Z  označené volební strany je dán hlas 
podle pořadí na hlasovacím lístku pouze 
tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu 
volených členů zastupitelstva.

10.

PROSTĚJOV Město Prostějov zahájilo 
jednání se skupinou Veolia o možném 
návratu provozování vodohospodář-
ské infrastruktury na společnost pa-
třící většinově samosprávě. Začal tak 
mimořádně složitý proces, jehož cílem 
je dosáhnout dohody obou partnerů 
o  budoucí podobě vztahů i  o  termínu 
převodu provozování vodovodů a  ka-
nalizací zpět na VAK Prostějov. 
„Jednání už probíhají. Využíváme zkuše-
ností firem, které zajišťovaly podobnou 
operaci v Praze, a hledáme nejlepší shodu. 
Původní smlouva platí do roku 2030, my 
ale usilujeme o  dřívější řešení celé věci 
a  pracovně prozatím počítáme s  rokem 
2024,“ říká předseda představenstva Vodo-
vodů a kanalizací Prostějov a radní Miloš 
Sklenka (na snímku). 
Miloš Sklenka zároveň připouští mimo-
řádnou složitost celého procesu. „Statutár-
ní město Prostějov má ve VAK většinový 
podíl, ale musíme brát ohled i na minorit-
ní akcionáře. A v neposlední řadě je nutný 
souhlas našeho zastupitelstva, které by 

mělo dát představenstvu společnosti sil-
ný mandát. Jinak celou věc není možné 
úspěšně zvládnout,“ dodává radní za ANO 
2011 Sklenka. 
K převedení provozní části VAK Prostějov 
pod společnost Středomoravská vodáren-
ská Olomouc (nyní Moravská vodáren-
ská) došlo k 1. březnu 2006. Sám majetek 
přitom i  nadále patří akciové společnosti 
Vodovody a kanalizace Prostějov, nakládá 
s ním ale soukromá společnost.   (red)

Petr KOZÁK

„Vzdělávání je pro mě důležité,“ 
říká Tomáš Blumenstein
PROSTĚJOV Místopředseda Mensy 
ČR a od roku 2015 ředitel spolku Svět 
vzdělání prosadil v Prostějově výstav-
bu Technologického klubu, který bude 
právě dnes slavnostně otevřen. Do rea-
lizace celého projektu nasadil během 
uplynulých sedmi let mnoho úsilí i fi-
nančních prostředků. Jeho nápad pod-
pořilo významnou dotací i  statutární 
město Prostějov. Technologický klub 
bude mít za úkol vzdělávat školní děti 
i  studenty v  oboru moderních tech-
nologií. Nejen o  tomto projektu pak 
v exkluzivním rozhovoru pro Večerník 
pohovořil Tomáš Blumenstein, který 
se v blížících se komunálních volbách 
bude ucházet o  další mandát prostě-
jovského zastupitele v řadě. Kandidu-
je ze druhého místa kandidátní listiny 
ODS spolu s  nezávislými osobnostmi 
města Prostějova.

Michal KA DLEC
Petr KOZÁK

 Dnes, tj. v pondělí 19. září, bude ote-
vřen Technologický klub Prostějov, na 
jehož vzniku jste se právě vy nejvíce po-
dílel. Jaké z této premiéry máte pocity?
„No to víte, aktuálně to hodně prožívám. 
(úsměv) Vložil jsem do toho spoustu úsilí 
i prostředků a přidalo se ke mně mnoho lidí, 
kteří na klubu spolupracují. A dnes je to tako-
vé vyvrcholení naší několikaleté snahy. Takže 
velká radost, euforie a naděje, že ovlivníme 
budoucnost mnoha prostějovských dětí, 
snad i firem. Ostatně je to poměrně ojedinělý 
klub i v rámci celé republiky.“

 Kdy se vůbec u  vás zrodil nápad 
vybudovat toto nové zařízení, v  němž 
se děti a studenti budou moci věnovat 
moderním technologiím?
„Od roku 2015 se snažím pořádat akce, 
které podporují studenty z celé republiky 
ve vzdělání v přírodních a technických vě-
dách. A protože jsem prostějovský patriot, 
tak jsem také začal přemýšlet o  tom, jak 
udělat trvalou základnu pro prostějovské 
technicky zaměřené studenty a děti. Inspi-
rací mi rovněž byla klubovna Skautů i IRIS 
ochránců životního prostředí.“

Jak těžká cesta byla k realizaci vzniku 
Technologického klubu? Cítil jste při 
svých plánech podporu města?
„Ten nápad jsem prostějovským radním 
poprvé představil na počátku roku 2019. 
Příjemně mě překvapily pozitivní reakce, 
dokonce první varianta od pana primátora 
byla, že klub vybuduje a bude provozovat 
přímo město. Předal jsem jim základ pro-
jektové dokumentace a všechny myšlenky, 
ale přes půl roku se to na magistrátu nikam 
neposunulo, takže jsme se vrátili k variantě, 

že klub postaví Svět vzdělání. Podpora za-
stupitelstva byla velká a velmi si té důvěry 
vážíme. Dostali jsme zdarma pozemek, 
dotaci 1,5 milionu korun na přeložky sítí 
a 2,5 milionu korun na zahájení výstavby. 
No a  potom jsme rok vyřizovali přeložku 
středotlakého plynovodu a  další rok trva-
la vlastní stavba klubu. Dostali jsme se do 
období, kdy byl velký problém sehnat sta-
vební materiál i řemeslníky, takže jsme rádi, 
že máme hotovo, i když s mnohem většími 
úvěry, než jsme plánovali.“

 Značná část lidí ale tvrdí, že děti by 
se měly vést spíše k poznání přírody či 
ke sportování. Vy jste ale zřejmě jiného 
názoru, že?
„Ale vůbec ne. Sport patří ke zdravému 
životu a  přírodu mám moc rád. Ale to 
neznamená, že se nebudeme technicky 
vzdělávat a že každému dítěti, které bude 
mít o  toto zaměření zájem, nemáme na-
bídnout různé technologie budoucnosti.“

 Bude mít Technologický klub do-
statek odborného personálu, který se 
dětem bude věnovat?
„Zatím se nám daří, oslovili jsme mnoho 
expertů z různých firem, které baví trávit 
odpoledne s  dětmi a  studenty. Jsou pro 
nás tím nejdůležitějším odborným i obsa-
hovým základem klubu.“

 Jaký zájem ze strany dětí a mládeže 
už dnes registrujete?
„Kroužky máme otevřené od září 2019, 
doteď v  pronajaté místnosti v  DDM na 
Vápenici, a zájem dětí stále roste. K dneš-
nímu dni máme přes 60 přihlášek a stále 
je možnost se na webu www.tklub.cz do 
kroužků registrovat. Těšíme se ale i  na 
týmové studentské projekty, na odborné 
večery, přednášky pro veřejnost, příměst-
ské tábory, víkendovky pro děti, hraní 

deskových her v klubovně nebo i akce pro 
třídní kolektivy. Zkrátka vlastní prostory 
s  vlastním režimem nám umožní daleko 
větší rozsah aktivit.“

 Vy sám opět kandidujete v  komu-
nálních volbách ze druhého místa kan-
didátní listiny ODS spolu s nezávislými 
osobnostmi města Prostějova. S jakými 
ambicemi vstupujete do těchto voleb?
„Jako do každých voleb – chceme je vy-
hrát. Máme na kandidátní listině 35 osob-
ností, které pro město již dokázaly mnohé 
udělat, a Milada Sokolová by byla vynika-
jící primátorka. Stejně tak máme dobře se-
stavený program, ale to už musí zhodnotit 
voliči.“

 Je vaší politickou prioritou pomoc 
při vzdělávání dětí a mládeže?
„Vzdělávání je pro mě důležité, což se 
promítá jak do toho Technologického 
klubu, tak do dalších aktivit Světa vzdě-
lání – speciální třídy s rozšířenou výukou 

angličtiny, logiky, programování a  mate-
matiky na základních školách a vzdělávání 
pedagogů. Osobně též podporuji myšlen-
ku zřízení pobočky vysoké školy technic-
kého zaměření v Prostějově. A chtěl bych, 
aby se prostějovské školy více zaměřily 
na moderní didaktiku a přípravu dětí pro 
život. Vždyť schopnost týmové práce, 
analýzy informací, kritického a logického 
myšlení a vlastní zodpovědnosti za projekt 
jsou důležitější než se naučit nazpaměť 
vyjmenovat všechny láčkovce. V  politice 
se ale více zaměřuji na dobré hospodaře-
ní města, k čemuž jsem teď měl příležitost 
jako předseda finančního výboru, a  na 
prosazování logických a  funkčních řešení 
pro občany města a na poctivé budování 
infrastruktury dopravní, datové, ale třeba 
i sportovní a kulturní.“

 Co podle vás v  Prostějově nejvíce 
chybí?
„Máme dobře vystavěnou průmyslovou 
zónu, kterou je potřeba dále rozšiřovat. 
Chybí nám připravené pozemky pro vý-
stavbu rodinných domů. Chceme rozšířit 
parkovací kapacity v centru i na sídlištích, 
pokračovat v  budování obchvatu města. 
Chceme přilákat již výše zmíněnou poboč-
ku technické vysoké školy, samozřejmě re-
konstruovat kulturní dům a také zahájit vý-
stavbu nového bazénu. Z technologických 
záležitostí je to potom rozšiřování ploch 
fotovoltaických elektráren na městských 
objektech, další kogenerační jednotky v sys-
tému tepelného hospodářství, abychom 
snížili závislost na vnějších energiích, a v ne-
poslední řadě webový portál občana, který 
by poskytoval komplexní digitální služby 
od objednávání na úřad až po kalendář 
kulturních akcí či objednávkový systém na 
sportoviště.“ 

Díky Tomáši Láznovi má Díky Tomáši Láznovi má 

PROSTĚJOV Z legendární stavebnice 
LEGO už byly postaveny modely mno-
ha významných staveb po celém světě. 
Až letos jsme se ale dočkali okamžiku, 
kdy z kostiček vznikla nejznámější do-
minanta našeho města – prostějovská 
radnice. Model radnice ze stavebnice 
LEGO postavil mladý prostějovský 
vědec Tomáš Lázna. „Říkal jsem si, že 
prostějovská radnice je natolik krásná, 
že by si zasloužila velký model, který 
by vzdal hold jejím stavitelům. Proto-
že jsem celoživotním fandou LEGO, 
bylo jasné, z čeho bude,“ popsal vznik 
„druhé“ prostějovské radnice sám au-
tor modelu. 

136 hodin práce
„Vlastní stavba trvala 36 hodin, ale pří-
prava na ni si vyžádala více než dalších 
100 hodin,“ říká Tomáš Lázna a dokazu-
je, že i při stavbě modelu z LEGO postu-
poval jako správný vědec pěkně systema-
ticky: „Nejprve jsem si udělal prototyp, 
který ještě neměl správnou barvu všech 
kostiček a  všechny detaily. Následoval 
digitální model ve speciálním počítačo-
vém programu, který ukázal přesný počet 
a  typ kostiček, které budu potřebovat.“ 
Všechna tato práce vedla ke vzniku rad-
nice, která má 1,4 metru na výšku a váží 
přibližně devět kilo. Bylo na ni potřeba 9 
600 kostek LEGO. 

Prostějovský 
pan LEGO

„LEGO radnice byla poprvé k  vidění na 
historicky první prostějovské výstavě mo-
delů LEGO, kterou pořádalo letos v dub-
nu Sportcentrum – DDM,“ říká Tomáš 
Lázna, ale skromně zatajuje, že byl jako 
celoživotní sběratel modelů z  této slavné 
dánské stavebnice jedním z  hlavních do-
davatelů exponátů na tuto výstavu, kterou 
navíc také sám spolupořádal. Na výstavě 
se navíc podílely i  děti, které navštěvují 
kroužek LEGO robotiky ve Sportcentru 
– DDM. I  ten vede Tomáš Lázna, který 
profesně působí ve špičkovém vědeckém 
centru CEITEC při VUT v Brně, v němž 
se věnuje moderním technologiím, jako 
jsou drony či vojenská robotická zařízení, 
ale ve volném čase nezapomíná na svůj 
domovský Prostějov a snaží se zde předat 
mladé generaci lásku k  technice i  LEGO 
modelářství. 

Tanec pro dobrou věc
Kroužek robotiky ale zdaleka netvoří nej-
větší počin Tomáše Lázny mezi mladou 
generací. Tím je bezpochyby to, jak se sku-
pinou vrstevníků doslova ze země dokázal 
vydupat největší prostějovský charitativní 
ples. Už desetkrát v  řadě hrstka mladých 

lidí dokázala „svépomocí“ uspořádat ve 
Společenském domě ples Pomáháme tan-
cem, na němž se pravidelně nejen tancem 
baví stovky mladých Prostějovanů, ale 
hlavně se pokaždé vyberou desetitisíce ko-
run pro prostějovské sociální a vzdělávací 
instituce, jako je SŠ, ZŠ a  MŠ Prostějov, 
Komenského 10 nebo Centrum sociál-
ních služeb v Lidické ulici. 

Pro moderní „Kasko“
Vzhledem k  lásce k  tanci a  pořadatelství 
plesu Pomáháme tancem nepřekvapí, že 
Tomáš Lázna je dlouhodobě zastánce 
zachování Společenského domu v centru 
města. Boji za tento cíl se už jako velmi 
mladý student věnoval v iniciativě Pro Pro-
stějov. Nyní je modernizace kulturního 
a  společenského domu i  jeho okolí hlav-
ním programovým bodem, s nímž Tomáš 
Lázna kandiduje jako trojka na kandidátní 
listině vedené Miladou Sokolovou do ko-
munálních voleb. Možná tedy bude mít 
tento velmi aktivní mladý člověk možnost 
nahlédnout dovnitř prostějovské radnice 
u jejího LEGO modelu, ale i v reálu. 
A kdo by chtěl vidět prostějovskou LEGO 
radnici v podání Tomáše Lázny na vlastní 
oči, nemusí čekat na další LEGO výstavu, 
ale může zavítat do prostějovského infor-
mačního centra vedle skutečné radnice, 
protože tam je model Tomáše Lázny nyní 
dlouhodobě zapůjčený.   (red)
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Kdopak by si dnes vzpomněl na něja-
kého „Plačícího filozofa“, zvlášť když 
v  tak dávných dobách ještě lidé ani 
nefilozofovali, byli „jen“ myslitelé. Co 
bychom dali za to dnes, kdyby odpo-
vědní lidé přemýšleli aspoň trochu. 
A  přece něco od Hérakleita, tak se 
totiž ten chlapík jmenoval, zná skoro 
každý. Nebo si opravdu myslíte, že 
dvakrát vstoupíte do téže řeky?
Je to vlastně geniálně jednoduché 
vyjádření pomíjivosti času, který 
prostě nelze vrátit zpět, nic nezůstává 
stejné. Řeka sice může být tatáž, stej-
né může být i místo na břehu, přesto 
v  ní plynou stále nové vlnky, takže 
voda v ní je napodruhé už úplně jiná. 

Kromě toho se mění i  sám člověk.
Kolik staletí od té doby uplynulo, 
tolik v nich bylo pokusů o nemožné. 
Tu s větším, tu s menším úspěchem. 
Příkladů kolem sebe máme, kolik si 
vzpomeneme, stačí si vybrat.
Například Česká televize, které platí-
me přes veškerý reálný pokles i tak ne-
křesťanské poplatky na astronomický 
plat ředitele i denní porci propagan-
dy, zvané zpravodajství, investovala 
mimořádně do něčeho rozumného. 
Čas totiž ukázal, že detektivky podle 
reálných případů prostě táhnou nej-
víc. Ať už to byly zločiny první re-
publiky v  nezapomenutelných Hříš-
ných lidech města pražského nebo 

větší či menší lapálie z dob reálného 
socialismu v Malém pitavalovi z vel-
kého města. Symbolem moderní 
doby v tomto směru jsou Případy 1. 
oddělení, jehož další sérii na podzim 
dostáváme naservírovanou. V dnešní 
záplavě nejrůznějších „kriminálek“ 
tento seriál vysoko vyčnívá nejen 
atraktivním hereckým obsazením, ale 
především reálností zpracování a po-
odhalením skutečné kriminalistické 
praxe.
Pokusy o vstoupení do téže řeky jsme 
mohli a můžeme sledovat i v našem 
fotbale. V  nedávné minulosti to byl 
třeba návrat „ztraceného syna“ Jana 
Koudelky, který v  eskáčku dotvářel 

svoji fotbalovou osobnost, jejíž plo-
dy po návratu předává těm mladým. 
Změnil se klub, změnil se i  on sám 
– už to není tolik o gólech, jako spíš 
o tvorbě hry a fotbalovém myšlení.
Druhý začátek absolvoval nedávno 
i trenér Pavel Šustr, který dostal šanci 
navázat na rok přerušenou práci na 
Hané. Zdá se, že cesta, kterou se vy-
dal, kopíruje tu předchozí úspěšnou, 
i když start letošní sezóny není zrov-
na hvězdný. To ale nebyl ani poprvé 
a  přesto se na konci zrodil nejlepší 
výsledek eskáčka v novodobé historii.
Uvidíme tentokrát. Kdoví, třeba se do 
té stejné řeky přece jen dá vlézt i po-
druhé.
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Megalomanské a zbyteèné
Zajímalo by mě, proč někteří opo-
ziční zastupitelé neustále tvrdošíjně 
prosazují výstavbu padesátimetro-
vého krytého bazénu, aniž by je za-
jímalo, kde na tuto investici vezme 
město více než miliardu korun a kdo 
bude platit každoroční ztrátový pro-
voz tohoto zařízení. Přitom tuto me-
galomanskou a podle mého názoru 
pro Prostějov naprosto zbytečnou 

stavbu podporují ti samí lidé, kteří 
v prostějovském zastupitelstvu neu-
stále kritizují údajně vysoké dotace 
do sportu nebo do kultury. Chápu, 
že každý si chce prosadit své plány, 
ovšem na druhé straně by i zastupi-
telé měli být soudní a  nezatahovat 
město do dluhů, obzvláště v  těžké 
době, která nás bezesporu čeká. 

Jiří Vyhlídal, Prostějov 

Proti proudu
Je krátce před volbami a  všichni se tak 
nyní snažit chytat jakéhokoliv stébla, na 
člověka to útočí ze všech stran – všichni 
se snaží získat body. V  posledních týd-
nech se stále častěji propírají koncerty na 
náměstí. Především ten, který proběhne 
čtrnáct dnů před volbami, tedy Micha-
la Davida. Je otázkou, kolik to opravdu 
bude stát kasu města, ale já nejsem jednou 
z těch, která by stále bezhlavě proti a radě-

ji šetřila. Poslední dva roky to bylo vinou 
covidu hrozné a člověk je nyní rád, že má 
možnost opět žít. Zároveň si nemyslím, 
že každý člověk, který vyrazí na podobný 
či jiný koncert musí být voličem toho či 
onoho. Pokud to má v hlavě v pořádku, 
jde se hlavně pobavit. Buďme rádi, že to 
ještě funguje. Hledat ve všem problém 
není (nejen) v dnešní době nejlepším ře-
šením.  Zdeňka Nováková, Prostějov

Pochvala mìstu Prostìjovu
Jako starý osmasedmdesátiletý Vra-
hovčák chválím revitalizaci pivovar-
ského rybníčku. Jako kluk jsem se tam 
učil plavat. Ještě minulý rok to byla ne-
chutná stoka plná nepořádku, bahna, 
starých pneumatik a zapáchalo to tam. 
Byl jsem se tam podívat v pondělí. Je to 
opravdu krásně navržené a provedené 
vodní dílo. Doufám, že naše město 

bude nadále tomuto krásnému místu 
Vrahovic věnovat péči a  udržovat ho 
v čistotě. Věřím, že přilehlý park bude 
vždy lákat milence, maminky s dětmi, 
důchodce k  posezení tak, jak to bylo 
za mých mladých let, bude udržován 
v  čistotě a  nebude lákat narkomany. 
Doufám, že naše policie na to dohléd-
ne. Ještě trocha historie. Dříve byly dvě 

říčky Hloučela a Romže propojeny po-
dél železniční trati koridorem močál-
ků, kde sídlili drobní vodní živočichové 
jako žáby, čolci, ptáci, raci a  tak dále. 
Rostlo tam krásné rákosí, říkali jsme 
mu čibuky. Při jarním tání se močálky 
zaplnily vodou, která byla teplá jako 
lidská moč, promiňte mi to přirovnání. 
Byla čistá a jako děti jsme se tam kou-

pali a prováděli alotria. Voda se plynule 
vsakovala do podloží a  tvořila záso-
bárnu spodních vod ve Vrahovicích. 
Možná by stálo za to, toto propojení 
obnovit, což je námět pro ochranáře 
přírody nebo je to jen povzdech staré-
ho chlapa? Raduji se ze zvelebení další 
části Vrahovic.

Čeněk Svoboda, Vrahovice

Pøed volbami klid
Oproti dřívějším zvyklostem mě letos překvapilo, že před komunálními volbami 
v Prostějově se ani jedna strana neuchýlila k tomu, že by skandalizovala někoho ze 
svých politických konkurentů. Letos se prostě žádní kostlivci ze skříně nevytaho-

vali, což považuji za pokrok při nápravě politické kultury v Prostějově. A my voliči 
tak máme klid na to, abychom si své zástupce na radnici vybrali podle jejich práce 
a nikoliv podle toho, kdo má jaký průšvih.  Libor Opálka, Prostějov 
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V září 1952 byly ve městě otevře-
ny dvě nové mateřské školy, a to 

v Šafaříkově ulici a ve Vrahovicích. Vý-
uka náboženství se stala nepovinným 
předmětem. Dále byly připomenuty 
85. narozeniny básníka Petra Bezruče. 
V  Národním domě se konal koncert 
na jeho počest a muzeum uspořádalo 
výstavu o jeho díle. O deset let pozdě-
ji byla otevřena další nová mateřská 
školka. Tentokrát šlo o  podnikové 
zařízené v rámci národního podni-
ku Oděvní průmysl.

Září 1972 a  město zasáhla 
 tragická událost. Na želez-

ničním přejezdu v  Bulharsku 
zahynula větší část parašutistic-
ké reprezentace, kterou tvořilo 
družstvo TJ Dukla Prostějov 
včetně trenérů a  doprovodu. Po 
převozu těl do vlasti se konalo 
poslední rozloučení v  prostějov-
ských kasárnách a  dále v  krema-
toriu v  Olomouci. K  veselejším 
akcím patřily oslavy 350 let pošty. Ve 
městě se konala výstava poštovních 
známek, byl k ní vydán i katalog au-
tora Miroslava Polišenského. Bylo 

vydáno i  speciální poštovní razítko.
Z áří 2012 bylo na události  velmi bo-
haté. Z důvodu rezignace radního Ja-
roslava Faltýnka (tehdy ještě ČSSD) 
na funkci došlo ve složení Rady města 
Prostějova ke změně.  Novým radním 
byl zastupiteli dne 12. září 2012 zvo-
len Bedřich Grulich. Na Sídlišti Svor-
nosti ve Vrahovicích bylo slavnostně 
otevřeno další vícegenerační hřiště. 
Vybudováno bylo díky podpoře Na-
dace správného životního stylu. Na 
vrahovickém sídlišti byly umístěny 
tři cvičební prvky, příspěvek ze strany 
města činil téměř 50 tisíc korun. Na 
plumlovské přehradě začala dlouho 
plánovaná rekonstrukce hráze z  roku 
1932. Práce měly trvat zhruba rok 
a  měly přijít na 136 milionů korun. 
Od čtvrtka 27. září se řidiči ve měs-
tě potýkali se značnými dopravními 
komplikacemi. Nejdříve byl kvůli 
stavebním pracím zcela uzavřen úsek 
Olomoucké ulice od železničního 
přejezdu po most přes Hloučelu. Šlo 
o  investiční akci Olomouckého kraje 
a v ulici byly opraveny dvě autobusové 
zastávky a kanalizační vpusti, proběh-

lo frézování povrchu a položení nové 
obrusné vrstvy na komunikaci. Celko-
vé náklady činily necelých 5 milionů 
korun. Již několik volebních období 
probíhal ve městě Prostějově systema-
tický proces regenerací jednotlivých 
sídlišť, který byl zaměřen na zlepšení 
životního prostředí pro občany města 
Prostějova. V rámci tohoto programu 
byly upravovány chodníky, parkoviště, 
sídlištní zeleň a veškeré vybavení s cí-
lem učinit obytný prostor příjemněj-
ším. Revitalizováno již bylo sídliště 
Hloučela, Sídliště Svobody, sídliště 
Tylova a sídliště Dolní. V roce 2012 
se začalo s pracemi na Sídlišti. E. Be-
neše a  připravovala se revitalizace 
sídliště Šárka. Revitalizace probíhá 
postupně. Výsledek byl vždy závislý na 
množství prostředků, které bylo mož-
né investovat, případně na objemu 
dotací, které se na revitalizaci podařilo 
získat. V roce 2012 bylo úsilí zaměře-
no na zajištění dalších etap revitalizace 
Sídliště E. Beneše, kde by měly být 
dokončeny práce v roce 2013 na jižní 
části (mezi fotbalovým areálem a Do-
mem služeb) a na severní části (sever-
ně od Střediska mládeže kopané). 

Městu pomohly peníze z hazardu. 
 Do září dostalo už 17 milionů 

korun. Tento příjem chodil ve čtvrt-
letních splátkách a  do konce roku 
přišla ještě splátka za 3. čtvrtletí, po-

slední přišla až někdy v březnu 2013. 
Podle odhadu měl magistrát získat 
celkem 30 až 40 milionů korun. Pří-
jem obcí, který se zjednodušeně na-
zývá „z hazardu“, se řídil novou právní 
úpravou. Obce již nedostávají poplat-
ky z hracích automatů, ty vybírá stát 
a  rozděluje je podle daných koefici-
entů do obecních rozpočtů. A  nová 
právní úprava se vůbec nezabývá tím, 
na co obce peníze použijí. Nicméně 
rada města se rozhodla doporučit 
zastupitelům, aby schválili tři žádosti 
o veřejnou finanční podporu ve výši 
zhruba 4 miliony korun do sportovní 
infrastruktury. O dalším využití pe-
něz z hazardu se diskutovalo, část 
z nich byla použita třeba na opravu 
chodníků ve městě.

ANALÝZA
MARTINA
MOKROŠE

Máme tady už nějaký ten den první měsíc nového škol-
ního roku, ale to nám nebrání pokračovat v listování kro-
nikami Prostějova, což činíme pravidelně každý měsíc. 
Takže pojďme na to a pokud má někdo zajímavou připo-
mínku, nechť se na nás klidně obrátí.

TOMÁŠ KALÁB

Dvakrát nevstoupíš...
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Prostějov v posledních čtyřech letech 
investoval do rozvoje města přes mi-
liardu korun. Významnou část těchto 
peněz přitom získal z  jiných zdrojů 
než z městské pokladny. To současné-
mu vedení města umožnilo hospoda-
řit s přebytkem, nebrat si žádné úvěry, 
a ještě mít odloženo na účtech několik 
set milionů korun. Na téma investic 
Večerník pohovořil s  náměstkem pri-
mátora zodpovědným za tuto oblast 
Jiřím Rozehnalem (na snímku). 

Petr KOZÁK
 Jak se díváte na úroveň investic 

v uplynulých letech?
„Především musím říct, že projekty se 
dotkly všech oblastí – školství, dopravy, 
sportu, veřejné zeleně, kultury i úrovně 
bydlení. Co se školství týká, řešili jsme 
snad každou budovu. Suma sumárum 
jsme opravovali sociální zázemí, sprchy, 
tělocvičny, bazén, střechy, dílny, učebny, 
kotelnu, řešili jsme zateplení, výměny 
rozvodů vody a odpadů i oken.“

 Co se povedlo v dopravě?
„Mezi významné investice patří výstavba 
severního obchvatu, rekonstrukce ulic 
Plumlovská a  Vrahovická i  právě pro-
bíhající rekonstrukce Wolkerovy ulice. 

Dále výstavba nového dopravního ter-
minálu na Floriánském náměstí, rekon-
strukce komunikace v Žešově nebo kři-
žovatky Tovární–Říční, nové přechody 
vznikly na Werichově a Kojetínské ulici. 
Snažili jsme se zpříjemnit život i cyklis-
tům – podařilo se vybudovat podjezd 
pod Olomouckou ulicí a několik dalších 
kilometrů cyklostezek. Nesmím zapo-
menout na výstavbu parkoviště u měst-
ského hřbitova nebo novou lávku pro 
pěší v Čechovicích. Je hotový projekt na 
dopravní terminál Újezd.“

 Prostějov je tradičně spjatý se 
sportem. Co byste zmínil v  této ob-
lasti?
„Za výrazné dotační podpory jsme vy-
budovali multifunkční budovu pro ho-
kejovou mládež, opravili tribunku a ná-
jezdový chodník na našem velodromu. 
Na zimním stadionu jsme řešili trafosta-
nici, vyměnili sedačky, následovala opra-
va povrchů hlediště, nátěry zábradlí, 
výměna celé východní kopilitové stěny 
budovy stadionu a  rekonstrukce šaten 
pro hosty a  rozhodčí. Vybudovali jsme 
sportovní hřiště ve Vrahovicích a  tři 
workoutová hřiště. A  také vznikla nová 
tělocvična v areálu DDM na Vápenici.“

 A co životní prostředí?

„Vznikly Mládkovy sady, mnoho díl-
čích změn jsme dělali v biokoridoru 
Hloučela, nyní se řeší odvodnění 
Kolářových sadů či rekonstrukce 
prostranství na Husově náměstí 
a  také je tu prostor před hlavním 
nádražím v  Janáčkově ulici. Fini-
šujeme s  revitalizací pivovarského 
rybníčku ve Vrahovicích. Význam-
nou akcí byla výstavba nové budovy 
Ekocentra IRIS na Husově náměstí.“

Na začátku jsem zmínil i bydlení...
„Dokončili jsme regeneraci sídliště 
Šárka a Šmerala. Letos probíhá regene-
race sídliště Šárka, ulice Dobrovského 
a  na podzim začne první etapa Svor-
nosti. Připravujeme revitalizaci sídliště 
Moravská, Slavíčka. Kompletně jsme 
zateplili městské bytové domy v ulicích 
M. Pujmanové, Norská a  letos započne 
zateplení bytového domu ve Finské uli-
ci. Ještě musím dodat, že kompletní re-
konstrukcí prošla díky dotacím budo-
va Národního domu. Na městském 
hřbitově probíhá oprava vstupní 
brány, včetně budovy správce 
a  zvonice, souběžně se budují 
nové urnové hroby. V  budově 
muzea pak opravujeme střechu, 
podhledy a okna.“
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Komunální volby jsou už doslova za dveř-
mi, proběhnou v pátek 23. září a v sobotu 
24. září. Jako tradičně přináší PROSTĚ-
JOVSKÝ Večerník v rámci této speciální 
volební přílohy podrobný přehled toho, 
co by každý volič měl vědět předtím, než 
právoplatně odevzdá svůj hlas zvolené 
straně či jednotlivým kandidátům. 

Kdy 
a kde 
se letos 
volí?

Volby do zastupitelstev obcí, jak zní oficiální 
název komunálních voleb, se uskuteční v pá-
tek 23. září od 14.00 do 22.00 hodin a v so-
botu 24. září od 8.00 do 14.00 hodin. Volí se 
obvykle ve všech obcích, městech, případně 
v městských částech a obvodech. Zastupitel-
stva následně zvolí obecní a  městské radní 
včetně starostů a primátorů.

Kdo 
může 
volit?

Hlasovat v  komunálních volbách může 
občan České republiky, kterému bude 
osmnáct let nejpozději 24. září 2022 a má 
v  obci trvalý pobyt. Volit může také ob-
čan jiného členského státu Evropské unie 
splňující stejné věkové podmínky, který 
má v  obci trvalý nebo registrovaný pře-
chodný pobyt a požádal o zápis do dodat-
ku stálého seznamu voličů. Za překážku 
pro uplatnění volebního práva je obecně 
považováno omezení svéprávnosti, záko-
nem stanovené omezení osobní svobody 
z důvodu ochrany zdraví lidu. U voleb do 
zastupitelstev krajů a  obcí je překážkou 
také výkon trestu nebo vojenská služba 
v zahraničí.
Až na výjimky bez voličských průkazů
Hlasování do zastupitelstev je možné pou-

ze ve dnech voleb ve volebních místnos-
tech České republiky. V komunálních vol-
bách lze hlasovat pouze v  tom volebním 
okrsku, kde je občamn či občanka přihlá-
šen(a) k trvalému pobytu. Pro tyto volby 
se nevydává voličský průkaz. Volič zapsaný 
v  zahraničí ve zvláštním seznamu voličů 
pak může na průkaz hlasovat v kterémko-
liv ze sedmadvaceti senátních volebních 
obvodů, ve kterých probíhají volby.

Kde 
žádat 
o voličský
průkaz

O  průkaz je možné zažádat u  obecního 
úřadu v místě trvalého pobytu voliče. Žá-
dost je možné podat v  písemné podobě 
s úředně ověřeným podpisem nebo elek-
tronicky prostřednictvím datové schránky. 
Doručení úřadu musí proběhnout do 16. 

září 2022. Možná je také osobní žádost, 
a to do 21. září 2022 do 16.00 hodin, kdy 
se volič dostaví na úřad a  prokáže svou 
totožnost. Volič zapsaný v  zahraničí do 
zvláštního seznamu voličů může požádat 
pouze příslušný zastupitelský nebo kon-
zulární úřad.

Jak je to 
s hlasovacími 
lístky?

Hlasovací lístky obdrží voliči nejpozději 
tři dny přede dnem voleb, tedy 20. září 
2022. Jak už bylo zmíněno výše, volby 
do zastupitelstev obcí se konají společ-
ně s volbami do Senátu a úřední obálky 
a hlasovací lístky jsou proto od sebe ba-
revně odlišeny – pro volby do zastupitel-
stev obcí jsou šedé, pro volby do Senátu 
žluté. Ve volební místnosti je pak vyvěšen 
i  vzorový hlasovací lístek a  informace 
o  případných tiskových chybách, stejně 

tak se i  ve volební místnosti zveřejňují 
informace o případném vzdání se kandi-
datury nebo odvolání kandidáta.

Co si vzít 
s sebou?

V  případě komunálních voleb musí ob-
čan České republiky ve volební místnosti 
prokázat svou totožnost buď platným 
občanským průkazem, nebo platným 
cestovním pasem České republiky. Cizi-
nec směřující k volbám do zastupitelstva 
obce musí předložit průkaz o  povolení 
k trvalému pobytu nebo potvrzení o pře-
chodném pobytu. Od 2. srpna 2021 je 
také možné i předložení osvědčení o re-
gistraci. Ten, kdo hlasuje na voličský prů-
kaz, ho musí odevzdat okrskové volební 
komisi. Pokud se volič, kterému byl prů-
kaz vydán, rozhodne hlasovat ve „svém“ 
volebním okrsku, musí průkaz rovněž 
odevzdat okrskové volební komisi, jinak 
mu hlasování neumožní.

Jak 
postupovat 
ve volební 
místnosti

Ve volební místnosti volič od komise obdrží 
prázdnou úřední obálku opatřenou úředním 
razítkem. Pokud si s sebou nevzal hlasovací 
lístky, může komisi požádat o nové a ona mu 
je vydá. S obálkou a lístky se pak volič přesu-
ne za plentu. U komunálních voleb je počet 
členů zastupitelstva, který má být zvolen 
v dané obci, uveden v záhlaví lístku.  

Přenosná 
schránka

Volič může ze závažných, zejména zdravot-
ních, důvodů požádat obecní úřad a v den 
voleb okrskovou volební komisi o  to, aby 

postup p

„Prostějov se za nás výrazně 
proměnil k lepšímu,“
říká Jiří Rozehnal, náměstek primátora za ANO 2011

pro Večerník
připravil

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

PetrPetr KOZÁK KOZÁK
 Považujete některé ze svých rozhod-

nutí během posledních let za vizionářské? 
„Naše představa změny územního plánu 
takovým rozhodnutím určitě je. Jak části 
dotýkající se budoucího umístění některých 
složek integrovaného záchranného systému, 

tak například snaha najít další plochy pro by-
tovou výstavbu. Jsem přesvědčen, že přede-
vším k tématu nových kapacit pro bydlení, ať 
už to bude v jakékoliv vhodné lokalitě, se pří-
ští zastupitelstvo bude muset vrátit. Pokud 
nechceme z našeho města skanzen, musíme 
nabídnout perspektivu mladým lidem. Ti 
budou chtít někde bydlet, mít kam vodit děti 
do škol, vybírat si z dostatečné nabídky vol-
nočasových aktivit, věřit zdejšímu zdravot-
nictví a dalším službám a cítit se bezpečně.“ 

 Dají se některé z  těchto podmínek 
plnit i jinak než změnou územního plá-
nu? 

„Samozřejmě ano. V  posledních letech 
jsme udělali hodně pro pocit bezpečí na-
šich občanů. Dbali jsme na veřejné osvět-
lení, rozšiřovali kamerový systém a reago-
vali na aktuální problémy. Důsledně jsme 
podporovali organizace působící v kultuře 
a  sportu, investovali do zařízení v  těchto 
oblastech, spolupracovali s  nemocnicí. 
Nyní bychom se kromě zachování těchto 
priorit měli zaměřit na investice ve veřej-
ném prostoru. Máme vize, které by město 
výrazně posunuly kupředu.“ 

 Co konkrétně máte na mysli? 
„Ve veřejném prostoru jsou to dva velké 
projekty, a  to areál bývalých jezdeckých 
kasáren a  samozřejmě Společenský dům. 
Máme jasnou představu, jak by měly být 
využity. Především Společenský dům by 
se měl stát důležitou součástí centra měs-

ta. Prostějov si takovou perlu zaslouží a my 
pro ni chceme udělat maximum. Pojďme 
místo opravy vybudovat skutečně multi-
funkční centrum, které nám budou závi-
dět města v okolí.“ 

 A  co sport a  jeho důležité místo 
v Prostějově? 
„Nesmíme se držet při zdi. V tomto voleb-
ním období jsme vybudovali nový objekt 
u zimního stadionu. Projekt jsme prosadili 
přes tuhý odpor části opozice, která se kaž-
dý konstruktivní návrh snažila torpédovat. 
Hokej a další sporty by si zasloužily dru-
hou ledovou plochu a celkový další rozvoj 
celého areálu. Investice jsou nezbytné také 
v případě fotbalového areálu Za Místním 
nádražím a  nemůžu samozřejmě pomi-
nout důležitost moderního areálu s  ba-
zénem a  wellness zónou. Perspektivní je 

ovšem funkční řešení, které bude inves-
tičně i  provozně zvládnutelné, nikoliv 
něčí pomník, který bude město dlou-
hodobě finančně vyčerpávat.“ 

 Vy v Prostějov a jeho budoucnost 
hodně věříte, že? 
„Prostějov je můj domov, jeho obyva-
telé jsou v širším pohledu moji sousedé. 
Máme skvělou podnikatelskou základnu, 
dobré dopravní spojení, oceňovaný ma-
gistrát a  šikovné lidi. Není důvod v  naše 
město nevěřit. Když se budeme snažit, 
bude za čtyři roky ještě lepším místem k ži-
votu než nyní.“

František Jura:
PROSTĚJOV Primátorovi Františku Jurovi (na snímku) končí čtyřle-
té období v čele města. V posledním rozhovoru před komunálními 
volbami jsme vynechali běžnou agendu rady a zastupitelstva a ze-
ptali se na jeho pohled na Prostějov v dlouhodobém horizontu.

Díky Tomáši Láznovi má 



vat lidovci, kteří se pro blížící se volby 
spojili s Nezávislými a vytvořili koali-
ci Spojenci pro Prostějov. Potíže bu-
dou mít zcela jistě i komunisté, kteří 
rovněž ztratili svoji dřívější suvere-
nitu a do bojů o hlasy voličů jdou po 
názvem nově vytvořené koalice Levi-
coví občané Prostějova a KSČM.
Zda jsou naše prognózy opod-
statněné nebo jde pouze o  věšt-
bu z  křišťálové koule, ukážou 
až samotné komunálních voleb 
v Prostějově. Sledovat můžete vše 
v  rámci on-line zpravodajství na 
www.vecernikpv.cz. Shrnutí vám 
samozřejmě přineseme již v  příš-
tím tištěném vydání. Uvidíme, 
jak se poměr politických sil změní 
v  prostějovském zastupitelstvu ve 
volebním období 2022 až 2026. 
Rady vám má poskytnout i  naše 
speciální příloha KOMUNÁLNÍ 
VOLBY 2022, která je součástí 
dnešního vydání.  
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na snímku

pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

„Jmenuji se Lukáš Andrýsek, je mi 

)

„Náš program je postaven nohama na  zemi,“ 
garantuje ´dvojka´ kandidátky garantuje ´dvojka´ kandidátky 
hnutí PéVéèko Lukáš Andrýsekhnutí PéVéèko Lukáš Andrýsek

 2x foto: archiv L. Andrýska

Na rozdíl od neschopné vlády 
   a hnutí

Na našich internetových stránkách budete v obraze už den 
před zahájením voleb, tedy ve čtvrtek 22. září,

kdy spouštíme on-line zpravodajství formou krátkých aktualit,
zásadních novinek, komentářů i exkluzivních rozhovorů.

Přinášet vám budeme i první průběžné výsledky 
až do sobotního večera.

VOLBY ON-LINE

  Koho si zvolíte, toho budete mít

Stačí kliknout na www.vecernikpv.cz a buďte s námi na příjmu!
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Bereme je jako úplnou samozřej-
most. Koupíme je na každém ro-
hu a už si bez nich nedokážeme 
život představit. O čem je řeč? O 
elektrospotřebičích. V každé do-
mácnosti najdeme mikrovlnku, 
ledničku nebo televizi. Dostává se 
k nám přitom ještě další trend pa-
trný zejména v ulicích měst, tedy 
elektrokoloběžky. Pokud vás láká 
představa, že se budete podobně 
jako spousta jiných prohánět po 
silnicích jako vítr, poradíme vám, 
podle čeho byste měli vybírat.

Texty připravili: 
Tereza Zaoralová 
a Martin Zaoral
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Svítidla nejsou jen nezbytným prv-
kem našeho domova. Jejich design 
a to, jak ladí se stylem pokojů, jsou 
stále důležitější. Aktuálním tren-
dem jsou pravidelné tvary, hladké 
povrchy, hnědá a béžová kulovitá 
svítidla, jednoduché kovové kon-
strukce a surové materiály. Ty se 
skvěle hodí do moderních minima-
listických interiérů, ale pokud máte 
rádi styl 70. let, tak zapadnou i do 
něj. Starší generace možná zažije 
déjà vu, ale v designu svítidel, jako 
všude jinde, se čas od času vracejí 
staré trendy. 

V roce 2022 přepychové a dekorativ-
ní vícebodové lustry pomalu ustupují 
jednoduchým závěsným lampám. Je-
jich malé rozměry, jednotné barvy a 
pravidelné tvary stínidel je předurčují 
k boho i industriálnímu stylu. Kombi-
nace dřeva a saténového skla zajišťuje 
rovnoměrný rozptyl světla a dělá z něj 
univerzální řešení, které se hodí do ka-
ždého interiéru. S lustry se bez lítosti 
loučíme. Jakkoliv vypadají efektně, 
zvláště v prostorných a vysokých in-
teriérech by na ně většina lidí plánu-
jících nový design interiéru nejraději 
zapomněla. I z praktických důvodů, 

protože udržovat takového „křišťá-
lového pavouka“ v čistotě předčí i ty 
největší milovníky glamour stylu znu-
děné karanténou.

V roce 2022 se stále častěji volí prvky 
bočního osvětlení v podobě jednodu-
chých, malých nástěnných svítidel a 
svítidel osvětlujících rohy místnosti. 
Světlo se z nich šíří nahoru a dolů a 
také vychází skrze speciálně navržené 
štěrbiny, což vytváří jedinečnou atmo-

sféru. Takové vícebodové uspořádání 
opticky zvětší každý interiér a symbo-
licky oddělí zóny i v malé místnosti. 
Toto řešení, podobně jako sluchátka s 
aktivním potlačením hluku, umožnilo 
více než jednomu vztahu přežít obtíž-
nou dobu lockdownu.

I v roce 2022 zůstávají trendy kulatá 
stínidla a stropům dominují kulovi-
té plafony (přisazená nástěnná nebo 
stropní svítidla), ale stále častěji vo-

líme i svítidla nepravidelných tvarů. 
Svítidla z průhledného, opálového 
nebo tónovaného skla upevněná na 
jednoduché trubkové konstrukci po-
cházející ze 70. let minulého století, 
poskytnou nejeden okamžik nos-
talgie. Kulatá stínidla na cylindrické 
základně, stejně jako jejich verze za-
věšené ve zlatých obroučkách, spo-
jují rysy art deco designu a rozkvětu 
skupiny ABBA. Efekt návratu do 
minulosti ještě umocňují působivé 
kombinace světelných pásků s tma-
vým dřevem, mramorem a metalic-
kými akcenty.

&

Kilometr vás 
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O  hlasy voličů v  podzimních ko-
munálních volbách se tento víkend 
uchází rovná desítka prostějov-
ských politických subjektů. Aktu-
álně jich v  zastupitelstvu působí 
stejný počet, což mimo jiné svědčí 
o  poměrně značném roztříštění 
politické scény v Prostějově. Dá se 
ale očekávat, že v příštím zastupi-
telstvu se tento počet o něco zmen-

ší. Z  aktuálních subjektů, které 
vstupují do blížících se komunál-
ních voleb, je totiž hned několik, 
které se pohybují na samé hraně 
volitelnosti. 
Tento pátek 23. a  v  sobotu 24. září 
si budou Prostějované vybírat z  de-
seti stran a  hnutí, které se účastní 
letošních voleb. Je to o  tři politické 
subjekty méně než před čtyřmi roky. 

V roce 2018 kandidovaly třeba i Jau-
ner Československo 2018, Dělnická 
strana sociální spravedlnosti, Morav-
ské zemské hnutí, Změna pro Prostě-
jov či Republikáni. Tato pětice stran 
a  hnutí upadla v  zapomnění, i  když 
hlavně krach Změny pro Prostějov 
s  lídrem a  dosavadním zastupitelem 
Janem Navrátilem překvapil nejen 
voliče tohoto uskupení. Naproti 
tomu se letos o  hlasy voličů budou 
ucházet dva nové politické subjek-
ty. Jednak Piráti vystoupili z  koalice 
hnutí Na rovinu! a  do voleb jdou 
samostatně a jednak se komunálních 
voleb účastní zcela nová strana, od 
které nikdo neví, co očekávat. Nejen 
podle odhadů Večerníku má ale hnu-
tí Zvířata potřebují pomoc a Sdruže-
ní zelených a  nezávislých kandidátů 
jen pramalou šanci u voličů uspět. 
Seznam kandidátů je tedy jasný, de-
set politických stran a  hnutí bude 
v Prostějově ve hře o mandáty v Za-

stupitelstvu statutárního města Pro-
stějova pro léta 2022 až 2026. Nedá 
se ale očekávat, že totožný počet 
těchto subjektů se bude v zastupitel-
stvu podílet na práci pro město Pro-
stějov v  následujících třech letech. 
V aktuálním zastupitelstvu, kterému 
pomalu, ale jistě končí volební ob-
dobí, figurují ANO 2011, PéVéčko, 
ODS a  nezávislé osobnosti města 
Prostějova, ČSSD, SPD, Změna pro 
Prostějov, Na rovinu!, KDU-ČSL, 
KSČM a také Piráti, kteří se odpojili 
od koalice hnutí Na rovinu!. 
Podle Večerníku se tento počet dese-
ti politických uskupení zastoupených 
v  prostějovském nejvyšším politic-
kém orgánu města po letošních ko-
munálních volbách sníží. Jak už jsme 
podotkli, šance na zvolení hnutí Zví-
řata potřebují pomoc a Sdružení ze-
lených a  nezávislých kandidátů jsou 
nicotné. Navíc na hranici volitelnosti 
se podle Večerníku budou pohybo-
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garantuje ´dvojka´ kandidátky 
hnutí PéVéèko Lukáš Andrýsek

PROSTĚJOV Už jen naprosté minimum času zbývá 
stranám i hnutím kandidujícím do městských a obec-
ních zastupitelstev na to, aby přesvědčily své poten-
ciální voliče. A posledních pět dní mají také voliči čas 
k tomu, aby si rozmysleli, komu dají své hlasy a tím 
i důvěru, aby je v následujících čtyřech letech zastu-
povali ve vedení měst a obcí. 
Už tento pátek 23. září ve 14.00 hodin se otevřou vo-
lební místnosti a tím budou zahájeny komunální vol-
by 2022. Volit se bude i v sobotu 24. září, kdy se míst-
nosti se uzavřou v tento den ve 14.00 hodin a vzápětí 
dojde na sčítání hlasů. Už v odpoledních hodinách 
pak budeme znát první dílčí výsledky, ty konečné se 
očekávají zhruba okolo sobotní osmnácté hodiny. 
Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku v  dnešním 
čísle kromě speciální volební přílohy přináší i ve stan-
dardním vydání spoustu informací nejen o kandidu-
jících politických subjektech i jednotlivých kandidá-
tech usilujících o mandáty zastupitelů, ale též množ-
ství informací, které voliči potřebují ke zdárnému 
průběhu voleb. 
Na stránkách www.vecernikpv.cz ale budete v ob-

raze už den před zahájením voleb, tedy ve čtvr-

tek 22. září, kdy spouštíme on-line zpravodajství 

formou krátkých aktualit, zásadních novinek, ko-

mentářů i exkluzivních rozhovorů. Přinášet vám 

budeme i první průběžné výsledky. Stačí kliknout 

na www.vecernikpv.cz a buďte s námi na příjmu!

Volební servis připravil
Petr KOZÁK, 
texty: 
Michal KADLEC

O víkendu jdeme volit! 
Aktuálně v prostějovském zastupitelstvu působí 10 stran    

ANO 2011

Česká pirátská strana 

ČSSD

Levicoví občané města Prostějova a KSČM

Na rovinu! (STAN, TOP 09, Zelení)

ODS spolu s nezávislými osobnostmi města Prostějova

PéVéčko

Spojenci pro Prostějov

SPD

Zvířata potřebují pomoc, sama si nepomohou

 došlo na naši adresu... Koho si zvolíte, toho budete mítKoho si zvolíte, toho budete mít
Jen pro osvěžení paměti uvádím, co se u nás 
v Prostějově za čtyři roky udělalo, zbudova-
lo. Ve školství – ve všech školách ve městě 
se něco vylepšovalo, ať už sociální zázemí, 
sprchy, tělocvičny, bazén, střechy, dílny, 
učebny, kotelna, zateplení, výměna odpadů, 
vody i oken. Z pohledu dopravy je to oprava 
– výstavba severního obchvatu, rekonstruk-
ce Plumlovské, Vrahovické a  Wolkerovy. 
Výstavba nového dopravního terminálu na 
Floriánském náměstí, rekonstrukce komuni-
kace v Žešově, křižovatka Tovární, Říční, nové 

přechody vznikly ve Werichově a Kojetínské 
ulici. A ani cyklisté nepřišli zkrátka, podařil se 
vybudovat podjezd pod Olomouckou ulicí. 
Všichni si pochvalují nové cyklostezky. Dále je 
to výstavba parkovišť třeba u hřbitova.
V  Čechovicích je nová lávka pro pěší. Ve 
sportovní oblasti je to multifunkční budova 
pro hokejovou mládež. Kdo se tam ještě ne-
byl podívat, tak o něco přišel. Je to nádhera. 
Opravila se tribunka a nájezdový chodník na 
velodromu. Zimní stadion, tam se řešila tra-
fostanice, vyměnily se sedačky, následovala 

oprava povrchů hlediště, nátěry zábradlí, vý-
měna celé východní kopilitové stěny budo-
vy stadionu a rekonstrukce šaten pro hosty 
a rozhodčí. Kdo již přišel na zimák, tak jistě 
doslova zíral, jak prohlédl do krásy. Vedení 
hokejistů v čele s majitele panem Luňákem 
udělalo vše, abychom měli v Prostějově vý-
borné hokejové mužstvo a fanoušci byli ma-
ximálně spokojeni. Dále se ve Vrahovicích 
vybudovalo nové sportovní hřiště A  také 
vznikla nová tělocvična v  areálu DDM na 
Vápenici. Mládežnický fotbalový areál vzros-

tl do krásy, jsou tam tři nádherná hřiště. Pro-
stě paráda. I tam zavítejte. Naše město není 
obklopeno jako jiná města lesy, ale vedení 
města na životní prostředí vůbec nezapo-
mnělo. Vznikly Mládkovy sady, zkrášluje se 
biokoridor Hloučela, dokončuje se revitali-
zace pivovarského rybníčku ve Vrahovicích. 
Udělejte si tam i s dětmi výlet tak za měsíc, 
budete nadšeni. Nyní se provádí rekonstruk-
ce prostranství na Husově náměstí, upravil 
se prostor před hlavním nádražím. Proběhla 
výsadba stromů, někteří jste se toho přímo 

zúčastnili. Od jara do podzimu je Prostějov 
rozkvetlý do krásy. Někteří to přirovnávají 
k  olomoucké Floře. A  nepletou se. Vedení 
města není vůbec lhostejné, v jakém prostře-
dí naši obyvatelé bydlí. Dokončila se regene-
race sídliště Šárka–Dobrovského, Šmerala. 
Udělejte si vycházku, když bydlíte na dru-
hém konci města. Nepoznáte to tam. Dále 
se připravuje regenerace Sídliště Svornosti, 
Moravská, Slavíčka. Zateplily se městské by-
tové domy v ulicích M. Pujmanové, Norské.
A  co budova Národního domu? Ta prošla 

kompletní rekonstrukcí. A na hřbitově probíhá 
oprava vstupní brány včetně budovy správce 
a  zvonice. V  muzeu se pak opravuje střecha, 
podhledy a okna. 
To je jen namátkový výčet, co se městu za čty-
ři roky podařilo udělat. Zkuste si někdy projít, 
projet na kole naše město a kdo to ještě neví, 
tak zjistí, že se mění před očima a roste do krá-
sy. A jistě si správně odpovíte, koho v letošních 
komunálních volbách máte volit.

Mgr. Antonín Dušek,
jeden z obyvatel našeho krásného města  

S VÁŠNÍ PRO
NAŠE MĚSTO

1. Ing. Bc. ,

2. Ing. Tomáš Blumenstein,

3.

4.

5.

SPOLU S NEZÁVISLÝMI
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ELEKTRO
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Trend eko v designu znamená změnu 
palety barev a materiálů. K dosud domi-
nantní černé, šedé a bílé barvě se připoju-
je hnědá, béžová a zelená. Dominují pří-
rodní materiály jako dřevo, ratan, proutí 
kombinované s oxidovaným, pochromo-
vaným nebo poniklovaným kovem. Stále 
odvážněji volíme stínidla z recyklovaných 
materiálů, a dokonce i betonu. Svítidla 
jsou vyrobena z hmoty podobné betonu 
v šedé barvě a povrch stínidla je porézní a 
drsný na dotek a vypadá skvěle v moder-
ních minimalistických interiérech.

  Foto: www.kanlux.com

EElleekkkttrrrookkkoollaa ššeettřřříí ppřřříírrooddduuu 
aaa dddooojjjeeeddeetteee nnaaa nniicchhh dddáááll
Přemýšlíte nad tím, jak jsou na tom elek-
trokola v porovnání s klasickými koly? 
A jak si to celé stojí proti jiným formám 
dopravy? Nepochybné je, že elektrokola 
jsou šetrná pro životní prostředí, výrazně 
levnější než automobil a dojedete s nimi 
rychleji a dál než na klasickém kole. A po-
kud vám dojde „šťáva“, rozhodně to nezna-
mená, že jste dojeli. Jen si prostě budete 
muset máknout. 
V porovnání s automobily či autobusy jsou elek-
trokola mnohonásobně šetrnější k životnímu 
prostředí. Samozřejmě že ještě lepší v tomto 
ohledu jsou klasická kola, kde odpadá elektřina a 
baterie. Elektrokola nemají žádné škodlivé emise 
do atmosféry jako spalovací motory a můžeme 
je s jistotou brát jako jeden z nejčistších způsobů 
dopravy. Pokud chcete být ještě šetrnější, tak po-
užijte klasické kolo nebo jděte pěšky.

Kilometr vás Kilometr vás 

Desetkrát a více nižší náklady na jeden ki-
lometr, zásadně nižší počáteční pořizovací 
náklady v podobě pár desítek tisíc korun na 
elektrokolo, proti tomu až stovky tisíc na nový 

automobil, vysoké desítky tisíc na nepříliš 
vhodný ojetý automobil. Žádné povinné ru-
čení, minimální náklady na údržbu, náklady 
na dobíjení jsou nesrovnatelné s náklady na 
pohonné hmoty. Bez nákladů na parkování.

Pokračování článku naleznete na 
www.vecernikpv.cz
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 Foto: Facebook 



pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Petr KOZÁKPetr KOZÁK
a Michal KADLECa Michal KADLEC

Proč současná vláda ztrácí 
důvěru?
„V  posledních týdnech se důvěra 
ve vládu rekordně propadá. Vláda 
občany vystrašené válkou, covidem 
a  především drahotou doslova ne-

chala vařit v jejich obavách. Občané 
a  firmy slyšeli ujištění premiéra, že 
vláda nikoho nenechá padnout, ale 
pak se ukázalo, že slova a činy vlády 
jsou v hrubém rozporu.“ 

V čem?
„Místo včasných kroků vidíme jen 
lavírování a  výlety do Bruselu, kde 
se hledalo takzvané celoevropské ře-
šení. Místo konkrétních kroků, kte-
ré navrhovalo naše hnutí Svoboda 
a  přímá demokracie v  rámci svých 
deseti bodů, jak řešit energetickou 

krizi (viz. tabulka na této straně – 
pozn.red.), se vedla zdlouhavá a opa-
trná jednání s bruselskými byrokra-
ty. Žádné řešení v  rámci Evropské 
unie ale není podle mého názoru 
možné! Evropské země mají různý 
mix energetických zdrojů a  potřeb. 
Těžko může koncepci ladit společ-
ně Česká republika a například Ra-
kousko s možností čerpat obrovskou 
kapacitu z vodních zdrojů. Unifiko-
vaná ‚zelená‘ politika je nebezpečný 
experiment. Jeho obětí jsou lidé 
šokovaní výší záloh a  firmy růstem 

nákladů. Přitom je povinností poli-
tiků bránit zájmy našich lidí a firem. 
To představitelům vládních stran 
ale dochází pomalu. Přitom nejsou 
odpovědní evropským komisařům, 
ale našim lidem. Této zemi přísahali, 
nikoliv Evropské unii.“

Jak hodnotíte protestní ma-
nifestaci na Václavském náměstí?
„Na Václavském náměstí se sešli lidé 
a využili k protestu svého demokra-
tického práva. Hnutí SPD nebylo 
organizátorem akce. V  současné 
době probíhají v krajských a někte-
rých okresních městech naše setká-
ní s občany. Nejsou tak masivní, ale 
mají společného jmenovatele. Lidé 
jsou zneklidněni a  oprávněně na-
štvaní. Jsem zároveň rád, že slyším 
podporu politice hnutí Svoboda 
a  přímá demokracie a  jejím kandi-
dátům.“

Ptají se, co dělá hnutí SPD 
„proti“ vládě?
„Ano, a  já odpovídám, že vše, co 
můžeme v  rámci ústavního pořád-
ku této země. Je to asi dva týdny, co 
jsme společně s hnutím ANO 2011 
vyvolali hlasování o nedůvěře vládě. 
Zatím neúspěšně, ale jsem si jist, že 
pokud bude takto pokračovat dál, 
tak se politický konec této vlády blí-
ží.“

Kde vidíte hlavní příčinu 
současné energetické situace?
„Příčin je několik a  jsou dlouho-
dobé. Hnutí SPD již opakovaně 
a dlouhodobě upozorňovalo na pro-
blematiku v oblasti energetické bez-
pečnosti. Bohužel všichni byli hluší 
a  odmítali slyšet argumenty, které 
každý musel vidět. Dlouhodobé pří-
činy jsou dvě a spolu souvisí. První 
je podřízení energetických zdrojů 
České republiky distribučním a  ce-
novým pravidlům Evropské unie. 
Je nutné zdůraznit, že Česko má do-
statek výrobních zdrojů na výrobu 
elektrické energie pro svoji potřebu, 
a ještě má určitý přebytek. Česká re-
publika není tedy v žádné zdrojově 
kritické situaci v případě nedostatku 
elektrické energie. Bohužel tvorba 
ceny probíhá v  rámci zahraničních 
burz, kde se tvoří cena na základě 
situace v EU, a především v Němec-
ku. Druhým a  naprosto zásadním 

důvodem je takzvaný, ‚zelený úděl‘, 
tedy oficiální politická koncepce EU, 
která vyřadila z provozu řadu zdrojů 
především v Německu. To jsou dvě 
zásadní příčiny. Samozřejmě je nut-
né k  tomu přidat destabilizaci trhu 
kvůli eskalaci války na Ukrajině, ale 
opravdu klíčovým a  zásadním dů-
vodem stávající energetické krize 
je politika EU a plné podřízení ČR 
této politice.“

Není to přehnané tvrzení?
„Není, podívejte se na ceny elektric-
ké energie například ve Švýcarsku. 
Není členem Evropské unie a dělá si 
vlastní politiku.“

Má hnutí SPD řešení?
„Samozřejmě a  troufnu si říct, že 
pouze hnutí Svoboda přímé demo-
kracie. Máme totiž jako jediní od-
vahu hájit zájmy naší země a  jejích 
občanů před diktátem EU. Řešení 
znamená, že se odejde z  energetic-
kých burz Evropské unie a  vyvážet 
se tam bude pouze přebytek, který 
nespotřebují naši občané a firmy.“ 

Minulý týden Svoboda 
a  přímá demokracie nominovala 
svého prezidentského kandidáta. 
Řada lidí je ale překvapena, že ne-
kandiduje Tomio Okamura!?
„Především Tomio se chce plně sou-
středit na parlamentní volby jako lídr 
hnutí SPD. Tam se bude rozhodovat 
o další budoucnosti naší země. No-
minace jasně ukázala, že Svoboda 
a  přímá demokracie není stranou 
jednoho muže. A já osobně jsem rád, 
že celostátní grémium hnutí navrhlo 
poslaneckému klubu právě Jaroslava 
Baštu.“

Proč?
„Prezidentem země by měl být zkuše-
ný člověk jasných a pevných názorů, 
který se nebojí a neprodá je. Jaroslav 
Bašta je bývalý politický vězeň, signa-
tář Charty 77 a člověk obrovských ži-
votních i politických zkušeností. Spl-
ňuje tato kritéria. Volba prezidenta 
republiky přece není soutěž o super-
star nebo jarmark slibů. Prezident-
ská funkce klade obrovské morální 
nároky na člověka a vyžaduje znalosti 
a politickou orientaci. Bylo by špatně, 
kdyby se tam objevil člověk, který 
v těchto věcech nakonec selže.“

V  letošním roce nejste na 
komunální kandidátce ve volbách 
do zastupitelstva Prostějova. 
Proč?
„Důvod je jednoduchý. Kumuloval 
bych tři politické funkce – poslance, 
zastupitele kraje a zastupitele města. 
Jsem soudný a nechci lhát, že bych 
to zvládl. Prostějovská SPD udě-
lala pod vedením Martina Křupky 
hodně dobré práce a myslím, že její 
kandidátka má dobrou šanci uspět. 
Jsme společný tým. Hnutí podalo 
celkem přes tři sta komunálních 
kandidátek a  jsem přesvědčen, že 
budeme úspěšní. Hlas pro kandidá-
ty Svobody a  přímé demokracie je 
dnes hlasem proti vládní politice!“

Promítnou se současné pro-
blémy do komunálních voleb v le-
tošním roce?
„Pevně doufám, že ano a  lidé dají 
vládním stranám pomyslnou ‚červe-
nou kartu‘ za neschopnost a politic-
kou aroganci. Hlas pro Hnutí SPD 
bude hlasem proti vládě.“
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A s čím jde Svoboda 
a přímá demokracie 

do komunálních voleb?
PROSTĚJOV Prostějovský poslanec Parlamentu České 
republiky a druhý muž hnutí Svoboda a přímá demokracie 
Radim Fiala (na snímku) zastává jednoznačný názor, že součas-
ná česká vláda si nejen kvůli postojům k energetické krizi neza-
slouží důvěru občanů. A své názory také obšírně zdůvodnil ve 
druhé části obsáhlého interview, který navazuje na rozhovor 
z minulého čísla. Místopředseda SPD a předseda poslanecké-
ho klubu zároveň věří, že v komunálních volbách v Prostějově 

má zdejší SPD výrazné šance uspět. 

 Radim
Fiala

poslanec

22
09

13
11

55
9



22
09

16
30

96
2

22
09

16
31

56
0

22
09

16
31

56
1

WWW.VECERNIKPV.CZ 19. září 2022 112525



pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Akce začala již brzy ráno. V každé ves-
nici na Prostějovsku našli účastníci 
stánek s občerstvením, mapou k akci 
a také příjemným osazenstvem, které 
přivítalo, popovídalo i  nasměrovalo. 
Cyklisté a cyklistky všeho věku mohli 
vyrazit ze kterékoli vesnice a  kdykoli 
během dopoledne. Měli také rovnou 
na zvážení, zda objedou všechny ves-
nice, nebo jen část. „Bylo to super. 
Objel jsem všechny vesnice,“ prozradil 
například Radovan Ondřík. Měl však 
i jednu výtku. „Mohlo by se ale zlepšit 
označení stanovišť, přidat směrovek. 
Pro ty, co to zde moc neznají, to bylo 

docela těžké. Byl jsem pořád na telefo-
nu. Jinak ale spokojenost,“ dodal.
On a další stovky cyklistů se nakonec 
po akci setkali v Pavlovicích u Kojetí-
na, kde byla naplánovaná takzvaná do-
jezdová akce. Přítomní se mohli těšit 
na steaky nebo srnčí guláš od mys-
livců a  také doprovodný program.
Velkou pozornost vzbudili třeba Jan 
Šmíd a  Lukáš Müller, kteří předvedli 
akrobacii na kolech. A  zapojili i  děti, 
když je právě na kolech přeskakovali. 
I je ale trápilo počasí. Zatímco účast-
níci zmokli na cestě, akrobatickému 
duu se smekala kola na trávě a tvorbu 
triků měli pořádně ztíženou. „Počasí 
je takové zrádné. Ale po dvou letech 
s koronavirem jsme rádi, že vůbec do-
jezdovou akci můžeme pořádat,“ po-
znamenal starosta Pavlovic u Kojetína 
Marek Novotný.
Na bicyklech Němčickem vesměs 
účastníci ocenili. Prozrazovaly je 

unavené, ale stále spokojené obli-
čeje. I apetit. „Akce byla pěkná, déšť 
trochu pozlobil. A ještě mě čeká cesta 
domů,“svěřil se Martin, který dorazil 
z  Prostějova. Pochopitelně se trochu 
s obavami dívá na pošmournou oblo-
hu. 
Proč se ale vůbec účastnit takové akce? 
Někteří chtějí vzít děti do terénu, další 
by rádi lépe poznali region. Pro jiné je 
to možnost setkání. „Startuji, abych 
trochu zhubl a  nabral fyzičku. Řekl 
jsem si taky, že neprosedím víkend 
doma,“ říká o svých motivech Martin 
předtím, než vyrazil za občerstvením, 
u kterého se pomalu začaly tvořit fron-
ty.

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko
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Kolem chodníku 

Kostelec na Hané (mls) – Nedáv-
no byl dokončen potřebný chodník 
v  Palackého ulici, která vede kolem 
místního hřbitova ve směru na Če-
lechovice na Hané. Následně vedení 
města oslovilo několik občanů, kteří 
si přáli podílet se na nové výsadbě 
nízkých keřů mezi silnicí a  novým 
chodníkem. Výsadba proběhla 
předminulou  neděli 11. září. „Všem 
zúčastněným děkuji za jejich práci,“ 
vzkázal starosta František Horák, 
který se sám do akce aktivně zapojil. 

domech vzniknou byty
Tištín (mls) - Coby prevenci před 
nekontrolovaným příchodem 
problémových občanů se rozhodl 
městys Tištín vykoupit hned pětici 
domů, které byly dlouhodobě ve 
špatném technickém stavu. Zatímco 
trojici zchátralých domů na okra-
ji Tištína ve směru na Těšice čeká 
demolice, dva rozlehlejší řadové ro-
dinné domy stojící v  ulici vedoucí 
k  místnímu hřišti se dočkají rekon-
strukce. V  budoucnu bych v  nich 
měly vzniknout nájemní byty. Obec 
v této souvislosti aktuálně zpracová-
vá projektovou dokumentaci. 

Autor známého pomníku
 by oslavil 100 let 

Konice (mls) – Tuto obnaženou 
ženu ve zřasené sukni a s kusem látky 
v ruce zná v Konici asi každý. Auto-
rem pomníku obětem 2. světové 
války, který stojí ve Vrchlického ulici 
před místním komunitním centrem 
u silnice ve směru na Březsko, je pro-
stějovský sochař Oldřich Peč. Ten 
by se uplynulé pondělí 12. září dožil 
100 let. Dílo Oldřicha Peče je zastou-
peno jak ve sbírkách prostějovského 
muzea, tak ve fondu Muzea moder-
ního umění v Olomouci. Sochař ze-
mřel už v roce 1965, o jeho památku 
pečuje jeho syn Martin. Více vám 
přineseme v příštím čísle.  

Plumlov (mls) – Lidé z Plumlo-
va budou muset v úterý 20. září za 
nákupem jinam, než jsou zvyklí. 
Zdejší obchod Jednota COOP 
Plumlov bude z  technických dů-
vodů uzavřený.

RYCHLÝ
NÍK

NA BICYKLECH NĚMČICKEMNAA BIICYYKKLEECCH NNĚMMČČICCKKEM 
PROBUDILO CELÝ MIKROREGIONPRROBBUUDILOO CCELÝÝ MMIKKRORREGGIOON

Přišel o servisní dodávku 
Během předminulého víkendu 
odcizil neznámý pachatel nákladní 
vozidlo Fiat Ducato zaparkované 
v  obci Malé Hradisko. Vozidlo 
sloužilo jako pojízdná dílna. Uvnitř 
se nacházely dva sudy se sto litry naf-
ty, motorová pila, aku vrtačka, aku 
mazací lis, lišty na harvestor a ruční 
nářadí. Poškozený vyčíslil škodu 
na téměř 500 000 korun, z  toho 
380 000 korun odcizením vozidla. 
Pachateli hrozí za přečiny krádeže 
a neoprávněné užívání cizí věci trest 
odnětí svobody na jeden rok až pět let.

Jel po třech pivech
Trest odnětí svobody až na jeden rok, 
peněžitý trest nebo zákaz činnosti hrozí 
jednašedesátiletému muži z Ostravy za 
přečin ohrožení pod vlivem návykové 
látky. V pondělí 12. září odpoledne jej 
policisté zastavili, když řídil vozidlo 
Volkswagen v  obci Brodek u  Konice. 
Řidič při dopravní kontrole předložil 
všechny potřebné doklady a  poté se 
podrobil dechové zkoušce na alkohol. 
Při ní nadýchal dvě promile alkoholu. 
Muž uvedl, že dopoledne vypil tři piva. 
Policisté řidiči další jízdu zakázali a na 
místě mu zadrželi řidičský průkaz.

Akce se účastnili tradiční veteráni i amatéři-nováčci
PAVLOVICE U KOJETÍNA V cyklistickou Mekku se předminulý ví-
kend proměnily na jedno odpoledne Pavlovice u Kojetína. Staly 
se totiž centrem akce Na bicyklech Němčickem. Všechny obce 
z regionu se dříve pravidelně střídaly v tom, která se stane cílovou 
stanicí události, jíž se účastní stovky cyklistů. Letošek připadl právě 
na Pavlovice u Kojetína. Ze hřiště zdejšího Sokola se tak v sobotu 
10. září stala odpočinková plocha pro cyklisty.

 Foto: Michal Sobecký

OTASLAVICE S  koncem prázd-
nin obec Otaslavice ve spolupráci 
s  místním Sokolem a  sdružením 
přátel školy připravila pohádko-
vou stezku pro děti, která prověřila 
nejen jejich fyzickou zdatnost, ale 
i znalosti, především ty pohádkové. 
Zhruba dvoukilometrová trasa za-
čínala na místním koupališti, kde si 
děti společně s rodiči vyzvedly kar-
tičky s  křížovkou. Po absolvování 
trasy a za správné znění tajenky na 
ně v cíli čekala sladká odměna. Do 
Otaslavic zavítalo více než 140 na-
těšených dětí. 

Jan FREHAR
Organizátoři pro účastníky připra-
vili vyvedený plánek, podle kterého 
nikdo nezabloudil. Spojoval patnáct 
stanovišť a  na každém čekala někte-
rá z  pohádkových postav. Nechyběla 

klasika, ale i  moderní pohádky. Děti 
se tak těšily na perníkovou chaloupku 
s  ježibabou, Rumcajse, princezny, ale 
také třeba Mimoně či Spongeboba.  

Za každý splněný úkol následovala 
malá sladká drobnost. Na stanovi-
štích totiž děti plnily úkoly, které 
prověřily jejich fyzickou zdatnost, 

jemnou motoriku a znalosti. Mimo 
to nechyběla také lukostřelba či další 
zajímavé disciplíny. Sladkou odmě-
nu vždy doplnila také jedna z odpo-

vědí nápomocná k vyplnění tajenky.  
V  cíli si pak děti vyzvedly větší 
sladkou odměnu za absolvování 
pohádkové stezky a  mohly si ješ-
tě užít krásné odpoledne v  areálu 
koupaliště, kde pro ně byl připraven 
doprovodný program včetně disko-
téky, malování na obličej či tetování. 
S  akcí byli spokojeni i  rodiče, kteří 
chválili vzornou přípravu i prvotříd-
ní servis. 
„Největší obavy jsme měli z  počasí, 
protože v  případě deště i  před akcí 
bychom se nevyhnuli blátu, což by 
bylo nepříjemné. Naštěstí ale vyšlo 
skvělé počasí a všichni si akci pochva-
lovali, za což jsme moc rádi. Dorazilo 
přes sto čtyřicet dětí a  skvěle si tak 
užily zakončení léta. Velký dík patří 
všem, kteří se podíleli na organizaci 
akce,“ doplnil za pořadatele Mojmír 
Sokol.

Foto: Jan Frehar
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OLŠANY U  PROSTĚJOVA Před-
minulý pátek 9. září před poled-
nem policisté vyjížděli k  dopravní 
nehodě mezi osobním a nákladním 
vozidlem s  cisternou u  dálničního 
nájezdu na 33. kilometru dálnice 
D46. Příčinou závažné nehody, kte-
rá si však naštěstí nevyžádala žád-
né těžší zranění, byla chyba řidiče 
osobního vozidla. Ten totiž nedal 
cisterně přednost.  
„Řidič vozidla Audi jedoucí do 
obce Olšany u  Prostějova na čtyř-
ramenné křižovatce nedal přednost 
nákladnímu vozidlu Volvo jedoucí-
mu po hlavní pozemní komunikaci 
od obce Hablov do obce Olšany 
u Prostějova. Žádný z  řidičů nebyl 
pod vlivem alkoholu,“ uvedl Libor 
Hejtman, tiskový mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje. 

Spolujezdec osobního vozidla byl pře-
vezen k  preventivnímu vyšetření do 
nemocnice v Prostějově. Policisté od-
hadli celkem škodu na 250 000 korun. 
„Nehoda je i  nadále předmětem dal-
šího šetření policistů z  prostějovské-
ho dopravního inspektorátu,“ dodal 
mluvčí krajské policie.  (mik)

HOLUBICE Jedno lehké zranění 
a  škodu 375 000 korun si vyžádala 
čtvrteční odpolední dopravní nehoda 
osobního a  nákladního vozidla na sil-
nici mezi Holubicemi a Sečí. Za drtivou 
srážku a lehké zranění může šofér oso-
báku, který jel moc rychle. 
„Pětačtyřicetiletý řidič osobního vozidla 
Renault jedoucí směrem na Holubice ne-
přizpůsobil rychlost jízdy a v pravotočivé 

zatáčce přejel do protisměru, kde se srazil 
s protijedoucím nákladním vozidlem Ive-
co. Přitom se se lehce zranil,“ informoval 
o nehodě Libor Hejtman, tiskový mluvčí 
Krajského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje s tím, že dechové zkoušky u obou 
řidičů byly negativní. „Policisté po prohlíd-
ce havarovaného osobního vozidla zadrže-
li osvědčení o  registraci daného vozidla,“ 
dodal Hejtman.  (mik)  

PTENSKÝ DVOREK Tady to bude 

Martin ZAORA L

Most je 

PROTIVANOV
Seniora hledali hodinu!

„Ztratil jsem se,“ 
„Ztratil jsem se,“ 

policistùmpolicistùm

Křižovatka ve Ptenském Dvorku
bude zcela uzavřena
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PROSTĚJOV V  letošním roce 
se v  Prostějově po dvouleté 
přestávce zaviněné koronavirovou 
pandemií opět představí Burza 
práce a  vzdělání. Ta každoročně 
láká celou řadu návštěvníků, kteří 
se zde mohou blíže seznámit 
s  možnostmi pracovního 
uplatnění, ale také studia. 
Samozřejmostí je i řada nabízených 
možností, jako si například 
vyzkoušet pohovory v cizím jazyce, 
aby uchazeči o zaměstnání věděli, 
jak v  nich obstojí. Slovo návrat je 
navíc zvýrazněné comebackem 
z  Národního sportovního centra 
do Společenského domu. Jednou 
ze spoluorganizátorek je vedle 
šéfky Okresní hospodářské 
komory Heleny Chalánkové
(rozhovor s  ní najdete ve speciální 
příloze, která je součástí dnešního 
vydání - pozn.red.) ředitelka 
pobočky Úřadu práce v Prostějově 
Věra Crhanová (na snímku), která 
nám prozradila nejen to, na co se 
mohou návštěvníci těšit, ale také 
zmínila, jak se změnila situace na 
trhu práce. 
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Jan 
FREHAR

 Co všechno čeká na 
návštěvníky v rámci letošní Burzy 
práce a vzdělání?

„Na burze se představí celkem 
sedmačtyřicet vystavovatelů z  řad 
zaměstnavatelů, škol a  dalších 
organizací. Každý z  nich chystá na 
svém stánku nějakou zajímavost či 
soutěž. K těm největším lákadlům patří 
například simulátor dopravní nehody, 
vystavená technika Armády ČR, 
model turbodmychadlového leteckého 
motoru, exponát malého robota. 
Návštěvníci si mohou prohlédnout také 
kamion nebo traktor. V jednání je ještě 
i model F1. Zajímavé jsou i prezentace 
jednotlivých vystavovatelů. V  rámci 
doprovodného programu budou 
prováděny pohovory v  anglickém 
jazyce, o  které mají zájem i  studenti 
středních škol, aby si vyzkoušeli, jak by 
u zaměstnavatele obstáli.“

 Pro koho je akce určena?
„Doslova široké veřejnosti. (úsměv) 
Je pro každého, kdo se chce seznámit 
se zajímavými zaměstnavateli 
i školami, které s nimi spolupracují. 
Představí se vystavovatelé nejen 
z Prostějova, ale i z jiných měst. Tato 
akce může pomoci i při rozhodování 
žákům a  studentům, kudy povede 
jejich další profesní dráha.“

 Akce tohoto typu v Prostějově 
probíhá už popáté. Jaká je zpětná 
vazba? A jak velkou pomocí může 
být při následném hledání práce?
„Odezvu jsme měli ze stran 
vystavovatelů i  návštěvníků vždy 
velmi kladnou. Účastníci si mohou 
udělat konkrétnější představu 
o  potřebných dovednostech 
a  znalostech, které jsou důležité 
pro jejich uplatnění v životě. Setkají 
se s  praktickými informacemi 
a ukázkami toho, co firmy vyrábějí, 
co po zaměstnancích požadují 
a  mohou také jednat o  případné 
brigádě či stáži nebo tématu 
závěrečných prací. Pracovníci úřadu 
práce mohou v  rámci kariérních 
konzultací poskytnout cenné 
informace pro rozhodování, které 
studium si vybrat a čemu se věnovat.“

 V  posledních letech 
rezonovalo ve společnosti slovo 
flexibilita. Mění se tento trend, 
nebo zůstává stejný? 
„Trend být flexibilní naopak nabírá 
stále více na významu. Být ochoten 
se naučit novým věcem, změnit 
a doplnit si své znalosti plus získat 

zkušenosti v rámci 
různých dovedností 
je pro pracovní uplatnění čím 
dál tím více důležitější. Doba 
je velmi rychlá a  vyžaduje 
flexibilně reagovat na vzniklé 
změny například i  stěhováním 
se za prací či podnikáním. 
Také zaměstnavatelé si však 
uvědomují, že pro zaměstnance 
je důležitý poměr mezi prací 
a  osobním životem, a  tak 
nabízejí různé formy 
pracovních úvazků 
a  různě pružnou 
pracovní dobu. 
Důležitá je 
také firemní 
kultura, férové 

prostředí, možnost pracovat na 
zajímavých projektech, schopnost 
ocenit lidi nejen penězi, ale 
i pochvalou.“

 Které z pracovních pozic jsou 
v regionu nejčastěji volné? 
„Jsou to místa z  oblasti 
pečovatelství, lékařství, techniky, 
IT, ale velmi žádaní jsou také řidiči 
profesionálové nebo pozice se 
zaměřením na obchod.“

 Často se hovoří také o  tom, 
že Prostějov nemá dostatečné 
využití pro vysokoškoláky. 
Zlepšuje se jejich uplatnění 
v regionu? 
„Většina vysokoškoláků si pracovní 
místo u  zaměstnavatele zajistí ještě 
v  době studia. Jejich uplatnění se 
odvíjí od skladby oborů, ve kterých 
firmy v  prostějovském regionu 
působí.  Záleží i na osobnosti člověka. 
Některé pozice však již nevyžadují 
každodenní práci v  kanceláři, 
takže je možné díky práci na dálku 
pracovat pro zaměstnavatele, kteří 
nejsou ve zdejším regionu.“

 Rok 2020 a  2021 se nesl 
v  duchu koronaviru. Ovlivnil 
hodně pracovní poptávku 
v regionu? 
„Některé pracovní pozice 
zanikly, jiné naopak zažívají 
boom. Zaměstnavatelé začali 
více digitalizovat, a  tak se i  na 
Prostějovsku poptávka po pracovní 
síle částečně změnila. V základu však 
zůstala stabilní a  zaměstnavatelé 
v  některých oborech nemají stále 
dostatek vhodných pracovníků 
s vhodnou kvalifikací.“

 Letošní rok poznamenal 
válečný konflikt odehrávající se 
na Ukrajině. Zažíváme vysokou 
inflaci, nárůst cen energií. 
Promítlo se i to do situace na trhu 
práce? 

„Řada firem měla zkušenosti se 
zaměstnáváním lidí z  Ukrajiny již 
před válkou, nabízely kvalifikované 
i  nekvalifikované pozice, které 
se dlouhodobě nedařilo obsadit 
uchazeči z  České republiky nebo 
EU. Podobný trend se očekává 
i  do budoucna. Inflace a  rostoucí 
ceny energií nutí firmy dělat 
opatření dlouhodobého charakteru, 
jako jsou energetické úspory 
a  investice spojené s udržitelností. 
Automatizace a  digitalizace 
postupně nahradí nejméně 
kvalifikované. Změny na trhu práce 
s  sebou přinesou rekvalifikace 

zaměstnanců a  jejich další profesní 
celoživotní vzdělávání. A já bych na 
tomto místě chtěla lidem říct, ať se 
nebojí rekvalifikace i  v  pozdějším 
věku. Pak zjistí, že nová práce, 
o které si mysleli, že ji třeba nebudou 
nikdy vykonávat, je naplňuje a baví.“

 Jaký je v tomto ohledu výhled na 
zimní období, kdy se ceny energií 
začnou projevovat ještě víc? 
„Ceny energií nejsou záležitostí jen 
prostějovského regionu. Je to otázka 
geopolitická. Jak na ně budou 
reagovat firmy, potažmo trh práce, 
to se teprve ukáže.  Zaměstnavatelé 
volají po tzv. ‚kurzarbeitu‘.“
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vizitka
VĚRA CRHANOVÁVĚRA CRHANOVÁ

✓ narodila se 11. září 1970 v Bílovci u Ostravy 
✓ vystudovala postupně ZŠ Studénka, 
 dále Střední ekonomickou školu v Novém Jičíně, 

 VŠB – Technickou univerzitu v Ostravě - ekonomickou fakultu
✓ v rámci celoživotního vzdělávání vystudovala také jednoroční kurz 
 Sociální práce na Univerzitě Palackého v Olomouci a doplňující 
 kurz psychologie a pedagogiky na Pedagogické fakultě v Ostravě
✓ po promoci začala svoji profesní kariéru v bankovnictví, 
 poté působila v obchodních, výrobních a konzultačních firmách, 
 externě učila na Obchodní akademii Ostrava a VŠB 
 - Technické univerzitě Ostrava
 po rodičovské dovolené nastoupila na Úřad práce v Prostějově jako 
 referentka, následně se stala vedoucí oddělení trhu práce, 
 od roku 2011 je ředitelkou Kontaktního pracoviště Prostějov 
 Úřadu práce ČR
✓ je vdaná – dcera Aneta studuje Strojní fakultu ČVUT v Praze 
✓ ve volném čase se ráda projede po ČR a EU a navštěvuje 
 na Ostravsku své rodiče

zajímavost: je lektorkou v oblasti komunikačních dovedností, 
  psychologie prodeje, kariérního poradenství, 
  zaměstnávání občanů EU a cizinců. 
  V poslední době také psaní na klávesnici, 
  kterému se věnuje od 15 let

Ředitelka prostějovské pobočky Úřadu práce Věra Crhanová zve na čtvrteční burzu
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Nejčastěji jsou volná místa z oblasti 
pečovatelství, lékařství, techniky, IT, 
ale velmi žádaní jsou také řidiči 
nebo pozice se zaměřením na obchod...



PROSTĚJOV Zastupitelé během posledního 
jednání v tomto volebním období schválili také 
Plán rozvoje sportu města Prostějova na léta 
2023 až 2027. Ten obsahuje zejména vyme-
zení oblastí podpory sportu, stanovení priorit 
v jednotlivých oblastech a opatření k zajištění 
dostupnosti sportovních zařízení pro občany 
Prostějova. Součástí plánu je také určení pro-
středků z rozpočtu města, které jsou nezbytné 
k  naplnění plánu. Ten počítá nejen s  rekon-
strukcemi sportovišť, ale také s výstavbou no-
vého atletického stadionu se soutěžními para-
metry a stavbou krytého plaveckého bazénu. 
A právě okolo něj se vedly dlouhé spory. 
Opoziční zastupitelé se stále nevzdávají myšlenky 
na vybudování padesátimetrového krytého bazé-
nu a tuto stavební investici hodlali také prosadit do 
Plánu rozvoje sportu v Prostějově. Radniční koali-
ce ale naopak případný projekt považuje za mega-
lomanský a příliš drahý. „Podal jsem pozměňovací 
návrh, abychom v plánu rozvoje deklarovali jasně 
i jednu konkrétní investici. Vycházel jsem přitom 
z průzkumu mezi sportovními kluby i veřejností 
z roku 2017, která si rovněž přeje výstavbu kryté-

ho bazénu o  rozměrech padesát krát pětadvacet 
metrů společně s wellness zařízením a saunovým 
světem. K  tomu už ostatně máme zpracovanou 
studii. Nemám nic například proti rekonstrukci 
fotbalového hřiště, ale osobně bych jako prioritu 
viděl výstavbu bazénu a atletického stadionu,“ na-
stínil svůj záměr Aleš Matyášek, lídr opozičního 
hnutí Na rovinu! 
„S  výstavbou krytého ‚plavečáku‘ i  atletického 
stadionu Plán rozvoje sportu samozřejmě počítá, 
ale v obecné rovině. V tuto chvíli bych byl nerad, 
kdyby se do tohoto plánu zanášely konkrétní 
technické parametry, zbytečně bychom tím zava-
zovali budoucí zastupitelstvo,“ namítl radní Miloš 
Sklenka (ANO 2011), který je zároveň předseda 
sportovní komise. 
Hned nato se rozproudila živá diskuse o  tom, že 
padesátimetrový bazén je pro město příliš nároč-
nou investicí. „Není to nic osobního, ale rád bych se 
ohradil proti návrhu pana Matyáška, který nám chce 
do strategického dokumentu podsunout výstavbu 
padesátimetrového bazénu. Nikdy totiž zatím na 
půdě zastupitelstva nepadlo rozhodnutí o tom, jak 
velký má být nový krytý plavecký bazén. Jen při-

pomínám, že v době tvorby zmíněné studie činila 
kalkulovaná cena na jeho výstavbu zhruba osm set 
milionů korun. Dnes se už ale vzhledem k nárůstu 
cen stavebních prací nebudeme bavit o částce nižší 
než 1,1 miliardy korun. Pokud bychom tedy schvá-
lili pozměňovací návrh pana Matyáška, zavážeme 
tím budoucí zastupitelstvo k tomu, že bude muset 
schválit stavební investici za více než jednu mili-
ardu! Myslím si, že to tady snad nikdo nechce. Je 
to zcela mimo možné prostředky a finanční mož-
nosti města. Budoucí generace bychom miliardou 
korun zadlužili, což považuji jako ekonomickou 
nehoráznost. Navíc musíme mít na paměti každo-
roční provozní náklady takového bazénu, které by 
se podle odhadů pohybovaly okolo třiceti milionů 
korun ročně,“ vyjádřil své stanovisko radní a předse-
da finančního výboru Tomáš Blumenstein (ODS 
a nezávislé osobnosti města Prostějova). Podobně 
hovořili i další zástupci radniční koalice, a dokonce 
i někteří opozičníci. „Otázkou také je, jakým způ-
sobem by byl padesátimetrový bazén v Prostějově 
využíván. Já jezdím plavat do Olomouce a na tamní 
‚padesátce‘ je nás vždy maximálně dvacet,“ podotkl 
například Pavel Dopita (SPD). 
Naopak senátorka za Prostějovsko, Kojetínsko 
a  Tovačovsko podpořila při úterním jednání za-
stupitelů právě onu dražší variantu. „Rozhodně, 

neboť právě padesátimetrový bazén je zárukou vý-
uky správného plavání. A navíc by se v Prostějově 
mohly pořádat oficiální závody. Jde o strategickou 
věc, obzvláště když životnost městských lázní byla 
stanovena už jen na deset let,“ uvedla Jitka Cha-
lánková. „Já jsem se učil plavat na ‚pětadvacítce‘ 
a myslím, že jsem se naučil plavat obstojně,“ na-
mítl vzápětí první náměstek primátora Prostějova 
Jiří Pospíšil (PéVéčko), který zároveň zmínil fakt, 
že mnohá další města podobné velikosti odmítla 
stavět padesátimetrový krytý bazén z důvodu jeho 
nerentabilnosti. „Město Prostějov zcela jistě potře-
buje nový krytý bazén, na tom se snad shodneme 
úplně všichni. Stejně tak ale i atletický a fotbalový 
stadion. Tyto investice se ale samozřejmě nemo-
hou realizovat zaráz, protože nikdy neseženeme 
tolik peněz dohromady. Museli bychom si tak 
půjčit, a to velice vysokou částku. Která sportoviš-
tě vybudovat a s  jakými technickými parametry, 
bude muset rozhodnout až příští zastupitelstvo. Já 
osobně jsem toho názoru, že pětadvacetimetrový 
bazén s osmi dráhami je na velikost Prostějova na-
prosto dostačující, ale opravdu toto rozhodnutí už 
nechejme na příštím zastupitelstvu,“ pronesl také 
primátor František Jura (ANO 2011). 
Zastupitelstvo nakonec hlasovalo o  návrhu, 
který do Plánu rozvoje sportu Prostějova hod-
lal prosadit rovnou padesátimetrový krytý 
plavecký bazén. Ten byl však smeten ze stolu, 
hlasovalo pro něj pouze sedm zastupitelů či 
zastupitelek.  

PROSTĚJOV Od začátku devadesátých let 
minulého století se město Prostějov snažilo 
prodat zámek ve Ptení, jehož bylo majitelem. 
Přestože proběhlo hned několik pokusů, 
všechny ztroskotaly. Teprve až letos o rene-
sanční stavbu projevil interes vážný zájemce, 
který má se zámkem velice ambiciózní plány. 
Punkový zpěvák a  písničkář David Hude-
ček navíc jako jediný nabídl městu finanční 
prostředky, které jsou vyšší než magistrátem 
navržená kupní cena. Mladý umělec v úterý 
6. září předstoupil před prostějovské zastu-
pitele a těsně předtím, než mu komunální po-
litici hlasováním ptenský zámek „přiklepli“, 
popsal své budoucí plány. 
V nedávné minulosti měli o zámek ve Ptení zá-
jem mnozí kupci, ale k dohodě o prodeji nikdy 
nedošlo. Letos začátkem léta vyhlásil magistrát 
opětovný záměr prodeje, protože se objevila 
další čtveřice seriózních zájemců. Do záměru se 
však nakonec přihlásili pouze dva. „Jednalo se 
o zdětínskou společnost Waldhof, která však na-

bídla za zámek pouhou jednu korunu, a navíc ne-
zaplatila požadovanou kauci ve výši 320 tisíc ko-
run. Druhým přihlášeným zájemcem byl David 
Hudeček ze Ptení, který za zámek nabídl částku 
3 333 333 korun a řádně uhradil kauci. Zámek 
byl rovněž nabídnut obci Ptení, ta ovšem na na-
bídku vůbec nereagovala,“ nastínil Jiří Pospíšil 
(PéVéčko), první náměstek primátora Prostějova. 
Výběrová komise tedy nakonec logicky rozhodla 
o prodeji ptenského zámku Davidu Hudečkovi, 
o čemž měli předminulé úterý rozhodnout pro-
stějovští zastupitelé. A  právě nový potenciální 
majitel dorazil na zasedání, aby se zastupitelům 
a  zastupitelkám představil i  zveřejnil své plány 
s ptenským zámkem. „Zpíval jsem na největším 
hudebním festivalu v  Evropě, ale takovou tré-
mu jako teď jsem tedy neměl,“ začal s úsměvem 
David Hudeček. „Každopádně chci, aby byla 
zachována historická hodnota zámku. Hodlám 
tam zřídit středověkou pivnici, stejně tak bych 
chtěl celý interiér přebudovat právě do středo-
věkého stylu. Koupit zámek ve Ptení jsem chtěl 

již nějaký čas, není to tak, že jsem 
se rozhodl včera. Zámek by byl ote-
vřen veřejnosti, konaly by se v něm 
výstavy, hudební vystoupení, kul-
turní akce, autorská čtení, svatby 
a  podobně. V  části zámku bych 
chtěl zřídit kromě již uvedené 
středověké krčmy i ča-
jovnu. Část vybavení 
už mám k dispozici, 
zbytek bych dokou-
pil. Co se týká mých 
finančních mož-
ností, oproti jiným 
lidem mám tu výho-
du, že mám takzvané 
pasivní příjmy. Před ča-
sem jsem začal skupovat 
nemovitosti, které jsem 
postupně rekonstruoval 
a teď mi vydělávají peníze. 
Navíc se setkávám i s po-
dobně smýšlejícími inves-
tory, kteří by byli ochotni 

mi přispět na můj záměr se zámkem ve 
Ptení,“ svěřil se Hudeček. 
Mnozí prostějovští zastupitelé a zastupi-
telky ocenili nadšení mladého investora, 
který svůj elán projevil i v obřadní síni rad-
nice. Přesto někteří opozičníci žádali určité 

garance, že David 
Hudeček svým 
plánům dostojí. 
Nakonec se ale 
komunální poli-

tici shodli na tom, 
že mladému hudebníkovi budou věřit 
a žádné smluvní garance zapotřebí nebu-
dou. „Buďme rádi, že se po všech těch peri-
petiích a snaze města ptenský zámek pro-
dat, konečně o něj někdo postará,“ uvedl 
první náměstek primátora Jiří Pospíšil. 

Prostějovské zastupitelstvo nakonec 
schválilo prodej zámku ve Ptení Davidu 
Hudečkovi 29 hlasy. Nový majitele ná-
sledně neskrýval obrovskou radost. „Dě-
kuji vám z celého srdce. Učinili jste dobré 
rozhodnutí, zámek teď nikomu na hlavu 
nespadne,“ rozloučil se příznačně. 
Ne všichni ve Ptení ale s prodejem 
souhlasí, což dokázal dopis zaslaný 
některými tamními činovníky do 
redakce Večerníku. O  tom ale až 
příště...
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PROSTĚJOV Už během tohoto víkendu rozhodneme my voliči o no-
vém složení Zastupitelstva statutárního města Prostějova. Nyní se ale 
ještě jednou ohlédněme za dvaatřicátým jednáním zastupitelů, které 
se konalo v úterý 6. září a kterým komunální politici udělali definitiv-
ní tečku za volebním obdobím 2018 až 2022. Jak Večerník předeslal 
již v minulém čísle, menu tohoto jednání byl velice pestrý a u mnoha 
bodů programu byla k vidění a slyšení bohatá diskuse. Obzvláště při 
avizovaném prodeji ptenského zámku nebo při rozpravě o plánované 
výstavbě nového krytého bazénu. Prostějovští zastupitelé se nakonec 
rozloučili v dobrém a tečku za volebním obdobím udělali už sami před-
minulé úterý na tradiční večeři. Večerník onu pomyslnou tečku za kon-
čícím volebním obdobím dělá prostřednictvím druhého dílu zpravo-
dajství z jednání dvaatřicáté schůze zastupitelstva statutárního města. 
V novém složení se představitelé nejvyššího politického orgánu města 
sejdou až 22. listopadu, pokud nedojde k nějaké úpravě. Půjde o ustavu-
jící zasedání, kde nově zvolení zastupitelé složí slavnostní slib. 

Zastupitelé si poděkovali, 
pak se sešli u večeře v „Národě“
PROSTĚJOV Bezmála sedmiho-
dinové jednání zastupitelstva se 
v úterý 6. září neslo často ve zname-
ní emočních výlevů a někdy i osob-
ních útoků. Ostatně podobně, jako 
tomu bylo během celého volebního 
období. Samotný závěr posledního 
zasedání byl už ale ve smířlivěj-
ším tónu. Lídři jednotlivých stran 
a hnutí přednesli děkovné řeči, aby 
se nakonec sešli na slavnostní večeři 
v Národním domě.
Večerník byl svědkem závěrečných 
řečí lídrů politických subjektů jak 
ze strany opozice, tak koalice. „Jsem 
v  zastupitelstvu už několik volebních 
období, ale musím říct, že v  posled-
ních čtyřech letech se rapidně zhoršila 
politická kultura. Myslím si, že některé 
projevy zastupitelů, kterých jsme byli 
svědky, nepatří na taková jednání. Je 
to velká škoda. I když máme rozdílné 
názory, je zbytečné se dehonestovat 
a urážet. Přeji ale všem, aby se v tom 
příštím zastupitelstvu opět vrátila poli-
tická kultura plná slušnosti a objektivi-

ty,“ pronesla například Alena Rašková 
(ČSSD), náměstkyně primátora. 
„Společně s panem kolegou Frömlem 
jsme se rozhodli, že už tu s vámi ne-
chceme být, protože jsme ze všeho 
otráveni. Nic se neprojedná, na naše 
návrhy se ohled nebere. Přesto bych 
chtěl poděkovat všem zastupitelům, 
kteří pro dobro občanů Prostějova 
udělali mnohé. A kdo ví, třeba se po 
čtyřleté přestávce znovu uvidíme,“ 
uvedl Jan Navrátil, který se svojí Změ-
nou pro Prostějov už v letošních ko-
munálních volbách nekandiduje. 
„Pro mě dnes končí šestnáctileté pů-
sobení v prostějovském zastupitelstvu 
města. Našel jsem zde spoustu přátel, 
ale bohužel i ty, jejichž důležitost a ego-
ismus nás postavily do pozice nesmiři-
telných protivníků. Sluší se ale, abych 
jménem svým i kolegy Václava Šmída 
poděkoval všem zastupitelům, kteří 
s  námi byli schopni spolupracovat 
a posouvat naše krásné město k úspěš-
né budoucnosti,“ nechal se slyšet Jaro-
mír Šlambor (KSČM). 

Poslední slovo si nakonec vzal pri-
mátor Prostějova. „Před čtyřmi lety 
jsem dostal důvěru vést toto město 
a  já si toho nesmírně vážím. Někdy 
to mezi námi v zastupitelstvu jiskřilo 
a musím přiznat, že i já osobně jsem 
několikrát ulétl, za což se omlouvám. 
Jsem ale přesvědčen, že jsme společ-
ně udělali kus dobré a poctivé práce 
pro město a jeho občany. A nebylo to 
tak, že jsme všechny návrhy opozice 
smetli! Byly věci, které jsme prosa-
dili i  dle návrhů širšího konsensu 
v  zastupitelstvu. Všem bych chtěl za 
to poděkovat, i  když se naše názory 
občas rozcházely. Tak to ale prostě 
mezi lidmi chodí. Vážím si ale práce 
vás všech a děkuji touto cestou i těm 
dlouholetým zastupitelům, kteří už 
letos nekandidují do příštího zastu-
pitelstva. A věřím, že si vychutnáme 
slavnostní večeři, kterou máme při-
pravenou v Národním domě,“ uzavřel 
definitivně celé volební období první 
muž Prostějova František Jura (ANO 
2011). 

POTVRZENO: Zámek ve Ptení opravdu prodán
 „Učinili jste dobré rozhodnutí, památka teď na hlavu nikomu nespadne,“ 

 děkoval zastupitelům nový majitel David Hudeček

Dotace sokolùm
Prostějov (mik) – Zastupitelstvo 
schválilo žádost Tělocvičné jednoty So-
kol I Prostějov na nutné opravy sokolov-
ny na Skálově náměstí a přilehlého ven-
kovního sportovního areálu. Přítomní 
politici souhlasili s přidělením dotace ve 
výši 95 000 korun. „Tělocvičná jedno-
ta Sokol I Prostějov chce ještě v tomto 
roce realizovat nutné opravy v budově 
sokolovny a  přilehlého venkovního 
sportovního areálu.  Spolek umožňuje 
sportování veřejnosti města Prostějova, 
velký důraz klade na sportování dětí 
a mládeže. Proto potřebují mít prostory 
vhodné a opravené pro tyto aktivity, a to 
jak prostory uvnitř sokolovny, tak i při-
lehlé venkovní sportoviště. Opravená 
sokolovna přitáhne více zájemců o cvi-
čení z řad veřejnosti. Objekt sokolovny 
je státem chráněná památka a z tohoto 
důvodu je zapotřebí se více věnovat její-
mu stavu a údržbě,“ zdůvodnil potřebu 
pomoci města Jiří Rozehnal (ANO 
2011), náměstek primátora Prostějova.

Workoutové høištì 
na námìstí

Prostějov (mik) – Jedním z návrhů ob-
čanů v rámci participativního rozpočtu 
bylo nové workoutové hřiště na náměstí 
Spojenců. A  zastupitelé tomuto přání 
dali předminulé úterý zelenou a schvá-
lili rozpočtové opatření ve výši 902 370 
korun. „Předmětem této zakázky je 
zřízení workoutového hřiště se sestavou 
cvičebních prvků včetně vybudování 
dopadové plochy. Nové hřiště bude 
vybudováno v místě volné plochy a je 
rozděleno na dvě části, větší o rozloze 64 
m2 a menší o výměře 32 m2. Na větším 
hřišti bude osazena nová workoutová se-
stava, na menším hřišti budou umístěny 
tři posilovací stroje. Dopadová plocha 
obou hřišť bude tvořena litou pryží,“ 
popsal náměstek primátora pro staveb-
ní investice v  Prostějově Jiří Rozehnal 
(ANO 2011).

Projekt pøeveden 
na „eskáèko“

Prostějov (mik) – Studie včetně pro-
jektové dokumentace na plánovanou 
rekonstrukci fotbalového areálu SCM 
Za Místním nádražím je již připravena. 
Zatím tyto potřebné dokumenty byly 
majetkem města, okolnosti si ale vyžá-
daly změnu. „Předpokládá se vypsání 
dalších dotačních titulů s tím, že o dotaci 
od Národní sportovní agentury bude 
žádat přímo 1. SK Prostějov. Z tohoto 
důvodu by mělo dojít k bezúplatnému 
převodu projektové dokumentace – 
studie Fotbalový stadion Za Místním 
nádražím – osvětlení, rekonstrukce 
tribuny, z majetku města Prostějov do 
majetku 1.SK Prostějov,“ zdůvodnil 
potřebnou změnu primátor Prostějova 
František Jura (ANO 2011), který před 
hlasováním ohlásil střet zájmu. Je totiž 
předsedou zmíněného fotbalového klu-
bu. Zastupitelé a zastupitelky bezúplatný 
převod projektu schválili. 

RYCHLÝ
NÍK

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večerník

  Michal KADLEC
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Dne 22. září 2022 Dne 22. září 2022 
by se dožil 80. let by se dožil 80. let 

pan Jan DOSTÁL pan Jan DOSTÁL 
z Brodku u Konice.z Brodku u Konice.

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje sestra Marie, sestra Květa děkuje sestra Marie, sestra Květa 

a celá rodina.a celá rodina.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.

Dne 23. září 2022 Dne 23. září 2022 
uplyne 3. smutné výročí, uplyne 3. smutné výročí, 

kdy nás opustila kdy nás opustila 
paní Zdenka GREPLOVÁ paní Zdenka GREPLOVÁ 

z Kostelce na Hané.z Kostelce na Hané.
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje syn Jiří.děkuje syn Jiří.

Dne 23. září 2022 Dne 23. září 2022 
vzpomeneme 7. výročí úmrtí vzpomeneme 7. výročí úmrtí 
paní Stanislavy paní Stanislavy LIŠKOVÉLIŠKOVÉ 

z Nových Sadů.z Nových Sadů.
Za tichou vzpomínku všem, Za tichou vzpomínku všem, 

kteří ji znali a měli rádi, kteří ji znali a měli rádi, 
děkuje manžel, děti děkuje manžel, děti 
a sestra s rodinami.a sestra s rodinami.

4
Právě tolik nabídek

najdete v naší rubrice
PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku.

V srdcích bolest zůstává, V srdcích bolest zůstává, 
v myšlenkách jsi v myšlenkách jsi 

však stále s námi…však stále s námi…

Dnes, tj. 19. září 2022, Dnes, tj. 19. září 2022, 
je tomu již 23 let, je tomu již 23 let, 

kdy nás po těžké nemoci kdy nás po těžké nemoci 
navždy opustilanavždy opustila

naše milovaná dcera naše milovaná dcera 
Niccolka SVORADOVÁ.Niccolka SVORADOVÁ.

Děkujeme všem, Děkujeme všem, 
kdo s námi kdo s námi 

tichou vzpomínkou tichou vzpomínkou 
uctí její památku.uctí její památku.

Rodiče, sestra Natálka Rodiče, sestra Natálka 
a celá rodina.  a celá rodina.  

Dne 26. září 2022 Dne 26. září 2022 
uplyne 6 let od doby, uplyne 6 let od doby, 

kdy nás opustila kdy nás opustila 
paní Eva HORECKÁ.paní Eva HORECKÁ.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Syn Petr a dcera Pavlína Syn Petr a dcera Pavlína 

s rodinami.s rodinami.

Dne 25. září 2022 Dne 25. září 2022 
vzpomeneme 5. smutné výročí,vzpomeneme 5. smutné výročí,

kdy nás opustila kdy nás opustila 
moje milovaná maminka moje milovaná maminka 

paní Jiřina LENCSESOVÁ paní Jiřina LENCSESOVÁ 
z Prostějova.z Prostějova.

Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkuje dcera Zdena Děkuje dcera Zdena 
s manželem Stanislavem.s manželem Stanislavem.

Ruku už ti nepodáme, Ruku už ti nepodáme, 
abychom Ti mohli abychom Ti mohli 

k narozeninám přát. k narozeninám přát. 
Jen kytičku na hrob dáme Jen kytičku na hrob dáme 
a na Tebe vzpomínáme.a na Tebe vzpomínáme.

Dne 22. září 2022 Dne 22. září 2022 
by oslavil 67. narozeniny by oslavil 67. narozeniny 

pan Jan MAREŠ pan Jan MAREŠ 
z Prostějova.z Prostějova.
Vzpomínají Vzpomínají 

manželka Marie, syn Jan manželka Marie, syn Jan 
a dcera Monika s rodinou. a dcera Monika s rodinou. 

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi.vzpomeňte s námi.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal.Čas ubíhá a nevrací, co vzal.
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.

Dne 24. září 2022 
vzpomeneme 2. smutné výročí, vzpomeneme 2. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 
paní Slavomíra FAITOVÁ paní Slavomíra FAITOVÁ 

ze Stražiska.ze Stražiska.
S láskou vzpomíná S láskou vzpomíná 

dcera Slavomíra s rodinou.dcera Slavomíra s rodinou.

UZÁVĚRKA
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE
proběhne
v PÁTEK
23. září,

v 10.00 hodin

Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098

Štěpán Valčuha 1939  Brodek u Prostějova
Vlasta Přikrylová 1933  Otinoves
Anna Novotná 1938  Smržice
Jaroslav Görög 1956  Plumlov
Jan Krajíček 1943  Vrahovice
Hedvika Grmelová 1934  Dětkovice

Miloslav Pírek 1949  Plumlov
Oldřich Ševčík 1960  Vrchoslavice
Josef Horák 1949  Prostějov 

Bedřiška Horalíková 1940  Prostějov
Rudolf Mauler 1940  Prostějov

Pondělí 19. září 2022
   Libomíra Vavrečková 1926 Kralice na Hané 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
   Zdeněk Zahradníček 1930 Prostějov 13.15 Obřadní síň Prostějov 
   Lubomír Šindelář 1930 Prostějov 14.00 Obřadní síň Prostějov 
   Marta Svozilová 1937 Pivín 15.00 kostel Pivín    
Úterý 20. září 2022
   Jiřina Klevetová 1941 Prostějov 10.00 Obřadní síň Brněnská 104  
   Jan Pořízka 1952 Drahany 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
   Jolana Štefanová 1932 Želeč 14.00 kostel Želeč  
Středa 21. září 2022
   Marie Vytásková 1939 Smržice 13.00 kostel Smržice 
   Ludmila Holá 1957 Prostějov 14.00 kostel Cyrila a Metoděje Prostějov
Čtvrtek 22. září 2022
   PhDr. Anna Šťastná 1944 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104
Pátek 23. září 2022
   Karel Došla 1956 Prostějov 13.15 Obřadní síň Prostějov 

Úterý 20. září 2022
   Jozef Šimo 1965 Prostějov 13.00 Smuteční síň Mlýnská  úzký rodinný kruh

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.
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Prodám dvoupatrový RD o  velikosti 
4+1 v obci Ondratice. Dům má obytnou 
plochou cca 150 m2.
V  případě zájmu a  bližších informací 
volejte na tel.: 739 485 178.

Pronajmu obchodní prostory 120 m2

v centru města Prostějova. 
Cena: 15 000 (dohoda možná).
Vhodné pro textil, drogerie, elektro 
secondhand, atd. 
Realitní kanceláře - prosím nevolejte. 
Tel.: 777 135 540, 
e-mail: 99fap@seznam.cz

Vyměním 1+1 městský byt 60m2 za větší 
2+1, 3+1. Lokalita Norská, Prostějov. 
Náklady 1 osoba cca 6 500Kč i s energií. 
Tel.: 776 044 190. 

Koupím rodinný dům, zahradu uvítám. 
Tel.: 604 608 790

Prodala jsme dům a hledám ke koupi byt 
1+1 nebo 2+1. Tel.: 731 078 958.

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Vykupujeme starý nábytek do r. 1965,
 lampy, lustry, hodiny, hudební nástroje, 
staré vzduchovky i  nefunkční, svářečka 
TRIODYN a  jinou, staré motorky Javy 
a celé pozůstalosti a obrazy moravských 
a českých malířů. Tel.: 702 809 319

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

KOUPÍM
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PRODÁ M

Zdravotní prodejna IVKA, Plumlovská 
ulice nabízí zákazníkům obuv  i na velmi 
problémové nohy. Jsme tu pro vás. 
Tel.: 603 445 601

CHCETE MÍT ZASE NOVOU 
A PĚKNOU VANU? 

Nabízím renovaci koupelnových 
van akrylátovou vložkou, 
bez bourání a  nepořádku. Práce trvá 
3-4 hodiny a je hotovo. 
Objednávky na tel.: 775 562 356

Zahradní nadzemní kruhový bazén 
s příslušenastvím. Tel.: 776  685  509
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ZVÍŘ ATA

Daruji krásná koťátka narozená 
začátkem července. K odběru již možné, 
tři mourované a jedno bílé. Tři kocourci 
a  jedna kočička. Jedná se o  typickou 
kočku domácí. Zdarma. 
Tel.: 775 666 340. 

Daruji do dobrých 
rukou dva kocourky 
zrzavo-bílé barvy. 
Narození koncem 
července, odběr 
možný ihned 
(nejlépe společně). 
Jsou odčervení. Tel.: 728 149 942.

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Odborný řez ovocných stromů, úprava 
tújí, kácení stromů, péče o zahrady.
Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz 

Stěhování bez pomoci zákazníka 
a vyklízecí služby - rychle, levně. 
Tel.: 604 389 367

Mytí oken, rámů, žaluzií, 
skleněných ploch, generální úklid. 

Nejvyšší kvalita, 20 let praxe v oboru. 
Tel.: 604 757 384  | www.ciste-okno.cz

SLUŽBY
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Dne 1. září 2022
jsme si připomenuli jsme si připomenuli 

nedožité 100. narozeniny nedožité 100. narozeniny 
pana Josefa DOSTÁLA pana Josefa DOSTÁLA 

z Plumlovaz Plumlova

a dne 29. září 2022 a dne 29. září 2022 
si připomeneme si připomeneme 

rovněž nedožité 100. narozeniny rovněž nedožité 100. narozeniny 
paní Emilie DOSTÁLOVÉ paní Emilie DOSTÁLOVÉ 

z Plumlova.z Plumlova.
Kdo jste je znali, prosím,Kdo jste je znali, prosím,

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Děkují dcera Emilie Děkují dcera Emilie 

a syn Jaroslav a syn Jaroslav 
s rodinami.s rodinami.
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EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA
ØÁDKOVÉ 
INZERCE 
probìhne 
v PÁTEK
23. záøí

v 10.00 hodin

22
09

16
11

59
9

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Automechanik/-čka 30 000-40 000 pružný střední odborné Auto Pytela, Prostějov
Inženýr/-ka vývojové kvality 57 000-65 000 pružný vyšší odborné Maier CZ, Prostějov
Manipulační dělník/-ce ve výrobě 19 000 jednosměnný nižší střední odborné Hanácká osiva, Prostějov
Prodavač/-ka, florista/-ka 20 000-28 000 turnusový střední odborné Víno Benone, Prostějov
Řidič/-ka MKD 45 000 pružný střední odborné Luděk Šídlo, Prostějov
Technolog/-žka 30 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Manus, Prostějov
Lesní dělník/-ce 22 000-24 000 jednosměnný základní+praktické František Stehlík-Lesy v okr. Prostějov

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

WWW.VECERNIKPV.CZ19. září 202222 2525
Nabízíme práci s  mycím strojem 
ve vnitřních prostorách objektu 
v  Brodku u  Konice. Vhodné pro 
invalidní důchodce. 
Informace na tel.: 602 786 692. 

Příjmu do obchodu IVKA v Prostějově 
prodavačku na zkrácený úvazek. 

Podmínky: částečný invalid. důchod, 
práce s počítačem, ochota k lidem 

a učit se novým věcem. 
Výběrové řízení na prodejně. 
Jen vážní zájemci, kteří mají 

chuť a zkušenosti s prodejem. 
Tel.: 603 445 601

PRÁCI NABÍZÍ
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

I osmatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 22. ZÁŘÍ 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
MALÝ KRÁMEK...
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Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO SPORTU 

a graficky lehce poupravili letošního vítěze prestižního tur-

naje Pardubická juniorka, kterým se stal člen TK Prostějov…
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...s námi po 
cestách 

ŠAMPIONU
o

ALIT, AMIRANI, AMOR, APEL, AUTO, BRZO, ČASEM, DLAHA, 
DOUBLE, DUPIN, DYAS, EABA, HANA, CHAOS, ÍTAJ, IZRA, 
KOČÍ, KOKO, LOVENÍ, OKREM, ORLE, OŘEŽ, OTÍN, PAVÍ, ŠPONA, 
UNGER, VYJÍST, ZELENÍ
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na divadelní představení.
Jméno výherce: Hana KYŠOVÁ, Prostějov

Tylova ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na masáž.
Jméno výherce: Jana ŠPIČÁKOVÁ, Smržice

Petr Janda

OSMISMÌRKA

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Jiří HRUBÝ, Prostějov

... VŠECH HLODAVCŮ

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Petra JAVOŘICKÁ, Ptení

3, 4, 7, 8

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Zdeněk ZAPLETAL, Smržice

Pracovní oděvy od nás kvalita šitá na míru

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výherce získá 

Výherce získá 
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ 

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

19
01

30
60

14
7



Husovo nám. 91, Prostějov
sobota 24. září
19:00 J. MONTORIO 
 DOLEŽALOVÁ: 
 LOVE YOU TRULY
Covid-19, úplně jiná pandemie, nebo 
prostě jakékoli nebezpečí za okny? 
Love story, nebo brutální masakr? 
Psychologické drama, nebo absurdní 
fraška? Pro Sáru a  Maxe není nucená 
karanténa žádný problém. Doopravdy 
se totiž milují. Sára Maxovi naprosto 
rozumí a Max by pro ochranu Sáry udělal 
cokoli. Oba si konečně plní své sny! 
Maxův román nabývá na kvalitě díky 
online workshopu s Leonardem a Sářina 
touha po miminku se odráží v  její péči 
o  chlebový kvásek jménem Emil. Jsou 
odpočatí a  fi t jako nikdy předtím. Ale 
co dál? Kdy je správné izolaci ukončit? 
Pomine hrozba vůbec někdy? Vydrží naše 
láska? Proč se radši nezabijeme? A hlavně: 
Kdo je tady blázen?
Hrají: L.Tesařová, F.Krupa
Režie: L.Kameníček, M.Dobeš 
Technika: F.Balaš

Divadlo
Point

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 19. září
14:00 LUCA
animovaný rodinný fi lm USA
16:00 ZÁTOPEK
české životopisné drama
18:30 AFTER: POUTO
romantické drama USA
20:15 BROADWAY
francouzské drama
úterý 20. září
17:30 JAN ŽIŽKA  (12+)
historické drama ČR
20:00 KINO NASLEPO
náhodně zvolený fi lm
středa 21. září
15:00 VSTUPENKA  DO RÁJE 
romantická komedie USA
17:00 JAN ŽIŽKA  (15+)
historické drama ČR
19:30 MOONAGE DAYDREAM
americký hudební dokument
čtvrtek 22. září
15:00 STŘÍDAVKA 
romantická komedie ČR
17:00 INDIÁN
česká komedie
19:00 AVATAR
akční fi lm USA
pátek 23. září
15:30 VELKÝ ČERVENÝ PES 
 CLIFFORD
americká animovaná komedie
17:30 JAN ŽIŽKA  (12+)
20:00 TO NIC, DRA HÁ
thriller USA
sobota 24. září
15:00 DC LIGA 
 SUPERMAZLÍČKŮ
americká animovaná komedie
17:00 AVATAR
20:00 JAN ŽIŽKA  (15+)
neděle 25. září
10:30 JEŽEK SONIC 2
akční komedie USA
17:00 ANDRÉ RIEU: ŠŤASTNÉ 
 DNY JSOU TU ZAS!
koncert Nizozemí
20:15 BANGER 
české drama

Petra Bezruèe

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: 
pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK 
SLEZSKÉHO LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o životě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí ani 
dokumenty s osobními věcmi. 

Knihovna
Skálovo nám.6, Prostějov

pondělí 19. září 
14:00 DESKOHRA NÍ
Oblíbené deskohraní se vrací! I v průběhu 
tohoto školního roku si můžete v knihovně 
zahrát deskové hry – se svými přáteli nebo 
s  náhodnými spoluhráči. Přijďte sami, 
s kamarády či rodiči, pro všechny se najde 
ta pravá hra. Tentokrát se budou vyrábět 
podzimní zvířátka z papíru.  
středa 21. září
17:00 MILOŠ FORST 77
Průlet divadlem a poezií prostějovského 
divadelníka a  pedagoga aneb autorský 
večer podle jeho vlastního scénáře. 
Uslyšíte písně z dob začátků HaDivadla 
a zazní i prózy a verše našich a světových 
autorů, čeká vás i  jedno originální 
překvapení a několik vzácných hostů. 
čtvrtek 22. září
15:00 PORA DNA SOS
Máte spotřebitelský  problém a  nevíte, 
kam se obrátit? Odborní právní poradci 
Sdružení obrany spotřebitelů – Asociace 
s vámi budou řešit váš konkrétní problém.
17:00 PERU-ZEMĚ BAREV 
 A VŮNÍ
…a  také země krásných žen a  země 
mnoha mystických míst opředená 
tajemstvím dávných časů. Pestrou zemí 
Jižní Ameriky vás provede prostějovská 
fotografk a Pavlína Novotná. 
17:15 ÚNIKOVKA -DINOSAUŘI
Úniková hra pro všechny, kteří si rádi 
hrají a  mají rádi Dinosaury. Podstatou 
hry je dostat se díky logice, intuici, 
selskému rozumu a  spolupráci do 45 
minut z knihovny. Hra je určena pro 2 - 5 
hráčů od 8 do 12 let (ideálně menší parta 
kamarádů). 

akce v regionu

KDY: NEDÌLE 25. ZÁØÍ, 18:00 HODIN
KDE: NÁDVOØÍ ZÁMKU, PROSTÌJOV

Školní 4, Prostějov
středa 21. září
17:00 TANEČNÍ KURZY 
 PRO STŘEDNÍ ŠKOLY
lektor: Jan Halíř
čtvrtek 22. září
17:00 TANEČNÍ KURZY 
 PRO STŘEDNÍ ŠKOLY
lektor: Jan Halíř
pátek 23. září
17:00 TANEČNÍ KURZY 
 PRO STŘEDNÍ ŠKOLY
lektor: Jan Halíř

DUHA

BASKETBAL
pátek 23. září
20.00 TJ OP Prostějov – BK Lipník 
(2. kolo Středomoravské ligy mužů, 
Národní sportovní centrum Prostějov)

FLORBAL
sobota 24. září
8.30 a 12.40 SK K2 Prostějov – FBC Drož-
dín a FBC Hranice (2. kolo 2. ligy dorosten-
ců, Sportcentrum DDM Vápenice PV)
neděle 25. září
8.30 a 12.15 SK K2 Prostějov „B“ – FBC 
Cannibals Lipník a FBC Droždín (2. kolo 
Olomoucké ligy mužů, sportovní hala 
RG a ZŠ Ott o Wichterleho Prostějov)
9.45 a 13.30 FBC Playmakers Prostějov 
– FBC Droždín a  – TJ Postřelmov (2. 
kolo Olomoucké ligy mužů, sportovní 
hala RG a ZŠ Ott o Wichterleho PV)

HÁZENÁ
sobota 24. září
9.00 SK HFP Prostějov – TJ Sokol Horka 
nad Moravou (2. kolo ligy Olomouckého 
kraje mladších žáků, sportovní hala RG 
a ZŠ Ott o Wichterleho Prostějov)
10.30 SK HFP Prostějov – TJ Sokol Hor-
ka nad Moravou (2. kolo ligy Olomoucké-
ho kraje starších žáků, sportovní hala RG 
a ZŠ Ott o Wichterleho Prostějov)
10.30 Házenkářská akademie Olo-
mouckého kraje – TJ Sokol Nové Veselí (2. 
kolo 1. ligy mladších dorostenců, městská 
sportovní hala Kostelce na Hané)
12.30 Házenkářská akademie Olo-
mouckého kraje – TJ Sokol Nové Veselí 
(2. kolo 1. ligy starších dorostenců, měst-
ská sportovní hala Kostelce na Hané)
16.00 Sokol II Prostějov – TJ Sokol Velké 
Meziříčí (2. kolo 2. ligy JM mužů, hala RG 
a ZŠ Ott o Wichterleho Prostějov)

LEDNÍ HOKEJ
středa 19. září
18.00 LHK Jestřábi Prostějov – HC RT 
Torrax Poruba (3. kolo Chance ligy, Ví-
ceúčelová hala-zimní stadion Prostějov)
pátek 23. září
18.00 SK Prostějov 1913 – HK Kromě-
říž (1. kolo ligy dorostenců, víceúčelová 
hala – zimní stadion Prostějov)
sobota 24. září
14.15 SK Prostějov 1913 – HHK Velké 
Meziříčí (1. kolo ligy juniorů, víceúčelo-
vá hala – zimní stadion Prostějov)

MALÁ KOPANÁ
sobota 24. září
8.00 Okresní liga mužů, skupina 
Jihovýchod (turnaje 2. podzimního 
kola, hřiště Kobeřice a Vrbátky)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku
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Svatováclavské hody v Ochozi
Tradiční vepřové hody se uskuteční nadcházející sobotu 

v Ochozi. Malá ves na Konicku při nich nabídne bohatý program a stejně tak 
bohaté občerstvení. Začátkem akce bude mše v místní kapli svatého Václava, 
po níž bude následovat například tanec, žonglérská nebo ohňová show. 
Nebude chybět ani folklór v podání souboru Kosíř. A hody, to bývají slavnosti 
jídla. Stejně tak tomu bude i  v  Ochozi. Lidé se mohou těšit na dobroty 
z udírny a grilu, nebudou chybět ani koláče a další sladkosti. Organizátoři 
upozorňují, že se akce odehraje za každého počasí.

S Irisem zamíří na naučnou stezku Čehovice
Podzimní vycházka nejen pro seniory si bude ve středu 21. září všímat vodních 
prvků v  zemědělské krajině. Z  Bedihoště se účastníci vydají k  meandrům 
Malého potůčku a dále k biocentru Čehovice. Zde se projde část naučné stezky 
a v případě dobrého počasí zamíří i ke kapličce sv. Prokopa. Vycházka začne ve 
středu ráno společný odjezdem vlakem do Bedihoště v 7:59, návrat autobusem 
je plánovaný do 13:30 hodin. Délka trasy 6 až 7 km.

CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE 

KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA
Raisova 1159, Prostějov

* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 
hodin probíhá program pro rodiče 
s malými dětmi, který vám rozšíří ob-
zory, zatímco vaše děti si zlepší své so-
ciální, pohybové, hudební a manuální 
schopnosti. Přijďte si odpočinout od 
každodenní rutiny, získat nové přátele 
a dozvědět se důležité informace. Ro-
dinná atmosféra v  malých skupinách 
rodičů a dětí. 
* v úterky od 16:30 do 18:00 ho-
din je na programu KLUB UKRA -
JINSKÝCH MAMINEK A  DĚTÍ, 
zajištěn program pro malé i  větší
* v úterky od 18:00 do 19:30 hodin se 
koná SETKÁVÁNÍ UKRA JINSKÉ 
KOMUNITY za účelem vzájemné 
podpory a výměny informací, hlídání 
dětí zajištěno

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin,
po předchozí telefonické domluvě, 
nabízíme podporu a  doprovázení při 
hledání řešení v  čase náročné životní 
etapy či manželské krize, poradenství 
pro rodiče při obtížích ve vztahu 
s  dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s  psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 
hodin se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA
– adaptační kroužek pro děti od 2 do 4 
roků. Účast v kroužku usnadňuje přípravu 
na nástup do MŠ, připravuje na separaci 
od rodičů a navazování vztahů s vrstevníky 
v malé skupině a bezpečném prostředí.

EKOCENTRUM IRIS

Husovo nám. 67, Prostějov
* V úterý 20. září od 16:00 do 17:30 
hodin se uskuteční akce ZAHRA D-
NÍ ODPOLEDNE V  EKOCENT-
RU IRIS pro rodiny s  dětmi i  ostatní 
zájemce. Společně budou vysazeny 
popínavé rostliny pro zelenou fasádu, 
osázíme si netřeskové zahrádky pro 
skřítky, vyrobíme si květinové bomby 
a podobně.
* Ve středu 21. září od 7:45 do 13:30 
hodin proběhne podzimní vycházka 
s  názvem NAUČNÁ STEZKA  ČE-
HOVICE nejen pro seniory, která si 
bude všímat vodních prvků v  země-
dělské krajině. Z Bedihoště se vydáme 
k  meandrům Malého potůčku a  dále 
k  biocentru Čehovice. Zde si pro-
jdeme část naučné stezky a v případě 
dobrého počasí zamíříme i ke kapličce 
sv. Prokopa. Společný odjezd vlakem 
do Bedihoště v 7:59 hodin, návrat au-
tobusem do 13:30 hodin. Délka trasy 
6 až 7 km.
* Ve sobotu 24. září od 10:00 do 11:30 
hodin se koná akce PODZIMNÍ 
SPITZNEROVY SADY A  BOTA-
NICKÁ ZAHRA DA. Připomeňme si 
170. výročí narození Václava Spitznera, 
významného botanika a  zakladatele 
Klubu přírodovědeckého v  Prostějově, 
vycházkou parkem nesoucím jeho jmé-
no. Ohlédneme se do historie a povíme 
si něco o dřevinách, které v parku rostou 
nyní. Následně se přesuneme do neda-
leké botanické zahrady obdivovat květy 
začínajícího podzimu. Sraz v  sobotu 
v  10.00 hodin před kostelem sv. Petra 
a Pavla. Průvodcem bude Libor Marčan.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené 
organizace nevidomých a  slabozrakých 
(SONS) poskytuje zrakově postiženým 
klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci 
dobrovolnické služby. Dále nabízí možnost 
zapůjčení kompenzačních pomůcek 
a zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově 
ulici č. 15: pondělí 9.00–12.00, 
14.00–16:30, čtvrtek 9.00- 12.00 
a dále po tel. domluvě.
* V úterý 20. září od 14:00 do 15:00 
se uskuteční akce HRA JEME BOW-
LING v restauraci U Tří králů KOLIBA 
v Plumlovské ulici.
* Ve čtvrtek 22. září od 09:00 až 
12:00 hodin se koná PLETENÍ 
Z PEDIGU v klubovně SONS.

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště Tyfl oCentra 
Olomouc v Prostějově nadále 
poskytuje služby nevidomým 

slabozrakým občanům 
na adrese: Kostelecká 17, Prostějov. 
Provozní doba: pondělí od 8:00 

do 12:00 a od 12:30 do 14:00. 
V úterý a ve středu po telefonické 

domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. 
v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. Polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o rozvoz pomůcek. 
Bližší info na tel.: 588 008 095, 
 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB 

V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, 

tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 

8:30 do 11:30 a od 13:00 do 16:30 
hodin, čtvrtek jen pro objednané 

klienty. Můžete využít služeb našeho 
zařízení v podobě odborného sociálního 

poradenství a nabídky baterií do sluchadel 
a drobné příslušenství ke sluchadlům 

(hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).  

ZO ČZS v Určicích
pořádá 

PODZIMNÍ ZAHRÁDKÁŘSKOU 
VÝSTAVU ZA ÚČASTI 

VČELAŘŮ. Akce se koná v přísálí 
sokolovny v Určicích. Výstava je 

otevřena pro veřejnost: 
sobota 24. září 14:00 - 18:00 hodin, 
neděle 25. září 10:00 - 18:00 hodin. 
Součástí výstavy je bohatá tombola.

* Ve čtvrtek 22. září od 9:00 do 17:00 
hodin proběhne BURZA PRÁCE 
A  VZDĚLÁNÍ ve Společenském 
domě, v  Prostějově, která je určena 
pro každého, kdo se chce seznámit se 
zajímavými zaměstnavateli a  školami, 
které s  nimi spolupracují. Připraven 
bude také bohatý doprovodný 
program. Organizátoři: Úřad práce 
Prostějov, Okresní hospodářská 
komora v  Prostějově a  Svaz 
průmyslu a  dopravy České republiky. 
Spolupořadatel: Statutární město 
Prostějov.

*Pěvecký sbor Proměny a Kulturní 
klub Duha pořádají v  neděli 
25. září 2022 v  18:00 hodin 
POPROCKOVÉ PROMĚNY. 
Letní scéna prostějovského zámku. 
Účinkují: pěvecký sbor Proměny, 
velká rocková kapela, hosté Patrik 
Ozzy Zatloukal, Oldřich Vidmuch 
a Robert Šebík. 

POPROCKOVÉ PROMĚNY 
Pěvecký sbor Proměny se po třech 
měsících vrací na nádvoří pros-
tějovského zámku. Opět zazpívá 
popové a  rockové písně známých 
českých i  zahraničních interpretů. 
Doprovodí jej přitom velká rocko-
vá kapela a k tomu vystoupí i něko-
lik zajímavých hostů. Tak se určitě 
máte na co těšit!
Poprockové Proměny uvedly svůj 
koncert již v  červnu tohoto roku. Ten 
zaznamenal velký úspěch, a tak se sbor 
rozhodl podobnou show zopakovat 

ještě koncem září. „Ohlasy na náš jarní 
koncert byly moc milé, posluchači se 
na nás obraceli nejen osobně, ale i pro-
střednictvím sociálních sítí, a  tak jsme 
se po dohodě s vedením města a kultur-
ním klubem Duha rozhodli celé prove-
dení zopakovat,“ vyjádřila se sbormis-
tryně Proměn Lenka Dohnalová. 
A  co na koncertě uslyšíte? Zazní 
například známé hity skupiny ABBA, 
ale i  české covery písní Viktora Dyka 
či Marty Kubišové. Pěvecký sbor do-
provodí velká rocková kapela a  jako 

hosté vystoupí Patrik Ozzy Zatloukal, 
Oldřich Vidmuch a  Robert Šebík. 
„Máme obrovskou podporu ze strany 
statutárního města Prostějova, za což 
velmi děkujeme, i díky tomu si může-
me dovolit spolupracovat s  jedněmi 
z nejlepších muzikantů a sólistů pros-
tějovské a olomoucké hudební scény,“ 
dodala Dohnalová. 
Jak vidno, bude o velmi příjemný kul-
turní zážitek postaráno. Proto byste 
již tuto neděli neměli na nádvoří pro-
stějovského zámku chybět!

Uprkova 18, Prostějov
do 30. října
NÁVRAT DOMŮ NEŽÁDOUCÍ.
MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z Prostějova a také uplynulých 80 let od 
smrti místního židovského podnikatele 
a mecenáše Bruna Wintera, jež v polovině 
března 1939 věnoval svou hodnotnou 
sbírku hodin prostějovskému muzeu

Galerie

Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2
do 9. října
PAROHATÍ A DUTOROZÍ/
HISTORICKÉ TROFEJE 
Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k vytvoření unikátní 
kolekce trofejí. Svou sbírku lebek zvěře pře-
vážně z Afriky a Asie, kterou začal budovat 
v  roce 2004, sám charakterizuje mottem: 
„Nemůžeme chránit to, co neznáme“. Maji-
tel sbírky, který není lovec, ani myslivec, chce 
přispět především k  poznání života zvířat 
v různých částech světa a také k jejich ochraně.
do 16. října
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORA VCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje 
pod názvem 601. skupina speciálních 
sil generála Moravce. Její původ sahá 
až do roku 1952 a  výstava tak sleduje 
působení a  proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. Připomíná 
také 80. výročí uskutečnění operace 
Anthropoid a uplynutí 75 let od založení 
československého výsadkového vojska.
do 23. října
OBÝVÁK KA RLA NOVÁKA  
Výstava prezentuje současné umění a  je 
věnována uctění památky prostějovské-
ho fotografa. Její součástí je rekonstruk-
ce umělcova obývacího pokoje, který 
se bude v  průběhu výstavy vyvíjet. Ve 
výstavním prostoru postupně přibývají 
předměty z umělcovi tvorby, který se vě-
noval především fotografi i aktů. Výstavu 
můžete navštívit několikrát a uvidíte vždy 
její rozšířenou podobu. Výstava se koná 
v rámci Festivalu současného umění.

a galerie

KDE SE CO DÌJE?
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Uplakané, takové bylo v minulém týdnu 
často počasí. A dlouho to vypadalo, že 
v  tomto duchu bude nemilosrdné i ke 
koncertu v Olšanech u Prostějova. Pod-
mračené nebe snad mohlo některé po-
tenciální posluchače odradit. Nicméně 
se našlo i dost takových, kteří si pěkný hu-
dební zážitek odepřít nenechali. A i když 

to ještě pár minut před koncertem na ně-
jaké velké publikum nevypadalo, chvíli 
nato už se stály u pokladny fronty. Jak se 
potvrdilo, Hanák spěchá málokdy… 
Nakonec se ale pár desítek nadšených 
posluchačů sešlo. Zimu zaháněli bur-
čákem a vínem. A k tomu všemu se co 
chvíli nesly ze zázemí farního areálu 

koláčky. „Zajímalo nás, co má nové-
ho. A také to prostředí, nikdy jsme zde 
nebyli. Tak jsme se sem přijeli podívat 
a  udělat si hezké odpoledne,“ říká mi 
jedna z posluchaček Zdeňka Hanáková.

Po zvukové zkoušce a krátké odmlce se 
přítomní dočkali, Szidi Tobias energic-
ky vyrazila na pódium. Své posluchače 
obdařila nakažlivým úsměvem. Ostatně 
jedna z prvních poznámek byla o choro-
bách… V neděli v Olšanech byl ale na-
kažlivý tak maximálně úsměv a potlesk. 
„Hezký podvečer, děkuji, že jste přišli. 
Je vás málo? Víc už nepřijde?“ uvedla 
a z publika zahlaholilo přitakání na to, že 
lidí mohlo být více. „Nemám ani vtip po 
ruce,“ zalitovala Szidi. Poté už se ale pusti-
la do koncertu.

Hudební produkce nepředstavila jen 
Szidi a  její chansónový zpěv. Ač její 
hlas byl, stejně jako úsměv, dominant-
ním prvkem vystoupení. Celkem se 
ale představil půltucet umělců v  roli 
doprovodu na klávesy, bicí nebo kyta-
ru. Za chvíli už se opraveným areálem 
fary nesly melodie tu rychlé, tu poma-
lé. Tu přímo v lenivém tempu a jindy 
ve slušné rychlosti. Projev byl příjem-
ný, osvěžující. „Něco od ní známe. 
Dlouho jsme ji neslyšeli. Vzpomínali 
jsme, že jsme už na ní několik let neby-

li,“ prozradila během koncertu Zdeňka 
Hanáková. Posluchači se dočkali, zně-
ly věci starší i novější. A mnoho tako-
vých, které zlákaly i k tanci – třeba malé 
děti a maminky. 
Szidi Tobias po hodině koncertování za 
sebou nechala možná mírně prochlad-
nuté diváky – zejména tedy řidiče – na 
druhou stranu ale spokojené posluchače. 
Přání „příjemného podvečeru“ nebylo 
ze strany všestranné umělkyně pouze 
přáním, ale zároveň slibem vůči poslu-
chačům. Splněným.

OLŠANY U PROSTĚJOVA Působivé, podmanivé, zajímavé. 
Vystoupení zpěvačky a herečky Szidi Tobias, vlastním jménem 
Sidónie Tobiášové, se dá hodnotit různě. Vždy ale najdete super-
lativa. Právě tato v mnoha oblastech nadaná umělkyně v neděli 
zavítala ze Slovenska na Hanou. Konkrétně do farního areálu 
v Olšanech u Prostějova, který dal jejímu koncertu zajímavý ná-
dech. S kapelou zde odehrála a odzpívala koncert, na který bu-
dou posluchači dlouho a rádi vzpomínat. Ti starší i ti nejmladší.

ŠANSON ŠANSON 
V OLŠANECHV OLŠANECH

 Foto: Michal Sobecký

saa jaký byl koncert Szidi Tobias…jjaakký byyyl kkoonncccerrt SSziidddi TTooobiiasss…… 3x foto: Michal Sobecký

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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Michal 
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
reportáž

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Toto je škoda. Už od 
začátku letošního srpna je ve Špalíč-
ku prostějovského muzea k  vidění 
výstava nazvaná „Návrat domů ne-
žádoucí. Mecenáš Bruno Winter“, 
která se ohlíží za historií našeho 
„Hanáckého Jeruzaléma“. Uplynulé 
úterý 13. září se lidé mohli zúčast-
nit komentované prohlídky, kterou 
vedl její autor kurátor Filip Gregor. 
Sešlo se jich pomálu.  

Martin ZAORA L
Dehonestující protižidovské plakáty, 
vězeňské oblečení, knížky či dopisy 
běžných židovských obyvatel Prostě-
jova, sbírku hodinek mecenáše Bru-
no Wintera, na kameru zachycené 
poutavé vyprávění Maud Beerové, ale 
třeba i  spletitý osud dramatika Maxe 
Zweiga a  jeho manželky Margarety. 
To vše a mnohé další přináší aktuální 

výstava ve Špalíčku prostějovského 
muzea. „Zdejší budově Špalíčku se 
podle tvaru horní části průčelí přezdí-
vá vlaštovka. Je to jedna z mála, které 
se dochovaly ze starého židovského 
ghetta,“ nastínil hned na úvod kurátor 
Filip Gregor, který zájemce výstavou 
provedl. Při této příležitosti odhalil 
exkluzivní letecký záběr na podobu 
židovské čtvrti z dob její dávné slávy.  
Historie židů v Prostějově je ve Špa-
líčku ilustrována na dramatických 
životních osudech konkrétních lidí. 
Ať už se jednalo o  zmíněného dra-
matika Maxe Zweiga, tak především 
o mecenáše Bruno Wintera. Lidé se 
tak mohli dozvědět, že tento bohatý 
prostějovský sladovník a sběratel ho-
din přispěl mimo jiné velkou sumou 
na opravu věžních hodin na zámku 
v Jesenci. S válkou však přišly mno-
hem chmurnější časy. A  tak Bruno 

Winter v  roce 1942 i  se svojí man-
želkou spáchal sebevraždu. Tímto 
způsobem se oba vyhnuli nástupu 
do transportu do koncentračního 
tábora. 

Výstavu „Návrat domů nežádoucí. Me-
cenáš Bruno Winter“ můžete v Galerii 
Špalíček v  Uprkově ulici navštívit až 
do 30. října. Otevřena je denně mimo 
pondělí od 9.30 do 17.00 hodin.  (mls)

Komentovaná prohlídka

 Foto: Martin Zaoral 
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Jan 
FREHAR

EXKLUZIVNÍ 
reportáž

Komedie Když se zhasne Moravského 
divadla Olomouc slibuje skvělou zába-
vu od začátku až do konce představení. 
A tento slib skutečně plní! Dějová linka 

je sice poměrně banální, leč geniální. 
Tento komediální počin, který pochází 
z pera dvojice autorů Michaely Doleže-
lové a Romana Vencla, určitě rozesměje 
každého z návštěvníků. A nejinak tomu 
bylo v Otaslavicích. Hlavní protagonis-
té Nina a Trevor podepsali předmanžel-
skou smlouvu s klíčovou podmínkou. 
Kdo požádá o rozchod, přijde o veške-
rý majetek. Výjimka má nastat pouze 

v případě, že by jeden z partnerů toho 
druhého podvedl. A k  tomu má dojít 
právě na pořádaném vánočním večír-
ku. A kdy se Nina s Trevorem dozvědí, 
že se jim to povedlo? No přece Když se 
zhasne!  
Inscenace plná komických gest a vtip-
ně tvořených dialogů diváky bavila, 
navíc se v divadelní hře neobjevilo je-
diné hluché místo. O  skvělé herecké 
výkony se postarali Roman Vencl a Jan 
Ťoupalík a herečky Vendula Nováková 
a speciální host Michaela Kuklová. Na 
první pohled by se mohlo zdát, že půjde 
o dost nudnou party, ale vánoční večí-
rek této čtveřice se proměnil na bitevní 
pole, které opravdu rozvodem skončilo, 

i když za zcela jiných podmínek, než by 
všichni čekali. 
Specialitou Moravského divadla je, že 
v rámci vystoupení mimo domovskou 
scénu dochází k mírné úpravě dialogů. 
A právě ty herci neváhali aplikovat na 
místní obec i blízké okolí, což na divá-
ky jednoznačně zabíralo. V neposlední 
řadě byla inscenace také prošpikována 
různými narážkami na současné i  mi-
nulé společenské či sportovní kauzy 
a na paškál si herci vzali i slavné filmy 
a seriály. 
Diváci v  zaplněném sále se tak při 
středečním večeru náramně pobavili 
a  ocenili herce dlouhým potleskem 
ve stoje. Po představení, kterého se 

neúčastnili jen místní, ale i řada přes-
polních, tak odcházeli všichni více než 
spokojení. „Já původně ani nechtěla 
jít, ale teď vím, že by mě moc mrzelo, 
kdybych si tuto příležitost nechala ujít. 

Mám v plánu zavítat přímo do divadla, 
ráda bych zhlédla další představení,“ 
nechala se slyšet divačka Martina, kte-
rá se následně vracela autobusem zpát-
ky do Prostějova.

Divadlo v Otaslavicích bavilo: Herci Moravského divadla 
s Michaelou Kuklovou 

 Foto: Jan Frehar

OTASLAVICE Moravské divadlo Olomouc zavítalo do Otaslavic 
s tragikomedií Když se zhasne. Počasí sice neumožnilo představe-
ní odehrát v areálu farské zahrady, ale přesun do místní sokolovny 
nikoho z příchozích rozhodně nemrzel. Vtipné dialogy, humorné 
hlášky a skvělé scény více než hodinu a půl trvajícího představení 
zvedaly diváky ze sedadel a nejednou rozesmály zaplněný sál. 
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Uzavírka Tovární a  Říční ulice má 
platnost od 19. září do 30. listopadu 
a po tuto dobu nebude možné projet 
„myší dírou“ ani ve směru od Vraho-
vic, ani z  Olomoucké ulice. „Mohu 
slíbit, že pracujeme intenzivně na 
tom, abych tento termín uzavírky co 

nejvíce zkrátili. Současný stav komu-
nikace není už možné dále udržet 
a  jsem moc rád, že se nám podařilo 
uzavřít majetkoprávní dohody s ma-
jiteli garáží i občerstvení U Rybníčku, 
aby bylo možné silnici v  uvedeném 
úseku rozšířit, a  navíc vybudovat 
i chodník pro větší bezpečnost chod-
ců,“ dodal Rozehnal.  (mik)

Michal KA DLEC

PROSTĚJOV Nyní Dny evrop-
ského dědictví, na jaře zase 
Brány památek dokořán. Město 
Prostějov se začlenilo do celo-
národního projektu a již několik 
let nabízí občanům možnost 
prohlédnout si místa, která nej-
sou vždy jen tak lehce dostupná. 
Tak tomu bylo i minulý týden, 
kdy se v Prostějově konaly ko-
mentované prohlídky v nejrůz-
nějších atraktivních objektech. 
Náměstkyně primátora Milada 
Sokolová (na snímku) si po-
chvaluje, že o tyto akce je mezi 
Prostějovany neustále zájem. 

pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Foto: Michal Kadlec

Chcete zasadit strom? Hlaste se!

Prostějov (red) – Po třech úspěš-
ných komunitních sázeních, která 
se uskutečnila v Čechůvkách, v Ječ-
né ulici a u cyklostezky na Bedihošť, 
proběhne poslední sázení v  tomto 
roce, a to před budovou Sportcentra 
– domu dětí a mládeže v Olympij-
ské ulici. Stromy zakoupené měs-
tem Prostějov i  nářadí budou při-
praveny přímo na místě. Zájemce si 
tedy nemusí žádný strom kupovat, 
pouze se k  sázení a  následné péči 
o  strom přihlásí, pochopitelně si 
přijde strom zasadit. „Tato iniciativa 
mě před časem napadla mimo jiné 
i proto, že se mě často rodiče při ví-
tání občánků ptají, zda je možno za 
jejich dítko někde v  Prostějově vy-
sadit strom,“ uvedla před nedávnem 
náměstkyně primátora Milada So-
kolová.  Letošní poslední komunitní 
sázení se uskuteční na přelomu října 
a listopadu. „Bude vysazeno celkem 
dvanáct stromů, sedm jírovců a pět 
magnolií,“ upřesnila Milada Soko-
lová s  tím, že zájemci o  sázení se 
mohou hlásit nejpozději do 17. říj-
na tohoto roku na e-mailové adrese 
milada.sokolova@prostejov.eu. 

o dva dny pozdìji „tiskovka“

Prostějov (mik) - Zatímco zastu-
pitelé udělali v úterý 6. září svým 
posledním jednáním tečku za 
volebním obdobím, Rada statu-
tárního města Prostějova funguje 
dál a v úterý 20. září dopoledne se 
sejde k další schůzi. Na programu 
jednání prostějovských konšelů 
je hned několik bodů, které stojí 
za povšimnutí. „Hned v  úvodu 
se budeme zabývat navýšením 
mzdových prostředků strážní-
kům městské policie v souvislosti 
s nařízením vlády. Schvalovat bu-
deme dále nákup dalších umělec-
kých děl, přijetí dotací na některé 
z  městských investic, ale také se 
budeme zabývat dotacemi, které 
navrhneme udělit v  oblasti spor-
tu a  do sociální oblasti. Schvalo-
vat budeme i  některá rozpočtová 
opatření, například na přístavbu 
hasičské zbrojnice v  Žešově, na 
světelné signalizační zařízení ve 
Wolkerově ulici či na rekonstrukci 
mostu v  ulici Marie Pujmanové,“ 
nastínil základní body programu 
jednání radních primátor Franti-
šek Jura. Dva dny po jednání po-
řádají radní tiskovou konferenci, 
na které Večerník určitě nebude 
chybět. V  příštím vydání tak bu-
deme moci přinést aktuální vý-
sledky jednání.

RYCHLÝ
NÍK

➢ ZE STRA NY 3

Bleší trhy nezastaví ani volby 

Vzpomnìli si na Masaryka

pro Večerník 

Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Prohlídka začala u městských hradeb, 
kde se účastníci dozvěděli informace 
o  městském opevnění. „Následoval 
prostějovský zámek. Kromě exterié-
ru studentky provedly zájemce také 
prostorami, ve kterých se dochovala 
renesanční výzdoba. A to konkrétně 

ve dvou místnostech nad vjezdem 
do zámku, které byly restaurovány 
s cílem zachovat autentickou podobu 
původní renesanční výzdoby. Všech-
ny pak zaujala výzdoba tanečního 
sálu, který byl pravděpodobně nej-
lépe vyzdobenou místností za dob 
Pernštejnů,“ uvedl Marek Moudrý, 
ředitel SOŠPO v Prostějově. 
Procházka pokračovala centrem 
města se zastávkou v  gotickém 
mázhauzu v domě U svatého Rocha, 
prohlídkou renesančních portálů na 
Onšově domě a  muzeu. Zakonče-
na byla v  kostele Povýšení svatého 
Kříže. Prohlídku připravili studenti 
Střední odborné školy podnikání 
a  obchodu. „Velké poděkování pa-

tří studentům, kteří ve volném čase 
realizují průvodcovskou činnost 
v  Prostějově. Mile mě potěšilo, že 
se prohlídky zúčastnili také mimi-
prostějovští zájemci. Přijeli lidé 
z Uherského Hradiště, a dokonce až 
z Kladna.  Účastníci prohlídky obdi-
vovali nádherné renesanční portály, 
které se do současnosti dochovaly, 
a to na zámku, na Onšově domě a na 
staré radnici. Poděkování patří také 
základní umělecké škole, Domovní 
správě Prostějov a farnosti Povýšení 
svatého Kříže za umožnění nahléd-
nutí do prostor, které nejsou běžně 
přístupné veřejnosti,“ podotkl ředi-
tel školy a předseda komise pro ces-
tovní ruch Marek Moudrý. 

Nejen s Prostìjovany Po stopách Pernštejnù
Na komentovanou prohlídku přijeli lidé až z Kladna!

PROSTĚJOV V  sobotu 17. září proběhla komentova-
ná prohlídka zaměřená na moravský šlechtický rod 
Pernštejnů. Byla to další akce v rámci oslav 500 let od 
položení základního kamene prostějovského zámku 
a zároveň také aktivita v rámci Dnů evropského dědictví. 
Zájemci o tuto akci měli v sobotu odpoledne sraz u al-
tánku ve Smetanových sadech, kde je přivítali studenti 
Střední odborné školy podnikání a obchodu. Ti je pak 
provedli po nejrůznějších památkách v Prostějově, které 
jsou úzce spojeny s pernštejnskou historií našeho města. 
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PROSTĚJOV V pátek 16. září před 
polednem byl v  blízkosti dálnice 
D46 v Dolní ulici v Prostějově slav-
nostně odhalen Památník letectví. 
Projekt, který vedení magistrátu na 
návrh radního Miloše Sklenky a dal-
ších leteckých nadšenců připravova-
lo zhruba dva roky, nebyl právě v ten-
to den odhalen náhodou. Přesně 
před sedmadevadesáti lety, tedy 16. 
září 1925, byla v Prostějově založe-
na elementární pilotní škola, která 
mimo jiných vychovala i řadu hrdinů 
z letecké bitvy o Británii během dru-
hé světové války. 

Michal KA DLEC
Slavnostního odhalení Památníku letec-
tví se v pátek před polednem zúčastnili 
představitelé města v čele s primátorem 
Františkem Jurou, velitelé současných 
bojových útvarů Armády ČR působí-
cích v  Prostějově, zástupci vojenského 
paktu NATO, výsadkoví veteráni i  vy-
sloužilí piloti z celé republiky. 
„Záměr památníku letectví, který je 
umístěn v ulici Dolní, vychází z návrhu, 
jehož principem jsou tři pilony. Ty jsou 
umístěny na kulaté dlážděné vyvýšené 
ploše. Hlavní část je umístěna ve středu 

předmětné plochy tak, aby před ní vzni-
kl dostatečný prostor pro přístupovou 
cestu. Přístup k památníku je řešen z jed-
noho směru tak, aby bylo navázáno na 
přilehlý chodník,“ popsal na místě jeden 
z navrhovatelů památníku Miloš Sklen-
ka, prostějovský radní. 
Slova se při slavnostní pietě ujal i primátor 
Prostějova František Jura. „Iniciativa pro 
vznik tohoto významného památníku 
vznikla od pánů Miloše Sklenky, Jiřího 
Chlachuly, Vladimíra Ganzarara, Josefa 
Herzingera a Ivana Pospíchala. Já za tuto 
iniciativu, která okamžitě našla podporu 
vedení města i celého zastupitelstva, dě-

kuji. Hlavně proto, že letectví v Prostějově 
má bohatou tradici. I  dnes tady máme 
elitní vojenské útvary, na které jsme 
samozřejmě právem hrdi. Ale možná 
zapomínáme na to, že v roce 1925 se do 
našeho města přesunula také elitní pilotní 
škola. A já jsem rád, že tímto Památníkem 
letectví můžeme všichni vzpomenout na 
ty, kteří touto školou prošli a v pozdějších 
letech ji proslavili,“ uvedl František Jura. 
Po dalších projevech představitelů Ar-
mády ČR či výsadkových veteránů pře-
letěly nad nově odhaleným památníkem 
v Dolní ulici v Prostějově pětice bojových 
vrtulníků.  

Památník letectví v Prostějově byl slavnostně odhalen
Pietní akci uzavřel přelet bojových vrtulníků

  2x foto: Michal Kadlec
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pro Večerník 

Michal
KADLEC

původní 
reportáž

Záměrem celé akce byla rekonstrukce 
stávající vodní nádrže, která byla zanese-
na sedimenty, a rekonstrukce hradicího 
objektu a  výpustného zařízení, které 
byly v havarijním stavu. „Dříve se jednalo 
spíše o skládku než o vodní plochu, která 

by lákala k návštěvě. Součástí stavby bylo 
odbahnění, kdy jsme ze dna rybníka vy-
těžili a  odvezli zhruba patnáct tisíc tun 
bahna. Vybudovali jsme nové břehy, 
zónu pro vodní živočichy a bylo vytvo-
řeno brouzdaliště pro děti. Vytvořili jsme 
i novou hráz, aby rybníček mohl být do-
statečně napuštěn a  vůbec regulována 
hladina vody. Náklady na revitalizaci se 
vyšplhaly k 15 milionům korun,“ nastínil 
základní údaje Petr Brückenr, vedoucí 
odboru rozvoje a  investic prostějovské-
ho magistrátu. 

Rekonstrukcí došlo k  obnově funkcí 
nádrže. „Zadržování vody v  krajině je 
v  poslední době důležitým tématem. 
V  případě rybníčku bude mít vodní 
plocha navíc i  rekreační účely, takže 
jsme spojili dvě důležité funkce do jed-
noho projektu,“ uvedl primátor Franti-
šek Jura.

„Pro zvýšení rekreačního potenciálu úze-
mí byla v prostoru zátopy rybníčku vytvo-
řena mělká zóna s pevným dnem z lomo-
vého kamene a s takzvanými „nášlapnými 
kameny“ vystupujícími nad vodní hladi-
nu. Umožněn je přístup k mělké zóně po 
betonových schodech. Vytvořena byla 
i litorální zóna, což je označení pro mělké 

zóny zarostlé rostlinným společenstvím, 
které slouží jako náhradní stanoviště pro 
vodní živočichy a organismy,“ popsal ně-
které další detaily revitalizace náměstek 
primátora Jiří Rozehnal. 
Revitalizaci rybníčku chválí také náměst-
kyně primátora Milada Sokolová: „Jsem 
ráda, že došlo k vyčištění rybníka a došlo 

k jeho opětovnému přiblížení lidem. Byl 
zvýšen rekreační potenciál místa, bylo 
vytvořeno brouzdaliště pro děti. Domov 
zde najdou s pobřežní vegetací také oboj-
živelníci. Pevně věřím, že si lidé toto mís-
to oblíbí a že už nebude sloužit jako černá 
skládka k  odhazování nepotřebných 
věcí,“ doufá Milada Sokolová. 

 2x foto: Michal Kadlec
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PROSTĚJOV Od února letošního roku se pilně pracovalo na revita-
lizaci Pivovarského rybníčku ve Vrahovicích. Tato bezmála deset let 
odkládaná investice města konečně dospěla do svého finále a v pá-
tek 16. září dopoledne zbrusu nové rekreační a relaxační zákoutí 
Vrahovic slavnostně otevřeli vrcholní představitelé města. Sama revi-
talizace nebyla vůbec jednoduchá, dělníci se museli vypořádat nejen 
s tunami navezeného odpadu, ale také s mnohem větším nánosem 
bahna na dně rybníčku, než se původně předpokládalo. 

PROSTĚJOV Během nedělní-
ho dopoledne bylo v  sokolovně 
na Skálově náměstí v  Prostějově 
rušno. Rodinné centrum Lodič-
ka ve spolupráci s  Okrašlovacím 
spolkem města Prostějova v  ní 
totiž uspořádalo další Bazárek 
dětského oblečení. Především 
mladší rodiče pro svá dítka opět 
nalezli pestrou nabídku oblečení 
za velmi přijatelné ceny. Celá akce 
se opět nesla v humanitárním du-
chu, kdy desítky věcí z  nabízené-
ho sortimentu putovaly do Azylo-
vého centra pro matky s dětmi. 

Michal KA DLEC
Na akci byl vstup jako vždy zdar-
ma a již v devět hodin ráno dorazili 
do sokolovny první návštěvníci. 
„Maminky a tatínkové zde najdou 
opravdu pestrý sortiment nabí-
zeného oblečení, které za velmi 
přijatelné ceny prodávají jiní rodi-
če. Kromě toho jsme se po letech 
covidu vrátili při akci i  k  zábavné 
části pro děti, máme tady skáka-
cí hrad společně s  malováním na 
obličej, prezentujeme programy 

našeho Rodinného centra Lodič-
ka i  hudební programy Yamaha. 
Rodiče tak mohou děti ponechat 
jejich zábavě a věnovat se nakupo-
vání potřebného oblečení,“ sdělila 
Večerníku přímo na místě Jana Va-
lentová z Rodinného centra Lodič-
ka v Prostějově. 
Pestrá nabídka oblečení přilákala 
v neděli dopoledne do prostějovské 
sokolovny velké množství rodičů. 
„Oblečení je tady nabízeno doslova 

za ‚pakatel‘ a návštěvníci zde najdou 
spoustu vhodných věcí pro podzim-
ní i zimní období. Já jsem například 
před chvílí koupila za padesát ko-
run krásné zateplené rifle pro svého 
syna,“ přidala Valentová s tím, že or-
ganizátoři zároveň během akce pořá-
dají sbírku pro Azylové centrum pro 
matky s dětmi. „Ze strany Azylové-
ho centra je zájem především o ložní 
prádlo, ručníky či vybavení do ku-
chyně,“ podotkla. 

Myslelo se i na charitu pro Azylové centrum 

 Foto: Michal Kadlec
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PROSTĚJOV Pokud si někdo myslí, 
že se lidstvo jednou polepší, pak ni-
kdy nebyl na úklidu okolí Hloučely. 
Právě tam uplynulou sobotu 17. září 
zamířilo přes třicet dobrovolníků, 
aby během chladného dopoledne 
z břehů říčky do kontejnerů nanosili 
metráky nejrůznějších odpadků. Ty 
se „stihly nashromáždit“ během ne-
celého půl roku!    

Martin ZAORA L
Akce pořádaná Okrašlovacím spolkem 
Prostějov má ve městě dlouhodobou 
tradici. Dobrovolníci se obvykle dvakrát 
ročně schází na dvou místech. Jednak 
v  Olomoucké ulici u  penzionu Stella 
a  také u  občerstvení U  Abrahámka. 
Tentokrát panoval ruch pouze u první-
ho z  nich. Spolupořádající organizace 
Ekocentrum Iris totiž měla na daný ter-
mín již dlouho dopředu zablokovanou 
geologickou exkurzi na sever Moravy.  

A tak se uklízelo „pouze“ od ulice Pod 
Kosířem až po Močidýlka. Na akci se 
i tentokrát sešli lidé, jimž není životní pro-
středí v Prostějově lhostejné. Mezi dob-
rovolníky bylo možné spatřit skauty ze 
Sokolské ulice stejně jako žáky ZŠ v ulici 
E. Valenty včetně pana ředitele. Jejich po-
city rozhodně nebyly vždy jen pozitivní. 
„Lidi jsou čuňata! Objevili jsme celkem 
tři velká bezdomovecká hnízda, z nichž 
jsme byli schopni vlastními silami zlikvi-
dovat pouze jedno z nich. O ta zbývající 

dvě se na náš podnět bude muset posta-
rat specializovaná odpadová firma. Dále 
jsme posbírali plechovky od koly, zbytky 
z KFC, stavební materiál či od zahrádká-
řů vyházená shnilá jablka, rajčata a další 
zeleninu,“ zhodnotila Milada Sokolová. 
Předsedkyně Okrašlovacího spolku 
se do akce aktivně zapojuje již pěknou 
řádku let. „Rozhodně nelze říci, že by 
nepořádku ubývalo. Nevypadá to tedy, 
že by někteří z nás byli za ty roky schopni 
své děti naučit úctě k prostředí, kde žijí,“ 
poznamenala v této souvislosti Sokolová. 
Kdo sobotní úklid nakonec nestihl a  rád 
by aspoň trošku pomohl přírodě v našem 
městě, ten bude mít zanedlouho opět šanci. 
Na druhém konci Hloučely se bude za 
asistence organizace Ekocentrum Iris 
uklízet už v sobotu 8. října. Sraz u občer-
stvení U Abrahámka je plánovaný tradič-
ně na 8:30 hodin.   Foto: Facebook  

Foto: Facebook  
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Další PROMĚNA IMAGE, 
která proběhla tentokrát 

v  hodovém termínu, 
nese vysoké pořadové 
číslo, a  to 73! Toto 
úctyhodné číslo 

vypovídá o  řadě 
příběhů žen 
i mužů, kteří svou 
změnou prochází 

již od dubna 2015. 
Novou vizáž 
jsme změnili jak 
mladým slečnám, 
tak maminkám 

na mateřské 
dovolené, hrstce 

mužů, ženám ve 
středním věku až po zralé ženy a  ty 
v  důchodovém věku. Radost měly 
dámy, které byly nejen z Prostějovska, 
ale přijely k  nám i  z  Olomouce, 
Vyškova, od Bouzova, Ostravy, ale 
také ze Slovenska. Všichni se vždy 
shodovali na tom, že šlo o zážitek na 
celý život. A  jedeme dál! I  tentokrát 
máme v plánu udělat radost, rozkvést 
další oči i  duši a  zdravě zvednout 
sebevědomí. A  kdo je tedy tou další 
nadšenou?
Pro měsíc září se jí stala Dana 
Vyroubalová, která má 47 let, žije 

v Prostějově, pracuje jako servírka a má 
šestadvacetiletou dceru. K proměně se 
hlásí s jasným záměrem: „Přeji si udělat 
změnu a  odstartovat novou životní 
kapitolu po předchozím náročném 
období. Věřím, že mi to pomůže, 
všeho, co bylo, stačilo a  teď už bude 
vše dobré. Věřím, že vaše PROMĚNA 
IMAGE mi v  tom pomůže.“ Takto 
zněla slova z  přihlášky naší zářijové 
vítězky. 
Co nám o  sobě prozradila sama 
Dana Vyroubalová? „Ráda chodím 
do lesa na houby a miluji kočky. Jsem 
nebojácná, proto se nebojí ani této své 
změny,“ pousmála se. Dle jejích dalších 
slov ji patrně vnitřní sílu vytrénovala 
práce v  herně, kde člověk zažije 
vše možné i  nemožné. „Co se týká 
vzhledu, tak u kadeřníka jsem nebyla 
asi tři, možná čtyři roky, vlasy si barvím 
sama nebo se toho zhostí dcera, líčím 
se decentně a  nejraději nosím tričko 
a legíny,“ popsala v kostce svůj styl. 
A  co naši hodovou vítězku čeká?
Parádní den plný příjemné atmosféry, 
ale i  legrace, ohromné péče a  zážitků, 

na které jen tak nezapomene. 
Začneme výběrem brýlí v  Optice 
Wagner, následovat bude profesionální 
kosmetická péče v kosmetickém salonu 
JK SATNÉ, nové oblečení vybereme 
v boutique H&M fashionnails a závěr 
bude patřit kadeřnicím ve Vlassalonu. 
O  video a  fotografie se postará Ivo 
Mynařík. Celý den pro vás opět 
pečlivě zaznamenáme a  již brzy se 

můžete těšit na výsledek. Je dobré mít 
při pozorování výsledku na mysli, že 
fotografie ani video často nedovedou 
vystihnout pocity, které sama aktérka 
po proměně má. 
„Každý není schopný nevnímat 
fotoaparát, kameru a  uvolnit se. 
Nejsou ani důležité názory ostatních, 
ale to, jak se cítí sama vítězka, jak v sobě 
opět našla kus zdravého sebevědomí, 
jak najednou začala opět zářit a  jak 
cítí novou jiskru a  odhodlání do 
života. A že ji celý den pohladil na duši 
i srdci. To je to, co je z celého projektu 
nejdůležitější,“ přidala Aneta Křížová, 
patronka projektu.
Třiasedmdesátý díl seriálu 
PROMĚNA IMAGE odtajníme 
již v  příštím tištěném vydání 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, 
které vychází v  pondělí 26. 
září. Vše bude také důkladně 
zdokumentováno a  v  rámci 
fotogalerie zveřejněno na 
internetových stránkách www.
vecernikpv.cz, kde se můžete těšit 
také na videoreportáž. 

 Jaká je předpověď na říjen 
z pohledu úplňku?
„Dne 9. října bude úplněk ve znamení 
Berana a  přezdívá se mu ‚lovecký‘. 
Provázet ho bude jasná záře Jupitera, 
planety štěstí. Tady je třeba si uvědomit, 
co vlastně toužíme ‚ulovit‘, kolik energie 
a kam investovat, neboť Beran umí jít 
hlavou proti zdi a Jupiter umí být občas 
vrtkavý.“ 

 Součet číslic 9. 10. 2022 dá 16. 
A 16 rozložíme na 1 + 6, což je 7. Co 
to znamená?
„Pozor na vlastní myšlení, 
temperamentní emoce i  životní 
nehody. Neoživujme zbytečně 
minulost, pokud v této oblasti zrovna 
nic neřešíme. Nezapomínejme na své 
zdraví s příchodem podzimního počasí 
a podpořme si především žaludek.“

 Co nás čeká v listopadu? Bude 
klidnější na emoce a situace?
„Osmého tohoto měsíce bude úplněk 
ve znamení Býka s  přezdívkou 
‚bobří‘, v  tuto dobu se kladly pasti, 
než zamrzly vody. Býk miluje 
stabilitu, tento měsíc se nebude dát 
nic moc uspěchat, budou tady na nás 
kladeny požadavky dobře vše zvážit. 
Neklaďme ‚pasti‘ lidem kolem sebe, 
se zlou by se to velmi lehce mohlo 
obrátit proti nám. Naopak energie 
stability může přinést nejen vnitřní 
klid, ale i nové lidi do našich životů.“

 Součet číslic v datu 8. 11. 2022 
je opět 16. Po rozložení a  součtu 
opět 7. Co značí tentokrát?
„Zde se nenechejme mýlit stejnou 
výslednou 7 jako v  říjnu. Tady to 
bude o zvládnutí ega a síly. Listopad 

je měsícem ‚plic‘, zaměřme se na 
volné dýchání, nedusit emoce 
v sobě.“

 S jakou předpovědí máme tedy 
počítat na závěr roku?
„Dne 8. prosince proběhne úplněk 
ve znamení Blíženců za doprovodu 
souhvězdí Býka a Marsu, bude to prostě 
tak trochu energetický ‚koktejl‘. Zima 
má svou vládu, proto s  přezdívkou 
studený úplněk. Ale pozor! Nic nemusí 
být, jak vypadá, neboť energie Blíženců 
je více než proměnná. Býk chce jistoty 
a  Mars je nachystán k  boji, mnohé 
z nás tak dostihne téma seberealizace 
a ohodnocení.“

 Co dále nás v  prosinci čeká? 
A máte pro nás nějaká doporučení?
„Je čas udělat si prostor pro sebe, 
nezabřednout do zbytečných negací, 

tam může dojít ke ztrátě naší životní 
energie. Pozitivní myšlení udělá dobře 
i našemu tlustému střevu, které je 
obrazem naší sociální oblasti, tedy toho, 
co skutečně žijeme.“

 Samá náročná čísla a ani 
prosinec nebude jiný. Součet data je 
osm: 8. 12. 2022 dá 17 a 1 + 7 je 8. 
„Ačkoliv osmička patří mezi náročná 
čísla, tak v tomto prosincovém případě 
je to takto. Děláme-li vše na základě 
zkušeností a rovnováhy, budeme 
odměněni vnitřním klidem. Zkusme 
na to tedy myslet. Přeji Vám všem, co 
možná nejklidnější poslední čtvrtletí 
roku 2022, nenechte se ovlivnit ničím 
a nikým, pokud to vy sami necítíte. 
Zdraví, láska a ‚Světlo‘ ať vás provází.“

ODDECHOVÝ ÈAS 
Krásné září,

dny jsou sice již kratší, ale 
to neznamená, že budou hor-
ší. Záleží vždy na nás, jaký si jej 
uděláme, co si necháme líbit 
a co ne, čemu se budeme 
věnovat a  čemu nikoliv, 
a  jaký způsob myšlení 
zvolíme. Mějte na pa-
měti vždy to, že vše se 
děje pro vaše nejvyš-
ší dobro. Nyní si již 
ale vezměte sklen-
ku vody, klidně i de-
zert a podívejte se, 
co jsme si pro vás 
připravili na první 
měsíc nového škol-
ního roku. Zaměřili 
jsme se na rozho-
vor o  numerologii 
a astrologii, jenž poodhalí, co 
nás čeká v následujícím čtvrt-
letí. Je čas také představit vám 
zářijovou vítězku oblíbené-
ho seriálu PROMĚNY IMAGE, 
podle návodu si můžete tra-
dičně zacvičit či připravit něco 
dobrého, co potěší chuťové 
pohárky.     
 Klid v srdci, mysli i duši 

 vám přeje Aneta Křížová

Po každé pracov-
ní rutině nebo 
i v mezičase naše 
tělo i mysl ocení odpočinek. Pokud 
je to navíc formou cvičení a  mů-
žeme tak posílit své tělo, uděláme 
jedině dobře. Jednostranné pohyby 
v  zaměstnání nejsou pro nás dob-
ré, proto si i v únoru najděte denně 
pár minut na cvičení a  uvidíte, že 
se budete cítit mnohem lépe, na-
víc zabráníte špatnému držení těla 
a  z  toho plynoucím problémům. 
Mimo jiné uvolníte i stres a napětí, 
přitom není potřeba hned chodit 
do posilovny. Pojďme tedy na to, 
v  tomto šestapadesátém pokračo-
vání se zaměříme na vnitřní stabili-
zační systém trochu v náročnějších 
cvicích...
1. Jako první je potřeba se vždy 
rozcvičit, rozcvička je základ 
a  měla by předcházet úplně kaž-
dému cvičení. Následně si pusť-
te nějakou oblíbenou pomalejší 
hudbu a  můžeme začít. Půjdeme 
do pozice na čtyři, srovnáme záda, 
hlava je do prodloužení těla a dý-
cháme (viz. foto). Dech postupuje 
směrem od břicha do žeber, kde 
máme pocit, že se žebra otevírají 
do široka, dech však nezastavu-
jeme, ale postupuje stále směrem 
nahoru. Pak pomalu vydechneme.

2. Nyní se zvedneme na špičkách, 
kolena jsou tedy nad zemí a bude-
me střídat obě ruce tak, že se dlaně 
budou dotýkat protějšího ramene. 
(viz. foto). Po celou dobu se snažíme 
vnímat aktivované břišní svaly. Cvik 
provádějte v rámci vašich možností, 
je poněkud náročnější, takže pokud 
zvládnete ruce vystřídat na každou 
stranu třikrát a vydržíte v pozici na 
špičkách, tak to bude pro začátek 
fajn. Intenzitu si postupně přidávej-
te. Pokud časem vydržíte cvičit až 
minutu, tak to bude super. Cvik je 
dobré provádět pomalu, není potře-
ba nikam spěchat. 

3. V  dalším cviku zůstaneme na 
čtyřech (viz. foto). Dech postupu-
je směrem od břicha do žeber, kde 
máme pocit, že se žebra otevírají 
do široka, dech však nezastavu-
jeme, ale postupuje stále směrem 
nahoru. Pak pomalu vydechneme.

4. Teď se zapřeme o špičky, kolena 
zvedeme lehce nahoru a  začne-
me se otáčet za rukou směrem ke 
stropu (viz. foto). Břicho držíme 
zatažené po celou dobu. Nezapo-
mínáme pravidelně dýchat. Tento 
cvik, pokud možno, opakujeme 
desetkrát za sebou, ale klidně mů-
žete začít po třech na každou stra-
nu a postupně přidávat. Tentokrát 
se jedná o  náročnější cviky, zato 
velice účinné. Závěrem provede-
me strečink.

A já už se těším zase příště!

LVI.LVI.
DÍLDÍL

CVIČENÍ
   PRO TĚLO 
   I DUŠI

Hodovou PROMÌNU IMAGE vyhrála

rady a tipy...

Dana Vyroubalová
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Po delší době se v  exkluzivním roz-
hovoru vracíme k numerologii a vli-
vu úplňku. S Annou Hanákovou (na 
snímku) ze studia Cesta změny-Salon 
Charme v Melantrichově ulici se pro-
střednictvím stránek Večerníku pra-
videlně setkáváme několikrát za rok 
a tradičně vždy v září. Je mistr Reiki, 
věnuje se numerologii, ale propojuje 
ji i s dalšími naukami, jako je výklad 
karet, práce s čakrami a jejich harmo-
nizace, práce s  energiemi, věnuje se 
také poradenství a vzdělávání v oblas-
ti životního stylu, rozvoji osobnosti, 
vztahům a mnohému dalšímu. Pojď-
me se nyní zaměřit na to, co nás čeká 
do konce roku z pohledu numerolo-
gie, čeho se v následujícím období vy-
varovat, čemu předcházet a co přine-
sou tři poslední úplňky tohoto roku.

MOTT O
nejen na tento týden:

„Na zítra si odkládej 
pouze to, co když neuděláš, 
tak zemřeš stále spokojen.“

Pablo Picasso
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Obec: Ivaň
Dne: 26. 9. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Ivaň - jednostranně ulice od č. 49 
po konec obce směr Oplocany s č. 
169 a K/308. Dále ulice od č. 107 
po 146.
Obec: Slavíkov, Nová Dědina, 

Štarnov, Zavadilka
Dne: 26. 9. 2022 od 7:00 do 18:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Nová Dědina, Štarnov (Dolní 
Zavadilka) (mimo č. p. 27, 60, 72, 
9, 62). Část obce Slavíkov od č. 
35 a 28 po č. 17 a 15 (vč. č. e. 2, 
3, 9, 8, 1). TS Vodafone Budětsko 
(703662).
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 27. 9. 2022 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Němčice nad Hanou - č. p. 635, 
163, K/96/2 na ul. Novosady, č. p. 
2, 231, a 3 na ul. Horní Brána.
Obec: Brodek u Prostějova
Dne: 27. 9. 2022 od 8:00 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: Brodek 
u Prostějova: oboustranně ulice 
Salajky od č. 283 a 240 po č. 85 a 
82 (vč. č. 429 a K/797) a dále č. p. 
81 na ulici Císařská.
Obec: Křemenec
Dne: 27. 9. 2022 od 9:00 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Křemenec: podél silnice od č. 1, 
2 a 4 po konec obce směr Konice 
s čísly 8 a 20 (vč. č. 66 Jílovec). 
Oboustranně od č. 70 a 35 po č. 
28 a 30, od č. 26 po č. 22, č. 29, 69, 
68, 67.
Obec: Štarnov, Nová Dědina, 

Slavíkov, Přemyslovice
Dne: 3. 10. 2022 od 7:00 do 
18:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce Štarnov, Nová Dědina, 
Slavíkov. Přemyslovice - celý 
spodní konec Habeš od Pěnčína 
po č. 361 a po č. 30 včetně chat
TS Vodafone Budětsko (703662).

Obec: Budětsko, Štarnov, 
Slavíkov, Zavadilka

Dne: 30. 9. 2022 od 7:00 do 
18:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celá obec Budětsko (mimo 
část napájená z TS4 U školy - 
oboustranně od č. 14 a 64 vč. 
31 po konec obce směr Ochoz). 
Budětsko: lokalita Ve Žlebě. 
Celá obec Štarnov (Dolní 
Zavadilka) (mimo č. p. 27, 60, 
72, 9, 62). Část obce Slavíkov 
od č. 35 a 28 po č. 17 a 15 (vč. č. 
e. 2, 3, 9, 8, 1) Odběratelská TS 
Budětsko ZD (č. 300491), TS 
Vodafone Budětsko (703662).
Obec: Kostelec na Hané
Dne: 30. 9. 2022 od 7:30 
do 15:30 hodin. Vypnutá 
oblast: oboustranně část ul. 
Přemyslovka - od č. 569 a 290 po 
č. 90 a 272, ul. Dvorek s č. 547, 
310, 309, 837. 
Obec: Mostkovice
Dne: 30. 9. 2022 od 8:00 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Mostkovice, Ohrozimská č. 
360/31 a 377/33.
Obec: Čechy pod Kosířem
Dne: 3. 10. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
ulice Komenského od č. 168 a 212 
po č. 368 a č. o. 904A. Celá ulice 
Víska.
Obec: Prostějov
Dne: 4. 10. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ul. 
Spitznerova, Puškinova mimo č. 
17, jednostranně ul. Dvořákova č. 
2-16, Šárka č. 23-31, ul. Jezdecká 
č. 17-47.
Obec: Prostějov
Dne: 4. 10. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ul. 
Spitznerova, Puškinova mimo č. 
17, jednostranně ul. Dvořákova č. 
2-16, Šárka č. 23-31, ul. Jezdecká 
č. 17-47.

Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 4. 10. 2022 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Novosady, Mlýnská, Hřbitovní. 
Odběratelské TS: Němčice 
skládka (č. 300718), Němčice ZD 
(č. 300720).
Obec: Konice
Dne: 4. 10. 2022 od 8:00 do 13:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Jiráskova, Za Nádražím, lokalita 
novostaveb nad Jiráskovou ulicí, č. 
p. 359 u nádraží.
Obec: Vrahovice
Dne: 5. 10. 2022 od 7:30 do 
13:30 hodin. Vypnutá oblast: ul. 
J. Köhlera č. 37, 39 a RD na parc. 
č. 840/4.  
Obec: Konice
Dne: 5. 10. 2022 od 8:00 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Ovčírna, Cihelna I, Cihelna II.
Obec: Vrahovice
Dne: 5. 10. 2022 od 7:30 do 
13:30 hodin. Vypnutá oblast: ul. 
J. Köhlera č. 37, 39 a RD na parc. 
č. 840/4.  
Obec: Konice
Dne: 5. 10. 2022 od 8:00 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Ovčírna, Cihelna I, Cihelna II.
Obec: Vrahovice
Dne: 6. 10. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
ul. Majakovského č. 3-11, kostel, 
zahrady u kolejí s č. domu 996 a 
na parc. č. 968, nádraží s č. 77, ul. 
Za Humny - od ul. Majakovského 
podél hřbitova po ul. K. Světlé, 
oboustranně ul. Čs. arm. sboru č. 
1-37, 2-32.
Obec: Otaslavice
Dne: 6. 10. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: část 
chatové lokality ohraničená čísly: 
K/1643, 20, 21, 22, 26, K/1635, 
K/1398, K/1484, 62 (včetně 
okolních chat). EG.D, a.s.

  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Většinu populace vystraší zprávy o horentních sumách za platbu energií, 

takže Prostějované až teď začnou více přemýšlet o tom, jak a kde ušetřit. 
Nepůjde zrovna o radostnou dobu, každý se bude omezovat nejen na 
zábavě, ale i jídle a pití. 

Prožijete celkem klidné období, v 
některých ohledech až příliš. S part-
nerem vám bude chybět vzájemná 
vášeň, na romantické okamžiky 
nebudete mít náladu. Zlepšení hned 
tak nečekejte. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Nastává ideální čas upevnit si part-
nerský vztah. Vaše drahá polovička 
vás v poslední době docela hodně 
potrápila, takže ideálně si vše sporné 
vyříkejte a začněte znovu. A to úplně 
se vším. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Nesmíte se nechat zlákat k haz-
ardním hrám, přestože několik 
„dobrých“ známých vás bude 
přemlouvat k návštěvě pochybných 
podniků. Myslete na to, že peníze 
jsou užitečnější jinde. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Láskou a věrností se příliš neza-
býváte, pro vás jsou mnohem 
důležitější vaše vlastní zájmy a hlavně 
prospěch. V tomto ohledu se vám 
bude dařit, rozšíříte svůj majetek 
nebo ho alespoň opravíte. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Během pracovních dní se vám příliš 
dařit nebude, chybět vám bude 
především nadšení, čehož si ostatně 
všimnou i vaši nadřízení. Zato o 
víkendu vám půjde vše, na co sáh-
nete. I snaha o romantiku. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

V rodině teď nemáte na růžích ust-
láno, vaše věčně pozdní příchody 
domů se vám už přestávají tolerovat. 
Nevymlouvejte se přitom jen na 
práci, důvody jsou i jiné, a vy to víte. 
Začněte se rodině více věnovat. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Můžete si dovolit investovat do 
své domácnosti, ale zase to moc 
nepřehánějte. Nakupte si jen to 
nejpotřebnější, bez čeho se skutečně 
neobejdete. Snad neztratíte hlavu a 
nevykoupíte všechny obchody.  

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Váš partner vám přednese několik 
návrhů, jak si zpestřit vzájemný 
život. Některé z nich se vám na první 
pohled zamlouvat nebudou, ale 
pozorně poslouchejte! Třeba i vám 
se změny budou zamlouvat. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Nebuďte přehnaně zbrklí, žádnou věc 
neurychlíte tím, že budete zbytečně 
spěchat. Například jen velmi pomalu 
a rozvážně řešte svůj osobní problém 
s financemi. Tady se chyby napravit 
nedají. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Váš zdravotní stav vás bude hodně 
omezovat, a to ve všech činnostech. 
Věřte lékařům, že to s vámi myslí 
dobře, a neflákejte léčbu. Na konci 
týdne vás čeká alespoň jedna dobrá 
zpráva, týkat se bude vašeho miláčka. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Máte nyní před sebou poměrně 
hodně problémů, ale s jejich řešením 
si dáváte opravdu na čas. Pokud ne-
chcete zabřednout do beznaděje, 
vrhněte se na své úkoly hned teď, 
jakékoliv otálení se vám vymstí. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Uprostřed týdne obdržíte zprávu, na 
kterou v první chvíli budete nevěřícně 
hledět. Až po důkladné analýze ovšem 
zjistíte, že se vlastně jedná o informaci, 
která vám při troše štěstí může hodně 
zpříjemnit život. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

... tentokrát ze sortimentu: 

37,5 g 24,90 19,90 23,90 13,90 24,90 -

35 g 19,90 - - - 19,90 -

37,5g 49,90 49,90 34,90 
(50 g) 49,90 49,90 -

40 g 44,90 - 27,90 44,90 44,90 44,90

40 g - 49,90 - 49,90 49,90 -

30 g - - 69,90 69,90 69,90 -

nákupní servis
        pro váspro vás

Čaj je nápoj, který se připravuje obvykle louhováním lístků rostliny 
čajovníku v horké vodě. Spousta lidí si jej dopřává nejraději k snídani 
či odpolednímu odpočinku. Mnoho z nás volí často čaje ovocné, ale 
zdravější variantou jsou černé či zelené, které podporují činnost srdce, 
rozšiřují mozkové cévy a díky tomu ulevují od bolesti hlavy a únavy. 
V případě, že si budete chtít tento lahodný nápoj připravit, zde máte 
tip, kam zajít. Černý čaj Pigi zakoupíte nejlevněji v Kauflandu, Zlatý 
šálek brusinkový pořídíte pouze v Tescu a Albertě, kde jsou za stejnou 
cenu. Pro Lipton černý Yellow label a Loyd ovocný (maliny a jahody) 
se zastavte v Bille, kde rovnou vemte do košíku i Leros bylinkový detox, 
který je za totožnou cenu k sehnání i v Kauflandu a Tesku, stejně jako 
zázvorový Bercoff, který se dá nejvýhodněji pořídit i v Lidlu. 

Tak ať vám chutná!
Průzkum byl proveden ve středu 14. září 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce
Prohlédnout si nejbližší hvězdu v dalekohledu je možné každé úterý, čtvrtek a pátek mezi
15:00 a 16:00 hodinou. Slunce se pomalu probouzí k maximu své aktivity, je každý den na
co se dívat...

 Večerní pozorování 
Během září budeme pozorovat v případě jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 20:30 do
21:30 hodin. V našich dalekohledech kromě klenotů letní a podzimní oblohy spatříte konečně také Jupiter a Saturn.

 Pohádka
Pro naše nejmenší návštěvníky připravujeme každou středu od 15:30 hodin poutavý
pohádkový příběh a je-li jasno, i krátké prohlédnutí Slunce v dalekohledu.̈

 Astronomický víkend
V sobotu 24. září můžete v případě jasného počasí dorazit v 16:00 hodin na pozorování Slunce a ve 20:30 hodin na hvězdy. 
První víkend bude Měsíc v úplňku a stane se hlavním objektem našeho zájmu.

 Kroužky pro děti
Pokud jste tak dosud neučinili, můžete přihlásit své dítě do astronomického kroužku. Pro
nejmenší nabízíme každou středu Hvězdárníček a pro starší ve čtvrtek Gemini. Letos budeme mít k dispozici dvě nové 
barevné kamery a zmodernizovaný dalekohled s refraktorem na prohlížení planet. Ostatní setkání pak doplní rukodělné 
práce, počítače, pokusy z optiky a další aktivity.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 20. září: nám. J. V. Sládka, Foerstrova, Esperantská, Duhová, R. Těsnohlídka, G. Preisové, Trnková, 
           Na Brachlavě, E. Krásnohorské, Stroupežnického
čtvrtek 22. září: Krasická (Drozdovice - Moravská), V Polích, Dr. Uhra, V. Škracha, Javoříčská, J. Kučery, Vícovská, 
                J.Kaštila, Dr. Plajnera, V Polích – Dr. Plajnera (chodník), Mládkovy sady

Z důvodu plánovaných prací na zařízení  distribuční 
soustavy - rekonstrukcí, oprav,  údržbových a revizních 

prací bude přerušena  dodávka elektrické energie:

Oznámení o přerušení 
dodávky elektrické 

energie
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PROSTĚJOV Dvě aktivity Jany Petří-
kové zná už dnes v Prostějově oprav-
du hodně lidí. Díky nim bychom jí 
mohli říkat Paní Palačinka. Jana Pet-
říková totiž na „Ruďáku“, jak se stále 
přezdívá náměstí Spojenců, už skoro 
deset let provozuje jako živnostnice 
palačinkárnu se „zašifrovaným“ ná-
zvem Pall a Chinky. 
„K založení palačinkárny jsem se dostala 
úplně náhodou. Jednou večer jsme seděli 
s přáteli na pivu a fantazírovali jsme o tom, 
co budeme do budoucna dělat. Tehdy nás 
trochu v žertu napadlo, že si založíme pro-
dejnu palačinek. A  nakonec jsem tenhle 
nápad skutečně dotáhla až do konce a 13. 
května 2013 jsme s  kamarádem provo-
zovnu Pall a Chinky na Ruďáku společně 
otevřeli. Po roce se naše cesty rozešly a já 
jsem celou provozovnu převzala už jen na 
svá bedra a pokračuji v tom dodnes,“ po-
pisuje start originální prostějovské cukrár-
ny, kde se prodávají hlavně palačinky, její 
provozovatelka Jana Petříková. 

Paní Palačinka 
a Největší showman 

v Národě
Název tradiční sladké pochoutky ostatně 
nese i druhá známá aktivita Jany Petříko-
vé, kterou jsou Palačinkové večery v Ná-
rodním domě. I  tato akce s  rukopisem 
Jany Petříkové vznikla trochu spontánně 
„Uvědomili jsme si s přáteli, že naše gene-
race se nemá na podzim, kdy nejsou plesy, 
moc kde bavit. Na Moravu už dnes chodí 
naše děti, a pokud jsme tam nechtěli cho-
dit jako ‚geronti‘, museli jsme si nějakou 
zábavu obstarat sami. Inspirovali jsme 
se zároveň plesy a večírky Mého divadla, 
které dříve organizoval můj bratr Pavel 
Drmola. Bez jeho zkušeností a modero-
vání by palačinkové večery také nemohly 

existovat,“ vysvětluje Jana Petříková, která 
s přáteli organizuje každoročně tematické 
večery, kam je vstup vždy v oblečení, kte-
ré odpovídá zvolenému tématu. „Témata 
se snažíme vybírat tak, aby bylo oble-
čení hostů co nejpestřejší. Měli jsme už 
francouzský večer, večer na vlnách nebo 
večer ve znamení šedesátek a  hippies,“ 
představuje organizátorka oblíbených 
Palačinkových večerů a  dodává: „Letos 
se sejdeme na Palačinkovém večeru po 
covidové pauze v  sobotu 15. října opět 
v  Národním domě a  tématem bude 
cirkus. Inspirovali jsme se muzikálem 
Největší showman a veselou atmosférou 
cirkusu, která bude dobrou odpovědí 
na dva složité roky s covidem a dalšími 
starostmi. Všechny chci proto pozvat na 
letošní cirkusový Palačinkový večer.“ 

Patriotka 
z „Ruďáku“

Jana Petříková už čtvrt století žije na 
zmiňovaném Ruďáku, tedy náměstí 
Spojenců, kde také téměř deset let vede 
palačinkárnu. Tuto část města, kde se 
velmi dobře žije, trápí hlavně nedostatek 
míst k  parkování. Snaha pomoci řešit 
tento problém, což by pomohlo místním 
obyvatelům i zde podnikajícím živnost-
níkům, byla jedním z důvodů, proč Jana 
Petříková letos jako nezávislá osobnost 
kandiduje v  týmu Milady Sokolové na 
kandidátní listině číslo šest do zastupitel-
stva města. Podobně úspěšné ženy, které 
ve volném čase nelitují obětovat energii 
organizaci něčeho pro druhé, určitě do 
zastupitelstva patří.    (red)

Organizátorka Palačinkových večerů Jana Petříková: 
Sejdeme se 15. října v cirkuseSejdeme se 15. října v cirkuse

Víte, že v Prostějově máme botanickou 
zahradu? Jejím velkým a  neúnavným 
propagátorem je mladý prostějovský 
ekolog Libor Marčan, který přes svůj 
nízký věk už čtyři roky předsedá městské 
komisi pro životní prostředí. „Trochu 
jsme zariskovali a Libora Marčana jsme 
do čela komise jmenovali ještě jako stu-
denta oboru ekologie na olomoucké uni-
verzitě. Sázka ale vyšla, protože přinesl 
do oblasti ochrany životního prostředí 
v  Prostějově opravdu mnoho nových 
nápadů,“ popisuje jeho netradiční jme-
nování náměstkyně primátora právě 
pro oblast životního prostředí Milada 
Sokolová.

Budoucnost Hloučely
„Za cíl jsem si vytkl odstartovat řadu ak-
tivit, které mají pomoci dalšímu ozeleně-
ní Prostějova a vůbec silnější přítomnos-
ti přírody v ulicích města. Zmínit mohu 
například tisíce metrů květnatých luk, 
nové trvalkové záhony, desítky stromů 
ve městě či významné rozšíření krajinné 
zeleně,“ popisuje svou dosavadní činnost 

Libor Marčan, při níž se mimo jiné po-
dílel na zpracování plánu péče o lesopark 
Hloučela, který počítá s  dosazováním 
dalších dřevin do tohoto cenného pří-
rodního území tak, aby nám Hloučela 
nezestárla a nehrozilo, že zde kvůli stáří 
stromů v  jednu chvíli bude mnohem 
méně hustý porost než teď. „Nemůžeme 
zde připustit situaci, kdy budeme muset 
jednou odstranit staré dřeviny a  jejich 
náhradu budeme teprve sázet,“ vysvětlu-
je Libor Marčan.

Za katedrou i v televizi
Péče o přírodu a její poznání obklopují Li-
bora Marčana v životě ze všech stran. Jeho 
hlavní profesí je dnes učitelská dráha na 
Gymnáziu Jiřího Wolkera, kde učí biolo-
gii. Ve volných chvílích se zase rád věnuje 
svým pětadvaceti včelstvům nebo zajde 
na ryby. Přes své mládí je vystudovaný 
ekolog Libor Marčan už dnes považován 
za odborníka, který například vystupuje 
v pořadu České televize Toulavá kamera, 
kde představuje přírodní zajímavosti naší 
Hané, a  spolupracoval také na několika 

dalších úspěšných dokumentárních po-
řadech. Popularizaci přírody se věnuje i ve 
spolupráci s  prostějovským ekocentrem 
a botanickou zahradou. S odborným vý-
kladem například provází na vycházkách 
pořádaných Ekocentrem Iris a  úspěšná 
byla i jeho komentovaná vycházka o sou-
časnosti a budoucnosti Hloučely.

Botanická zahrada 
v jezdeckých kasárnách

Jeho srdeční záležitostí je ale prostějov-
ská Botanická zahrada Petra Albrechta 
v  Lidické ulici. Dlouhodobě se věnuje 
její propagaci mezi prostějovskou veřej-
ností a  usiluje o  prosazení jejího rozší-
ření. „Na ploše jezdeckých kasáren chci 
kromě bydlení i park, a především rozšíře-
ní botanické zahrady,“ představuje Libor 
Marčan jeden z  hlavních důvodů, proč 
nyní kandiduje do městského zastupitel-
stva za občanské demokraty a  nezávislé 
osobnosti města Prostějova, a  hned při-
dává další: „Rád bych také přispěl k tomu, 
aby na jihu města vznikla chybějící síť bio-
center a biokoridorů propojujících stáva-
jící zelené prvky. Takový zelený protipól 
Hloučely v jižní části města sníží prašnost 
a  do krajiny tím vrátíme život. Nechtěl 
bych ale zapomenout ani na plán vybu-
dovat na Husově náměstí plnohodnotný 
park s dostatkem stromů i moderním vy-
bavením.“ Libor Marčan hýří nápady, jak 
rozšířit přítomnost přírody v ulicích měs-
ta a v jeho bezprostředním okolí. Navíc to 
ale dělá způsobem, který je skutečně reali-
zovatelný. Podobný hlas rozumné ekolo-
gie by byl v prostějovském zastupitelstvu 
opravdovým přínosem. (red)

Foto: ODS

PROSTĚJOV Když chybí nějaká 
služba, většina lidí začne hledat na 
internetu, kde ji najít. Jinak před 
lety postupovala Jana Valentová (na 
snímku), která se zrovna starala o rok 
a  půl starého syna a  přišla na to, že 
v  Prostějově tehdy chybělo místo, 
kam by maminky s podobně malými 
dětmi mohly zajít, když pro ně hle-
dají nějaké aktivity. Takové centrum 
totiž následně založila sama. Pověsi-
la na hřebík svoji dosavadní kariéru, 
kdy po absolvování španělštiny na 
vysoké škole působila jako překlada-
telka a  personalistka v  prostějovské 
pobočce jedné španělské firmy. 
„Chtěla jsem vybudovat místo, kde se 
budou moci scházet rodiče s  dětmi 
batolecího věku a jejich ratolesti se zde 
budou moci společně rozvíjet. Po čase 
se přidaly i další aktivity. Jako příklad 
můžu zmínit třeba předporodní kurzy 
nebo akce pro starší děti,“ představuje 
zajímavý počin v  sociální oblasti Jana 
Valentová, jejíž Rodinné centrum Lo-
dička již vstupuje do devátého roku 
své existence. 
Lodička ale zdaleka nepůsobí jen za zdmi 
svého sídla v Netušilově ulici, ale pořádá 
i velkou řadu veřejných akcí. „Podílíme se 
například spolu s Okrašlovacím spolkem 
na organizaci akce Dýňová stezka odvahy 
a zručnosti, pořádáme bazárek, svatomar-
tinský lampionový průvod, mikulášský 
týden v  kostýmech, s  dětmi zdobíme 
jeden z vánočních stromečků na náměstí 
nebo zvoníme na ‚Ježíška‘,“ zmiňuje jen 
některé „lodičkové“ akce Jana Valentová. 

Výjimečnost tohoto prostějovského 
zařízení pro rodiče s  dětmi ale spočí-
vá i  v  jeho financování. Drtivá většina 
podobných zařízení totiž funguje mini-
málně z části z finančních příspěvků od 
měst, krajů nebo státu. Prostějovská Lo-
dička ale o žádné dotace nežádá, a přesto 
úspěšně funguje. „Jsem totiž pevně pře-
svědčená, že podobné volnočasové akti-
vity musí potvrdit svou životaschopnost 
tím, že si na sebe vydělají. Někdy je to 
boj, třeba když nás hodně omezil covid, 
ale své přesvědčení neměním a  nikdy 
jsem o žádnou dotaci nepožádala,“ popi-
suje velmi sympatický, ale i odvážný pří-
stup Jana Valentová a dodává: „Působím 
poslední čtyři roky v městské komisi pro 
sociální věci a tam jsem poznala, že větši-
na provozovatelů to řeší jinak, ale každý 
si jde svou cestou.“ 

Že je Jana Valentová neobyčejná žena, 
potvrzují i  dva její zajímavé koníčky. 
Mezi ně patří lukostřelba, které se Jana 
Valentová dříve věnovala i  závodně 
a startovala i na mistrovstvích republiky 
v  této olympijské disciplíně. Zároveň 
je zakladatelka Rodinného centra Lo-
dička velkou fanynkou pořadu Mas-

terChef, ale v  jeho španělské podobě. 
Bohaté zkušenosti ze sociální oblas-
ti i  z  vedení malé firmy jsou dobrým 
předpokladem, aby byla Jana Valentová 
přínosem pro prostějovské městské za-
stupitelstvo, kam nyní kandiduje jako 
druhá nejvýše postavená žena na listině 
vedené do voleb další aktivní ženou Mi-
ladou Sokolovou. Vedení města bude 
ostatně v  dnešních nelehkých časech 
potřebovat podobné aktivní ženy, které 
se navíc detailně vyznají v důležité so-
ciální sféře.

„V Prostějově mi jako mámě chybělo 
rodinné centrum, tak jsem si ho založila,“ 

usmívá se Jana Valentová 

Foto: ODS
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PROSTĚJOV Karel Piňos do komunální politiky poprvé nahlédl před čtyřmi lety, 
kdy kandidoval za Změnu pro Prostějov. Ta ovšem letos svoji kandidátku nesesta-
vila, ale právě Karla Piňose oslovil lídr hnutí ANO 2011 František Jura s nabídkou 
kandidatury za jednoho z favoritů letošních komunálních voleb. Oba pojí přede-
vším sport, Karel Piňos byl během uplynulého volebního období členem sportov-
ní komise. On sám ale chce řešit i další záležitosti  města, například bezpečnost, do-
pravní infrastrukturu a chtěl by se také zapojit do zkvalitnění volnočasových aktivit 
mládeže. To vše popsal v exkluzivním rozhovoru pro Večerník

 Po čtyřech letech se opět setkáváme 
u  rozhovoru na téma komunální poli-
tika, kdy jdete do komunálních voleb 
v  Prostějově jako kandidát za hnutí 
ANO 2011. To se vám prostředí prostě-
jovské politiky tolik zalíbilo, nebo co vás 
vede k tomu opět kandidovat?
„Před čtyřmi lety jsem byl v Prostějově po-
litický začátečník, který měl nějaké osobní 
představy a plány. Tehdy jsem kandidoval 
za hnutí Změna pro Prostějov, která letos 
kandidátku nesestavila, tak jsem to nijak 
dál neřešil. Někdy v květnu mě ale s nabíd-
kou spolupráce v letošních volbách oslovil 
František Jura, se kterým nás dlouhodobě 
pojí osobní vazby zejména přes sport. Při 
našem setkání byl tématem nejen voleb-
ní program a kandidátka ANO 2011, ale 
i  dění na radnici. Musím přiznat, že až 
na některé menší výhrady jsem s  životní 
úrovní jako obyvatel Prostějova opravdu 
spokojen. A i to byl jeden z důvodů, proč 
jsem souhlasil s možností být jako nezávis-
lý kandidát součástí týmu, který má zájem 
v mnoha rozpracovaných projektech i na-
dále pokračovat.“

 Předpokládám, že vaše názory a zá-
jmy se nezměnily. Jakým směrem se 
tedy aktuálně ubírají vaše aktivity?
„Je to pořád zejména oblast sportu, kon-
krétně fotbal a hokej. Ve fotbale jsem z dů-
vodu zranění a  ukončení aktivní kariéry 
působil devatenáct let jako rozhodčí a aktu-
álně jsem na nominační listině jako delegát 
FAČR pro řídicí komisi Moravy. Doma se 
sice více preferoval fotbal, ale hokej je od 
dětství moje srdcovka, kdy jsem jako velký 
fanoušek s tátou v Prostějově nevynechal 
jediný zápas. Stejně tak je to i nyní, kdy se 
snažím nevynechat jediné utkání Jestřábů. 
Před léty jsem se aktivně podílel i na zrodu 
mládeže SK PV 1913, kterou také aktivně 
sleduji. Nyní končím čtvrtý rok jako člen 
sportovní komise města, kde jsem byl ga-
rantem právě za lední hokej.“

 Jaké jsou tedy ambice do nadcházejí-
cích komunálních voleb? Pokud by byla 
možnost, co byste rád prosadil?
„Poslední čtyři roky jsem sice nebyl v zastu-
pitelstvu města, ale dění v komunální politi-
ce jsem sledoval. Dobře se orientovat mně 
pomohla i  výborná komunikace ve spor-

tovní komisi města, kde jsme byli dobrý 
tým bez ohledu na politickou příslušnost. 
Velké téma, které chci zejména prosadit, je 
druhá ledová plocha. Na zimním stadionu 
máme nádherné nové zázemí, které nám 
mohou závidět kdekoliv v  republice, ale 
kapacitně je pro zájem SK PV 1913, Jes-
třábů, družstva žen, krasobruslení, hobby 
hokejistů a široké veřejnosti jedna ledová 
plocha již naprosto nedostačující. Nikdo 
nechce, aby Prostějované jezdili na led do 
Vyškova, Blanska, Přerova… Zpracovaný 
projekt s  touto stavbou počítal, bohužel 
v navazující části nové budovy zůstala smě-
rem k nové hale doposud pouze jako stav-
ba, což je špatně. V případě, že budu mít 
politické možnosti to prosadit, tak kolem 
toho budu vyvíjet aktivity v zájmu široké 
hokejové veřejnosti.“ 

 Prostějov není ale jen o  sportu, teď 
navíc mohou být velký problém energie?
„To bezesporu. Životní prostředí, kultura, 
školství, bydlení, podnikání, to vše je sou-
částí komunální politiky a  odrazem naší 
životní úrovně. Těch témat je opravdu hod-
ně a je třeba s nimi aktivně pracovat. Nej-
sem ovšem kandidát na primátora, a když 
od voličů dostanu důvěru, tak je to násled-
ně o  týmové spolupráci v  zastupitelstvu 
a snaze všech prosazovat zájmy občanů na-
šeho města bez ohledu na vlastní prospěch. 
To, co se děje v Evropě s energiemi, to je již 
za hranicí únosnosti a o neschopnosti ně-
kterých politiků. Náš Prostějov to bohužel 

bez výjimek pocítí stejně jako každý z nás. 
Nové vedení našeho města musí být po-
staveno na schopných lidech, kteří uplatní 
své manažerské schopnosti. S  majetkem 
města musí hospodařit ekonomicky, efek-
tivně a  za využití moderních technologií. 
Komunikovat napříč politickým spektrem 
v radě a zastupitelstvu města, navíc s cílem 
společně hledat ta nejlepší řešení pro svoje 
občany.“

 Pokud se bavíme o energiích, jejích 
úsporách a  vzrůstajících nákladech, zá-
roveň o stavbě druhé ledové plochy. Jde 
to vůbec dohromady?
„Paradoxně ano, protože na mnoha mís-
tech naší republiky již stojí a funguje něko-
lik energeticky soběstačných hokejových 
hal, a  to mnohde za většinové podpory 
soukromých investorů. V  energeticky ná-
ročných letních měsících (tzv. mimo sezó-
nu) bychom docílili toho, že by bylo mož-
né přesunout aktivity právě do druhé haly 
a stávající by bylo možné využít jen jako ví-
ceúčelovou halu pro jiné sporty a kulturní 
akce. Dalším zajímavým faktem by bylo, že 
bychom v regionu získali obrovskou kon-
kurenční výhodu dvou ledových ploch. 
Mohli bychom pořádat různé kempy nebo 
reprezentační srazy. Pojďme společně vy-
budovat sportoviště, které bude dlouhodo-
bou investicí pro několik dalších generací.“

 Dlouhodobě se z pozice řídicího ma-
nagementu věnujete bezpečnosti. Jak ji 
vnímáte v našem městě? 

„Přestože je bezpečnost v  gesci přede-
vším státu, jeho bezpečnostních složek 
a  justice, tak i každé město by mělo mít 
eminentní zájem na bezpečnosti pro-
střednictvím městské policie. Myslím 
si, že naši strážníci odvádí dobrou práci 
a město by jim mělo být nápomocno, aby 
k tomu měli co nejlepší podmínky. S tím 
souvisí i  přívětivé prostředí pro byznys, 
kvůli zaměstnanosti, tak i v oblast podpo-
ry výstavby bydlení pro mladé, pracující 
rodiny, kvalitní vzdělávání. Samozřejmě 
volnočasové aktivity pro mládež a  v  ne-
poslední řadě drogová prevence. Tady je 
určitě co zlepšovat, ale toto téma je v Pro-
stějově vnímáno dobře a aktivně se s ním 
pracuje.“  

 Když přejdeme ke kvalitě života ve 
městě. Odmyslím-li dopravní infra-
strukturu a ochranu životního prostře-
dí, velkým tématem jsou i volnočasové 
aktivity. Co kultura?
„Troufám si tvrdit, že Prostějov byl a je měs-
tem kultuře zaslíbeným. Podívejme se na 
krásnou architekturu mnoha našich míst 
a na celou řadu různorodých akcí v průběhu 
celého roku. Samozřejmě se nelze zavděčit 
všem. Je tu i mnoho dalších možností a ná-
padů, které slýchám ve svém okolí, jež mo-
hou být podnětem pro zpestření kulturního 
života v Prostějově. Co ale opravdu považuji 
za nedostatek, je v téměř padesátitisícovém 
městě nedostupnost odpovídajícího hudeb-
ního klubu. Když si v létě půjdete sednout 

do téměř kterékoliv zahradní restaurace, tak 
pokud ji nezruší některý z  nespokojených 
prominentů, tak zjistíte, že všude se hraje 
živá muzika. A je vidět, že je po ní obrovský 
hlad. Věřím, že jsou zde ve městě schopní 
lidé, v jejichž spolupráci by bylo možné najít 
řešení a vhodné umístění takového klubu, 
který by měl co nejlepší zázemí, zároveň co 
nejmenší dopad na kvalitu života v  okolí. 
Určitě by mladší i starší generace ráda uvítala 
kvalitní a známé hudebníky častěji než jen 
párkrát do roka. Třeba by to byl startovací 
můstek i pro místní začínající kapely. Bylo 
by skvělé přijít si poslechnout kvalitní bigbít, 
metal nebo třeba jazz.“

 Je něco, co byste chtěl říct na závěr 
k tématu komunálních voleb?
„Je to sice již otřepaná fráze, ale pořád ak-
tuální. Běžte prosím volit, každý hlas může 
rozhodovat, kterým směrem se naše město 
bude ubírat další čtyři roky.“ (red)
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Hnutí ANO 2011 ve spolupráci 

PROSTĚJOV Hokejoví fanoušci si 
ho velice dobře pamatují jako výbor-
ného hokejistu. Michal Janeček navíc 
v  minulých letech stál u  zrodu mlá-
dežnického klubu SK Prostějov 1913, 
navíc je dnes trenérerm a činovníkem 
tohoto klubu. A  v  tomto období se 
také rozhodl „dát se na politiku“. Rov-
něž Michal Janeček by se chtěl zasadit 
o výstavbu druhé ledové plochy, která 
by podle něj měla zásadní význam pro 
rozvoj ledního hokeje v  Prostějově. 
Zároveň by se chtěl zasadit o význam-
nější finanční podporu sportu ze stra-
ny města, což potvrdil i v exkluzivním 
rozhovoru pro Večerník. 

 Prozatím jsme spolu vedli rozho-
vory čistě o  hokeji. Tentokrát však 
poprvé zabrousíme do politiky. Kan-
didujete do zastupitelstva za hnutí 

ANO. Co vás přimělo vstoupit i  na 
zatím neprobádané „hřiště“ politiky?
„Já bych zatím nemluvil přímo o politice 
jako takové. Rozhodl jsem se do toho jít, 
protože se s  panem primátorem Jurou 
znám delší dobu. Několikrát jsme spolu 
v  obecné rovině mluvili o  sportu a  do-
cela jsme si názorově sedli. Když mně 
nastínil svou představu o tom, jak by měl 
sport ve městě fungovat, tak jsme se do-
mluvili, že bych šel do voleb a pokusil se 
mu v tom pomoci a ovlivnit tak dění ve 
sportu.“

 Předpokládám, že jako bývalý vy-
nikající hokejista, nyní trenér mláde-
že a klubový činovník se budete chtít 
věnovat sportu. Čím by podle vás 
město mohlo pomoci sportu?
„Obecně si myslím, že město by mělo 
sport, především ten mládežnický, pod-

porovat ať už finančně, materiálně, či 
odpovídajícím zázemím. Především 
v  dnešní době, kdy se velmi těžce za-
jišťují sponzoři, je důležité, aby města, 
obce, kraje byly jedním z hlavních part-
nerů sportovních klubů a pomohly jim 
přečkat nelehkou dobu. Věřím, že to je 
správná investice do budoucna.“ 

 Prostějovem rezonuje téma druhé 
ledové plochy. Mohl byste jako člo-
věk, jenž se dlouhé roky úspěšně vě-
nuje výchově mládeže, popsat výhody 
tohoto projektu?
„Projekt druhé ledové plochy je pro mě 
jedna ze zásadních věcí, kterou bych 
chtěl případně pomoci prosadit. V Olo-
mouckém kraji není město, respektive 
klub, který by měl k dispozici dvě ledo-
vé plochy. Pokud by se nám v Prostějo-
vě podařilo vybudovat druhou ledovou 

plochu, věřím, že by to znamenalo pří-
sun mladých hokejistů, kteří by mohli 
trénovat v atraktivních časech. Vzniklo 
by tak prostředí, kde by bylo možné 
snadněji skloubit sport a  vzdělání. Sa-
mozřejmě by to znamenalo prostor pro 
amatérské hokejisty, tzv. hobby, a  pro 
širokou sportující veřejnost.“

 Málokdo možná ví, že zanechává-
te významnou stopu i  na poli in-line 
hokeje. Měla by druhá hala pozitivní 
vliv na rozvoj tohoto sportu v našem 
městě? 
„Druhá ledová plocha by nás obrovsky 
posunula v  možnosti trénování na ledě 
přes letní měsíce. Tím by se vytvořil 
prostor pro možnost instalování in-line 
plochy na stávajícím zimním stadionu. 
Mohli bychom i  založit in-lajnový klub 
a vytvořit tak prostor pro další zájmový 

kroužek pro mládež, respektive i mladé 
hokejisty končící s kariérou. Plocha pro 
in-line navíc skýtá i  prostor pro in-line 
bruslení veřejnosti, suchou přípravu 
sportovců, nebo i  plochu pro další ha-
lové sporty jako malá kopaná, basketbal 
atd. Využití in-line plochy je opravdu 
obrovské a  zimní stadion by se tak stal 
skutečně víceúčelovou halou.“

 Jako trenér s vašimi svěřenci hod-
ně cestujete po republice. Navíc se 
průběžně odborně vzděláváte i na za-
hraničních stážích. Je něco, co vás ve 
světě zaujalo?
„Za svoji hráčskou a později i trenérskou 
kariéru jsem navštívil mnoho měst a zemí 
a pozoroval, jak to jinde funguje. Napří-
klad naposledy jsem byl letos v  březnu 
v  Los Angeles (USA), konkrétně v  no-
vém tréninkovém centru Anaheimu, 

a  v  úžasu sledoval, co se dá vybudovat. 
Byly tam čtyři ledové plochy se zázemím 
pro mládež i  pro rodiče. Pravidelně pak 
navštěvuji Švédsko – Jöngöping, kde je 
vedle sebe hokejový stadion, fotbalový 
stadion, plavecký areál. Vše funguje jako 
jeden celek, je to provázané navzájem 
i  třeba energeticky. Je neuvěřitelné sle-
dovat, že to takto může fungovat. Spo-
lečným jmenovatelem je, že všechna ta 
sportoviště jsou plně obsazená.“

 Na závěr bych vám rád poskytl 
prostor sdělit něco občanům nebo 
potenciálním voličům.
„Byl bych rád, kdyby občané přišli k vol-
bám. Komunální politika totiž není tak 
úplně o  stranách, ale je o  konkrétních 
lidech. Chtěl bych všem popřát hlavně 
pevné zdraví, a aby v této nelehké době 
drželi při sobě.“  (red)

„Pokusil bych se ovlivnit dění 
v prostějovském sportu,“ 
říká bývalý hokejista Michal Janeček kandidující za hnutí ANO 2011

Foto: archiv ANO 2011
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Omlazený a dravější. Takový by měl být opro-
ti minulé sezóně tým prostějovských hokejo-
vých Jestřábů. Realizační tým a vedení klubu 
vsadily v řadě případů na mladíky, kteří teprve 
získávají první ostruhy v dospělém hokeji.
Jestliže si ale někdo myslel, že mladíci budou 
jen do počtu, spletl se. Už první zápasy uká-
zaly, že se klidně tu a tam mohou stát rozdí-
lovými hráči. Zaujal například výkon Filipa 
Jansy. Mladík, dosud nastupující za Benátky 
nad Jizerou a Liberec, byl často na puku, hod-
ně střílel a zapsal také asistenci na druhý gól. 
Pozadu nezůstával v aktivitě směrem dopředu 
také Jakub Hamšík. Jan Slanina pak dostal na 
ledě spoustu prostoru. A ani on se nebál hrát 
aktivně, něco vymyslet. Udělat zkrátka něco 
navíc.
Pokud pak trenéři chtěli rychlejší a dravější 
tým, ani zde se „nesekli“. Proti Frýdku-Místku 
byli energičtí, rychlí, často byli u puku dříve 
než soupeř. Jak se říká, zajíci se počítají až po 
honu. Pokud by ale dvacátníci pokračovali v 
daném tempu, mohli by Jestřáby skutečně 
posunout.

Jen krátký oddech slibuje podzim prostějovským lu-
kostřelcům. Halová sezóna totiž volá. I po skončení 
venkovní části ročníku se už však dá říct, že se jednalo 
o historicky jeden z nejúspěšnějších roků oddílu.
Posuďte sami. Klubu se podařilo zorganizovat mis-
trovství České republiky přímo na náměstí. A s ce-
lou řadou medailí. Velmi úspěšné pro Lukostřelbu 
Prostějov byly vůbec veškeré domácí šampionáty ať 
už v halové, nebo terénní lukostřelbě. Klub byl opět 
mezi nejlepšími i v pohárovém umístění. A aby se 
nezapomnělo, také v reprezentaci se mnozí závod-
níci a závodnice z Prostějova ukazovali.
Klubu se ale dařilo i po stránce práce na zázemí. 
Dlouho očekávaná stavba, která střelcům slibuje 
větší komfort, začala.
Vyhlídky přitom nejsou vůbec špatné. Do mužů se 
dostal Michael Roba, jedna z nadějí prostějovské 
lukostřelby. Mezi nejlepší střelce republiky co do 
dlouhodobé formy patří Michal Hlahůlek. Skvěle 
se mezi ženami uvedla Eliška Novotná. A dalo by 
se pokračovat.
Lukostřelba Prostějov zkrátka má za sebou další ve-
lice úspěšný rok. Ovšem sezóna, ta vlastně střelcům 
pro jejich vytížení pomalu ani nekončí.

Pořádně těžkou prověrkou prošly desítky týmů 
napříč fotbalovými soutěžemi. Ve středu se totiž 
snažily o postup v MOL Cupu. A jak už tomu 
bývá, některé výsledky přinesly pořádná překva-
pení.
Vesměs se totiž střetávaly prvoligové či druho-
ligové celky s třetiligovými. Nebo i divizními. 
O favoritech tak bylo jasno. Jenže se zároveň 
ukázalo, jak zrádný takový pohár může být. 
Rozdíly mezi soutěžemi v něm totiž maže hned 
několik věcí. Předně motivovanost týmů. Ta je 
na straně „slabších“, kteří se proti profíkům chtě-
jí předvést. Dále pak nasazení hráčů. V případě 
ligových nebo druholigových celků hrají často 
lavičky. A s tím souvisí i třetí věc, kterou je roze-
hranost hráčů. Zatímco třetiligové či divizní cel-
ky se snaží nasadit to nejlepší, favorité naopak 
jdou do hry často s látanou sestavou a zejména s 
hráči, kteří toho tolik obvykle neodehrají.
Své o zrádnosti poháru ví třeba v Líšni nebo 
Pardubicích, jasně favorizované celky nedaly 
ani gól. I Prostějov by ale mohl vyprávět. Re-
míza 2:2 a ovládnutí duelu až po penaltách také 
nebyly tím, co se dalo očekávat. 

 Marek SONNEVEND
OLOMOUC, PRAHA Uznávaný házenkářský funkci-
onář Petr Kudláček z Prostějovska byl zvolen novým 
předsedou Olomouckého krajského svazu házené. V 
sobotních volbách porazil jediného přímého konku-
renta Antonína Staňka, bývalého ministra kultury ČR.

„Samozřejmě mám radost, i když dělat šéfa krajskému svazu bude zase hlavně o 
spoustě práce, kterou je potřeba odvést. Děkuji všem, kteří mi věřili a věří, za pod-
poru. A budu se nadále snažit dělat to nejlepší pro házenou,“ uvedl Petr Kudláček.
Post předsedy již zastává v oddílu TJ Sokol Centrum Haná se sídlem v Kostelci na 
Hané i v Házenkářské akademii Olomouckého kraje, k tomu je nyní krajským mu-
žem číslo jedna ve svazových strukturách. Ke zvolení mu okamžitě gratuloval prezident 
Českého svazu házené Ondřej Zdráhala, jenž se volebního zasedání v hanácké metro-
poli osobně zúčastnil. 

VYHRÁL VOLBY 
a je šéfem Olomouckého krajského svazu házené!

PROSTĚJOV Předminulý čtvr-
tek se ve fotbalovém areálu v 
Kostelci na Hané objevil štáb 
České televize, která tam natáče-
la do pořadu „Fotbal po našem“ 
medailonek ze zákulisí tamního 
oddílu. Místní fotbalový klub by 
se tak v pořadu měl objevit bě-
hem následujících týdnů. 
„Česká televize hledala dva kluby v 
rámci Olomouckého kraje pro její 
pořad, kde vždy představuje určitý 
klub na menších městech a obcích. 
Tak nás napadlo přihlásit a byli jsme 
společně s celkem Želatovic vybrá-
ni. Domluvu jsme řešili už poslední 
tři týdny. Nejprve jsme chtěli, zda 
by bylo možné dorazit na oslavy vý-
ročí devadesáti let, což ale bohužel 
možné nebylo. Akce tak proběhla 
teď ve čtvrtek a na obrazovkách by 
se náš klub měl objevit v průběhu 
září, nejpozději října. Jsme za to 
rádi, protože si myslím, že takový 
areál si to opravdu zaslouží,“ pro-
zradil Večerníku k novince sekretář 
kosteleckého klubu Lubomír Baláš.  
 (jaf)

Kostelec 
se zaskví 

PROSTĚJOV Už dlouho sní 
prostějovští hokejisté i kraso-
bruslaři o druhé ledové ploše. 
Ta by pomohla rozšířit čas na 
ledě pro mládežnické i amatér-
ské hokejisty, nadějné prostě-
jovské hokejistky, ale také pro 
ty, kteří se věnují krasobruslení. 
Stávající Víceúčelová hala-zimní 
stadion praská ve švech a do-
stat se na led třeba pro „hobby“ 
hokejisty, je čím dál tím větší 
problém. Řada amatérských 
hokejistů to proto musí řešit 
nákladným způsobem, kdy jez-
dí hrát své mače do vzdáleného 
Vyškova, Uničova nebo Přerova. 
„Jezdíme na ledy do Vyškova 
a Uničova. A to jen proto, že v 
Prostějově prostě není prostor,“ 
říká Jirka, který se hokeji věnuje 
rekreačně.
Teď je výjimečná možnost s tím-
to problémem pohnout. Na konci 
týdne budeme volit nové městské 

zastupitelstvo, a to podstatně 
ovlivní, zda nová 
ledová plocha 
vznikne, nebo ne. 
Milovníci hokeje i 
rodiče malých spor-
tovců budou proto jistě 
zkoumat postoj jednotlivých kan-
didátek k „jejich“ problému.
Nejvíce zatím téma druhé ledové 
plochy v kampani řeší kandidátka 
vedená Miladou Sokolovou, tedy 
občanští demokraté a nezávislé 
osobnosti města Prostějova. Právě 
její lídryně  vnesla do debaty před 
volbami návrh, aby novou ledovou 
plochu postavil za předem jasně 
daných podmínek soukromý in-
vestor. To by mohlo být teď nej-
lepší řešení, protože by to příliš ne-
zatížilo městský rozpočet a druhá 
ledová plocha by se mohla stavět 
relativně brzy.
Druhou ledovou plochu zmiňují 
jako svůj cíl i některé další kandi-

dátky, ale ty ji 
většinou mají v pořadí svých pri-
orit v oblasti výstavby sportovišť 
až za jiným velkým projektem. Ně-
kteří nejvíc mluví o bazénu, jiní o 
fotbalovém stadionu.
„Ve zdravém těle zdravý duch, říkala 
už moje babička. Každé sportoviště 
navíc je jen dobře. A z druhé ledové 
plochy může město jen profitovat. 
Hokejisté, krasobruslaři, hobíci, 
ale i školy a veřejnost. Za mě jed-
noznačně ano,“ říká Petr, který se 
chystá se svojí dcerou do školičky 
bruslení SK Prostejov 1913.
Pokud tedy fandíte mládežnickému 
a amatérskému sportu na bruslích, 
hlasujte i u voleb tak, aby druhá le-
dová plocha konečně vznikla. (red)

Chcete více ledu 

Myslete na to 
Myslete na to 

u voleb!u voleb!
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KLENOVICE NA HANÉ V dohráv-
ce čtvrtého kola skupiny „A“ I.B tří-
dy Olomouckého KFS byl Martin 
Hirsch (na snímku) nepřehlédnutel-
ný. Ze středu hřiště na sebe upozor-
nil už ve 2. minutě, kdy se trefil fan-
tasticky na přední tyč. Byl i u dalších 
zajímavých šancí a  po celý duel se 
snažil nejen tvořit hru, ale taky uklid-
nit dění na hřišti, které ve druhé půli 
nabíralo na obrátkách. Po utkání byl 
za body velmi rád, ale také přiznal, 
že by byl raději, kdyby se hrál více 
fotbal. 

Jan FREHAR
 Jaký byl středeční duel a  proč se 

tak vyhrotil?
„Těžko říct, ale určitě na tom nese z části 
vinu rozhodčí, protože některé ty zákroky 
na obě strany neposuzoval dobře. S tím se 
ale musíme nějak popasovat na obou stra-
nách a chovat se tam jinak, než jsme všich-
ni předvedli. Začneme se hádat s protihrá-
či, ale i mezi sebou a najednou je z toho 
divadlo! Je to škoda, protože si myslím, 
že dnes se potkala dvě fotbalová mužstva, 
která by si zahrála lépe. Takto jsme na sebe 
navzájem nasraní, což není dobře.“

 Pomohla vám hodně úvodní bran-
ka, která přišla už ve druhé minutě?
„Určitě nás to trochu uklidnilo a  po-
mohlo nám to. Podle toho se odvíjel 
i první poločas, kdy my jsme měli pře-
vahu, ale soupeř hrozil ze standardek 
a rychlých brejků, ale fotbalovější jsme 
byli my. Mrzí mě, že jsme to nepotvr-
dili nějakou brankou, která by duel 
možná uklidnila.“

 Vy jste sám první branku vstřelil, 

věděl jste hned, že to budete zkoušet 
na přední tyč?
„Chtěl jsem to tam dát. Viděl jsem, že 
brankář čeká obstřel na zadní, tak jsem 
to chtěl zkusit takto razantně. Periferně 
jsem viděl, že nemám komu dát, tak 
jsem zavřel oči a zkusil jsem do toho po-
řádně prásknout. Jsem rád, že to vyšlo, 
pomohlo to ke třem bodům.“

 Po nezdařeném startu je to druhé 
tříbodové vítězství v  řadě. Věříte, že 
to pomůže ke zklidnění do další části 
podzimu?
„My jsme opravdu rádi. Měli jsme tam 
řadu zraněných a troufnu si říct, že nám 
scházelo i více štěstí, které jsme měli ať už 
tentokrát, tak v sobotu v Brodku, i když si 
myslím, že jsme hráli dobře. Jedeme snad 
na vítězné vlně a věřím, že v tom budeme 
pokračovat i nadále.“ (úsměv) 

V netradičním termínu se oběma cel-
kům nakupily jisté ztráty. Na domácí 
straně scházel stále zraněný Rozehnal 
a Pytela. U hostů to byl zase Smékal, 
který nemohl z  osobních důvodů, 
a  stále zraněný Špaček. Oba celky 
navíc shodou okolností naposled 
bodovaly proti Brodku u  Prostějova 
a favorit se dal jen těžko hledat. Diváci 
jistě doufali, že oba celky zopakují své 
představení v předposledním kole mi-
nulého ročníku, kdy utkání skončilo 
hokejovým výsledkem 6:5. Tentokrát 
ale spíše než fotbal dostala průchod 
nevraživost. Proč?

Domácí celek začal velmi aktivně 
a  hosty tím určitě překvapil. Záhy se 
totiž po pěkné individuální akci dostal 
do vedení, a  i v dalších minutách do-
kázal soupeře zamáčknout na vlastní 
polovině a  způsobil jim velké potíže. 
Otaslavice měly problém dostat ke 
své hře a  vyrovnat se tempu soupeře 
jim trvalo déle, než se trenérovi líbilo. 
I přes řadu šancí na obou stranách se 
už ale do poločasu skóre nezměnilo. 
Ve druhém se začalo pozvolněji a  na 
první šance se čekalo. Už to taky byla 
vyrovnaná bitva od začátku do konce. 
Dlouho ale opět nebyla žádná z  pří-
ležitostí využita. Krátce před sedm-
desátou minutou se domácí dostali 

po skvěle zahraném přímém kopu 
do dvoubrankového vedení a  zdálo 
se, že je to definitivní zklidnění. Jenže 
hosté krátce nato korigovali a  začalo 
drama. Nejprve uviděl červenou kartu 
Maňák, ale i přes ni se ještě dostali hos-
té k šancím, ale žádná z nich už branku 
neznamenala. 

Klenovice do utkání vstoupily akti-
vitou a  tu hned z  první příležitosti 
potrestal ve 2. minutě Hirsch, který 
se uvolnil mezi dvěma hráči a trefil se 
s přispěním tyče na přední tyč opravdu 
ukázkově – 1:0. O chvíli později byl ve 
druhé zajímavé příležitosti opět Hir-
sch, když za vápnem napřáhl a Sikovi 
vyprášil rukavice, na následný centr si 
zase naběhl Hirsch a Maňák zachránil 
před odkrytou brankou. První šance 
hostů přišla až po dvaceti minutách, 
kdy Martin Hon předskočil Poláka 
v  bráně, ale už neměl podporu, kdo 
by míč do branky doklepl. Z rohového 
kopu se pak hosté dostali ke dvěma 
střelám, ale obě zblokovala obrana. 
V dalších minutách se dostal za beky 
Zapletal, ale Sika byl připraven a jeho 
pokus zlikvidoval. Pak zkoušel z  pří-
máků César překvapit Siku, ale ten 
jeho střelu zvládl vyrazit na tyč. Zřej-
mě největší šanci první půle hostů ne-
dokázal proměnit Tomáš Hon. Celou 
akci udělal nádherně a  obehrál hned 
tři obránce, ale jeho zakončení levou 
nohou skončilo mimo. V  další šanci 
se dostal před obranu Gerneš, ale jeho 

pokus na přední letěl jen do boční sítě. 
Poslední šanci první půle měl opět 
Hirsch, který dostal přihrávku od 
Grepla. Tento pokus z první ale skon-
čil hodně nad brankou. 
Druhý poločas začal o poznání klidně-
ji než první a do první šance se dostal 
až po deseti minutách Grepl, který 
zkusil překvapit brankáře z  úhlu, ale 
marně. Zapletalova hlavička následně 
skončila mimo. Z  dalšího rohu přišla 
podobná situace jako na straně hostů, 
ale ani domácí nedokázali z trmy vrmy 
míč dostat do branky. Čtvrtý pokus 
měl z  domácích hráčů Spálovský, ale 
střela skončila hodně mimo. Na dru-
hé straně dal o  sobě vědět Drmola, 
který si dostal přes tři hráče a míč pře-
dal Chvojkovi, ten ale těžký half volej 
neposlal mezi tyče. Domácí se pak 
dostali k přímému kopu, který využili 
znamenitě. César posunul míč do lajny 
na Hirsche a ten ho poslal na zadní tyč 
přesně na nabíhajícího Zapletala, jenž 
už balón dostal do prázdné branky – 
2:0. 
Poklidné dvoubrankové vedení ale 
dlouho nevydrželo a  už po pěti mi-
nutách skóre zkorigoval Tomáš Hon, 
který utekl obraně a na dvakrát si po-
radil s brankářem – 2:1. Hosté najed-
nou byli, jako by je polil živou vodou, 
ale to jim příliš dlouho nevydrželo. 
V  75. minutě totiž přišla chyba v  de-
fenzivě, kterou hasil Maňák faulem na 
Spálovského, a  sudí bez váhání tasil 
kartu červené barvy. Řada protestů 
z hostující strany byla marná a sudí si 
červenou kartu obhájí. Po chvíli mohl 
přidat pojistku Buček, ale nepřišel na 
Siku. Dreksler to naopak zkoušel ak-
robaticky na druhé straně, ale jen do 
rukou Poláka. Nejspornější moment 
utkání přišel krátce před koncem, kdy 
Tomáš Hon utekl podruhé. Tentokrát 
byl očividně podražen dorážejícím 

obráncem. Píšťalka sudího ale zůstala 
tichá, čemuž se divila i obrana domá-
cích. Poslední vteřiny už pak přinesly 
jen dohady a benevolentní metr sudí-
ho si naštěstí nevyžádal žádné zbyteč-
né zranění či další karty. 

Na straně Klenovic se velmi zdařilým 
výkonem předvedl Martin Hirsch, 
který už v  poločase mohl slavit hat-
trick. Ve středu hřiště diktoval tempo 
a byl po celý zápas velmi nebezpečný. 
K  vítězství tak přispěl nemalou mě-
rou a  jeho první branka byla doslova 
výstavní. Druhou svým nadýchaným 
centrem také připravil. 

Obvykle zajímavý fotbalový zážitek 
nabízí duel těchto dvou klubů. Ve stře-
du 14. září ale kvůli nepochopitelným 
verdiktům arbitra šly individuality 
stranou. Zbytečně benevolentní metr 
hlavního arbitra, který ani po řadě fau-
lů na té či oné straně či pokusů o simu-
laci nebyl schopen vytáhnout karty, 
duel vůbec nezvládl. Utkání naštěstí 
skončilo bez dramatičtější roztržky. 

Jedním slovem bouřlivá. Na tribuně 
bylo slyšet hlavně domácí příznivce, 
kteří se rozčilovali při každém verdiktu 
a snažili se domácí popohnat k vítěz-
ství. Na hřišti zase byli daleko více sly-
šet hosté, kterým se řada zásahů sudí-
ho nelíbila. V posledních minutách už 
to vypadalo, že se bude mluvit o štěstí, 
pokud se utkání dohraje.

KLENOVICE NA HANÉ 
Uplynulou středu se odehrála 
dohrávka čtvrtého kola skupi-
ny „A“ I.B třídy Olomouckého 
KFS v Klenovicích, kde se do-
mácí celek dohodl s hosty na 
náhradním termínu na základě rozsáhlé marodky. Hosté vyšli 
domácímu celku vstříc a po zápase cítili velkou křivdu. Dle slov 
domácích i hostujících oprávněnou. Po fotbalové stránce ale 
vyšla první polovina lépe Klenovicím a v poločase slavily za-
sloužené vedení. Ve druhé části se hra přelévala ze strany na 
stranu, tedy až na poslední čtvrthodinu, která byla vyhroce-
nější než dvě odehraná derby před čtrnácti dny. S červenou 
kartou duel nedohrál Maňák. Kdyby sudí projevil větší odva-
hu, nejspíše by nastalému závěru zabránil...

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Když pominu všechno, co se tady odehrálo, 
tak musím říct, že těch šancí jsme měli více jak 
soupeř, ale nedokázali je proměnit. Pak to tak 
bylo zbytečně nervózní a vůbec to fotbalu ne-
prospělo. Vedli jsme rychle, ale pak jsme další 
tři tutovky neproměnili. Soupeř tam měl jen 
něco menšího v prvním poločase. Ve druhé 
půlce nás ale zatlačil, avšak my jsme se dostá-
vali do zajímavých příležitostí. Přidali jsme 
druhou branku, ale nechali jsme soupeře brzy 
snížit. Tři body máme, ale hodně mě mrzí, že 
ten závěr byl takový, jaký byl...“

„V  první řadě nejsem vůbec spokojen 
s tím, co jsme tu předvedli. V prvním po-
ločase jsme měli minimálně půlhodinu, 
než jsme se dostali do tempa, kterým na 
nás soupeř vletěl. Pak už to bylo daleko 
vyrovnanější utkání a šance byly na obou 
stranách. Ve druhé půli se hrálo nahoru – 
dolů, chvíli tlačil soupeř, chvíli my. Co ale 
předvedli všichni tři arbitři, považuji s pro-
minutím za výsměch! Jestli se rozhodnou 
takto zkazit středu dvaceti lidem, protože 
věřím, že tohle nemohlo bavit ani domácí. 
Dál k tomu radši nic dodávat nebudu.“ 

 Foto: Jan Frehar.
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Sokol Otaslavice
I.B třída Olomouckého KFS, skupina „A“ – 4. kolo

Sokol Klenovice na Hané 2:1

2 : 1
( 1 :0 ) 

KLENOVICE OTASLAVICE

Rohové kopy: 3Rozhodčí: Valouch – Jurníček, Kubalákt Diváků: 105

Branky: 2. Hirsch, 66. Zapletal

Střely na branku: 8

Rohové kopy: 8

Žluté karty: 24. Zapletal, 90. Spálovský

Střídali: 46. Všianský za Owusu, 60. Chlud za Všianského, 90. Vacek za Spálovský

Střely mimo branku: 6 Střely na branku: 6

Branka: 71. T. Hon

Střely mimo branku: 3

Žluté karty: 36. Drmola, 73. Dreksler

Střídali: 65. Zatloukal za Gerneše, 80. Koudela za Tkáč

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR
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Závěr utkání provázely emoce a neodpískaná penaltaZávěr utkání provázely emoce a neodpískaná penalta

Martin Hirsch: Martin Hirsch: „Jsme na „Jsme na 
sebe nasraní,sebe nasraní,
což není dobře“což není dobře“

Foto: Jan Frehar

TASOVICE, PROSTĚJOV Třetí an-
glický týden v řadě čekal na fotbalisty 
Prostějova. Tentokrát se ve středu jed-
nalo o pohárové střetnutí 2. kola MOL 
Cupu, kde se eskáčko představilo v Ta-
sovicích, tedy u  celku hrajícího divizi, 
a chtělo potvrdit roli favorita. Svěřenci 
kouče Šustra se během první půle do-
stali do vedení, ale kýžené další branky 
na uklidnění se nedočkali.  Ve druhém 
poločase soupeř trestal. Hosté tak na-
konec ještě museli dotahovat, což se jim 
podařilo. A jelikož prodloužení branku 
nenabídlo, došlo na penaltový rozstřel. 
A na pokutové kopy přece jen uspěl fa-
vorit, který si tak odvezl domů postup 
do dalšího kola. 
Utkání se hrálo v  bouřlivé atmosféře, na 
kterou kouč upozorňoval už před zápa-
sem. Hráči hostů i s realizačním týmem si 
museli vyslechnout řadu nadávek od míst-
ních ultras. „Tam je to pořád stejné. Lidi si 
to tam jdou užít takovým tím typickým 
vesnickým způsobem, což nemyslím nijak 
hanlivě. Byla tam spousta negativ, což se mi 
nelíbí, když jsou fanoušci sprostí a nadávají 
hráčům i realizačnímu týmu. Ale nebyli to 
všichni, další se zase postarali o daleko lepší 
atmosféru,“ prozradil k tomu kouč Šustr. 
S nastalou atmosférou si jeho hráči po-
radili a v prvním poločase byli aktivněj-
ším celkem. Jenže některé své šance ne-
dokázali lépe využít. Chytila se jediná 
akce, kdy přišla rychlovka po levé stra-
ně, kam dostal míč od Šumbery Zaple-

tal a  stříleným centrem našel Bartole-
mea, který ještě sklepl na Shchedryiho, 
a nejnovější akvizice mužstva se trefila 
přesně – 0:1. Do konce poločasu už se 
žádná z akcí neuchytila a po poločase 
vedl favorit o jedinou branku. 
Ve druhém dějství pokračovala aktivněj-
ší hra hostů, ale kýžený efekt to nepři-
neslo. Během dvou minut tak přišla pro 
eskáčko studená sprcha. V  68. minutě 
se po povedené akci hostů dostal k míči 
za hranicí šestnáctky Švarc a  levačkou 
se trefil přesně za tyč brankáře Bárty – 
1:1. Vyrovnaný stav vydržel jen minutu 
a s favoritem bylo zle. Zbytečnou ztrátu 
míče dokázali domácí potrestat. Tasovi-
ce utekly po lajně a Vasina byl u násled-
ného centru dostatečně důrazný – 2:1. 
Eskáčko tak muselo dotahovat, aby odvrá-
tilo blamáž z vyřazení. To se mu podařilo 
v 78. minutě, kdy centrovaný míč Zaple-
tala našel Torfiqua, který se hlavou nemýlil 
a srovnal účet zápasu – 2:2. 

Do konce utkání už další branka nepadla 
a diváci, kterých dorazilo více než tři sta, 
dostali přídavek v  podobě prodloužení, 
který k nabitému programu eskáčka roz-
hodně nepřišel vhod. V něm se hosté sna-
žili zlomit utkání, ale v koncovce se nikdo 
prosadil a ani půlhodina navíc tak nepři-
nesla rozuzlení. A došlo tak na penalty.
V nich byli zpočátku úspěšní exekutoři 

a po třech sériích vedl Prostějov 3:2. Zá-
věrečné dvě penalty soupeře Bárta zlik-
vidoval a díky jeho zákrokům tak ani ne-
vadilo, že obdobně na tom zůstali střelci 
eskáčka. Vítězná trefa z  penaltového 
rozstřelu tak byla připsána exkapitánovi 
hostů Janu Koudelkovi. Postupový cíl 
tak favorit z Hané splnil, i když se zřejmě 
nadřel víc, než by sám očekával.  (jaf)

pro Večerník 

Tomáš
KALÁB

PŮVODNÍ
zpravodajství

Před více než rokem se tým, samozřejmě 
podstatně odlišný včetně realizačního 
týmu, z Drnovic vracel podobně neslavně. 
Trpkost převládala ani ne tak nad faktem, 
že se na eskáčku Vyškov konečně chytil, 
ani nad výsledkem jako takovým, ale nejvíc 
nad herním projevem, navíc proti oslabe-
nému soupeři. Nevoli projevoval razantně 
předseda klubu František Jura, který fa-

nouškům slíbil vstup na domácí zápasy do 
konce podzimu zdarma.
Zatímco ve středu v Tasovicích dal trenér 
Pavel Šustr viditelně příležitost méně vy-
těžovaným hráčům, z nichž se zaskvěl při 

penaltovém rozstřelu především brankář 
Michal Bárta, který zneškodnil hned tři po-
kusy soupeře, na drnovický pažit vyběhla 
vcelku očekávatelná sestava s  Krynským 
v brance, stopery Schaffartzikem a Gáčem, 
do základní sestavy naskočil Michal Zaple-
tal, s novými posilami Arťomem Ščedrým 
a Šimonem Šumberou v záloze a Davidem 
Píchalem na hrotu. Zcela mimo hru byli 
zranění Machynek a Kulig.
Hlavní příčinou dalšího výsledkového 
debaklu byl hořce namíchaný koktejl indi-
viduálních chyb. První v pořadí se povedla 
Koudelkovi, když zaváhal při nabídnuté 
šanci dostat se díky penaltě do vedení. 
Následoval zkrat Píchala, který v přemíře 
snahy napravit ztrátu míče šel do soupeře 
hlava nehlava, až mu málem rozdělil nohu 

na tři části. Jak si všimli pozorní fanoušci, 
do této divoké směsice lze zařadit i emotiv-
ní reakci asistentů trenéra, kteří se nechali 
unést do té míry, že kouč gólmanů Meli-
chárek obdržel žlutý kartónek.
A právě jeho svěřenec mezi tyčemi za-
perlil v  negativním smyslu po změně 
stran. Místo toho, aby svůj tým za stále 
nadějného stavu 0:1 podržel nad vodou, 
svou ekvilibristikou při rozehrávce a ná-
sledném hašení průšvihu spoluhráče do-
konale potopil. Při dvoubrankové ztrátě 
už s výsledkem za daných okolností moc 
dělat nešlo, navíc slabou chvilku si vybral 
i při čtvrté vyškovské trefě.
Každý zápas je pochopitelně jiný a chyby 
si někdy vybere každý. Však také trené-
ři bývají k  takovým minelám shovívaví. 

Partneøi 1. SK Prostìjov pro sezónu 2022/2023

Pohár pøinesl 
i pøekvapení

Prostějov (sob) – Pokračování MOL 
Cupu bylo na programu v uplynulém týdnu 
na desítkách hřišť napříč Českou republi-
kou. Ve většině utkání 2. kola se představily 
i  ligové kluby F:L a F:NL. A  logicky byly 
brány za favority. Leč v některých případech 
utrpěly nečekanou porážku a s pohárem se 
tak hodně brzy loučí. Největší šok zapsaly 
Pardubice, který nepomohla ani výměna 
trenéra. Zatímco všechny prvoligové týmy 
uspěly, Východočeši nestačili na třetiligové 
Velvary, kde prohráli 1:0. Nebyli ale jediným 
favoritem, který nečekaně skončil. Druholi-
gová Opava totiž padla s účastníkem MSFL 
ve Frýdku-Místku, Chrudim nestačila proti 
třetiligovým Zápám výsledkem 1:2 a hlavně 
Hlučín vynuloval lídra FORTUNA:NÁ-
RODNÍ LIGY Líšeň. Kdo naopak nezavá-
hal, to byl Vyškov, který si připsal nejvyšší ví-
tězství, když divizní Všechovice vyprovodil 
devíti brankami.

Pøed rokem 
chytal ještì Šustr

Prostějov (tok) – U  loňského vítězství 
Vyškova nad eskáčkem byl ještě na straně 
domácích brankář Martin Šustr, který si 
připsal čisté konto. Tentýž gólman si už další 
úspěchy nepřipíše, protože letos v  květnu 
nepřežil vážnou autonehodu.

Táborsko 
má nového trenéra

Prostějov (sob) – Radoslav Kováč už není 
trenérem Táborska. Taková zpráva vyšla 
v  půlce minulého týdne do sportovního 
světa. Někdejší stoper, dnes dvaačtyřicetile-
tý začínající kouč se totiž přesouvá do nej-
vyšší soutěže, když přebral tápající Pardubi-
ce. Tým Táborska zanechal svému nástupci 
na 14. místě F:NL. Stalo se tak poté, co jeho 
svěřenci prohráli v Prostějově 0:5. Nástup-
cem trenéra Kováče je Roman Nádvorník. 
Pro něj se nejedná o neznámé prostředí. Už 
v minulosti totiž na lavičce Táborska dvakrát 
působil, naposledy v roce 2018. Od té doby 
zkusil několik angažmá v České republice, 
ale také v zahraničí. 

RYCHLÝ
NÍK

Pro „Koudyho“ tato sezóna není úplně optimální a on to samozřejmě 
moc dobře ví, nikdy si na nic nehrál. Jeho vyhlášená kopací technika, s níž 
válel nejen na velkých, ale hlavně na malých trávnících, dostává tu a tam 
trhliny. Jestliže uprostřed týdne posunula Koudelkova penalta tým do 
třetího kola MOL Cupu, v sobotu v Drnovicích stejná herní situace 
možná tým o body připravila. Že to ale Koudelkovi stále střílí 
náramně, předvedl ve druhé půli, kdy se po jeho pohotové 
a skvěle umístěné střele gólman natahoval marně.

JAN KOUDELKA

                                                      

PODLE

               MOMENT
               ZÁPASU

DUELU

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

2

88

ANTONÍN ANTONÍN 

KINSKÝ KINSKÝ 

VOLODYMYR 

KRYNSKIJ KRYNSKIJ 

Pohárová dřina a po roce
 debakl v Drnovicích

PROSTĚJOV Hektické tři týdny mají fotbalisté 1.SK Prostějov za 
sebou, reprezentační pauzu před sebou. Nabízí se v takových 
případech napsat „zaslouženou“, jenže v tomto případě to jaksi 
nesedí. Když se ohlédneme za posledními týdny, lze se pozastavit 
nad faktem postupu do třetího pohárového kola bez rozebírání, 
jak se to přihodilo, kýženého domácího vítězství, navíc vysokého 
nad Táborskem a snad nadějného startu do zápasu v Příbrami. Na 
Vlašim a Vyškov raději zapomenout.
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Pozápasové hodnocení trenérù
Václav DVOØÁK – TJ Sokol Tasovice:

„Pro nás to byl velký svátek, který jsme si mohli dopřát po našem neuvěřitelném 
výkonu s Hodonínem. Věděli jsme, že nás čeká profesionální klub, a šli jsme do utkání 
s respektem, ale nikoliv se strachem. Hráčům jsem po zápase děkoval za předvedený 
výkon, protože se tohoto klání zhostili perfektně. Přišlo téměř čtyři sta diváků a at-
mosféra z tribuny, která je hned za lajnou, byla neuvěřitelná. Podařilo se nám skóre 
otočit a málem taky spadla, ale nutno dodat, že pro hráče pana Šustra by to byla velmi 
krutá porážka. Podařilo se nám ale s favoritem dojít až do pokutových kopů. Tam nás 
tentokrát nepodrželi stabilní střelci, ale rozhodně jsme i přes vypadnutí spokojení. 
Snad nám to dodalo potřebnou vzpruhu do dalších soutěžních utkání.“ 

Pavel ŠUSTR – 1.SK Prostìjov:
„V těchto zápasech je stanovený jasný cíl, a tím je postup. Ten jsme splnili, 
když to vezmu z jednoho úhlu pohledu. Ohledně z našeho výkonu už ale 
tak spokojení nejsme. Zbytečnými chybami a  možná trošku zbytečnou 
nervozitou jsme to nechali dojít až do penalt. V nich musíme poděkovat Bár-
tovi, že nás podržel a tři chytil. Byl bych raději, kdybychom dali dvě tři rychlé 
branky a zápas odehráli v klidu, ale v těchto duelech to tak chodí. Soupeř hraje 
uvolněně a nemá co ztratit, zatímco my si můžeme udělat ostudu, kterou 
bychom pak museli číst. Za postup jsem rád, ale hráči si musí uvědomit, že 
s takovým výkonem můžeme těžko někoho porážet...“ 

PROSTĚJOV V Tasovicích, kde eskáčko odehrálo druhé kolo Mol Cupu, 
zvládl Michal Zapletal (na snímku) kompletní porci sto dvaceti minut. 
Přiznal, že fyzicky na tom byl dobře, jelikož o víkendu stál z důvodu karet-
ního trestu. Současně ale také doplnil, že by byl raději, kdyby se mu spo-
lečně se spoluhráči podařilo takovému soupeři odskočit větším rozdílem 
a pro postup si dojít v klidu. Výsledek jej samozřejmě těší a teď by si rád 
zahrál s atraktivním soupeřem před vlastním publikem. 

Jan FREHAR
 Jak náročné jsou pohárové duely, 

kdy soupeř může jen překvapit? 
„Každý takový zápas je v  něčem ná-
ročný, soupeř hraje na hranici svých 
možností a chce se před druholigovým 
soupeřem vytáhnout. Pokud takovému 
soupeři hned na začátku nedáte dva až 

tři góly, může se z toho stát velice nepří-
jemné utkání, o čemž jsme se přesvěd-
čili na vlastní oči.“ 

 Už v prvním kole s Přerovem to bylo 
dlouho drama. Čím to, že se nedaří dří-
ve dostat do výraznějšího náskoku?
„Podle mého názoru jde jen o to pro-
měnit šance, které si vytvoříme, od-
skočit soupeři na rozdíl více branek 

a utkání v klidu dohrát. To se bohužel 
ani v  jednom případě nepodařilo, ale 
postoupili jsme, a to je hlavní. Určitě 
bychom ale byli rádi, kdyby to bylo 
klidnější.“

 Kouč hovořil o bouřlivé atmosfé-
ře, o urážkách. Dá se to na stadionu, 
kde jsou fanoušci kousek od hřiště, 
nevnímat? 
„Tohle pohárové utkání bylo opravdu 
vyhrocené, pro diváky z Tasovic to byl 
fotbalový svátek, a taky se podle toho 
chovali. Pár ostřejších slov tam padlo, 
ale s tím člověk nic nenadělá. Já se sna-
žil to nevnímat a soustředit se na zápas, 
abychom ho zvládli.“ 

 Třetí anglický týden v řadě a do 
toho ještě prodloužení. Jak náročné 
je to fyzicky?
„Celkově je to lepší, když se více hrají zá-
pasy a méně se trénuje, to vám řekne asi 
každý fotbalista. Samozřejmě že se 
časem může objevit únava, ale 
já osobně jsem se v utká-
ní cítil dobře, protože 
jsem o  víkendu ne-
hrál kvůli karetnímu 
trestu, takže u  mě 
to bylo v pohodě.“ 

 Koho byste si 
osobně do třetí-
ho kola přál?

„Atraktivního prvoligo-
vého soupeře a  nej-
lepší by bylo, kdyby-
chom tohle utkání 
odehráli před našimi 
diváky na domácím 
stadionu a  kdyby se 

nám podařilo postou-
pit. (úsměv) To by bylo 

úplně skvělé.“

4 1

22 22
: 

Tomáš KALÁB

GLOSA 

Bývá už v popisu práce novináře, že 
se zaobírá nejrůznějšími statistika-
mi. Někdo na tom dokonce bazíru-
je. Nebylo tedy tak těžké spočítat, 
že pokud se vyhraje hned v prvním 
a poté až v osmém kole, zůstal tým 
šest zápasů bez vítězství. Dobře 
vědom by si toho měl být i sám tre-
nér. Pavel Šustr musel už podruhé 
hodnotit hodně nevyvedené utkání 
končící pro jeho svěřence debaklem. 
Být na hráče naštvaný či rozzlobe-
ný je pak celkem pochopitelné. Po-
kud ovšem opětovně neplní základ-
ní pokyny a  dopouštějí se zejména 
v  defenzivní činnosti triviálních 
chyb, naskýtají se hned dvě otáz-
ky. Jak jsou jim základní pokyny 
vštěpovány trenérem a do jaké míry 
jsou jim individuálně vštěpitelné. 
Pokud hráč hraje na takové úrovni, 
lze předpokládat, že tvárný musí 
být. Realizační tým má teď jednu 
jistotu. Přestupy skončily a  sezónu 
musí eskáčko dohrát s kádrem, kte-
rý má. Asi se toho ovšem bude mu-
set změnit víc než je jen trenérova 
image...

Víc než image
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Nezamyslice 

pro Večerník 
Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Utkání se nečekaně protáhlo, protože se 
začalo o  dvacet minut později, když sudí 
nechtěl nechat začít duel bez vedoucího 
mužstva hostů. Tím byl v  zápise uveden 
kouč Pavel Voráč, který spěchal ze svatby. 
Nakonec se ale přeci jen začalo hned poté, 
co dorazil. A už úvodní čtvrthodina nabíd-
la řadu šancí. Hned na začátku se uvolnil 
Chytil a  přihrál na Holoubka, který ale 
branku přestřelil. U  druhé šance byl sám 
Chytil, ale trefil jen boční síť. Pak začali 
hrozit i hosté a Zlámalovu střelu zastavilo 
břevno. Samostatný únik nevyřešil dobře 
domácí Zatloukal ani hostující Zlámal 

a postupně se počet šancí zastavil s přibý-
vajícím deštěm.  Po půlhodině se ale zase 
šance objevily. Chytil ale pálil mimo a stej-
ně tak o chvíli později Holoubek. Na druhé 
straně měl příležitost Studený, pálil však 
mimo. Tento pokus ale předznamenal zby-
tek poločasu, který byl v režii Němčic, jen-
že dlouho to bylo bez šance. Až v poslední 
minutě dostal od Vyroubala pas za beky 
Studený a překonal i Drčku. K jeho smůle 
ale míč letěl těsně mimo branku. 
Co se v  prvním poločase nedařilo, byly 
pouze branky, a těch si diváci ve druhém 
poločase užili. Domácí začali aktivněji, ale 
nic závažného z  toho nebylo. To naopak 
hosté ukázali, že jsou na tom velmi dobře. 
Po pěkné kombinaci dostal do lajny míč 
Patrik Hrabal a  naservíroval jej centrem 
přesně na zadní tyč, kde jej Zlámal dokle-
pl do branky – 0:1. O pár chvil později to 
bylo o dvě branky. Vyroubal se krásně uvol-

nil, ale svou střelu namířil jen do obránce. 
Odražený míč však před Drčkou hlavičkou 
vracel k brankáři Lužný a našel přesně jeho 
protipohyb. Ukázkový vlastenec a  hos-
té se mohli znovu radovat – 0:2. Vedení 
však vydrželo jen šest minut. Nejprve se 
v  64. minutě do míče opřel Adam Gru-
lich a z dobrých pětadvaceti metrů zamířil 
přesně k zadní tyči, za čímž se brankář jen 
ohlédl – 1:2. O tři minuty později už bylo 
srovnáno. Chytil si posunul míč k  lajně 
a jeho centr padal přesně k zadní tyči, kde 
ho posunul správným směrem Holoubek 
a srovnal stav – 2:2. Jenže domácím vydr-
žela radost jen další tři minuty. To dostal 
pěkný pas Patrik Hrabal, pláchl obránci, 
dovolil si míč zaseknout na střed a  jeho 
projektil se i  s  přispěním štěstěny dostal 
až do branky – 2:3. Najednou se zase vše 

otočilo a hosté byli dál aktivnější. Handl ale 
na Drčku nevyzrál a neujal se ani pokus Vy-
roubala, který chtěl překvapit vyběhnutého 
brankáře. V 83. minutě pojistka vedení pře-
ci jen přišla. Tomek podržel míč a následně 
ho přesně poslal rozběhnutému Hrabalovi, 
který únik vyřešil chladnokrevně – 2:4. Tři 
minuty do konce se branky dočkal i Petr 
Frýda, pro něhož to byla premiérová trefa 
v  soutěžních zápasech v  kariéře. Skvělou 
práci znovu předvedl Hrabal a  zachoval 
se jako týmový hráč, kdy místo možného 
hattricku připravil míč Frýdovi, a ten našel 
odkrytou část branky – 2:5. První branka 
obránce hostů znamenala také velkou osla-
vu. Šestý hřebík do domácí rakve mohl při-
dat Handl, ale jeho tečovanou střelu Drčka 
vyrazil. To ale hostům vadit nemuselo a sla-
ví zisk tří bodů.
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Vladimír STANÌK – FC Kostelec na Hané „B“:
„Myslím si, že na míči jsme byli lepší než soupeř, ale když mu darujeme čtyři góly, tak můžeme těžko pomýšlet na 
body. Musím ale soupeře pochválit. Dal do toho srdíčko a chtěl zvítězit více než my. Do poločasu mohlo být skóre 
na té či oné straně. Ve druhém jsem věřil, že když jsme srovnali stav z 0:2, tak se zvedneme, ale to se nekonalo. Dostali 
jsme opět branku a podruhé už jsme reagovat nedokázali. Musíme se zvednout, takto bodovat nebudeme.“

Pavel VORÁÈ – FK Nìmèice nad hanou:
„Zápas dvou různých poločasů. V prvním to bylo hodně vyrovnané a byla tu řada šancí na obou stranách 
hřiště, ale neproměnily se. Do druhé půle jsme šli s tím, že zde chceme uhrát alespoň bod, protože jsme cí-
tili, že na něj máme. Já jsem trochu doufal, že budou tři, jelikož vím, že máme rychlé kluky. Když dostanou 
míč do běhu, tak to zvládnou. To se nakonec podařilo, i když to bylo divoké. Jsem tak opravdu spokojený 
a nesmím zapomenout na Frýdu, který dal svou vůbec první branku.“ (úsměv)

Pozápasové hodnocení trenérù

2022/2023

Foto: Jan Frehar

Tip Veèerníku – 3:0

Tip Veèerníku – 1:2 pk

Tip Veèerníku – 4:2

Tip Veèerníku – 1:2 

Tip Veèerníku - 1:3

Tip Veèerníku - 3:2 pk

Tip Veèerníku – 3:1

8. KOLOaneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

NAPROGNÓZAPROGNÓZA

KOSTELEC NA HANÉ Sedmým kolem pokračoval o víkendu Přebor OFS 
Prostějov alias II. třída, kde se o další tři důležité body poprali domácí hráči 
rezervy Kostelce proti Němčicím nad Hanéu. V chladném sobotním poča-
sí, které připomínalo spíše listopadové dohrávky, toho bylo k vidění hod-
ně. Přes řadu šancí se ale v prvním poločase žádná neuchytila. Ve druhém 
už to ale byla jiná jízda a k vidění bylo hned sedm beanek. Pět z nich si při-
psal hostující výběr, který těžil z rychlých kontrů a odvezl si cenné tři body. 

Poločas bez branek Poločas bez branek 
vystřídal gólový festivalvystřídal gólový festival

2:0
(0:0)

Držovice
Určice „B“

Branky: 70. Furmanets, 90.(+2) Oplt. Roz-
hodčí: Kaštyl. Žluté karty: bez karet. Divá-
ků: 50.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Šťastný, M. Valenta, Kolkop – Koutný, Hodu-
lák, Procházka, Fürle - S. Valenta, Pospíšil. Stří-
dali: Štěpánek, Lošťák, Oplt. Trenér: Viktor 
Šťastný. 
Sestava Určic: Vodák – M. Mlčoch, Hudský, 
Hanzelka, Ježek – Rosenberg, Javořík, Kadlec, 
Berčák – Vaverka, Kouřil. Střídali: Hýbl, Šteigl, 
Jan Makoš, Jakub Makoš. Trenér: Karel Vlach.  

Pohledem trenérů:
Petr Hodulák (asistent trenéra): „Myslím si, 
že to byl slušný zápas, ve kterém byla řada šancí. 
My jsme jich měli o něco víc a zasloužili jsme 
si tak získat všechny body. V prvním poločase 
jsme ještě branku nedokázali vstřelit. Určice 
taky nehrály špatně, ale neměly toho tolik co 
my. Ve druhém se nám podařilo otevřít skóre 
a v závěru přidat ještě pojistku.“ 
Karel Vlach: „První poločas byl velmi vyrov-
naný, ať už co se týče herního projevu, tak na 
šance. Z toho jsme se chtěli odrazit i do druhé 
půle, protože Držovice byly hratelným sou-
peřem. Měly tam dvě rány z větší vzdálenosti, 
ale to náš brankář chytal do zubů, s tím nemá 
problém. Do druhé půle jsme chtěli zlepšit 
předfinální fázi, která nám drhla. Ale i přes zlep-
šení se dostal soupeř do vedení a my jsme pak 
chtěli srovnat, ale nepovedlo se nám z ničeho 
dát branku a v poslední minutě jsme dostali 
druhou branku. Pozitivem ale je, že se zapojili 
hned čtyři dorostenci, kteří ukázali potenciál.“

1:3
(0:1)

Přemyslovice
Olšany

Branky: 49. Šafránek – 26. Marek, 63. Naklá-
dal, 70. A. Pospíšil. Rozhodčí: Heger – Stra-
choň, Sedlák. Žluté karty: 25. Oščádal, 36. 
M. Tyl, 60. Vybíral – 26. Posker, 80. J. Pospíšil. 
Diváků: 75.
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Adel, Oščá-
dal, Vybíral, Liška – Kopečný, Zahradníček, L. 
Tyl, Jurník – M. Tyl, Raška. Střídali: Šafránek, 
Zelinka, Janoško, Špaček, Řehulka. Trenér: L. 
Tyl. 
Sestava Olšan: Bokůvka – Keluc, Míška, Na-
kládal, Posker – Samek, Koleňák, J. Pospíšil, Ve-
lech – A. Pospíšil ml. – A. Pospíšil st. Střídali:
Zhyvaha, Lobodáš, Marek. Trenér: Antonín 
Pospíšil.

Pohledem trenérů
Lukáš Tyl: „Šli jsme do utkání s  tím, že 
chceme navázat na úspěch z  Plumlova. 
Bohužel jsme museli nuceně vyměnit hned 
tři hráče především v zadních řadách a bylo to 
znát. Soupeř se dostal v prvním poločase do 
vedení a byl lepší, rychlejší i důraznější. Hned 

na začátku druhé půle se nám podařilo srovnat 
a vypadalo to, že by mohlo být lépe, ale pak 
jsme opět pokračovali v našich chybách, které 
soupeř nekompromisně potrestal a  dokázal 
utkání zlomit. Nějaké šance jsme tam ještě 
měli, ale nedokázali jsme trefit branku.“
Antonín Pospíšil: „Myslím, že terén byl ná-
ročný pro oba celky, protože je to menší a hrbo-
latější hřiště. Bylo to navíc mokré, ale v prvním 
poločase jsme si s tím dokázali poradit a do ka-
bin jsme šli s vedením. Krátce po začátku druhé 
půle jsme si ale nechali dát zbytečnou branku, 
kdy jsme udělali dvě chyby. Trošku se to tak za-
motalo, ale musím kluky pochválit, že jsme se 
semkli a podařilo se nám soupeře opět zatlačit 
a přidat dvě branky. Vyhráli jsme zaslouženě 
a konečně máme zase další tři body z venku, za 
které jsme hodně rádi.“

3:2
(0:0)

Vícov
Kralice na Hané „B“

Branky: 50. Dostál, 53. Pagáč, 65. Kushnir – 
83. a 89. Gábor. Rozhodčí: Dömisch – Salva. 
Žluté karty: 84. Šobr, 86. Rajnoha – 45. Hla-
čík, 75. Růžička, 80. Haluza. Diváků: 79.
Sestava Vícova: Šobr – Mlčoch, Humpolíček, 
Látal, Tesařík – Kushnir, Vávra, Dostál, Kvapil – 
Pagáč, Pliska. Střídali: Ježek, Trnčeka, Studený, 
Rozsíval, Rajnoha, Václavek, Baránek. Trenér:
Miroslav Krutovský.
Sestava Kralic: Miler – Haluza, Hlačík, Kova-
řík, Dokoupil – Spáčil, Mirga, Růžička, Daniel 
– Gábor, Bross. Střídali: Vitásek, Dvořák, Blu-
ma. Trenér: Jiří Němčík.

Pohledem trenérů
Miroslav Krutovský: „První poločas byl hod-
ně vyrovnaný a hrálo se v dobrém tempu, kdy 
šance byly na obou stranách hřiště. V podstatě 
jen díky brankářům to skončilo bez branek. Ve 
druhém se to diametrálně změnilo a my jsme 
dokázali soupeře od začátku poločasu zmáčk-
nout. Začali jsme je přehrávat a dali jsme dvě 
rychlé branky, které nás uklidnily. Potom jsme 
přidali třetí a dominovali jsme. Mohli jsme při-
dat i další. Pak ale v posledních minutách jsme 
udělali dvě chyby, které soupeř potrestal. Stalo 
se z toho částečné drama, ale už jsme to doká-
zali udržet.“
Jiří Němčík: „My bychom to opět nedali do-
hromady a odjížděli bychom v deseti lidech, 
takže jsem moc rád, že nám přišli pomoct ně-
kteří hráči z ‚A‘ mužstva, i když měli v nohách 
těžký zápas. První poločas byl z naší strany skvě-
lý a byli jsme Vícovu minimálně rovnocenným 
soupeřem. Dali jsme i regulérní branku, kterou 
nám ale sudí nepochopitelně neuznal. Do dru-
hého jsme ale odpadli fyzicky a bylo to znát. 
Soupeř nás mačkal a dal tři branky. My jsme na 
konci ještě dali dvě branky, ale na obrat to neby-
lo a soupeř vyhrál zaslouženě. Musím poděko-
vat Pavlu Růžičkovi, který nám přišel pomoct, 
ale i všem dalším klukům za povedený zápas 
proti lídrovi.“ 

8:2
(4:2)

 Dobromilice
Plumlov „B“

Branky: 8. Kratochvíl, 16. a 52. M. Kaláb, 22. 
Václavík, 35. Blumenstein, 58. Fialka, 67. a 82. 
Šoc – 10. Pur, 40. Fajstl. Rozhodčí: Procházka. 
Žluté karty: 43. Blumenstein, 61. Kratochvíl. 
Diváků: 77.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Kubíček, 
Bako, Ryška, Šoc – K. Rochla, Václavík, Blu-
menstein, Selucký – M. Kaláb, Kratochvíl. 
Střídali: Fialka, L. Kaláb, M. Rochla. Trenér:
Michal Rochla.
Sestava Plumlova: Grepl – Kiška, Ševcůj, 
Čarný, Mynařík – Surma, Bureš, Bárta, Pur – 
Fajstl, Kolařík. Střídali: Moučka, Kšenzulák, 
Chmelař. Trenér: Ladislav Ševcůj.

Pohledem trenérů:
Michal Rochla: „My jsme do utkání trochu 
pozměnili posty některých hráčů a očividně 
to přineslo ovoce. V  prvním poločase nám 
pomohlo, že jsme se brzy dostali do vedení, 
které se nám podařilo navýšit. Soupeř dokázal 
ještě korigovat a na začátku druhé půle mohl 
ještě snížit na rozdíl jedné branky. To se mu 
ale nepodařilo. My jsme následně dokázali 
přidat pátý gól a už jsme na hřišti jasně vládli. 
Jsem rád za tři body i za to, že jsme dokázali 
plnit, co jsme měli, zvládli jsme to do druhé 
půle pozměnit. Snad nás to nakopne k lepším 
výsledkům.“
Ladislav Ševcůj: „Domácí vyhráli zaslouženě 
a s  přehledem dnešní duel zvládli, o tom se 
nedá diskutovat. Pro nás byla jediná možnost 
snížit na začátku druhého poločasu, kdy jsme 
mohli dát branku na 4:3 a ještě třeba něco se 
zápasem udělat, ale to jsme nezvládli. Po páté 
brance to tam domácím začalo dál padat. Pak 
už byla otázka, kolik utkání skončí. Z naší stra-
ny to nebyl dobrý výkon, do příštích kol se mu-
síme rozhodně zlepšit.“

4:4
(2:2) pk

Brodek u Konice
Vrahovice

Branky: 20. Kolář, 25. Michalec (vlastní), 63. 
Yarema, 78. Hloušek – 32. a 84. Dvořák, 87. a 
89. Petík. Rozhodčí: Jurníček. Žluté karty:
87. Blatner – 44. Vitásek. Diváků: 50.
Sestava Brodku u K.: Grepl K. – Možný, Blat-
ner, Zemánek, M. Grepl – Z. Koudelka, J. Burget, 
P. Koudelka, Yarema, J. Koudelka – Kolář. Stří-
dali: Hloušek, Müller, Kalabis, Vičar. Trenér:
Radovan Vičar.
Sestava Vrahovic: D. Kratochvíl – Michalec, 
Prucek, M. Kratochvíl, Vitásek – Petík, Hatle, 
Doležel, Kalandřík – Studený, Dvořák. Střída-
li: Němec, Vybíral, Huňatý, Kovařčík, Jamrich. 
Trenér: David Mezuliánek.

Pohledem trenérů:
Radovan Vičar: „Po úvodním oťukávání jsme 
převzali iniciativu. Nejprve Kolář trefil tyč, pak 
už jsme se prosadili i střelecky a vedli 2:0. Další 

tutovku na 3:0 měl na noze Petr Koudelka, ale 
bohužel nedal. Vzápětí hosté snížili a ke konci po-
ločasu i vyrovnali, i když zřejmě padl gól z ofsa-
jdu. Druhý poločas začali lépe hosté, dostali nás 
pod tlak, kterému jsme odolali, následně vstřelili 
dvě branky. Závěrečnou desetiminutovku jsme 
nezvládli a Vrahovicím se podařilo srovnat, zřej-
mě zaslouženě. Penalty pak lépe vyšli hostům. 
Před zápasem bychom bod brali, po něm cítím 
lehké zklamání.“
David Mezuliánek: „Zhodnotil bych to dnes 
ve dvou rovinách. Vůbec se mi nelíbilo, jak 
jsme hráli směrem dozadu. Nechávali jsme 
soupeři příliš mnoho prostoru pro jeho rychlé 
kontry, bylo to nedůrazné. Směrem dopředu to 
bylo v prvním poločase zbrklé. Pozitivem ale je, 
že jsme byli blízko porážce a kluci to nevzdali. 
Podařilo se nám srovnat utkání a vyhrát na pe-
nalty. Něco nám ale chybí, aby to bylo daleko 
lepší směrem dozadu. Dva body z venku bere-
me. Chtěl bych diváky pozvat na utkání proti 
Vícovu, aby nás vyhecovali k  co nejlepšímu 
výkonu.“

6:1
(4:1)

Nezamyslice
Výšovice

Branky: 21., 55. a 78. Přikryl, 25. Musil, 31. 
Pleva, 36. Dostalík – 27. Pátek. Rozhodčí:
Protivánek. Žluté karty: 30. Stejkora, 58. Frgál 
– 25. a 57. Sokele. Diváků: 80.
Sestava Nezamyslic: J. Král – Machálek, L. 
Král, Otáhal, Rus – Frgál, Hájek, Stejkora, Pe-
řina, Musil – Přikryl. Střídali: Dostalík, Špič-
ka, Havlíček, Pleva, Dvořák. Trenér: Tomáš 
Navrátil. 
Sestava Výšovic: M. Škop – Ryšánek, J. Škop, 
Křivinka, Sokele – Nehera, Molek, Pátek, Fil-
dán – Zavadil, Prokop. Střídali: Ambroz, Do-
nát, Kozdas, Mráček. Trenér: Michal Dudík.

Pohledem trenérů:
Tomáš Navrátil: „Začali jsme aktivně. Sou-
peř dokázal v první půlhodině držet krok, ale 
postupně jsme soupeře stále více přehrávali a 
podařilo se nám odskočit na rozdíl tří branek. 
Brzy ve druhém poločase navíc přišlo vylouče-
ní a deset soupeřících hráčů už ani nedokázalo 
klást nějaký větší odpor, aby ještě s výsledkem 
mohlo něco udělat. Dneska hráli kluci velmi 
dobře a máme konečně tři body. Pevně věřím, 
že v tomto výkonu i výsledku dokážeme pokra-
čovat v dalších duelech.“
Michal Dudík: „Je na nás deka. Do utkání 
jsme šli s taktikou, kterou se nám dařilo plnit 
do první branky. To je taky naším problémem, 
že dostáváme brzy branky a kluky to trochu 
mentálně složí. Podařilo se nám dát branku na 
dva jedna a věřil jsem, že se zvedneme, ale brzo 
jsme dostali třetí branku, pak už nebylo co řešit. 
Zase jsme sestavu trochu látali. Musíme najít 
větší kvalitu pro tuto soutěž, zatím to opravdu 
není ono. Teď se nám někdo z marodů vrátí a 
po trestu i Koukal, tak snad se nám podaří to 
zlepšit.“

SOKOL PLUMLOV „B“

SMOLÍK
      KOLA

ŠAMPION
KOLAPETR FRÝDA

VÝROK
KOLA

„Soupeø tam 
mìl dvì støely z dálky, 

ale to náš brankáø chytá do zubù,“ 

DÌNÍ V KOSTELCI

ZAJÍMAVOSTZAJÍMAVOST
KOLAKOLA

KAREL VLACH
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PROSTĚJOV Reprezentační pauzu 
má před sebou FORTUNA:NÁ-
RODNÍ LIGA. Další zápas tak čeká 
svěřence trenéra Pavla Šustra až pří-
ští víkend. Aktuálně 14. tým tabulky 
druhé nejvyšší soutěže má tak nyní 
klid vstřebat vše, co se v  posledních 
týdnech na hřišti odehrávalo: to dob-
ré i to špatné. A také si oddechnout. 
Poslední tři týdny totiž byly z pohle-
du fotbalového eskáčka týdny tzv. 
„anglickými“ se dvěma zápasy. 
„První týden se zaměříme na to, aby se 
všichni s tréninkovými výpadky a po zra-
něních dostali do formy, mohli případně 
maličko dotrénovat. A  aby se nám hráči 
doléčili. Sice se říká ‚repre pauza‘, ale máte 
týden a  pak už se zase připravujete na 
zápas. Takže tam není moc času,“ připo-
mněl kouč Pavel Šustr. „Je škoda, že jsme 
nezvládli zápas s Vyškovem, pauza je pak 
vždy taková veselejší. To se ale nedá nic dě-
lat. Čeká nás tak jako tak další práce,“ dodal.
V uplynulém týdnu se Prostějovu příliš 
nedařilo. Trápil se v poháru s Tasovice-
mi, potom padl v Drnovicích s Vyško-
vem. Měnil tedy Pavel Šustr nějak plán 
do pauzy pro svůj tým? „Ne. V podstatě 
se plán odvíjel od toho, že jsme tři týdny 

jeli ve stylu sobota–středa. Skočila nám 
do toho Příbram, bylo tam vložené utká-
ní, pohár… Jde o to, aby se kluci dali fy-
zicky a psychicky dohromady, popřípa-
dě abychom potrénovali. Ale nebudou 
tam nějaké extrémní nálože,“ upřesnil. 
Hráči Prostějova v  posledních zápasech 
přesto s výjimkou Táborska poměrně čas-
to inkasovali. Je tedy možnost, že se tým 
více zaměří na některou konkrétní herní 
činnost? „Úplně speciálně ne. My bohu-
žel děláme individuální chyby v defenzivě. 
S Táborskem jsme je neudělali, teď ve Vy-
škově zase vyskočily situace, které by tam 
být neměly,“ vyjádřil se trenér. Když se ale 
někdy o situacích mluví, že jsou „jako přes 
kopírák“, není to podle něj případ eskáčka. 
„Ty chyby nejsou stejné. Některé pramení 
z toho, že hráči pozdě zareagují, někdy situ-
aci technicky nezvládneme. Jindy stojí hráč 
takticky špatně. Těch věcí je spousta. Ale 
obecně se čtrnáct dní budeme malinko 
více věnovat defenzivě, součinnosti hráčů 
v ní a tomu, abychom v bránění byli pev-
nější,“ konstatoval Pavel Šustr před blížícím 
se domácím šlágrem. Po pauze v sobotu 
1. října totiž do areálu SCM Za Místním 
nádražím přijede rezerva pražské Sparty.   

(sob)

Tolerovat ovšem nelze neustále se opaku-
jící potíže zejména v defenzivě, z nichž byl 
už viditelně nešťastný i kapitán týmu Scha-
ffartzik. Největší ponížení obrany jsou situ-
ace, kdy soupeř skóruje do prázdné branky, 
a to se právě eskáčku stává. Když k tomu 
připočteme neslavnou produktivitu 
s čestnou výjimkou zápasu s Táborskem, 
dostáváme obraz hry aktuálně dvanáctého 
týmu tabulky.
Je otázkou, jestli tady ještě pomůže nějaký 
dril. Každopádně tým bude mít teď dosta-
tek času si všechno srovnat v hlavě. A na-
stoupit do utkání s rezervou Sparty první 
říjnový den pokud možno s čistou hlavou.

ostatní výsledky 9. kola: Jihlava - Varnsdorf 1:2 
(1:1). Branky: 

 39. Selnar, 63. Lacko, 83. V. Svoboda, 90. 
Chrudim – Karviná 

5:1 (1:1). Branky: 

Branky: 

Sigma 
Branky: 

87. 

Branky: 

Branky: 

Branky:  45. 
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KRYNSKIJ 

Foto: MFK Vyškov
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DRNOVICE, PROSTĚJOV Po 
roce a dvaceti dnech se situace na 
značně omšelém ale legendárním 
stadionu v Drnovicích do značné 
míry opakovala. I tentokrát padly 
čtyři branky do sítě Prostějova, 
i  tentokrát tasil sudí bez okolků 
červenou kartu. Rozdíl je pouze 
v  tom, že tentokrát byl tím osla-
beným týmem právě Prostějov, 
kterému se aspoň díky Koudelko-
vi podařilo vstřelit čestný úspěch. 
Pravda až za stavu 0:3, kdy se 
s výsledkem už nedalo nic udělat. 
Domácí se dostali do vedení v na-
stavení první půle klasickou bran-
kou do šatny, po hrubce brankáře 
Krynského dali druhou branku 
a  dál už to byla jen otázka skóre. 
Debakl eskáčka viděla tentokrát 
díky přímému televiznímu přeno-
su na ČT SPORT celá republika...
Svěřenci kouče Šustra nastoupili do 
sobotního dopoledního zápasu pod 
dojmem předchozího vysokého do-

mácího vítězství nad Táborskem. 
Přestože od úvodních minut stála 
aktivita na domácí straně, Prostějo-
vu se po čtvrthodině naskytla ide-
ální příležitost dostat se do zápasu. 
Kubalovi totiž nezbylo než zastavit 
v  šestnáctce Píchala faulem a  Kou-
delka dostal šanci kopat penaltu. 
Mířil pod břevno, míč však horní 
spojnici o dost přeletěl... Píchal i na-
dále promlouval do dějin prvního 
poločasu. Po půlhodině hry jeho 
střelu zblízka Kinský jen reflexivně 
vytáhl nad břevno. Šest minut před 
přestávkou však po ztrátě míče oš-
klivě zajel do protihráče a za hrozi-
vě vypadající šlapák byl rozhodčím 
bez pardonů vyloučen. Před hosty 
tak byla vidina padesáti minut hry 
v  oslabení. Domácí vycítili příle-
žitost ještě do přestávky pohnout 
s  bezbrankovým stavem a  šlápli do 
pedálů. Vyplatilo se jim to, v nasta-
vení přihlížela dvojice obránců, jak 
si Alegue na puntíku zpracoval míč, 

otočil se s ním a levačkou k tyči ote-
vřel skóre – 1:0.
Do ještě komfortnějšího stavu se 
hráči využívající drnovický azyl 
mohli dostat hned tři minuty po 
přestávce. Lacík před brankou za-
mířil mimo dosah hostujícího gól-
mana, jenže míči se do cesty připletl 
Fofana. Smůlu si Lacík vynahradil 
po hodině hry. Do Krynského roze-
hrávky na Gáče zasáhl protihráč, od 
nějž se míč odrazil mimo brankový 
prostor. Krynskij si skluzem pro míč 
šel, jenže ten mu proklouzl pod ra-
menem, zmocnil se jej Lacík a  po 
kličce Gáčovi zavěsil do prázdné 
branky – 2:0. Tento pro Prostějov 
nešťastný gól odstartoval výživnou 
desetiminutovku. Po pěti minutách 
si totiž na levé křídlo naběhl Lahod-
ný, poslal míč před branku, kde jej 
na zadní tyči uklidil pod břevno Ka-
nakimana – 3:0. O  další tři minuty 
později šli dopředu naopak hosté, 
Zapletal před vápnem nabídl míč 

Koudelkovi a ten se krásnou střelou 
přece jen zapsal do střelecké listiny 
– 3:1. Jenže prakticky hned po roze-
hrání poslal Lacík dopředu střídají-
cího Vintra, který z  hodně těžkého 
úhlu překonal vybíhajícího Kryn-
ského – 4:1. Poté to ještě zkoušeli 
Ilko a  Fofana na jedné a  Koudelka 
na druhé straně, brankáři se už ale 
překonat nenechali. Vyškov se tak 
posunul na druhé místo tabulky za 
vedoucí Líšeň, eskáčko naopak kles-
lo na dvanáctou příčku.  (tok)

Eskáčko v derby potopily individuální selhání

Pozápasové hodnocení trenérù
Jan TROUSIL - MFK Vyškov:

„Zápas se lámal v  průběhu vyrovnaného prvního poločasu. To, že Koudelka 
neproměnil penaltu po našem zbytečném zákroku, nám pomohlo, jednoznačně 
pak i červená karta hostů. Pro Prostějov bylo špatně, že se do poločasu neudržel na 
nule vzadu. O poločase jsme kluky nabádali, že loni jsme tady sehráli stejný zápas, 
ale v opačném gardu, kdy jsme dostali červenou kartu, přičemž jsme zápas zvládli. 
Upozorňoval jsem, že soupeř bude v deseti ještě zodpovědnější, bude to chtít zlo-
mit a my musíme přidat druhou branku. Pokud bychom byli bohorovní, potrestají 
nás za to. Hned po přestávce jsme měli jednu šanci, kterou jsme neproměnili, 
pak se nám podařilo dát dva góly, takže jsme se uklidnili. I když Prostějov korig-
oval, my jsme dali hned z protiútoku na 4:1. Soupeře musím pochválit za to, jakým 
způsobem hrál i v deseti nahoru, aktivně, nebetonoval a byl nebezpečný. My jsme 
pokorní, užíváme si každý zápas, jsme rádi, že jsme zvládli další důležitý domácí 
zápas. Do dvoutýdenní reprezentační pauzy se tak půjde mnohem lépe.“

Pavel ŠUSTR, trenér 1.SK Prostìjov:
„Každá porážka je svým způsobem zbytečná. Mrzí mě hlavně druhá půle, že 
dostáváme strašně laciné góly. Takhle nemůžeme bránit, i když nás je méně. 
To hráče neomlouvá, že nevyvinou větší úsilí, abychom to zvládli. Spoléhali 
jeden na druhého, dostali jsme góly do prázdné branky, to je prostě špatně. 
Jsem opravdu hodně rozzlobený. O přestávce byl jednoznačný pokyn, že 
všichni musí vyvinout daleko větší úsilí, když nás je o hráče méně. Musíme 
daleko rychleji zavírat prostory, vyplňovat ta místa, kde nás třeba bude 
o jednoho méně. Nezdálo se mi však, že by to všichni hned pochopili. Po 
prostřídání, kdy tam dáme stopera s tím, že zápas ještě zlomíme, tak nám 
létají balóny do vápna a my to nejsme schopni ubránit. To je prostě špatně. 
Reprezentační přestávka je od toho, abychom popřípadě něco dotrénovali, 
odpočinuli si, možná i psychicky, jestli nám ale pomůže, ukáže až další mis-
trovský zápas. Nejsem vědma, tohle nedokážu předvídat.“

44 11 ty:

: 6:5.  5:3. 
6:3. 

sestava Vyškova

2 2

„Penaltu beru na sebe, ale věcí tam
PROSTĚJOV V  uplynulém týdnu 
byl sympatický záložník hned u  ně-
kolika stěžejních akcí svého týmu. 
Ne vždy se Janu Koudelkovi (na 
snímku) při nich dařilo. Zatímco ve 
středu v Tasovicích jeho proměněná 
penalta znamenala definitivní tečku 
za prostějovským trápením a splněný 
cíl postupu, o víkendu v Drnovicích 
proti Vyškovu ve stejné herní situaci 
zaváhal. Po změně stran si však přece 
jen spravil chuť.

Tomáš KA LÁB
Koudelka je aktuálně na skvělém dru-
hém místě střelecké tabulky F:NL spo-
lu s  Matějkou z  Dukly, Kanakimanou 
z Vyškova a Vandasem z Líšně. Všichni 
mají na kontě pět vstřelených branek. 
Mnoho nechybělo a dotáhl by se na ve-
doucího Dordiče. Chtělo to maličkost, 
proměnit penaltu. Co se vůbec v  oné 
patnácté minutě stalo?
„Nic, prostě jsem to špatně kopl. Chtěl 
jsem to normálně narvat nahoru, bohu-
žel jsem bránu přestřelil. Na to není žád-
ná omluva. Kdybychom vedli, možná 
by ten zápas zase vypadal trochu jinak. 

Tato situace trochu zápas ovlivnila. To-
hle beru na sebe, ale těch věcí tam bylo 
víc,“ přiznal v pozápasovém rozhovoru 
pro Českou televizi.
Eskáčku se v této sezóně zrovna neda-
ří nejen v bodovém hodnocení, ale ani 
v  hodnocení fair-play. Hned tři hráči 
Prostějova figurují v  popředí statistik 
hříšníků se žlutými kartami, na-
víc klub obdržel nejvíc čer-
vených karet, hned čtyři, 
v závěsu se drží Příbram 
se třemi vyloučenými. 
Čím to?
„Nevím, nechtěl bych 
hledat příčiny v těchto 
věcech. Ke čtvrté červe-
né kartě se ani nechci vyjadřovat. U ně-
kterých zákroků se ani nedivím, že jsme 
vyloučení. Míra snahy je prostě někdy 
větší, než by měla být,“ přemítal o této 
věci Koudelka. A dobře ví, o čem mluví. 
Bylo to totiž dobře patrné už v minulém 
soutěžním ročníku v případě nejčastěji 
vylučovaného Omaleho, přemíra snahy 
se stala „osudnou“ pro Zapletala nebo 
v posledním případě pro Píchala.
Ani jeden ze zmíněných faktorů nestál 

u porážky eskáčka od Vyškova osamo-
cen, naopak jich bylo ještě o jeden víc. 
„Obecně tento zápas rozhodly tři věci, 
mnou neproměněná penalta, červená 
karta a gól v nastavení první půle. Pak už 
je to v deseti strašně těžké, i když si my-
slím, že jsme první poločas neodehráli 
vůbec špatně. Ale ty tři zmíněné věci nás 
stály zápas,“ uzavřel televizní hodnoce-
ní nevydařeného hanáckého derby Jan 
Koudelka. 

 bylo
 víc...“ 

Program na pauzu: 
Doléčování a trénování

Michal SOBECKÝ
 Eskáčko má za sebou takový 

hořkosladký týden, souhlasíte?
„Ano, no spíš…, ale ano, hořkosladký, 
i tak se to dá říct…“

 Mužstvo nejprve v  Tasovicích 
v  poháru vyhrálo. Nicméně cesta 
k úspěchu byla trnitá…
„Takhle. My jsme měli před zápasem 
jasný cíl postoupit, a  to jakýmkoli 
způsobem. Víme přitom, že tyto zápa-
sy jsou hodně náročné. Co se týká té 
divize, tak to vypadá, jako by to mělo 
být jednoduché. Ale není. Soupeř se 
na nás chce ukázat, vyhoupnout se nad 
druholigový tým. Dá se říct, že je to pro 
tu vesnici svátek. Dali jsme brzy gól, to 
nám mělo pomoct. Pak jsme nedali pár 
šancí. Fanoušci domácích hnali svůj 
tým celý druhý poločas. Soupeř nám 
dal gól, to byl blázinec. Házeli tam věci 
na hřiště a  podobně. Brzy jsme navíc 
dostali druhý gól, to bylo už špatné. 

Naštěstí jsme ale taky jeden vstřelili. 
V  prodloužení jsme mohli rozhod-
nout, tak třemi góly. Nakonec jsme rádi 
za penalty, kdy nám Bártič chytil tři. Ale 
tohle jsou nejtěžší zápasy. Teď bych si 
přál třeba Spartu, Slavii. A budeme na 
druhé straně, bude to naopak. Můžeme 
kousat ligový tým.“

 Setkal jste se už někde s  až tak 
bouřlivou atmosférou?
„No, pamatuji si to ještě z divize, když 
jsem začínal v mužích. A pamatuji si, 
že některé ty celky mají super fanouš-
ky. A když hrají proti druhé lize, přijde 
jich zase víc. Pro domácí tým to byla 
bomba. Já jsem ale byl taky rád, v době 
koronaviru nechodili lidi vůbec, a  to 
bylo nepříjemné. Vždyť fotbal se hraje 
pro lidi.“

 Přesuňme se k  zápasu s  Vyško-
vem. Po roce tým hrál v  Drnovi-
cích. A výsledek je velice podobný.
„Výsledek ano, ale za mě ta hra byla 
jiná. Minulý rok to byla úplná katast-
rofa. A letos to bylo vyrovnané utkání, 
i  když to na první pohled nevypadá. 
Kdybychom proměnili penaltu, tak 
je to úplně jiné. Potom červená karta. 
Myslím si, že první poločas jsme byli 

i  lepší. Dostali jsme ale gól do šatny 
a už to potom bylo těžké. I když se to 
i v deseti dá zvládnout, stává se, že to 
oslabený tým otočí. Za mě to ale bylo 
vyrovnanější utkání než minule.“

 Mužstvo dostalo už pátou červe-
nou kartu, skoro každý zápas je ně-
kdo vyloučený. V čem je chyba?
„Já sám nevím. Třeba já jsem 
dostal za úplnou blbost, to 
je moje vina. A teď. Píchec 
prostě šel do souboje. 
Červená byla jasná. Byla 
to jeho chyba a stálo nás 
to body. Já osobně bych 
mu to ale úplně nezazlí-
val. Šel prostě do sou-
boje, trefil soupeře, bylo 
to ošklivý.“

 Ale byl to spíš ne-
šťastný zákrok a  karta 
…
„Nešťastná, ano. Pro Davida určitě jo. 
A hlavně pro nás.“

 Proti Vyškovu jste střídal trochu 
netradičně, za záložníka?
„Mně už o poločase říkal trenér. Chtě-
li jsme změnit rozestavení na tři, čtyři, 
dva. A tím pádem jsem musel prostří-

dat jednoho krajního, aby se beci mohli 
vysunout. Ale potom jsme dostali dva 
góly a  už to bylo o  poznání složitější. 
Asi kdybychom to udrželi déle, tak by 
nám to pomohlo. Chtěli jsme ale hlav-
ně změnit rozestavení a z  toho vyply-
nulo to střídání.“

PROSTĚJOV Týden s  nabitým programem zažili fotbalisté 1.SK 
Prostějov. Opět je totiž čekaly kromě tréninků dva zápasy – jeden pohá-
rový, jeden druholigový. Nakonec si eskáčko bere výhru v prodloužení 
a porážku. Utkání pak rozhodně nepostrádala náboj a hráči motivaci. Za 
oběma zápasy se v exkluzivním rozhovoru pro Večerník ohlédl stoper 
Daniel Bialek (na snímku). Vysoký obránce s přezdívkou Kozel se vyjádřil 
k oběma utkáním, hodnotil svůj tým, soupeře, hru i výsledky. A vyslovil 
přání do některého z dalších kol poháru. Splní se mu?

2. kolo:
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Konice padla poètvrté v øadì
V  rámci sedmého kola chtěla Konice 
ukončit svůj půst a čekání na body v Med-
lově. Ani tentokrát se jí však bodovat 
nepodařilo a po porážce 2:1 se dá mluvit 
o krizi. Svěřenci kouče Ullmanna dokázali 
v prvních třech kolech získat sedm bodů, 
ale v dalších čtyřech kolech vyšli bodově 
naprázdno a  klesají tabulkou. Všechny 
branky v  nedělním duelu padly hned 
v průběhu první čtvrthodiny a pak už se 
skóre neměnilo. 
Kdo přišel na utkání později, mohl litovat, 
protože vše podstatné, co se týče konečné-
ho skóre, nabídla tříminutovka na začátku 
duelu. Skóre zápasu otevřeli domácí, když 
se v  osmé minutě radoval Kasal. Vedení 
ale nevydrželo dlouho a  vzápětí srovnal 
dlouhodobě nejlepší kanonýr Konice 
Roman Kamený. Jenže ani tento stav na 
tabuli nevydržel dlouho a už po dvou mi-
nutách se domácí znovu dostali do vedení, 
kdy se dokázal prosadit Muzikant. Dalších 
osmdesát minut utkání už žádnou další 
branku nepřineslo a  Konice tak prohrála 
už počtvrté v řadě, z toho třikrát stejným 
rozdílem 2:1. Do dalších bojů bude muset 
mužstvo zabrat, aby se dostalo z  nebez-
pečného pásma tabulky, a  především si 
hráči zvedli sebevědomí. 
Dostat se z  krize se Konice pokusí už 
o  víkendu, kdy na svém stadionu přivítá 
v neděli od 15.30 hodin Dolany, které mají 
zatím o tři body více.  (jaf)

FK Medlov 
2:1

 (2:1) Sokol KoniceSokol Konice

Branky: 8. Kasal, 11. Muzikant – 9. Ka-
mený. Rozhodčí: Vedral – Winkler, Slota. 
Žluté karty: 68. Muzikant, 82. Klos, 86. 
Kasal – 58. Cibulka, 67. R. Krása, 81. Dre-
šr. Diváků: 250.
Sestava Konice: Snášel – F. Bílý (46. M. 
Bílý), Blaha, Drešr, R. Krása (69. Kovář), 
Pospíšil (82. M. Drešr), Škrabal, Janeček 
(46. P. Krása), Cibulka, Jašíček, Kamený. 
Trenér: Petr Ullmann.

Kostelec znovu
 vyhrál na jednu branku

Jako s  nováčkem soutěže se možná zpr-
vu s Kostelcem na Hané moc nepočítalo. 
Nicméně tým trenéra Lubomíra Keluce 
si pomalu zvyká na novou soutěž. A začí-
ná pravidelně bodovat. Branek sice moc 
nestřílí, obvykle to však na nějaký ten zisk 
stačí. A naposledy celek bral všechny body.
Favoritem zápasu měly být Dolany. A podle 
toho taky Kostelec do utkání vstoupil. „Po tak-
tické stránce jsem hlavně s prvním poločasem 
naprosto spokojený. Řekli jsme si, že budeme 
hrát na brejkové situace a ty nám vycházely. 
Soupeř hrál naivně a my měli střely na šest 
branek, bylo by po zápase. Standardně jsme 
ale dali jen jednu a zbytečně jsme si to udělali 
moc dramatické. Ale to už je u nás normál-
ní,“ posteskl si na neefektivitu v útoku trenér 
Kostelce na Hané. Ten vše vsadil na udržení 
hubeného vedení. „Ve druhém poločase sou-
peř dělal maximum pro srovnání. Vytvořil si 
jednu šanci. Ta byla zblokovaná. Kdyby ne-
byla, skončila by brankou,“ řekl Lubomír Ke-
luc. Nicméně se tak nestalo. A favorit se začal 
trápit. „Akorát si soupeř vytvořil tlak, kdy jsme 
čekali na brejkovou situaci. Žádnou další vylo-
ženou šanci si nevytvořil,“ uvedl kouč Kostel-
ce na Hané. Po zápase byl spokojený. „Vítěz-

ství to bylo zasloužené. Hráči mají obrovskou 
pochvalu. Pokud budou vyhrávat pravidelně 
1:0 a pokud po patnácti kolech budeme 
mít 15 branek a 40 bodů, tak je mi to jedno,“ 
usmál se kouč. Tentokrát to pro něj bylo ještě 
více emocionální. „Kluci odvedli maximum. 
A tři body bych chtěl věnovat svému tátovi, 
který bohužel dneska zesnul. Kluci mi chtěli 
udělat radost, což se jim povedlo. Velice jim za 
to děkuji,“ vzkázal týmu na dálku.

FC Dolany
0:1

 (0:1) FC KostelecFC Kostelec
na Hanéna Hané

Branky: 32. Preisler. Rozhodčí: Pekárek – 
Perutka, Sedláček. Žluté karty: 60. Kubeček, 
78. Vlk, 88. a 90+5. Doubrava – 60. Lužný, 
60. Vyroubal, 60. Skalník, 86. A. Grulich, 87. 
Vítek. Červená karta: 90+5. Doubrava. Di-
váci: 150.
Sestava Kostelce na Hané: Vítek – Fink, 
Lužný, Pavlíček, Ondroušek – Kořenovský 
– Vyroubal (73. A. Grulich), Prokop, L. Gru-
lich, Skalník (87. Holoubek) – Preisler. Tre-
nér: Lubomír Keluc.

Lipová jako na houpaèce,
 tentokrát zvítìzila

Ne úplně vyrovnané výsledky má v  po-
slední době Lipová. Dvě kola zpět remizo-
vala, minule o gól prohrála. A nyní dosáhla 
naopak na těsné vítězství. Ale po boji, 
v  prvním poločase to se svěřenci Pavla 
Růžičky nevypadalo vůbec dobře. Druhý 
už byl naopak mnohem lepší a jeho tým 

PROSTĚJOVSKO Šesté kolo krajského přeboru znamenalo pro lokální fotbalové patrioty hlavně radost. Ze čtyř týmů Prostějovska tři zvítězily. A 
všechny o gól. Jak Čechovicím, tak Kostelci na Hané navíc stačil k vítězství jediný gól. Pro oba týmy šlo o velice důležité body. Zatímco Kostelec se jejich 
ziskem znovu vzdálil od spodních pater tabulky, Čechovice si pojistily průběžnou prví příčku. Nahoru se dere znovu i Lipová, která dokázala otočit 
slavně zápas a rovněž zvítězila. To Konice se naopak trápí. Aktuálně počítá čtvrtou porážku v řadě. A znovu navíc vsítila jen jeden gól.

Han  ost ov2:4
 (1:3)

FC Hn vot nFC Hn vot n

Branky: 7. Dospiva, 58. Jakub Novák – 23. 
Matěj Holub, 39. Šulc, 44. z penalty Kovář, 
61. Vyroubal. Žluté karty: 66. Vyroubal 
(Hněvotín). Rozhodčí: Valouch – Sedláček, 
Slota. Diváků: 20. 
Haná Prostějov: Marák – Jančiar, Trnav-
ský, Cibulec, Jiří Novák – Bartoš (85. Sko-
kan) – Hladký, Krupička, Typner, Jakub 
Novák – Dospiva. Trenér: Daniel Kolář.

Oslabení Hanáci 
podlehli Hnìvotínu 

V 7. kole 1.B třídy skupiny B olomouckého 
KFS přivítali Hanáci hráče Hněvotína. Hanáci 
nastoupili v silně kombinované obranné čtve-
řici, a přesto v 7. minutě šli 

do vedení. Míč se dostal k volnému Dospivovi 
a ten i přes gólmana otevřel skóre zápasu – 1:0. 
Hosté zahrozili v 18. minutě, když jejich první 
střelu brankář Marák vyrazil a druhá trefila břev-
no. Ve 23. minutě však střela Matěje Holuba 
skončila u tyče domácí branky – 1:1. Po půl-
hodině hry přihrál Krupička Typnerovi, který 
našel volného Dospivu, jehož střelu gólman 
Darda vyrazil a obránce hostů „uklidil“ míč na 
roh. Ve 39. minutě si hosté po rychlém útoku 
přihráli ve vápně domácích a Jiří Šulc střelou 
k tyči otočil skóre zápasu – 1:2. A aby to nebylo 
málo, tak před koncem poločasu faulovali do-
mácí ve vápně a nařízenou penaltu exolomou-
čák Michal Kovář bezpečně proměnil – 1:3.
Druhý poločas se hrál nahoru – dolů, ale oba 
týmy spíše šance neproměňovaly. V 58. mi-
nutě svitla domácím naděje, když Typnerův 
centr z rohu prodloužil hlavou Hladký a Jakub 
Novák také hlavou snížil na – 2:3. Hanáci se 
ale dlouho neradovali, neboť Vyroubal o tři 
minuty později zakončil útok hostů střelou na 
2:4. V příštím kole v neděli 25. září v 15.30 ho-

din hrají Hanáci u lídra soutěže ve Slatinicích.
 Hodnocení trenéra Hané Prostějov Daniela 
Koláře: „V dnešním zápase si soupeř vypraco-
val více příležitostí než my a zaslouženě vyhrál. 
Děkuji všem hráčům, kteří dnes nastoupili a 
bojovali až do konce.“

TJ Granitol 
Moravský Beroun4:2

 (3:1) TJ SokolTJ Sokol
MostkoviceMostkovice

Branky: 17. a 37. Mužátko, 2. Malinovský, 90+3. 
Lacman – 41. Milar, 66. Drábek. Rozhodčí: Vy-
bíhal – Běhal, Fuchs. Žluté karty: 61. Malinovský, 
75. Vlček – 75. Kazda, 76. Jančík. Diváků: 55.
Sestava TJ Sokol Mostkovice: Zapletal – Da-
dák (58. Drábek), Milar, Němeček, Šlambor, 
Foret, Vojtíšek, Jančík, Kubeš, Kazda, Šlézar. 
Hrající trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení hrajícího trenéra Mostkovic Ondře-
je Milara se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.

PROSTĚJOVSKO V nedobrém budou vzpomínat tři zástupci 
Prostějovska z I.B třídy skupiny B na uplynulý víkend. Všechny tři 
týmy totiž prohrály. Haná Prostějov doma dostala čtyři góly od 

Hněvotína. Nevedlo se ani Mostkovicím, jež padly po stejném skóre – 2:4 – s Moravským Berounem. A do třetice vše-
ho špatného prohrály také Smržice. V případě Smržic už je ale situace přímo kritická. Dosud totiž nezapsaly ani bod.

I.B třída skupina B

TJ Sokol B lot n6:2
 (3:1) FC KraliceFC Kralice

 na Hané na Hané

Branky: 30., 35. a 52. Kovařík, 80. a 84. 
Jemelka, 11. Šišlák – 12. Mirga, 59. Gábor. 
Rozhodčí: Majer – Kopecký, Vedral. Žluté 
karty: 37. Vyka – 30. Žáček. Diváci: 80.
Sestava Kralic na Hané: Flajzar – Žáček 

(43. Fatěna), Gottwald, Hlačík, Jurtík – 
Richter, Vitásek, Dostál, Kobylík (54. Da-
niel) – Gábor, Mirga (83. Kovařík). Hrající 
trenér: David Kobylík.

Hodnocení asistenta trenéra 
Kralic na Hané Kamila Žáčka:

„Nepodařilo se nám to. Všichni víme, že Bě-
lotín je tým Ústí, který se sem přestěhoval 
před sezónou. Má na to hrát krajský přebor, 
takže kvalita je velká. Nicméně jsme do zá-
pasu vstoupili špatně, zakřiknutě. Byli jsme 

všude pozdě. Dostali jsme brzy gól, ale stihli 
rychle reagovat. Měli jsme tam dobrou pat-
náctiminutovou pasáž, kdy jsme měli dvě 
tisíciprocentní šance. Nedali jsme a byli 
potrestáni penaltou. Pak jsme to už dohrá-
vali víceméně pod tlakem. Soupeř byl lepší, 
nám se to tentokrát moc nepodařilo. Nebyli 
jsme agresivní, nevyhrávali jsme souboje. 
Tento zápas pro nás nic moc neřeší, musí-
me se připravit na Hlubočky. Ty jsou nevy-
zpytatelné, mají výsledky nahoru – dolů.“

PROSTĚJOV Na lepší zítřky se v minulých zápasech 
blýskalo Kralicím. Po nepovedeném vstupu do se-
zóny totiž dvakrát po sobě vyhrály. A nyní tak mohly 
pomýšlet na prodloužení dosud krátké série. Ale ne-

povedlo se. Tým Davida Kobylíka dostal o víkendu naloženo. Odvezl si vysokou porážku a nic na tom nezmě-
nil ani Patrik Gábor, který se po přesunu z Hané prosadil i ve třetím utkání v novém týmu.

I.A třída skupina B

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO V sedmém kole „A“ skupiny I.B třídy se regionálním celkům dařilo. Už v sobotu se z vítězství 
radovaly „Metle“, které sice ještě v osmdesáté minutě prohrávaly, ale třemi brankami dokázaly skóre otočit. 
Ve stejný čas padly Klenovice na půdě Horní Moštěnice o tři branky. V neděli odpoledne slavil Pivín další vý-
hru, tentokrát si poradil s Radslavicemi. Brodek u Prostějova pod dočasným koučem uspěl doma proti Újezdci 
a Vrchoslavice si po skvělém poločase poradily proti Domaželicím. 

I.B třída skupina A

TJ Sokol r ice
2:2

 (1:1) SK BludovSK Bludov

Branky: 45. Halouzka, 74. vlastní Barto-
šek – 86. Sadil, 89. Schwarzer. Rozhodčí:
Jelínek – Lizna, A. Horák. Žluté karty: 
45+3. Hýbl, 45+3. Menšík, 69. J. Horák – 
44. Adam, 44. Doskočil, 45+3. Sadil, 75. 
Schwarzer. Diváci: 78.
Sestava Určic: Hýbl – Grulich (85. Šna-
jdr), Horák, Kiška, Mariánek, Bureš (79. 
Slezák), Halouzka, Piňos, Škrabal, Menšík 
(55. Zapletal), Rus. Trenér: Petr Gott-
wald.
Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwalda se 
do redakční uzávěrky nepodařilo získat.

TJ ost el ov
6:1

 (4:0) TJ Sokol TJ Sokol 
lu lovlu lov

Branky: 36., 38. a 60. Bačík, 2. Nýdecký, 
42. Holan, 83. Nimrichtr – 90. Klváček. 

Rozhodčí: Lizna – Majer, Šmíd. Žluté 
karty: -. Diváci: 128.
Sestava Plumlova: Grepl – Kutný (54. 
R. Bureš), Aujezdský, Kiška, M. Bureš, 
Frantík (46. Kotlán), Zabloudil, Kolařík, 
Vysloužil, Fajstl, Klváček. Hrající trenér: 
Karel Frantík.
Hodnocení hrajícího trenéra Plumlova se 
do redakční uzávěrky nepodařilo získat. 

SK Protivanov

0:0
 (0:0) Malet nMalet n

Branky: -. Rozhodčí: Milek – Foral, Po-
spíšil. Žluté karty: 19. a 25. M. Pospíšil, 13. 
V. Nejedlý, 83. Liška, 85. Menšík – 60. Mi-
chalčák, 84. Nantl. Diváci: 55.
Sestava Protivanova: Piták – Kolínský, 
M. Pospíšil, Růžička, Kropáč – V. Nejedlý, 
D. Sedlák – Liška (83. Menšík), F. Pospí-
šil, Z. Pospíšil – R. Sedlák (88. L. Nejedlý). 
Trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra 
Protivanova Davida Novotného: 

„Ze začátku byl soupeř lepší, nám se neda-
řilo podržet míč navrchu, dostávali jsme se 
pod tlak. Soupeř měl chvíli, kdy kopal čtyři 
rohy za sebou. To jsme přežili. Měli jsme 
jednu obrovskou šanci na začátku, kdy 
jsme byli sami před gólmanem. Nepromě-
nili jsme. Pak přišlo vyloučení, které přišlo 
proto, že jsme všude byli pozdě v soubo-
jích. S  vyloučením souhlasím. Paradoxně 
nám pomohlo, do té doby byl soupeř lepší, 
aktivnější. Pak se to zlomilo. Začali jsme
lépe bránit. Soupeř už nebyl tak aktivní, 
sám se dostával pod tlak. Bylo na něm vi-
dět, že je nervózní, chvílemi se i jeho hráči 
hádali. To nám hrálo do karet. My ani sou-
peř už jsme si ale v poločase žádnou šanci 
nevytvořili. Ve druhém poločase jsme byli 
lepším týmem, měli jsme více vyložených 
šancí. Ty jsme bohužel neproměnili. Sou-
peř nás mohl potrestat v  závěru, kdy nás 
třikrát podržel brankář. Za to jsem rád. I 
za to, že kluci, když jsme hráli skoro celý 
zápas, to odmakali. Jen mě mrzí, že jedna 
z pěti šancí tam nespadla. Za tři body by to 
bylo lepší. Ale bod s tím, jak jsme šli brzy 
do deseti, bereme.“

PROSTĚJOVSKO Hned dvě remízy zaznamenaly o víkendu 
týmy z Prostějovska. V případě Protivanova jde o velice cen-
ný bod. Tým letos zatím příliš bodů nesbírá. Nyní ale uhrál 

bezbrankovou remízu. Naopak Určice mají zatím skvělý podzim. U nich se tak dá rovněž remíza počítat spíše 
jako ztráta. Pokud někdo na druhou stranu opravdu ztratil, je to Plumlov. Zatím poměrně solidní podzim si 
mužstvo pokazilo debaklem.

I.A třída skupina A

Sokol Horn  
Mo t nice 3:0

 (1:0) SokolSokol
 Klenovice Klenovice

Branky: 35. César (vlastní), 86. Zedek, 88. 
Ďopan. Rozhodčí: Kouřílek – Navrátil, Te-

sař. Žluté karty: 67. Karas, 73. Podhorný – 
90. Popelka. Diváků: 60.
Sestava Klenovic: Polák – Buček, César, 
Bridzik, Popelka – Grepl (84. Vrána), 
Chlud, Hirsch, Vacek (79. Kubalčík) – 
Spálovský, Zapletal. Trenér: Vladimír 
Horák.

PB SCOM KRAJSKÝ PØEBOR:
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Zápas Protivanova bez branek

Te ovice0:23
 (0:11) 1. SK 1. SK 

Prost ov Prost ov 
Branky: 1., 34., 58., 70., 80., 82., 86. a 89. Daň-
ková, 5. Chlupová, 13. 38. a 60. Zahradníčková, 
20., 31., 50. a 90. Kopečková, 21. Pitáková, 23. a 
29. Ležanská, 27. Brančíková, 47., 64. a 68. Ta-
nenbergerová. Rozhodčí: Brabec. Žluté karty:
bez karet. Diváků: 33.
Sestava Prostějova: Brančíková – Zapletalo-
vá, Koudelková, Tanenbergerová, Ležanská 
– Chlupová, Pitáková, Kopečková, Vičarová 
– Daňková, Zahradníčková. Trenér: Matěj Vy-
bíhal.

Hodnocení trenéra Prostějova Matěje Vybíhala:
 „Zápas pro nás začal smolně již na rozcvičce, 
kdy se nám zraní gólmanka. Od první minuty 
jsme dominovali ve všech aspektech a skóre 
postupně narůstalo. Domácím patří smeknout 
klobouk, protože se snažili celé utkání, ale 
na lepší výsledek to nestačilo. My jsme ještě 
spoustu šancí nedokázali dotáhnout do lepší 
koncovky a skóre mohlo být i vyšší. Děkuji 
všem hráčkám za dnešní výkon a výsledek.“

Mostkovice1:1
 (1:0)

ProtivanovProtivanov

Branky: 26. Horáková – 89. Šimeková 
z  penalty. Rozhodčí: Kolář. Žluté karty: bez 
karet. Diváků: 30.
Sestava Mostkovic: Langerová – Smičková, 
Kraváková, B. Karafiátová, Tichá, Vaverková, 
Nováčková, Horáková, Lisická, Vlková, Holu-
bová, N. Karafiátová, Coufalová, Štefková, L. 
Karafiátová. Trenér: Ondřej Milar.
Sestava Protivanova: Dofková – Mikulová, 
Stejskalová, E. Ptáčníková, Kostíková – Smyč-
ková, N. Ptáčníková, Šimeková, Šmídová – Prů-
chová, Frömmlová. Střídaly: Štachová, Boušo-
vá. Trenér: Bronislav Ptáčník.
Hodnocení trenéra Mostkovic Ondřeje Milara se do 
redakční uzávěrky nepodařilo získat.
Hodnocené trenéra Protivanova Bronislava Ptáčníka:

 „Dnes to byl zápas dvou poločasů. Nám citelně 
scházely čtyři hráčky, což bylo znát. V prvním 
poločase jsme měli s  dobrou hrou domácích 
potíže a musím přiznat, že nás přehrávali. Za-
slouženě se tak šlo do kabin s  jejich vedením. 
Ve druhém jsme se ale dokázali zvednout a byli 

jsme to my, kdo určoval tempo a soupeře jsme 
nepouštěli moc na naši polovinu. Dlouho to 
ale vypadalo, že z toho ani bod nebude. Krátce 
před koncem přišel ale jasný faul a sudí nařídil 
penaltu, kterou Šimeková proměnila. Remíza je 
spravedlivým vyústěním.“  (jaf)

PROSTĚJOVSKO Třetí pokračování napsala Moravskoslezská divize 
žen tento víkend. Prostějov se představil na půdě nováčka z Tečovic a 
otevřel si tam svou vlastní střelnici, kdy holky nasázely hned třiadva-
cet branek. V neděli se odehrál regionální souboj v Mostkovicích, kam 

dorazil Protivanov. Oba celky se vystřídaly v tom, kdo měl lepší poločas, a utkání nakonec skončilo zřejmě zaslouženou remízou.   

MSDŽ – B

Branky: 

Branky: 
Branky: 

Branky: 
Branky: 

Hodnocení trenéra Klenovic
 Vladimíra Horáka:

 „V prvním poločase jsme se snažili kombinovat 
a myslím si, že jsme byli více na míči. Hra ale 
byla celkově vyrovnaná a  obě mužstva měla 
jednu vyloženou šanci. Bohužel jsme si ale v zá-
věru poločasu dali vlastní branku, která soupeři 
hodně pomohla. Do druhého poločasu jsme 
šli s tím, že to budeme chtít zvrátit a začali jsme 
naopak nakopávat míče, které jsme vepředu ne-
dokázali udržet. V posledních minutách jsme 
dali všechno dopředu a přišly další dvě branky 
v naší síti, kdy soupeř trestal do otevřené obrany. 
Zase se nám kupí zranění, ale kluci se s tím dnes 
dobře popasovali, jen jsme zkrátka nezvládli dát 
branky.“

Sokol Otaslavice4:2
 (1:2)
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Branky: 28. A 89. Vogl, 82. a 87. Hon – 18. Za-
jíc, 23. Zatloukal. Rozhodčí: Lasovský – Salva, 
Kordzik Žluté karty: 55. Dreksler, 64. Smékal 
– 22. Zajíc, 35. Zatloukal, 70. Štimpl, 80. Unhu-
rian. Diváků: 52.
Sestava Otaslavic: Sika – Ruszó, Vogl, Kou-
dela (46. Tkáč), Smékal – Gerneš, Chvojka, 
Dreksler, T. Hon (88. Skalický) – M. Hon, Dr-
mola. Trenér: Jiří Hon.

Hodnocení trenéra Otaslavic Jiřího Hona:
 „Hodně těžké utkání, když se před utkáním 
omluví čtyři hráči ze základní sestavy kvůli viró-
ze, která se u nás vyskytla, ale nakonec do utkání 
naskočili. Hra a celkový projev byly z naší strany 
ale hodně slabé. Nebyla vidět žádná agrese, žád-
né napadání a žádná kombinace. Soupeř hrál 
na rychlé brejky. A do poločasu z toho vytěžil 
jednobrankové vedení. V šatně jsme si řekli pár 
věcí, které musíme jako mužstvo zlepšit. Vstup 
do druhého poločasu byl lepší, ale pořád nám 
chyběla síla. Obrat přišel až deset minut do kon-
ce, kdy se prohodili krajní záložníci, což přineslo 
ovoce. Po dvou rozích Hon otočil výsledek na 
naši stranu. A Vogl závěrem upravil na konečný 

výsledek. Z  celkového projevu nejsem úplně 
nadšený, ale tři body bereme všemi deseti. Hrá-
čům za závěr patří velké díky.“

SK Radslavice0:2
 (0:1)

Sokol v Piv nSokol v Piv n

Branky: 18. Trajer, 83. Běhal. Rozhodčí: Salva 
– Škrobánek, Navrátil. Žluté karty: 56. Barot, 
67. Suchánek, 83. Šimeček – 55. Zbožínek, 73. 
Hýžďál, 76. Vrba, 81. Valtr. Diváků: 95.
Sestava Pivína: Oršel – Vrba, Pospíšil, Zboží-
nek, Běhal – Hýžďál (89. Fica), Valtr, J. Svozil 
(86. Krejčí), M. Bartoník – Trajer (87. J. Barto-
ník), M. Svozil. Trenér: Pavel Valtr. 

Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra: 
„Věděli jsme, že nás dnes čeká jeden z nejlep-
ších soupeřů, který dokáže hrát velmi dobře 
organizovaně, což dnes opět potvrdil. I my jsme 
ale dokázali hrát trpělivě, a hlavně vzadu jsme 
dokázali držet klid a  být dostatečně důrazní. 
Kluky jsem nabádal, abychom hráli po zemi. 
V prvním poločase jsme byli lepší než soupeř. 
Z  jednoho protiútoku se nám podařilo dát 
branku, kdy Trajer přeloboval brankáře. Ve dru-
hém poločase soupeř zkvalitnil hru a chtěl srov-
nat. Byl více na míči, ale moc jsme ho do šancí 
nepouštěli. Těsně před koncem jsme dali po 
pěkné akci druhou branku a už jsme si dokázali 
i přes tlak soupeře vedení pohlídat. Musím dnes 
poděkovat celému mužstvu za skvělý výkon. 
Dnes si všichni sáhli hluboko do svých rezerv, 
odjíždíme hodně spokojení.“

Sokol Brodek 
u Prost ova3:1

 (0:1)
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Branky: 64. Švéda, 73. Janura, 86. L. Frys – 25. 
O. Frys (vlastní) Rozhodčí: Novák – Lasovský, 
Procházka. Žluté karty: 19. P. Matoušek, 29. O. 
Frys, 34. Janura – 6. Mazur. Diváků: 132.
Sestava Brodku u Prostějova: Vystavěl – L. 

Frys, O. Frys, Bureš, Zatloukal – Kordzik, P. 
Matoušek, Harazin, Janura (89. Mudrla) – J. 
Matoušek (78. Němec), Švéda (88. Jelínek). 
Trenér: Tomáš Bureš.

Hodnocení trenéra Brodku u Prostějova 
Tomáše Bureše:

 „Vyhráli jsme zaslouženě. My se v  poslední 
době pereme s útočnou fází, kde máme pro-
blémy. Je asi vidět, že si na tuto soutěž postupně 
zvykáme. Dnes jsme ale utkání měli ve své režii, 
jen se nám dlouho nedařilo vstřelit branky. Sou-
peř neměl téměř nic a branku jsme si dali zcela 
sami zbytečně. Do druhého poločasu jsme šli 
s tím, že musíme pokračovat v této hře a výsle-
dek se dostaví. Na začátku druhé půle se srazili 
dva hráči soupeře a oba museli střídat, což nám 
asi taky pomohlo, abychom se dokázali prosadit 
střelecky, a pak už jsme si vítězství v klidu pohlí-
dali.“

Sokol Vrchoslavice 
19463:2

 (3:0) Sokol Sokol 
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Branky: 10. Horák, 17. Gaťařík, 27. Panáček 
– 47. Simon, 70. Talla. Rozhodčí: Vachutka – 
Antoníček, Weiser. Žluté karty: 55. J. Horák, 
83. R. Fialka, 90. Tomek – 55. Shakirov, 60. Ba-
ďura, 73. Sobek, 88. Talla. Diváků: 95.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – R. Fialka, La-
komý (68. Strašák), Hradil, Bleša – V. Fialka, P. 
Horák, Panáček, Jašek (93. Churý) – J. Horák, 
Gaťařík (75. P. Horák). Trenér: Jindřich Vlč. 
Hodnocení trenéra Vrchoslavic Jindřicha Vlče:
 „Do utkání jsme vstoupili velmi aktivně a dali 
jsme do první půlhodiny tři branky. Ještě jsme 
tam měli další dvě velké šance a dvakrát zvonila 
tyč. Už na konci poločasu ale přišlo nějaké uspo-
kojení a soupeř začal být aktivnější. Ve druhém 
poločase jsme hned dostali branku na tři jedna 
a najednou se karty zcela obrátily. Soupeř tlačil 
a dal druhou branku. My jsme vyklidili pozice, 
ale do konce duelu už jsme dokázali udržet vý-
sledek v náš prospěch. Za tři body jsme opravdu 
rádi.“  (jaf)

předvedl velmi pěkný obrat.
Lipová je v  novém ročníku s  výrazně pro-
měněným týmem. Ubylo zkušených hráčů, 
přibyli mladíci z 1.SK Prostějov. Tým se kaž-
dopádně znovu drží v lepší polovině tabulky. 
A přispěl k tomu i víkendový zápas. Zprvu to 
však vypadalo, že pro Lipovou nedopadne 
vůbec dobře. 
„I když se zápas pro nás nevyvíjel v prvním 
poločase dobře, tak nakonec spokojenost s ví-
tězstvím. Rozhodli jsme v 87. minutě,“ podot-
kl kouč Lipové Pavel Růžička. Ten v zápasech 
nechává téměř totožnou sestavu. Spoustu pro-
storu tak dostávají mladíci, kteří se nakonec 
přes letní přípravu neprobojovali do „A“ týmu 
prostějovského eskáčka. A ti se také často sta-
rají o góly. Tentokrát nicméně měli před sebou 
těžký úkol. „Hrál se vyrovnaný první poločas, 
kdy jsme si vytvořili my i domácí tři vyložené 
šance. Domácí dvě proměnili, my ani jednu. 
Byla to vyrovnaná první půle, bohužel se 
špatným výsledkem pro nás,“ konstatoval při 
ohlédnutí za prvním poločasem. „O přestávce 
jsme si řekli, že to zkusíme otočit. A nakonec 
se to podařilo,“ dodal skromně kouč. Lipová 
přidala o víkendu už třetí výhru.

TJ Si a ut n
2:3

 (2:0) SK i ovSK i ov

Branky: 34. Šoupal, 40. Kubáč – 64. a 87. Vy-
hlídal, 73. Klimeš. Rozhodčí: Slota – Běhal, 
Perutka. Žluté karty: 50. Los, 85. Vymazal. 
Diváci: 116.
Sestava Lipové: Holásek – Žilka, Milar, Rá-
ček, Vykopal – Šup (46. Kubušek (90. Ho-
lub), Spáčil, Klimeš, Vyhlídal – Přikryl (46. 
Deák), Pěček. Trenér: Pavel Růžička.

Èechovice znovu 
vítìzné a dál vedou tabulku
Nováčkovská daň? Tento slovní obrat 
v  Čechovicích neznají. Ukazují to jejich 
fotbalisté, kteří o víkendu znovu hráli proti 
favoritovi. A znovu zvítězili. Svěřenci tre-
néra Koláčka k  tomu potřebovali jediný 
gól. A i díky trefě Radima Muzikanta stále 
vedou tabulku.
Před zápasem byly karty rozdány jasně: Če-
chovice jsou aktuálně úspěšnější celek, dlou-
hodobě by ale byl za favorita brán soupeř. 
„Soupeř je kvalitní. Je to tým, co hraje tuto 

soutěž dlouhodobě a má zkušenosti i z vyš-
ších soutěží. A v krajském přeboru se umis-
ťuje do pátého místa. Byli jsme si vědomi 
síly soupeře. Ale i slabin,“ konstatoval kouč 
Čechovic Lukáš Koláček. O to více byl po 
zvládnutém zápase spokojený. „Jsem nesmír-
ně rád za výsledek a vítězství. Potvrdili jsme 
vítězství ze Želatovic a porazili jsme jedno-
ho z favoritů soutěže,“ dodal. Diváci ale zase 
tak spokojení být nemuseli. „Utkání bylo 
vyrovnané, moc fotbalovosti nepřineslo. Ne-
přispěla k tomu ani hrací plocha. Po deštích 
byla trochu horší, nicméně hřiště bylo pro 
oba týmy stejné,“ poznamenal trenér. Zprvu 
se jeho tým musel obávat. Soupeř vstoupil 
do utkání aktivně. „Do zápasu jsme nevstou-
pili šťastně, hosté si vytvořili příležitosti. Buď 
nás podržel Hradečný, nebo soupeř nemířil 
přesně,“ pověděl Lukáš Koláček. Jeho tým 
ale včas vstřelil první branku. „My jsme před 
přestávkou po kontru šli do vedení. Šteigl 
potáhl po straně míč a Muzikant si odskočil 
skvěle od stopera dozadu, dostal zpětnou na-
hrávku a trefil na tyč,“ uvedl ke gólu kouč Če-
chovic. Druhá půle byla hlavně o soubojích. 
„Ve druhém poločase se hra přiostřila, bylo to 
hodně o soubojích. Míč byl hodně nahoře, 
samý souboj,“ uvedl. Soupeř sice tlačil, snažil 
se. Ale nakonec odjel s prázdnou. „Rád bych 
pochválil naše defenzivní hráče, kteří dobře 
uskákali nadstandardní hlavičkáře soupeře. 
Hosté už si šanci nevytvořili. My měli dost 
náznaků na kontr, bohužel ani jeden jsme ne-
dotáhli. Chyběl mi v těch situacích větší klid,“ 
zmínil v závěru Lukáš Koláček. Celkově byl 
ale spokojený. „Za mě fantastický a skvělý vý-
sledek. Jsem hlavně rád, že jsme vzadu udrže-
li nulu,“ zdůraznil.

TJ Sokol echovice
1:0

 (1:0) FK Jesen kFK Jesen k

Branky: 39. Muzikant. Rozhodčí: Aberle 
– Motal, Hrbáček. Žluté karty: 35. Novák, 
55. Hanák, 72. Šteigl, 77. Muzikant, 84. 
Kopečný – 9. Kysela, 35. Bříza, 35. Kmí-
nek, 36. Cundrla, 65. Furik, 89. Cekuras. 
Diváci: 238.
Sestava Čechovic: Hradečný – Veselý (88. 
Jurníček), Zelina, Walter, Hanák – Halouzka, 
Lakomý, Novák (88. Haluza), Muzikant (78. 
Kadlec) – Petržela (63. Kopečný), Šteigl. Tre-
nér: Lukáš Koláček.

Lipová soupeře přetlačila. Konice znovu bez bodu
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SKUPINA SEVEROZÁPAD

DŘEVNOVICE, HLUCHOV, PROS-
TĚJOV Hned na třech různých místech 
se v sobotu hrály okresní ligové soutěže 
v malé kopané ČUS Prostějovska 2022. 
Podzimní část pokračovala druhým 
kolem ve skupině Severozápad, dohrá-
vaný turnaj úvodního dějství měla na 
programu skupina Jihovýchod.
Šlágr severozápadní grupy na prostějov-
ském hřišti ZŠ v  ulici Dr. Horáka mezi 
úřadujícím mistrem 1.FC Laškov a domá-
cími FC Daniels Prostějov měl dva rozdíl-
né poločasy. Loňští šampioni v nejsilnější 
sestavě nevěřili svým očím, když proti nim 
nastoupili jen tři hráči soupeře (hraje se 
4 + 1). Podle toho také dopadla první půle, 
během níž laškovské mužstvo nasázelo po-
četně oslabenému sokovi šest gólů.

Na druhý poločas však již dorazili všichni 
členové základního kádru FC Daniels – 
a začaly se dít věci. Prostějovská Barcelona 
roztočila svůj známý ťukes, po přestávce 
dominovala 5:1. Což ale stačilo pouze na 
korekci výsledku do konečné podoby 5:7, 
víc hostitelé nestihli.
Vedoucí Laškov následně skvělým výko-
nem porazil SK Prostějov „88“ vysoko 
9:2 a tým FK Bohuslavice hladce odevzdal 
body jak kompletnímu mančaftu Daniels, 
tak zlepšenému eskáčku.
Na druhém turnaji Severozápadu v  Hlu-
chově maximálně bodoval dvěma vítěz-
stvími domácí FC Juniors. Stejně jako 
favorizovaná FK Skalka v  Dřevnovicích, 
kde se náhradního termínu dočkal jeden 
z turnajů skupiny Jihovýchod.   (bk, son)

SKUPINA JIHOVÝCHOD

Haná doma nestačila na Bělotín TJ Sokol Dolo la y4:1
 (0:0)
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Branky: 70. a 75. Dočkal, 72. Stach, 85. Zá-
branský – 81. M. Verner. Rozhodčí: Rossko-
hl – Holý, Petera. Žluté karty: 33. Zábranský. 
Diváků: 110.
Sestava TJ Smržice: Martinák – Pleva, Kap-
rál, M. Verner, Studený (86. Nevřela), Kotlár 
(59. Dostál), Š. Verner, Obručník (59. Kimel), 
Augustin, Kotlár, Janura (86. Kratochvil). 
Hrající trenér: Miroslav Martinák.
Hodnocení hrajícího trenéra Smržic Miroslava 
Martináka se do redakční uzávěrky nepodařilo 
získat.



PROSTĚJOV CPROSTĚJOV 
Celou jednu dekádu byl Libor 
Jiroušek (na snímku) nejlep-
ším klasickým parašutistou na 
světě v  individuální akrobacii 
a  sbíral medaile včetně titulů 
z  vrcholných mezinárodních 
závodů pro Armádní sportovní 
oddíl Dukla Prostějov i Českou 
republiku jak mezi jednotlivci, 
tak v  družstvech. Než loni řekl 
dost, v  nejlepších letech ukon-
čil aktivní kariéru a  plynule 
přešel na pozici vedoucího star-
šího trenéra ASO Dukla, potaž-
mo kouče národní reprezentace 
ČR. I v nové roli a bez něj v se-
stavě jsou hanáčtí borci nadále 
medailově úspěšní, nejen o tom 
jsme si obsáhle povídali. Dnes 
přinášíme druhou část rozho-
voru z minulého vydání.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Marek
SONNEVEND

Krátce za sebou jste letos ab-
solvovali dvě mistrovství světa. 
To první – armádní v Rakousku 
– vám dost zkomplikovaly ne-
čekané zdravotní potíže Oldři-
cha Šorfa. Co přesně se stalo?
„Jeden z úvodních soutěžních dnů 
si šel ráno vyčistit zuby a  zkola-
boval. Už večer předtím mu prý 
nebylo dobře, tak jsme ho hned 
vzali na vyšetření k vojenskému lé-
kaři v kasárnách, kde byli účastníci 
šampionátu ubytovaní. Pan doktor 
Oldu prohlédl a řekl, že by nemělo 
jít o  nic vážnějšího, dá mu nějaké 
rozpustné vitamíny a že to tak stačí. 
Ale než prášky nachystal, Olda zko-
laboval přímo v  ordinaci podruhé. 
Tím pádem i tomu doktorovi došlo, 
že to není úplně sranda, a pacienta 
napíchli na kapačky. Což hodně po-
mohlo, jeho stav se potom rychle 
zlepšil. Až natolik, že byl následně 
schopný se velice rychle vrátit do 
soutěže na přesnost přistání.“

V  Güssingu jste nakonec 
získali dvě stříbra právě za tý-
movou přesnost i  v  celkovém 
pořadí družstev. Mohlo vše do-
padnout ještě lépe, nebýt Šor-
fova kolapsu?

„Spíš bych 
řekl, že ten 
bleskový Ol-
dův návrat z marodky 
nám výrazně pomohl 
k tomu, že jsme ty dvě 
medaile vůbec vybo-
jovali! V každém kole 
týmové přesnosti 
přistání se vždy 
škrtá jeden 
nejhorší seskok 
z  pěti, které čle-
nové daného družstva 
absolvují. Jakmile byl 
Olda zdravotně mimo hru, 
tak to ostatní kluci zvládli 
i bez něho výborně. Potom obě-
tavě naskočil zpátky, protože se 
už cítil dobře, a kvalitními výkony 
mančaftu velice pomohl. Nebýt 
toho, dvě druhá místa mezi ko-
lektivy bychom určitě neobsadili. 
Tato událost krásně potvrdila, že 
tvoříme skutečně dobrou partu 
a  klukům hodně záleží na týmu, 
ne jen každému na sobě. Olda 
sice kvůli vynechaným seskokům 
mohl zapomenout na slušné po-
řadí mezi jednotlivci, přesto se 
však rozhodl nezištně pomoct 
parťákům. Hlavní přitom bylo, 
že už pak zůstal zdravotně fit.“

Úspěchu jste dosáhli 
dvěma zlatými kovy plus 
jedním stříbrným i na civil-
ním MS ve Strakonicích. 
Panuje spokojenost?
„Sice jsme měli hned několik 
čtvrtých míst nebo dalších 
pozic kousek pod bednou 
a  medailí tak mohlo cink-
nout ještě víc, ale nebuď-
me nenažraní. (smích) 
Já bych zopakoval, že 
opakovaně vyhrávat na 
civilním mistrovství světa soutě-
že družstev na přesnost i absolut-
ně, a navíc zároveň je fakt unikát. 
A potvrzení toho, že výkonnostně 
jsme na tom z dlouhodobého hle-
diska skvěle, daří se nám udržovat 
nejvyšší mezinárodní úroveň.“

Bylo domácí prostředí Čes-
ké republiky výhodou?

„To je indi-
viduální. Zále-

ží, jak to kdo vnímá 
a  bere, komu možnost 

závodit při vrcholné akci 
v  Česku vyhovuje a  komu 

ne. Například Petr Chládek 
byl poprvé v  životě členem 

mužského týmu na mistrov-
ství světa, přitom se soutěžilo 

na letišti, kde vyrostl, a  hlav-
ním organizátorem šampionátu 
byl jeho otec. Což dohromady 
vytvářelo docela velký nápor 
na Peťovu psychiku. Naštěs-

tí všechno zvládl, skákal velice 
dobře a kluci dohromady jako ko-
lektiv opravdu výborně.“

S výjimkou vašeho přechodu 
ze závodnické role do trenérské 
zůstává sestava ASO para Dukla 
Prostějov beze změny?
„Ano, složení týmu je jinak stabil-
ní. Po mém konci jsme samozřej-
mě museli doplnit pětici do sku-
pinové akrobacie o  jiného člena, 

ovšem na 
to jsme se 

už předem 
p ř i p r av o v a l i 

a  vše proběhlo 
bez větších pro-

blémů. Jako obrovský 
přínos pro celý náš tým 

vnímám, že stále pokračuje 
v  aktivní kariéře velezkušený 
Jirka Gečnuk. Před několi-

ka roky už sice zvažoval svůj 
konec, ale v  tomto případě 
i  díky covidové pauze a  ne-
chuti vše uzavírat takovým 

způsobem se rozhodl po-
kračovat. A  teď jede po-

řád dál, ačkoliv má přes 
padesát let. Navíc s  vý-
bornou výkonností, já 

bych mu klidně dal 
smlouvu na dalších 
deset roků. (směje 
se) Každopádně 

chci poděkovat za 
kvalitní reprezen-
taci Dukly Pros-
tějov i České re-

publiky všem 
klukům, snaží 
se na maxi-
mum.“

Co vás čeká dál?
„Letos dojedeme Světový pohár 
na přesnost přistání posledními 
dvěma závody v rakouském Thal-
gau a  ve švýcarském Locarnu, 
mezitím proběhne mistrovství 
republiky v  Jindřichově Hradci. 
A  příští rok? Kromě zmíněného 
svěťáku zatím není v  mezinárod-
ním kalendáři žádná jiná vrcholná 

akce, ale ještě se řeší zařazení mis-
trovství Evropy 2023. Snad se jej 
někdo ujme, protože mít sezónu 
bez pořádného vrcholu by nebylo 
úplně optimální.“

Pokud se na závěr ještě vrá-
tím k  vaší dlouhodobé domi-
nanci v  individuální akrobacii, 
čím se zrodila? Měl jste základy 
z gymnastiky?
„Právě že vůbec ne. Zatímco drti-
vá většina klasických parašutistů, 
kteří v individuální akrobacii patří 
světově k nejlepším, uměla v dět-

ství a mládí gymnastiku skvěle, já 
jsem v  ní nikdy nebyl dobrý vů-
bec. Což je docela paradox. V tě-
locviku jsem měl problém udělat 
výmyk nebo třeba i  přeskočit 
kozu, ale ve vzduchu při akroba-
cii za volného pádu mi to od za-
čátku hodně šlo. On je to nahoře 
– v porovnání s normálními gym-
nastickými cviky dole na zemi – 
dost podstatný rozdíl. A  jakmile 
jsem zjistil, že mám na akrobacii 
v  klasickém parašutismu talent, 
logicky mě tím víc bavila. Hodně 
jsem ji trénoval, postupně se v ní 
víc a  víc zdokonaloval. Až se mi 
povedlo dostat mezi úplně nej-
lepší na světě, vozit medaile včet-
ně titulů z mistrovství armádních 
i civilních. Což je momentálně už 
minulost, zůstaly mi však krásné 
vzpomínky.“
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Sice jsme měli hned několik čtvrtých míst Sice jsme měli hned několik čtvrtých míst 
a medailí tak mohlo cinknout ještě víc, ale a medailí tak mohlo cinknout ještě víc, ale 
nebuďme nenažraní. Opakovaně vyhrávat nebuďme nenažraní. Opakovaně vyhrávat 
na civilním mistrovství světa soutěže na civilním mistrovství světa soutěže 
družstev na přesnost i  absolutně, a  navíc družstev na přesnost i  absolutně, a  navíc 
zároveň je fakt unikát. A potvrzení toho, zároveň je fakt unikát. A potvrzení toho, 
že výkonnostně jsme na tom skvěle, že výkonnostně jsme na tom skvěle, 
daří se nám neustále udržovat nejvyšší daří se nám neustále udržovat nejvyšší 
mezinárodní úroveň…mezinárodní úroveň…

vizitka
LIBOR JIROUŠEKLIBOR JIROUŠEK

  ✓ narodil se 27. ledna 1979 v Ústí nad Orlicí
✓ od vojny trvale žije v Prostějově
✓ ještě do loňska špičkový závodník na nejvyšší 
 mezinárodní úrovni
✓ s parašutismem začínal v Novém Městě nad Metují, 
 následně skákal v Příbrami a od základní vojenské 
 služby je v Prostějově

✓ po vojně se stal členem ASO Dukla Prostějov, 
 postupně pronikl do světové špičky
✓ exceloval především v individuální akrobacii, z této disciplíny je
  mnohonásobným mistrem světa
✓ dohromady získal 59 medailí na armádních i civilních MS 
 a na evropských šampionátech
✓ vystudoval vysokou školu, magisterské studium aplikované tělesné 
 výchovy na Univerzitě Palackého Olomouc
✓ aktuálně vedoucí starší trenér Armádního sportovního oddílu Dukla 
 Prostějov a kouč reprezentace České republiky v klasickém parašutismu
✓ je rozvedený, má jedenáctiletou dceru a žije s přítelkyní
zajímavost: patřil mezi světovou elitu i v paraski, což je sport 
  kombinující sjezdové lyžování (obří slalom) 
  s klasickým parašutismem (přesnost přistání)

Foto: archiv L. Jirouška
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Druhá rozhovoru se špičkovým parašutistou Druhá rozhovoru se špičkovým parašutistou 
a teď už novým trenérem Dukly Prostějov a teď už novým trenérem Dukly Prostějov 

Liborem JirouškemLiborem Jirouškem



Do dějiště dorazilo celkem 167 závod-
níků z  21 zemí, kteří kvůli deštivému 
počasí absolvovali jen šest kol z  původ-
ně plánovaných osmi. To však borcům 
z  Hané reprezentujícím jako obvyk-
le Českou republiku pranic nevadilo.
Tým Dukly A skončil v napínavém finále 
první těsně před stříbrnými Němci a vy-
bojoval tak další zlato v  letošní vydařené 
sezóně. Prostějovské družstvo B pak získalo 
bronzové medaile za třetí místo pouhý cen-
timetr před čtvrtým Katarem.
Mezi jednotlivci nejlépe zaskákal Hynek 
Tábor, jenž přidal na konto ASO další třetí 
pozici. „Spokojenost, kluci si vedli výbor-
ně. Světový pohár vyvrcholí posledním 
pátým závodem od 23. do 25. září tradič-
ně ve švýcarském Locarnu a naše áčko za-
tím vede průběžné pořadí v družstvech,“ 
uvedl vedoucí starší trenér parašutistů 
Dukly Prostějov Libor Jiroušek.

TEL AVIV, PROSTĚJOV Loni získali 
junioři TUFO Pardus na mistrovství 
světa nebývalou sbírku cenných kovů, 
kterou letos na dráze v izraelském Tel 
Avivu obhajovali. A o tom, že v Prostě-
jově rostou velké naděje české cyklis-
tiky, už netřeba pochybovat. Jak jsme 
předeslali v  minulém čísle, kdy nám 
ale nezbedný štoček znemožnil zve-
řejnění pokračování příspěvku, za což 
se omlouváme, prostějovský klub měl 
v reprezentačním výběru České repub-
liky dva zástupce. A ti opět dokázali, že 
patří do absolutní mezinárodní špičky. 
Radovan Štec vybojoval s pražským ko-
legou Milanem Kadlecem titul v madi-
sonu a Matyáš Koblížek si ze své parádní 
disciplíny eliminace přivezl bronzovou 
medaili!
Jako první vstoupil v Tel Avivu do soutěží 
Matyáš Koblížek v disciplíně scratch, kde 
bez problémů prošel kvalifikací a ve finále 
obsadil 17. místo. Tento výsledek však 
Matyáše neuspokojil, proto s velkou mo-
tivací vyhlížel výše zmíněnou eliminaci. Po 

zvládnuté kvalifikaci se maximálně koncen-
troval na finále s odhodláním dosáhnout na 
bednu. Což se mu také podařilo. Koblížek 
obsadil třetí místo, když nad jeho síly byli 
pouze první Slovinec Žak Eržen a druhý 
Jhohan Marin Vega z Kolumbie.
Rovněž pro Radovana Štece nezačal šam-
pionát úplně podle představ, neboť ve finále 
omnia (obhajoval loňské zlato) dojel na 13. 
pozici. „Zopakovat titul mistra světa není 
nic jednoduchého a musí se všechno sejít. 
Bohužel můj omniový den D mi vůbec 
nevyšel, necítil jsem se dobře, nohy nejely,“ 
komentoval Štec méně vydařené klání.
Vše si ale bohatě vynahradil v madisonu. 
Do něj nastupovala dvojice ČR Štec - Ka-
dlec v pozici spolufavoritů, a kluci od za-
čátku ukazovali, že to s ambicemi na me-
daile myslí opravdu vážně. Vyhráli hned 
dvě první bodování a pak pravidelně při-
pisovali punkty ve všech dalších spurtech. 
Znovu ovládli pátý sprint, triumf později 
pojistili vítězstvím i v předposledním bo-
dování. A cílem závěrečného kola projeli 
v pohodě na čtvrtém místě, nicméně jako 

světoví šampioni! Druzí skončili se ztrá-
tou devíti bodů Ukrajinci, třetí o další tři 
body zpět Němci. „V madisonu jsem se 
naopak cítil velice dobře. Chtěli jsme mít 
s Milanem závod ve svých rukou, což se 
nám dařilo. V závěru už jsem byl sice na li-
mitu, ale vidina duhového dresu mi dávala 
sílu. Jsem nesmírně šťastný, že se to poved-
lo,“ radoval se Radovan Štec s úsměvem.
Trenérem cyklistických juniorů Prostějo-
va a zároveň české juniorské reprezentace 
je Martin Cetkovský, který světový šampi-
onát zhodnotil následovně: „V minulém 
roce jsme nasadili laťku úspěšnosti hodně 
vysoko, proto i očekávání pro letošek byla 
velká. A myslím si, že jsme obstáli. Když 
to vezmu z  pohledu našeho klubu, tak 
zlato a bronz jsou super. Musím však ještě 
coby trenér reprezentace zmínit i Barboru 
Němcovou, která si jako juniorka veze 
taky skvělá umístění korunovaná titulem 
mistryně světa v eliminaci. A to ještě tři 
medaile včetně jedné zlaté přidala skupina 
sprinterů. Byl to pro nás další fantastický 
šampionát!“   (son)
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Mladí cyklisté TUFO Pardus po roce 

Parašutisté Dukly Prostějov 
se zaskvěli rovněž při SVĚTOVÉMSVĚTOVÉM
POHÁRU V RAKOUSKU POHÁRU V RAKOUSKU 

THALGAU, PROSTĚJOV Nabitý letní program pokračoval para-
šutistům Armádního sportovního oddílu Dukla Prostějov čtvr-
tým závodem pětidílného seriálu Světového poháru 2022 na 
přesnost přistání. V rakouském Thalgau opět prokázali skvělou 
výkonnost i aktuální formu.

VÝSLEDKY 4. DÍLU SP 2022 
– THALGAU (RAKOUSKO)

3. 

 Foto: archiv L. Jirouška

 Foto: archiv L. Jirouška

.  Foto: archiv L. Jirouška

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

JINDŘICHŮV HRADEC, 
PROSTĚJOV Jednou z  po-
sledních závodních akcí para-
šutistů Armádního sportov-
ního oddílu Dukla Prostějov 
v letošní sezóně bylo mistrov-
ství republiky 2022 v  klasic-
kých disciplínách.
Národní šampionát hostil Jin-
dřichův Hradec, kde účastníci 
ve zkráceném programu ab-
solvovali dvě kola individuální 
akrobacie a  šest kol přesnosti 
přistání.
Prostějovští borci obsadili před-
ní příčky ve všech kategoriích. 
Soutěž družstev ovládl tým 
Dukly B, který ve vzájemném 
souboji dokázal porazit Duklu 
A a odsunout ji na druhé místo.
Mezi jednotlivci přidal další dva 
mistrovské tituly do své přebo-
haté sbírky ostřílený Jiří Geč-
nuk, navíc jednou stříbrný. Jed-
no zlato i třetí pozici vybojoval 
podstatně mladší Petr Chládek, 
cenné kovy posbírali také Petr 
Směšný, Bonifác Hájek a Jakub 
Pavlíček. V  juniorech zvítězil 
Oldřich Zbíral, bronzový skon-
čil Matěj Chládek.   (son)
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PROSTĚJOV Vítězně vstoupili do 
nové sezóny Chance ligy Jestřábi. Na 
svém ledě po dobrém výkonu pora-
zili Frýdek-Místek 3:2. A navázali na 
povedený vzájemný zápas z přípravy.

Michal SOBECKÝ
Od prvních minut domácí tým útočil. 
V  1. minutě si připsal tlak, pak stříleli 
Machač a  Staněk. Až poté byli hosté 
poprvé v  pásmu. V  8. minutě otevřel 
v přesilovce skóre Martin Novák. Jestřá-
bi byli aktivnější, ne však efektivní. Na 
druhé straně zavezl puk Klimša, nabídl 
Haasovi před bránu a  bylo srovnáno. 
I nadále byli ale vidět více Jestřábi, Sla-
nina ani Ostřížek ale netrefili. V závěru 
třetiny udělal chybu na modré Pěnčík. 
Napravil ji však parádní trefou z kruhu – 
2:1. Druhá třetina přinesla vyrovnanější 
hru. Dobré šance měli Haas a Doktor. 

Hosté hrozili hlavně z protiútoků. Ve 27. 
minutě střílel Ostřížek a po něm Pěn-
čík. Po vyrovnanějším vstupu do třeti-
ny se iniciativy znovu chopili domácí. 
Aktivní byl třeba Novák nebo Ostřížek. 
Největší šanci měli paradoxně hosté, 
když Doktor posílal v jízdě na druhou 
tyč. Haas puk nestihl. Zbytek třetiny 

odehráli hosté v oslabení. Střílel Jansa, 
střílel Ostřížek, zkoušel to Jáchym. Bez 
efektu. V samém závěru způsobila střela 
Valenty závar před brankářem.
Třetí třetina začala aktivní hrou Jestřá-
bů. Ve 43. minutě už měl Mokry při-
nejmenším čtyři zákroky od začátku 
třetiny. Všechny ale úspěšné. Ve 44. mi-
nutě získali hosté přesilovku a následně 
domácí pustili do šance Zemana. Ten si 
najel od k tyčce a trefil– 2:2. Dvě minuty 
nato střílel zblízka David Ostřížek a byla 
z toho druhá využitá přesilovka domá-
cích. V dalších minutách hosté srovnali 
hru a od 55. minutě převzali iniciativu. 
Vyrovnat se jim ale nepodařilo. Dojem 
ze zákazu pokazily orosené mantinely, 
přes které toho mnozí diváci příliš ne-
viděli.

KOLÍN Druhý zápas před sebou 
v sobotu měli hokejisté Prostějova. 
Tentokrát zajížděli do Kolína, kte-
rý předtím porazil Zlín. V utkání se 
Jestřábům dlouho nevedlo. Nako-
nec se Kozlové dostali až do vede-
ní 5:1. Prostějov poté zabral, začal 
stahovat, na body už ale dosáhnout 
nedokázal.

Michal SOBECKÝ
Sestava Prostějova se oproti prvnímu 
mači příliš nezměnila. Obrana zůstala 
ve stejném složení, více prostoru do-
stal Tomáš Jandus. Jako sedmý útoč-
ník se objevil v sestavě Routa. Úvod 
se ale Prostějovu nevyvedl. Přečkal 
sice přesilovku soupeře, nicméně 
následně se dostal pod tlak čtvrtého 
útoku domácích. Morong a po něm 
Král sice skóre nezměnili a  v  7. mi-
nutě šli do čtyř pro změnu domácí. 
Nicméně právě v  oslabení Prostějov 
inkasoval. Dlouhý z  jedné a  Pavelka 
ze druhé strany spěchali v obranném 
pásmu Jestřábů k puku. Pavelka puk 
špatně odehrál a bylo z  toho vedení 
Kolína 1:0. Dále stříleli Pajer, Ouřada 
nebo Morong, Koukal Pavelku pro-
věřil dobrou tečí. Ve 14. minutě zase 

zahrozil Veselý. Až poté Jestřábi vystr-
čili drápky. Staněk a Valenta nahazo-
vali, Machač střílel, nepřesně. Největ-
ší šanci měl Pěnčík, který ve vlastním 
oslabení šel do útoku. Vykoledoval si 
faul, přesilovka se ale Prostějovu moc 
nezdařila.
Druhá třetina začala pro Jestřáby nej-
hůře, jak mohla: gólem. Po půlminutě 
hry si najel mezi kruhy Gaspar a pro-
střelil Pavelku – 2:0. Krátce nato se rý-
sovala dobrá šance pro Vlacha, ovšem 
neprosadil se. Zato domácí ano, už 

potřetí. Prostějov šel do čtyř. Už před-
tím se kolínská ofenziva připomněla 
třeba aktivním Pajerem. Přesilovku 
pak sice Prostějov ubránil, jenže hned 
po buly byl k vidění rychlý útok, pře-
číslení a nakonec přesná střela Kryš-
tofa Langa, který upravil už na 3:0. 
Prostějov poté hrozil Vlachem, sráže-
la jej ale nedisciplinovanost – záhy šel 
znovu do čtyř. Čáp v početní výhodě 
zahrozil dobrou střelou, neproměnil. 
Ve 37. minutě mohl zahrozit také Še-
divý, z mezikruží ale netrefil ideálně. 

Závěr třetiny nabídl hodně vzrušení. 
Po Ouřadově nahrávce neproměnil 
velkou šanci Moravec, následně Pro-
stějov nejprve šel do kontru a  pak 
zatlačil. Krátce před sirénou už se ale 
podařilo snížit Davidu Ostřížkovi tečí 
na 3:1.
Třetí třetinu začal Prostějov nejlépe. 
Tlačil se dopředu, dostával do šancí, 
střílel. Jenže nepřesně. Slanina měl 
na úvod velkou šanci, prosadit se 
zkoušeli Jandus nebo Staněk. A  ve 
45. minutě mohl mít na holi gól 
znovu Slanina. Jenže pak přišlo další 
oslabení Jestřábů a situace se opako-
vala. Svěřenci Aleše Tottera jej sice 

přežili, krátce po něm ale inkasovali. 
Nepřesná rozehrávka a  rychlý útok 
znamenal gól Jana Veselého a vedení 
domácích 4:1. Piegl poté sahal po 
navýšení z přečíslení, ale nepovedlo 
se. A za chvíli tu byl další gól. Jestřábi 
nejprve neproměnili šanci Ostříž-
kem a  následně inkasovali. Špatná 
rozehrávka dostala k puku Veselého, 
který si počkal na najetí Koukala ke 
druhé tyči – 5:1. Jestřábi vyměnili 
brankáře. A i když zbývalo ještě de-
set minut hry, zkusili to v šesti. Risk 
vyšel, v  přesilovce šest na čtyři se 
z kruhu trefil Ostřížek – 5:2. Veselý 
krátce poté nastřelil tyč a  strhující 

zápas pokračoval. V  závěru přežili 
hosté oslabení, Novák po něm má-
lem upravil na 3:5. Radoval se však 
až znovu Ostřížek, který necelou mi-
nutu před koncem snížil na koneč-
ných 5:3 pro Kolín. Víc toho Jestřábi 
během zbývající minuty nestihli.

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Hned v  prvním kole Prostějov za-
zářil naplno. Většinu zápasu s Frýd-
kem-Místkem byl lepší, soupeře 
výrazně přestřílel a nakonec vyhrál. 
I  když z  utkání bylo ještě drama. 
„Závěr byl o  vůli a  bojovnosti. 
Vždycky jste na střídačce rád, když 

tým bojuje a dodržuje systém. A to 
tam všechno bylo, mám z toho dob-
rý pocit. A tři body, ty jsou důležité 
pro sebevědomí mladých hráčů,“ 
byl si po utkání vědom kouč Pro-
stějova Aleš Totter. Důležitá byla 
disciplinovanost Jestřábů, prakticky 
se s  Frýdkem-Místkem nenechali 
vylučovat. „Bylo tam jedno, to hned 
skončilo, soupeř hrál v  šesti. Ale 
disciplína, to byl jeden z  důvodů 
výhry, určitě. Soupeř se Svačinou 
v přesilovce a s dalšími hráči, kteří 
umí vystřelit, je skutečně silný. Byli 

jsme na Třinci, a  i  tam hraje Sváča 
důležitou roli,“ podotkl Aleš Totter.
Už tehdy, záhy po zápase s Rysy, va-
roval před silou Kolína. Dobře si byl 
vědom, že Středočeši krátce předtím 
porazili silný Zlín. „Náš majitel přišel 
na úvodní zápas a říkal, že to čeká ješ-
tě vyrovnanější než v minulých letech. 
A má pravdu,“ uvedl Totter. Obezřet-

nost byla namístě, Kolín ukazuje, že 
už nemíní hrát roli otloukánka z prv-
ní sezóny v Chance lize. Po Zlínu totiž 
porazil také Prostějov. Nic nepomohl 
ani hattrick Davida Ostřížka. Prostě-
jov stály hodně sil přesilovky soupeře. 
I to, že na soupisce bylo hned několik 
hráčů s  extraligovými zkušenostmi, 
v čele s Petrem Koukalem.

Vstup do sezóny je ale minulostí. A sym-
bolicky jej gólovými příspěvky otevřeli 
kapitán týmu Martin Novák a  jediný 
prostějovský rodák Martin Pěnčík, kte-
rý je navíc navrátilcem k Jestřábům. „Je 
dobře, že se tito hráči prosadili. A je hez-
ké dát branku v prvním zápase, hned se 
vám hraje lépe. A věřím, že se nám pro-
budí i další střelci,“ uzavřel Aleš Totter.
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Zlín se úvodem protrápil
Prostějov (sob) – Toto nečekal asi 
nikdo. Rok co rok sice trenéři i hrá-
či pravidelně opakují, že je soutěž 
vyrovnaná. A  vyhrát může každý. 
V  utkání domácího Zlína a  hostů 
z Kolína byli však jasnými favority 
domácí hokejisté. Jenže ne vždy se 
papírové předpoklady vyplní.
Jedním ze zápasů, kde předpokla-
dy vzaly za své, byl i ten středeční 
ve Zlíně. Když Honejsek, prostě-
jovský odchovanec, snižoval z po-
hledu Zlína až na 1:3 uprostřed 
zápasu, bylo domácím jasné, že 
bude zle.
Bylo. Kolín nakonec s  bývalými 
Jestřáby René Pieglem a  Kryš-
tofem Ouřadou v  sestavě uspěl. 
Středočeši zvítězili 4:1 a  uštědřili 
domácímu celku pořádný políček. 
Tím spíše, že Zlín před sezónou 
hodně posílil a  prohlásil, že by se 
rád do extraligy co nejdříve vrátil.

Posilovaly Litomìøice 
a Sokolov

Prostějov (sob) – První kolo 
Chance ligy je minulostí, přesto 
ale některé týmy nadále posilují. 
Například Litoměřice. Ty přišly 
o podporu svazu, nyní však posíli-
ly hráčsky. Pětadvacetiletý obrán-
ce Martin Weinhold má už řadu 
zkušeností z extraligy s Karlovými 
Vary. Nyní by měl pomoci i Stadio-
nu. To o čtyři roky mladší útočník 
Přemysl Svoboda je poměrně neo-
koukaný. Litvínovský odchovanec 
ale prostředí Litoměřic dobře zná, 
poslán sem byl opakovaně z jiných 
štací.
Také Sokolov se však rozhodl ještě 
v úvodu sezóny přivést další hráče. 
Ze Sparty Praha přichází Petr Hau-
ser a Ostap Safin, oba mladí útoč-
níci. Zejména druhý jmenovaný je 
přitom pro fanoušky hokeje zná-
mým hráčem. Safin dosud působil 
v  nižších zámořských soutěžích, 
včetně AHL. Navíc toho nemálo 
odehrál v  mládežnické reprezen-
taci.

RYCHLÝ
NÍKDoma dobré, venku horší

PROSTĚJOV První dvě kola má za sebou Chance liga. A hned 
přinesla překvapení, třeba vítězné tažení Kolína ve Zlíně. Bohužel 
pro Prostějov, také Jestřábi si vyzkoušeli formu Kolína. A ve ven-
kovním utkání se Středočechy nebodovali. Doma se však naplno 
dokázali prosadit s Rysy. Úvodní týden Chance ligy tak ve zkratce 
pro Jestřáby znamená dvě utkání a tři body.

Jestřábi první týden sezóny posbírali tři bodyJestřábi první týden sezóny posbírali tři body

 Foto: Michal Sobecký

Petr Martínek – trenér SC Marimex Kolín: 
„Čekali jsme velice těžký zápas. Soupeř v posledním zápase vyhrál, po výborném výkonu porazil 
Frýdek, takže jsme věděli, že to bude extrémně těžké utkání. Jak jsem zmiňoval v preview před 
utkáním, tak soupeř je zkušený prvoligový tým, což se v plné míře projevilo. Do utkání jsme ne-
vstoupili úplně nejlépe, možná to bylo nervozitou. Navíc nám nevyšla první přesilovka, ale pak 
nám pomohl soupeř chybou v rozehrávce v jeho přesilovce, kdy jsme dávali gól do prázdné brány. 
Trochu jsme se tak uklidnili. Ve druhé třetině nás soupeř zatlačil, ale pak jsme unikli. Ale až do zá-
věru jsme byli o kousek lepší než soupeř. A zaslouženě jsme vedli. Soupeř v závěru sáhl k poměrně 
zajímavému kroku, kdy hráli osm minut power-play. Nadšením a bojovností jsme utkání zvládli. 
Jsme nesmírně rádi za tři body.“

Aleš Totter – trenér LHK Jestøábi Prostìjov: 
„My prohrávali souboje, nebyli tak agresivní, hráli pouze určité fáze zápasu a málo stříleli. Vážíme 
si toho, že jsme za stavu 1:5 nesložili zbraně a snažili se s výsledkem něco udělat. Síla a charakter 
v týmu jsou. Pro nás je tenhle zápas dobré poučení, pořád jsme v nějakém procesu. Pokud se ze 
zápasu poučíme, tak nám to může jen pomoct. Domácím ale k výhře gratulujeme.“

Aleš Totter – trenér LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Hodně těžký zápas, ale o to sladší výhra. Důležitá byla využitá přesilovka 5 na 3 a skvělý gól do 
šatny. Důležité bylo, že jsme po inkasování hráli stále trpělivě a následně využili přesilovku. Moc 
děkujeme našim fanouškům, protože ti nás dnes dohnali ke třem bodům.“

„Jednoznačně zasloužené tři body pro domácí. Ačkoliv to výsledkově vypadá jako urputný boj, 
soupeř nás po většinu času přehrával. Troufnu si říct, že až poslední dvě a půl minuty power-play 
jsme měli trošku navrch, dokonce jsme v tomto úseku mohli i sahat po bodu. 

CHANCE LIGA 2022/2023, 2. KOLO
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 17. Dlouhý, 21. Gaspar (Koukal, Z. Král), 

28. Lang (Šedivý, Morong), 48. Veselý (Morong), 50. 

4:6.  0:1. 1:0. 
20:28. 3:0, 3:1, 5:1, 5:3

mann, Piegl (A), Rymsha – Z. Král (A), Koukal 

55

PROSTĚJOV Třetí a  čtvrté kolo 
Chance ligy je v plánu na tento týden. 
A Jestřáby znovu čekají dva souboje 
se zajímavými celky. První odehrají ve 
středu od 18 hodin doma, soupeřem 
bude ostravská Poruba. Na sobotu 
pak Prostějované zajíždí do východ-
ních Čech, když v Chrudimi nastoupí 
proti „Béčku“ Pardubic. Rovněž so-
botní zápas začne v 18 hodin.

Michal SOBECKÝ
První ze zápasů přihraje do cesty Prostě-
jovu soupeře, se kterým se v posledních 
letech potkávali Jestřábi velice často. A to 
jak v soutěžních utkáních, tak v těch pří-
pravných. Poruba je v posledních letech 
opět prvoligová, zpět se dostala v  roce 
2018. V posledních dvou letech měla vy-
soké ambice, chtěla sahat po baráži. To se 
ale nepodařilo a naposledy klub dokon-
ce nepostoupil do play-off. Následovala 
velká čistka, kdy tým opustili hráči jako 
Szathmáry, Žovinec nebo Bitten. Do 
mužstva naopak dorazil například Jakub 
Šlahař, Tomáš Vildumetz a z Prostějova 
také duo Klimíček–Bláha. Klub patřil 
k těm, které udělaly nejvíce změn v první 
lize. Ostravané každopádně mají znovu 
tým, který může pomýšlet na nejvyšší 
příčky. Navíc jim vyšel vstup do soutěže, 
když v prvním utkání v samostatných ná-
jezdech udolali Jihlavu. Prostějov se pak 

s Porubou utkal i v přípravě, oba zápasy 
vyhrála Poruba se skóre 1:6. Před rokem 
pak Jestřábi hráli s  Porubou předkolo 
play-off a s týmem vypadli.
Druhým z  prostějovských soupeřů je 
nově poskládaný tým Pardubic „B“. 
Faktické „Béčko“ dosud působilo ve 
Vrchlabí. Jenže v průběhu letních prázd-
nin vyšlo najevo, že Dynamo už s  „B“ 
týmem ve Vrchlabí nepočítá. Mužstvo se 
přestěhovalo do Chrudimi, dostalo ofici-
álně název HC Dynamo Pardubice „B“ 
a začalo se chystat na sezónu. Z Vrchlabí 
se sem přesunulo několik hráčů v  čele 
s Tomášem Kautem, někdejším kapitá-
nem Prostějova. Mužstvo nakonec není 

pouze o mladících, jak se možná mohlo 
očekávat. Mezi zkušené borce patří Mar-
tin Kadlec, který se přesunul z Litoměřic, 
dále Daniel Rákos, který odehrál stovky 
zápasů v extralize. V obraně zase najde-
me Marka Drtinu. Ale bránu, tu střeží 
mladíci. Neplatilo to však o  úvodním 
mači. Tam dostal v bráně prostor již zku-
šený Milan Klouček a hodně vidět byli 
zejména starší hráči. Tým pak dokázal 
otočit zápas a porazit Sokolov 5:2. Par-
dubice „B“ se pak objevily také v přípra-
vě Jestřábů. Fanoušci Prostějova ale na 
zápas nebudou vzpomínat v  dobrém. 
Utkání patřilo k  nejméně povedeným 
z přípravy a Jestřábi jej prohráli 0:3.

vs.vs.
CHANCE LIGA 2022/2023, 1. KOLO
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0:0. 

 43:25.  3:0, 3:1, 4:1.

33



WWW.VECERNIKPV.CZ 19. září 2022 432525INZERCE

22
09

14
11

59
3

22
09

16
11

60
6

22
04

21
10

66
1

22
09

13
11

56
6

22
08

02
11

31
6



S přehledem zvládl úvod celé baráže Jiří 
Lehečka, když ve dvou setech přehrál 
Daniela Cukiermana. V úvodním setu ne-
ztratil ani game, v tom druhém sice musel 
odvracet čtyři brejkboly, složité okamžiky 
ale zvládl a sám proměnil hned první šanci 
na zakončení zápasu.

„Věděl jsem, že jdu do zápasu v pozici favo-
rita, takže jsem měl očekávání, ale nechtěl 
jsem si je připouštět. Soupeř dokázal hrát 
velice dobře a  nepříjemně, byl schopný 
hodně míčů darovat, ale i zabít, takže jsem 
rád, že jsem to zvládl,“ komentoval průběh 
střetnutí Lehečka.

Po něm nastoupil na kurt Tomáš Macháč 
a také on potvrdil papírové předpoklady. 
S Edanem Lešemem měl sice poměrně 
velkou práci, přesto dokázal zvládnout 
koncovky obou setů a přidal druhý bod. 
„Byl to těžký zápas, protože se ode mě bod 
očekával. Nehrál jsem úplně nejlepší tenis, 
to je třeba přiznat. Ale zvládl jsem těžké 
momenty a jsem rád, že jsem nemusel jít 
do třetího setu,“ oddechl si Macháč.

Komplikace v deblu 
a rozhodující bod

Rozhodující bod mohl zařídit pár Leheč-
ka, Macháč, na dvojici Cukierman a Jo-
nathan Erlich ale nestačil. Češi na začátku 
ztratili nadějné vedení 4:1 a domácí te-
nisté se dostali do velké pohody. Vyhráli 
pět her řadě a kvalitní výkon předvedli 
také ve druhé sadě, když dvakrát prorazili 
podání svých protivníků. „Debl byl špat-
ný, soupeř si s námi dělal, co chtěl. Slušný 
byl pouze začátek, jinak to nebylo vůbec 
dobré. Příště tým rozšíříme o kvalitního 
deblistu, budeme mít více variant, koho 
postavit,“ poznamenal kapitán Jaroslav 
Navrátil.
Na porážku musel rychle zapomenout 
Lehečka, který po krátké pauze nastoupil 
proti Lešemovi. Česká jednička sice pro-
hrála první set, po poradě na střídačce ale 
utkání otočila. Lehečka nejprve nadělil 
Lešemovi kanára a pak zvládl napínavou 
koncovku rozhodujícího setu.
„Zápas byl nesmírně těžký a vyrovnaný, 
soupeř hrál určitě lépe, než jaké má posta-
vení ve světovém žebříčku. Chvílemi jsem 
už ani nevěřil, že zvládnu vyhrát. Na konci 
se ale projevily mé zkušenosti,“ radoval se 
vítěz rozhodujícího duelu.  (lv)

PROSTĚJOV Tradiční zápis do 
tenisové školičky pod názvem Hle-
dáme nové vítěze Fed Cupu a  Da-
vis Cupu proběhl v prostějovském 
areálu. Kvůli nepřízni počasí přímo 
na centrálním dvorci pod zataho-
vací střechou. Děti přišly podpořit 
velké naděje prostějovského tenisu 
Jakub Menšík, Hynek Bartoň, Jan 
Kumstát a Maxim Mrva.

„Tentokrát jsme vybrali mladší hráče, 
kteří jsou věkem blíže k  začínajícím 
tenistům. Na jejich úspěších je už i tak 
vidět, kam se můžou nováčci našeho 
klubu dostat, když k  talentu přidají 
poctivou práci,“ uvedl za pořadatele 
Tomáš Cibulec.
Se zájmem dětí i rodičů o tenis byl spo-
kojený šéftrenér prostějovského mlá-
dežnického tenisu Ivo Šilhánek. „Do 

tréninků se každoročně zapojí několik 
desítek nových dětí, to je v konkurenci 
dalších sportů velice dobré číslo,“ uve-
dl Šilhánek. „V prvním roce trénujeme 
dvakrát týdně, učíme nováčky zákla-
dům tenisu. Jde především o to, aby-
chom v nich probudili zájem o sport. 
Tenis je musí chytit, pak se můžeme 
posouvat dál,“ dodal prostějovský tre-
nér.  (lv)
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Siniaková vstoupila 
do sv tové tenisové historie

Tenisté vládli i raelskou isi 
a udr eli se e i elitou

TTennistté zvvláddli iizraaelsskoou mmisi 

PROSTĚJOV I  kdyby už do konce 
kariéry Kateřina Siniaková nic velkého 
nevyhrála, bude její jméno výraznou 
součástí tenisové historie. Společně 
s Barborou Krejčíkovou totiž světová 
deblová jednička vyhrála ve čtyřhře 
všechny čtyři grandslamy, olympiádu 
a Turnaj mistryň a s partnerkou jsou 
prvním ženským párem, který vyhrál 
kariérní Super slam. Cestu za prestiž-
ním úspěchem dotáhla špičková dvoji-
ce na posledním US Open, kde získala 
svůj šestý grandslamový titul.
„Je to něco neuvěřitelného. Zapsaly 
jsme se do tenisové historie. A  ještě 
nekončíme. Pořád máme chuť velké 
turnaje vyhrávat, chceme ještě nějaké 
poháry do našich sbírek přidat,“ prohlá-
sila Siniaková.
Obě tenistky preferují dvouhru. 
Čtyřhru spolu pravidelně nehrají, na 
velkých turnajích ale obvykle startují 
bok po boku. A dlouhodobá sehranost 
většinou funguje parádně. I díky tomu 
už si Češky v předstihu zajistily účast ve 
čtyřhře na Turnaji mistryň v texaském 
Fort Worth, kde budou obhajovat loň-
ský titul z mexické Guadalajary.
„Jsme nadšené, že budeme znovu hrát 
na Turnaji mistryň. Doufáme, že titul 
obhájíme, rozhodně tomu půjdeme 
naproti. Chceme mít zase nad hlavou 

pohár Martiny Navrátilové,“ prohlásila 
Siniaková.
Na finálovém turnaji WTA Tour se 
Krejčíková se Siniakovou představí po-
čtvrté za sebou. Loni Turnaj mistryň 
ovládly jako první český pár v  historii 
a pozvedly trofej nesoucí jméno české 

tenisové legendy Martiny Navrátilové. 
Titul mohou obhájit jako sedmá dvoji-
ce v historii.
Přes fenomenální deblové úspěchy 
hráčka prostějovského TK Agrofert 
doufá, že se jí bude dařit také ve dvou-
hře, kde zatím na grandslamu postou-

pila nejdále do osmifinále na Roland 
Garros. „Mám šestadvacet a před sebou 
stále ještě dost sezón. Nevzdávám se 
naděje, že to jednou vyjde,“ plánuje Si-
niaková.  (lv)

Do tenisové školy se přihlásily 
dvě desítky nových dětí

KATEŘINO,
GRATULUJEME K ZISKU GRANDSLAMOVÉHO
VÍTĚZSTVÍ VE ČTYŘHŘE NA US OPEN.

HLEDÁME NOVÉ VÍT ZE
FED CUPU & DAVIS CUPU

partneři
mediální 
partner

Středa 14. 9. 2022 v 16.00

 ZÁPIS DO  TENISOVÉ PŘÍPRAVKY 
 TK AGROFERT PROSTĚJOV 

WWW.TKAGROFERT.CZ

DĚKUJEME VŠEM PARTNERŮM

TEL AVIV, PROSTĚJOV Český daviscupový tým složený téměř 
výhradně z tenistů prostějovského klubu bude také v příští se-
zóně hrát kvalifikaci o postup do finálového turnaje týmové sou-
těže. V baráži vyhráli 3:1 v Izraeli, když potvrdili roli favoritů. Zářil 
především Jiří Lehečka, který ve dvouhrách zařídil dva body.
Úvodní singly přinesly důležité vedení

očima kapitána jaroslava navrátila
„Žebříčkově to měly být tréninkové zápasy, ale tak to nebylo. Vždy říkám, že v Davis Cupu se 
rozdíly mezi hráči smažou, což se opět potvrdilo. Proto si vítězství nesmírně vážím. Kdybychom 
prohráli a sestoupili, nikdo neví, jak dlouho bychom se hrabali zase nahoru. V posledních 
letech jsme zápasy celkově spíše prohrávali, tentokrát jsme se mohli po posledním utkání po-
řádně radovat. Kluci odvedli dobrou práci. Jirka Lehečka byl skvělý. Poprvé byl v roli jedničky, 
kdy se od něj čekaly body v obou zápasech. A úlohy se zhostil parádně. Nevyšla akorát čtyřhra, 
budu hledat deblistu. Možností je určitě Adam Pavlásek, který hraje čtyřhru slušně a možná 
se teď dostane do stovky. Nebo Zdeněk Kolář, který čtyřhry hraje pravidelně na challengerech. 
Na to teď máme chvilku času, uvidíme, co další měsíce přinesou. Budeme se těšit na listopad, 
kdy se losuje příští ročník. Jedno přání mám. A nejde o soupeře. Byl bych rád, kdybychom po 
třech letech zase jednou hráli doma.“

L. Fruhvirtová - Liang En-šuo (Tchaj-wan) 4:6, 6:1, 6:3, 2. kolo: L. 

Fruhvirtová – Linetteová (3-Pol.) 4:6, 6:3, 6:4.

Siniaková - Trevisanová (4-It.) 6:1, 6:4, 2. kolo: Siniaková - Bur-

PORTOROŽ, PROSTĚJOV Na 
nejlepší výsledek v  probíhající 
sezoně ve dvouhře dosáhla tenis-
ta Kateřina Siniaková v Portoroži 
a  oslavila čtvrtý titul na okruhu 
WTA. Ve finále porazila třetí na-
sazenou Kazašku Jelenu Rybaki-
novou po obrovské bitvě, která 
trvala více než tři hodiny.
„Pořád jsem si říkala, že takovou šan-
ci nemůžu pustit. Od začátku turna-
je jsem se cítila dobře, moje hra měla 
odpovídající rytmus. Ani mi nevadi-
lo, že jsem musela čtvrtfinále a semi-
finále odehrát během jediného dne. 
Všechno se prostě sešlo a je to odmě-
na za to, že jsem stále věřila, že něja-

ký dobrý výsledek v seóně udělám,“ 
radovala se z triumfu Siniaková.
Ve finále přitom rychle v první sadě 
prohrávala 0:5, dokázala set vy-
rovnat a  padla až ve zkrácené hře. 
V  dalším pokračování střetnutí si 
soupeřky role vyměnily a  šlo se do 
rozhodujícího dějství. Klíčový mo-
ment přišel v deváté hře, v níž Sinia-
ková prolomila Rybakinové podání.
„Začátek mi utekl. Chvíli trvalo, než 
se mé tělo po předchozím těžkém 
programu rozhýbalo. Je škoda, že 
nevyšel tie-break. Ale i  tak jsem si 
pořád šla za svým. Míč za míčem. 
Vyplatilo se,“ usmívala se Siniaková. 

(lv)

ČENNAÍ, PROSTĚJOV První finále na okruhu 
WTA si Linda Fruhvirtová zahrála v Čennaí a hned 
byla úspěšná. Na tradičním podniku sedmnáctiletá 
tenistka porazila všechny své soupeřky, získala titul 
a poprvé v kariéře se dostala do první stovky světo-
vého žebříčku WTA, kde jí patří 74. příčka.
„Je to úžasný pocit. Vůbec jsem si nepřipouštěla, že je to 
tak velký turnaj, a snažila se soustředit výhradně na vlast-
ní výkon. Je to další výrazný krok k cílům, které mám,“ 

uvedla talentovaná hráčka, kterou zastupuje manažer 
Miroslav Černošek.
Fruhvirtová v průběhu turnaje porazila tři nasazené sou-
peřky a  hned třikrát dokázala otočit průběh střetnutí, 
když prohrála úvodní sadu. Platilo to také o finálovém 
duelu, v němž přetlačila zkušenou Polku Magdalenu Li-
netteovou. „Zpočátku jsem se nemohla dostat do tempa, 
ale od druhého setu se mi dařilo držet stanovenou takti-
ku, jež na soupeřku platila,“ těšilo Fruhvirtovou.  (lv)

TEL AVIV, PROSTĚJOV Po zá-
věrečném mečbolu v  utkání proti 
Izraeli si mohl Jiří Lehečka pořádně 
zakřičet u vítězného gesta. Jako jed-
nička českého týmu přinesl do kabi-
ny dva body, včetně toho rozhodují-
cího. Svoji roli zvládl skvěle a tomu 
odpovídala jeho radost. „Hrát Davis 
Cup byl vždycky můj sen, vždycky 
jsem si přál vyhrávat důležité body. 
A  utkání proti Izraeli bylo prvním, 
ve kterém se mi to povedlo,“ užíval 
si příjemné okamžiky hráč TK Pro-
stějov a český daviscupový reprezen-
tant.

Ladislav VALNÝ
 Oba singly jste hodně prožíval. 

Jsou zápasy v Davis Cupu jiné než na 
turnajích?
„Jsou v jiné kategorii než ty na okruhu. 
Tam máte šanci každý týden. Davis 
Cup se hraje dvakrát ročně, nehrajete 

ho jen pro sebe, ale pro celý tým. V sing-
lu jsem na úspěch nějakou dobu čekal. 
Proto především druhé vítězství řadím 
velice vysoko. Jsem šťastný, že jsem do-
kázal prolomit sérii porážek. Soupeř 
navíc hrál výborně.“

 Do rozhodujícího duelu jste na-
stupoval třicet minut po prohraném 
deblu. Bylo to hodně náročné?
„No, nic jednoduchého to nebylo, 
hlavně psychicky. Sil jsem měl ale dost. 
Hodně mi pomohl tým, který už v po-
dobné situaci několikrát byl. Rychle mě 
připravili. Začátek utkání sice nebyl ide-
ální, ale po prvním setu mě kapitán Ja-
roslav Navrátil uklidnil a řekl, ať hraju, co 
umím. Že se nic neděje. Pomohlo to.“

 Překvapili vás Izraelci kvalitními 
výkony?
„Bylo zřejmé, že jsme v pozici favoritů, 
ale domácí předvedli velice slušný a ne-
bojácný tenis, ve všech třech singlových 
zápasech hráli nad svoje možnosti a své 

žebříčkové postavení. O to cennější ale 
naše výhra je.“

 Můžou vám výkony z Tel Avivu 
pomoci v dalším pokračování sezó-
ny?
„Věřím, že týden s  Davis Cupem mi 
dodal zápasy a  herní kvalitu, kterou 
budu moct použít při dalším tažením 
na ATP Tour. Lehce si odpočinu a od 
úterý nebo od středy pojedu zase nano-
vo. Bude to už v trošku jiné atmosféře, 
která nebude tak týmová, ale nasazení 
si budu snažit udržet. Čeká mě toho 
docela hodně, mám i nějaké obhajoby. 
Snad vše vyjde.“

 Včetně listopadové účasti na Next 
Gen ATP Finals v Miláně pro nejlep-
ší hráče do 21 let?
„Myslím, že bych se měl zúčastnit. 
Udělám vše, abych si start ještě pojistil. 
Doufám, že se mi povede navázat na 
vítězství z Davis Cupu a přidám nějaké 
výhry a body do žebříčku.“
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OSTRAVA, PROSTĚJOV Generál-
kou před vstupem do nového roční-
ku českých soutěží 2022/23 byl pro 
volejbalové juniorky VK Prostějov 
tradiční přípravný turnaj v  Ostravě. 
Z  Testovacího klání SCM na severu 
Moravy sice přivezly až osmou pozici, 
leč jejich trenér vyzdvihoval spíš jen 
pozitivní poznatky.

Hanačky v  základní skupině porazily 
Brno 2:1 (12, -22, 9) a polské Žory 2:0 
(14, 15), podlehly Ostravě A 0:2 (-16, 
-22), Plzni 1:2 (-22, 25, -10) i Frýdku-
-Místku 1:2 (-19, 26, -10). Což zname-
nalo ve vyrovnaném pořadí pátou příč-
ku, jediný bodík za postupovou třetí do 
finálové grupy o 1. až 6. post.
Takto absolvoval tým vékáčka „jen“ sku-

pinu o 7. až 12. místo, kde zdolal Přerov 
2:1 (22, -21, 10), Kojetín 2:0 (17, 19) 
i  Ostravu B 2:0 (17, 9). Tím obsadil 
konečnou osmou pozici pouze horším 
skóre za sedmou Plzní.
„Umístění nebylo tak podstatné. Mno-
hem důležitější je, že nám turnaj dal 
přesně to, co jsme potřebovali. Zápasové 
vytížení jsme rozložili na všechny hráčky, 

každý den ze tří nasadili trochu jinou se-
stavu podle naplánovaného programu 
jednotlivých děvčat, vyzkoušeli si ně-
které věci, sehrávali se a utužili kolektiv,“ 
rozebíral kouč prostějovských juniorek 
Zdeněk Sklenář.
„Některé výsledky mohly být lepší, na 
druhou stranu jsme dosáhli i některých 
cenných vítězství, například nad Brnem. 

Celkově šlo o  výbornou přípravu, jež 
ukázala, že do sezóny můžeme jít s chutí 
a  hlavami nahoře. Kromě dvou zraně-
ných jsou všechny ostatní holky zdra-
votně v pořádku, což je také moc dobře,“ 
shrnul Sklenář.
Konečné pořadí Testovacího turnaje 
juniorek SCM 2022 v Ostravě: 1. Dukla 
Liberec, 2. KP Brno, 3. Olymp Praha, 4. 

České Budějovice, 5. TJ Ostrava A, 6. So-
kol Frýdek-Místek, 7. Volejbal Plzeň, 8. 
VK Prostějov, 9. Volejbal Přerov, 10. SK 
Kojetín, 11. Žory (Polsko), 12. TJ Ostra-
va B.  (son)

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Tím, že prostějovské volejbalistky 
nepostoupily na závěrečné klání Li-
gového poháru, vznikla nepříjemná 
situace. Klub VK měl pořádat akci, 
na které by jeho ženský tým vůbec 
nehrál. „Proto jsme poprosili Český 
volejbalový svaz, jestli by se turnaj 

nemohl přesunout jinam,“ potvrdil 
sportovní ředitel a  hlavní trenér vé-
káčka Miroslav Čada.
Díky vstřícnosti ČVS i  přerovského 
klubu se řešení nakonec našlo. „Po 
jednání předsedy správní rady VK 
Prostějov Petra Chytila s místopřed-
sedou Českého volejbalového svazu 
Martinem Geržou byl finálový turnaj 
Ligového poháru 2022 umístěn do 
Přerova, kde už proběhla kvalifikace. 
Tamní klub se znovu ujal organizace, 
za což moc děkujeme. Naše díky patří 
i vedení svazu,“ zdůraznil Čada.

NNÁÁHHRRAADDOOUU 
PPŘŘÁÁTTEELLÁÁKK 

SS FFRRÝÝDDKKEEMM
Jako alespoň malou náhradu za neu-
skutečnění soutěžně-přípravné akce 
v  NSC Prostějov zde volejbalistky 
VK absolvují přátelský duel proti 
TJ Sokol Frýdek-Místek. „Hraje se 
v sobotu 24. září od 10.00 hodin, na 
první domácí zápas v rámci přípravy 
se samozřejmě mohou přijít zdarma 

podívat naši fanoušci,“ pozval Čada.
V  zatím nestanoveném termínu pak 
s  největší pravděpodobností dojde 
i  na uspořádání přípravného turnaje 
v hale Národního sportovního cent-
ra PV. „Vzhledem k odložení začátku 
UNIQA extraligy žen ČR 2022/23 
z  8. až na 21. října vznikl časový 
prostor navíc, který chceme mimo 
jiné vyplnit i nějakou vícedenní akcí 
na našem domácím hřišti,“ avizoval 
Miroslav Čada s předstihem.
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Béèko kadetek VK
otevøelo KP U18 vítìznì

Prostějov (son) – Jako úplně prv-
ní mládežnický tým volejbalistek 
VK Prostějov zahájilo svou soutěž 
v novém ročníku 2022/23 B-druž-
stvo kadetek v  krajském přeboru 
U18. A  vstup to byl dvojnásobně 
úspěšný.
Dívky vékáčka nastoupily doma 
v  hale Národního sportovního 
centra PV proti Šumperku B, re-
zervu TJ přitom porazily nejpr-
ve hladce 3:0 (13, 22, 15) a  poté 
v odvetě s menšími komplikacemi 
3:1 (16, 16, -23, 22). Dvě vítězství 
holky rázem katapultovala do čela 
tabulky.
KP kadetek 2022/23 – průběžné 
pořadí po 2. kole: 1. VK Prostějov 
B 6, 2. UP Olomouc 4, 3. Uničov 
3, 4. Přerov B 3, 5. Vyškov 2, 6. 
Šumperk B 0, 7. Šumperk A 0 (ješ-
tě nehrál), 8. Bohuňovice (zatím 
nehrály).

Prostějov (son) – Několik dalších 
personálních novinek vešlo ve zná-
most ohledně složení hráčských 
kádrů v některých týmech volejba-
lové UNIQA extraligy žen ČR pro 
nadcházející sezónu 2022/23.
Hned tři posily ohlásil Přerov, kam 
zamířila chorvatská univerzálka 
Isabel Kovačič z  francouzského 
Volley Quimper, bulharská sme-
čařka Yoanna Atanasova (dosud 
CSKA Sofia) i  mladá plejerka na 
stejný post Karin Lazárková (ze 
Šternberka).
Dvě dost zvučné akvizice získal So-
kol Frýdek-Místek díky návratům 
bývalých českých reprezentantek 
po mateřské pauze. Severomorav-
ský klub takto vyztužily nahrávač-
ka Pavla Šmídová (za svobodna 
Vincourová, působila i v Prostějo-
vě) a blokařka Veronika Strušková 
(dříve například UP Olomouc).
Jedno nové zajímavé jméno pro-
zradil také oddíl TJ Ostrava. Kon-
krétně jde o  Chorvatku na smeč 
Margaritu Buvinič, jež minulý 
ročník strávila ve Francii (Volley 
Ball Romans). Blížící se extraligové 
boje slibují s  přibývajícím časem 
stále víc a víc atraktivnější podíva-
nou!

RYCHLÝ
NÍK

PROSTĚJOV V pátek 23. a v sobotu 24. září se uskuteční 
finálový turnaj nové soutěže volejbalistek hrané v  rám-
ci probíhající přípravy na novou sezónu – Ligový pohár 
žen ČR 2022. Neproběhne však podle původního plánu 
v Národním sportovním centru Prostějov, ale v Přerově, kde 
se konal i úvodní turnaj.

FINÁLOVÝ TURNAJ LIGOVÉHO FINÁLOVÝ TURNAJ LIGOVÉHO 

 

PRAHA, PROSTĚJOV V  so-
botu 8. října měla podle původ-
ních plánů odstartovat volejba-
lová UNIQA extraliga žen ČR 
2022/23. Místo toho však svůj 
zápasový program zahájí až v pá-
tek 23. října, tedy skoro o  celé 
dva týdny později. Proč?

Marek SONNEVEND
Začátek elitní české soutěže se to-
tiž překrýval s  termínem ženského 
mistrovství světa 2022 (23. září až 
15. října), a  podle nařízení Mezi-
národní volejbalové federace FIVB 
nesmí národní ligové soutěže pro-
bíhat souběžně s  konáním této 
vrcholné mezinárodní akce. Tudíž 

musel Český volejbalový svaz při-
stoupit k  odsunutí startu na poz-
ději.
Konkrétně bylo 1. kolo přeloženo 
z 8. října na 17. listopadu, 2. dějství 
z  15. října na 8. prosince a  3. kolo 
z 20. října na 21. října. V případě vo-
lejbalistek VK Prostějov se ale změ-
nily termíny pouze dvou střetnutí, 
neboť ve druhém pokračování mají 
zápasové volno. Každopádně platí, 
že do extraligových bojů tak Ha-
načky nevstoupí druhou říjnovou 

sobotu ve Frýdku-Místku, ale až 
v pátek 21. října na Olympu Praha. 
Načež hned druhý den (22. října) 
přivítají doma Královo Pole.
„Je to nová situace, které se my 
i  všichni soupeři musíme přizpů-
sobit. Nám rozhodně nijak zvlášť 
nevadí, protože reprezentantky 
Simona Bajusz a  Klára Faltínová 
budou aspoň mít víc času po světo-
vém šampionátu jak na odpočinek, 
tak na následné zapojení do našeho 
týmu. A  protivníky pro přípravná 

utkání navíc určitě najdeme, v tom 
by neměl vzniknout větší problém,“ 

nestěžuje si na nic hlavní kouč pros-
tějovských žen Miroslav Čada.

3. kolo (pátek 21. října): Olymp Praha – Prostějov.
4. kolo (sobota 22. října): Prostějov – KP Brno.
5. kolo (čtvrtek 27. října): Prostějov – Přerov.
6. kolo (sobota 29. října): Šternberk – Prostějov.
7. kolo (čtvrtek 3. listopadu): Prostějov – Šelmy Brno.
8. kolo (sobota 5. listopadu): Dnipro – Prostějov.
9. kolo (čtvrtek 10. listopadu): Prostějov – Liberec.
10. kolo (sobota 12. listopadu): Ostrava – Prostějov.
11. kolo (neděle 13. listopadu): Prostějov – Olomouc.
1. kolo (čtvrtek 17. listopadu): Frýdek-Místek – Prostějov (16. 11.).
12. kolo (sobota 19. listopadu): Prostějov – Frýdek-Místek.
13. kolo (sobota 26. listopadu): Prostějov volno.
14. kolo (sobota 3. prosince): Prostějov – Olymp Praha.
2. kolo (čtvrtek 8. prosince): Prostějov volno.
15. kolo (sobota 10. prosince): KP Brno – Prostějov.
16. kolo (sobota 17. prosince): Přerov – Prostějov.
17. kolo (středa 28. prosince): Prostějov – Šternberk.
18. kolo (pátek 30. prosince): Šelmy Brno – Prostějov.
19. kolo (čtvrtek 5. ledna): Prostějov – Dnipro.
20. kolo (sobota 7. ledna): Liberec – Prostějov.
21. kolo (sobota 14. ledna): Prostějov – Ostrava.
22. kolo (sobota 21. ledna): Olomouc – Prostějov.

OLOMOUC, PROSTĚJOV Po 
nepříliš vydařeném Ligovém po-
háru v  Přerově si prostějovské vo-
lejbalistky dokonale spravily chuť 
aktuálním triumfem na čtyřdenním 
přípravném turnaji Tomi-Remont 
Cup 2022, který se v Olomouci ko-
nal jako 34. ročník Poháru rektora 
Univerzity Palackého a  premiéro-
vě i  coby Memoriál Jiřího Teplého. 
Ženy VK prošly až do nedělního fi-
nále, v němž po obrovském boji pře-
mohly domácí úpéčko.
Marek SONNEVEND

ČTVRTEK – SKUPINA B
TJ Sokol Šternberk – VK Prostějov 

0:3 (-21, -19, -22)
Sestava: Abendroth, Löff, Meidlová, 
Silva, Kvapilová, Smolková, libero Sta-
vinohová. Trenéři: Miroslav Čada a Lu-
bomír Petráš.
Sokolky mají velice mladé družstvo 
a jasným cílem vékáčka tak bylo na je-
jich palubovce i bez tria reprezentantek 
vyhrát, což se povedlo poměrně spo-
lehlivým způsobem. Hostující tým se 
přitom musel obejít ještě bez ostřílené 
nahrávačky Soni Novákové, kterou za-
stoupila šikovná juniorka Bára Abend-
roth.

Ani jedna ze tří sad sice nebyla naprosto 
jednoznačná, ale přesto měly prostě-
jovské plejerky každou z nich vícemé-
ně pod kontrolou. Úvodní získaly bez 
výraznějších problémů 21:25, druhou 
ještě přesvědčivěji 19:25. A největší boj 
se strhl o třetí, kde rozhodla až těsnější 
koncovka 22:25. Ideální výsledek 0:3 ve 
prospěch favorita byl na světě.
Hodnocení kouče Miroslava Čady: 
„Celý zápas jsme odehráli bez střídání, 
na lavičce byly připravené Míša Be-
ránková s Peťou Kožouškovou. Holky 
zvládly utkání dobře, nejvíc se dařilo 
třem z nich. Na nahrávce si solidně po-
radila mladá Bára Abendroth, nejvyšší 
herní kvalitu prokázaly Jéssica Silva jako 
univerzálka a  Adéla Stavinohová na 
liberu.“

PÁTEK – SKUPINA B
Olymp Praha – VK Prostějov 3:1 

(15, 10, -23, 11)
Sestava: Nováková, Löff, Beránková, 
Silva, Kvapilová, Smolková, libero Sta-
vinohová – Abendroth, Kožoušková, 
Meidlová. Trenéři: Miroslav Čada a Lu-
bomír Petráš.
Na nahrávce už nechyběla zastupující 
kapitánka Soňa Nováková, na univer-
zál opět šla brazilská posila Jéssica Silva 

a na smeč dvě Michaely, Beránková se 
Smolkovou, základní sestavu dotvářely 
blokařky Raquel Löff a  Kateřina Kva-
pilová i  libero Adéla Stavinohová. Bě-
hem celkově nevydařeného duelu však 
z lavičky naskočily všechny tři střídající 
hráčky Bára Abendroth, Petra Kožouš-
ková a Pavla Meidlová.
Tým z metropole byl od začátku jasně 
lepší, v úvodních dvou sadách si vždy 
vytvořil velký náskok a získal je hladce 
25:15, respektive 25:10. Až ve třetí části 
se Hanačkám povedlo dění na palu-
bovce vyrovnat, díky zvládnuté těsné 
koncovce 23:25 vykřesaly naději na 
zvrat celého utkání. Ta však ve čtvrtém 
dějství rychle zhasla, neboť soupeřky 
znovu získaly výraznou převahu, aby 
triumfem 25:11 mač suverénně zavřely. 
Navzdory porážce postoupily prostě-
jovské ženy do semifinále.
Hodnocení kouče Miroslava Čady: 
„Hodně jsme kazili i  lehké věci, dělali 
spoustu chyb, nedařilo se nám v obraně 

ani v útoku, v podstatě nic. Jen třetí set 
byl z naší strany lepší, jinak jsme podali 
opravdu špatný výkon. Olymp obětavě 
bránil a přehrál nás, jeho vítězství bylo 
naprosto zasloužené.“

SOBOTA – SEMIFINÁLE
VK Prostějov – Volley-Ball Evreux 

3:1 (18, -23, 11, 15)
Sestava: Nováková, Kvapilová, Me-
idlová, Silva, Löff, Smolková, libero 
Stavinohová. Trenéři: Miroslav Čada 
a Lubomír Petráš.
Prostějovské ženy měly v  úvodním 
kole play-off původně nastoupit proti 
vítězkám základní skupiny A, ale Šel-
my Brno kvůli špatnému zdravotnímu 
stavu svého kádru dobrovolně šly do 
utkání o páté místo. A na místo soupeře 
vékáčka se tudíž posunul celek ze země 
Galského kohouta.
Hanačky nad ním měly od začátku 
převahu, získaly první set bezpečně 
25:18. Ve druhém však na chvíli vypa-

dly z  tempa a  v  dramatické koncovce 
jej ztratily o kousek 23:25. Nicméně od 
té chvíle znovu převzaly pevnou kon-
trolu nad sobotním duelem, aby zbylé 
dvě sady opanovaly suverénně 25:11 
a 25:15.
Hodnocení kouče Miroslava Čady: 
„Podali jsme mnohem lepší výkon než 
v pátek s Olympem. Skoro celý zápas 
jsme měli navrch, kromě závěru dru-
hého setu. Jinak byl průběh pod naší 
kontrolou, neboť jsme dobře přihrávali 
a hlavně útok šel hodně nahoru. Dařilo 
se nám využívat nižších bloků Francou-
zek, všechny holky zahrály kvalitně a vy-
rovnaně. Tentokrát spokojenost.“

NEDĚLE – FINÁLE
UP Olomouc – VK Prostějov 2:3 

(-17, 24, -27, 16, -21)
Sestava: Nováková, Kvapilová, Meidlo-
vá, Silva, Löff, Smolková, libero Stavi-
nohová – Beránková. Trenéři: Miroslav 
Čada a Lubomír Petráš.
Hostující tým vlétl do finálového der-
by podoben vichřici, zahajovací části 
kraloval 17:25. Poté se ve Sportovní 
hale UP rozpoutala naprosto vyrovna-
ná bitva. Těsný závěr druhého dějství 
uchvátily domácí plejerky 26:24, ještě 
dramatičtější i delší koncovku třetího 

dílu urvalo vékáčko 27:29. Následně 
Čadovy svěřenkyně poněkud rozho-
dilo svalové zranění Pavly Meidlové 
a náhle lepším soupeřkám se jasným 
poměrem 25:16 povedlo vyrovnat 
na průběžných 2:2. Tudíž rozhodoval 
tiebreak, bez přehánění infarktový. 
Přičemž Prostějovanky se zkoncent-
rovaly a bojovaly jako lvice až do úplně 
posledního míče, aby po téměř třech 
hodinách nefalšované řeže uspěly 
21:23 a tím 2:3!
Hodnocení kouče Miroslava Čady: 
„Byl to hodně vyrovnaný, dramatický 
a dlouhý zápas. Oba týmy bojovaly na 
maximum, vývoj se přeléval ze strany 
na stranu, rozhodovaly pevnější ner-
vy i štěstí. Měli jsme trochu problémy 
v  útoku, což ale holky vynahrazova-
ly extrémní bojovností. Moc chtěly 
vyhrát, šly za vítězstvím a  dostaly 
odměnu za velké úsilí. Z  prvenství 
na dobře obsazeném mezinárodním 
turnaji máme radost, i když jde zatím 
jen o  přípravu. Každopádně jsme se 
kromě jednoho utkání ukázali v  lep-
ším světle než týden předtím v Přero-
vě. Vyhovoval nám systém jednoho 
střetnutí denně, díky tomu jsme mohli 
celou akci absolvovat na úrovni i s niž-
ším počtem hráček.“

1. UP Olomouc, 2. VK Prostějov, 3. Olymp Praha, 4. Volley-
-Ball Evreux, 5. Šelmy Brno, 6. Sokol Šternberk.

1. UP Olomouc, 2. VK Prostějov, 3. Olymp Praha, 4. Volley-
-Ball Evreux, 5. Šelmy Brno, 6. Sokol Šternberk.

KONEÈNÉ POØADÍ



1. liga, skupina východ
1. kolo: Olomouc - Brno 56:81 (7:22, 

Nový 

Opava „B“ - Svitavy 67:75 (16:23, 34:47, 
48:56) 

BASKETBAL
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OSTRAVA, PROSTĚJOV Skvěle 
zahájili novou sezónu prvoligoví 
basketbalisté BCM Orli Prostějov. 
Na půdě Snakes Ostrava vyhráli po 
naprosto vyrovnané partii 65:64, 
když poslední body zajistil vítě-
zům Jakub Rytíř, autor 22 bodů.
Hosté začali skvěle a  na úvodní koš 
Jakela odpověděl úžasně Rytíř, který 
proměnil tři trojky v řadě a otočil na 
9:2. Ostrava se z těžkého úderu dlou-
ho nedokázala otřepat a  Orli se tak 
drželi ve vedení. Necelé dvě minuty 
před koncem se sice po koši Janische 
domácí přiblížili na rozdíl jediného 
bodu (14:15), po přesně zakonče-
ných protiútocích však Hanáci opět 
odskočili a  první čtvrtinu zakončili 
s vedením 19:17.
Ve druhé čtvrtině se tým Snakes zlepšil 
a Stehlík ve 13. minutě vyrovnával na 

21:21. O  dvě minuty později stejný 
hráč dokonce poslal z trestných hodů 
domácí do vedení, Orli ale dokázali 
odpovědět a  v  17. minutě po další 
trojce Rytíře vedli o pět bodů – 30:25. 
V závěru druhé periody Orlům odešla 
střelba a po sérii 0:11 zajímavý náskok 
ztratili a rázem prohrávali 30:36.
Na začátku druhého poločasu hráči 
Prostějova ostravský nápor zastavili 
a  začali svoji ztrátu snižovat. Něko-
likrát se dostali na rozdíl bodu, po 
trojce Klepače dokonce otočili na 

44:41 na konci 24. minuty. Ani jeden 
ze soupeřů se pak nedokázal prosadit 
nějakou větší bodovou šňůrou a  do 

poslední čtvrtiny šly týmy za neroz-
hodného stavu 52:52.
Velké drama pokračovalo také v  zá-
věrečné periodě. Překonávaly se 
především obrany a  do poslední 
minuty hosté vstupovali s  mankem 
dvou bodů (62:64). Dvě sekundy 
před koncem přesto Rytíř z trestných 
hodů otočil na výsledek a  závěreč-
ná střela Stehlíka už skončila jen na 
obroučce.  (lv)

Basketbalisté Prostějova prožili snový vstup do 1. ligy

6464 6565  Trojky: Fauly:
Trestné hody:

17:19, 
36:30, 
52:52

1. LIGA BASKETBALISTÙ, SKUPINA VÝCHOD – 1. KOLO

Michal PEŠTA - BCM Orli Prostìjov:
„Hodně důležitý byl začátek. Jakub Rytíř trefil rychle tři trojky a nastartoval 
sebe a strhl celý tým. Kluci drželi systém, který chceme hrát, a výborně bránili. 
Nedovolili soupeři lehké střely, to nám hodně pomohlo. Vedle Rytíře zahrál 
dobře Lukáš Jenčík, který přišel z OP Prostějov a rychle zapadl. Bohužel se zra-
nil Petr Dokoupil a Jan Malčík. Zřejmě nám budou v příštím zápase chybět.“

ÚSTY TRENÉRA

PŮVODNÍ
zpravodajství 
pro Večerník

Ladislav VALNÝ

„Odešlo několik kluků, kteří si už první 
ligu osahali a věděli, o čem ta soutěž je. 
V závěru přípravy to byl i Jan Trávníček, 
který dal přednost angažmá ve Zlíně. 
Musíme se pokusit mezery zaplnit 
z  vlastních zdrojů. Kluci ale ještě ne-
dávno hráli juniorské soutěže, lehké to 

proto nebude,“ míní trenér BCM Orli 
Prostějov Michal Pešta.
V  sestavě chybí zkušený dirigent. Na 
postu rozehrávače se střídají mladíci. 
V některých zápasech si rozehrávku vy-
zkoušel i Adam Klepač. Není to ale jeho 
ideální pozice, kromě toho při akcích 
chyběl na zakončení. „Zkušeného roze-
hrávače bychom opravdu potřebovali, 
ale získat takového basketbalistu není 
snadné. Volných hráčů moc není, navíc 
musíme vnímat naše možnosti. Třeba 
ale někdo přijde, jednu možnost probí-
ráme,“ poznamenal Pešta. 

ORLÙM  BY  SE  HODIL
ZKUŠENÝ  ROZEHRÁVAÈ
PROSTĚJOV Hodně mladý 
tým, kterému v řadě přípa-
dů chybí větší zkušenosti 
z dospělým basketbalem, 
bude mít k dispozici na za-
čátku sezóny celek BCM Orli 
Prostějov. Hráčům z domácí 
líhně nechybí talent, přesto 
pro ně bude náročné vyrov-
nat se soupeřům, v jejichž 
řadách nastupují ostřílení 
harcovníci.

PROSTĚJOV V tradičním páteč-
ním termínu odehrají basketba-
listé Prostějova naprostou většinu 
prvoligových mistrovských zápa-
sů v nové sezóně. Poprvé se před 
vlastními fanoušky představí 23. 
září, kdy bude jejich soupeřem od 
19.00 hodin rezerva Opavy.
„Bude to pro nás hodně důleži-
té utkání, protože na základě losu 

pak dvakrát hrajeme venku. Doma 
chceme vyhrávat, pokusíme se vy-
užít známé prostředí ke kvalitnímu 
výkonu,“ plánuje kouč Orlů Michal 
Pešta. „Soupeře neznáme, protože 
ve všech týmech došlo během léta 
ke změnám v sestavách. Musíme se 
soustředit na vlastní výkon a koncen-
traci. Pak můžeme uspět,“ věří trenér. 
 (lv)

PROSTĚJOV Týden po extralize ka-
detek a  žen U22 začínají další dvě 
mládežnické soutěže volejbalistek ČR 
2022/23, které jsou pro VK Prostějov 
velmi důležité. O  nejbližším víkendu 
otevřou svůj zápasový program extrali-
ga juniorek i 1. liga žen.

TÝM U20 CHCE DO ELITNÍ PĚTKY

Nejvyšší česká soutěž dívek v juniorské věko-
vé kategorii bude mít v nadcházejícím roční-
ku pouze dvanáct účastníků, stejně jako dří-
ve. Výběr vékáčka na jaře málem doplatil na 
přísnější sestupová kritéria, ale nakonec se 
mezi tuzemskou elitou U20 přes úspěšnou 
kvalifikaci udržel. A  v  zúženém startovním 
poli má teď o dost odvážnější ambice.
„Řekl bych, že se povedlo dobře doplnit i po-
sílit kádr. Přišly kvalitní hráčky, mančaft má 

po dílčí obměně svou sílu a pevně věřím, že se 
může pohybovat minimálně uprostřed tabul-
ky,“ nevolí žádné alibistické řeči hlavní kouč 
prostějovských juniorek Zdeněk Sklenář.
Šéftrenér klubové mládeže Aleš Novák 
hovořil dokonce o  možnosti útočit na me-
dailový post. „To je hodně odvážný cíl, ale 
uvidíme. Základem je postup na závěrečný 
turnaj Final 8 pro osmičku nejlepších týmů 
po dlouhodobé části. Osobně si myslím, že 
reálně můžeme být třeba v top pětce, i samy 
holky s  tímhle souhlasily. Je však potřeba, 
aby zůstávaly co nejvíc zdravé a maximálně 
bojovaly o každé jednotlivé utkání.“
To platí už pro zahajovací kvalifikaci, kterou 
Hanačky absolvují o víkendu 24. a 25. září 
na pražském Olympu. Postupně tam vy-
zvou v sobotu 24. září domácí Olymp Pra-
ha (10.00 hodin) a v krajském derby Přerov 
(16.00 hodin), o den později v neděli 25. září 
pak Sokol Šternberk (10.00 hodin). „Máme 

docela těžkou skupinu, ovšem na tohle se 
nesmíme vymlouvat,“ pravil Sklenář odhod-
laně.
Účastníci extraligy kadetek ČR 2022/23: 
KP Brno, Olymp Praha, Dukla Liberec, TJ 
Ostrava, Volejbal Přerov, České Budějovi-
ce, Sokol Šternberk, Sokol Frýdek-Místek, 
Volejbal Plzeň, Tatran Střešovice, VO Lan-
škroun, VK Prostějov.

BÉČKO ŽEN TOUŽÍ PO PLAY-OFF

Díky jarnímu postupu ze druhé ligy bude 
ženský výběr VK Prostějov B nově působit 
ve druhé nejvyšší soutěži ČR dospělých – 1. 
lize. Ta je tradičně rozdělena na dvě šesti-
členné základní skupiny, hanácký kolektiv 
byl zařazen do grupy A  společně s  Dobři-
chovicemi, Hradcem Králové, Žižkovem, 
Hronovem a KP Brno B.

„Nejprve se do Vánoc odehraje dvacetiko-
lová základní část, na tu pak po Novém roce 
naváže nadstavba ve skupinách o 1. až 6. a 7. 
až 12. místo. Asi se nedá očekávat, že by-
chom se dostali do horní šestky, ale bez ohle-
du na nesporné kvality soupeřů máme jednu 
výsledkovou touhu: skončit po nadstavbové 
fázi nejhůř osmí, tím postoupit do play-off 
a vyzkoušet si k. o. zápasy ve vyřazovací sé-
rii,“ prozradil kormidelník Zdeněk Sklenář 
smělou metu.
Jádro béčka VK vytvoří klubové junior-
ky, k  nim se přidají plejerky U22 Zuzana 
Dostálová, Adriana Jurčíková a  Darina 
Tesařová. „Využít můžeme i  trojici Pavla 
Meidlová, Michaela Beránková a Petra Ko-
žoušková z  extraligového áčka žen, všech-
ny tři jsou také na soupisce B-týmu. Tam 
dále patří též zkušené Marie Kurková, Jana 
Vláčilová, Simona Janečková, Soňa Mi-
kysková a  moje žena Šárka Sklenářová, za 

svobodna Melichárková,“ prozradil Sklenář.
„Samozřejmě není naším cílem pravidel-
ně nasazovat všechny tyhle posily, spíš je 
máme v kádru pro občasné využití v přípa-
dě potřeby. A díky tomu, že s námi trénují, 
se dost zvýšila kvalita přípravného procesu, 
který teď má i mnohem větší náboj. Chceme 
být pokud možno prvoligovou štikou, bojo-
vat o každé vítězství, netrápit se porážkami 
a  sbírat cenné zkušenosti pro naše mladé 
volejbalistky,“ zdůraznil Sklenář před vstup-
ními duely na půdě TJ Sokol Žižkov I (pátek 
23. září od 18.30 hodin a sobota 24. září od 
10.00 hodin).
Účastníci 1. ligy žen ČR 2022/23 – základ-
ní skupina A: Sokol Dobřichovice, Hradec 
Králové, VK Hronov, Sokol Žižkov, KP Brno 
B, VK Prostějov B. Základní skupina B: Ta-
tran Střešovice, České Budějovice, Volejbal 
Plzeň, Nusle Praha, Volejbal Rudolfov, Bižu-
terie Jablonec.  (son)
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KOSTELEC NA HANÉ Do nové 
sezóny 2022/23 už vstoupili mládež-
ničtí házenkáři TJ Sokol Centrum 
Haná i  Házenkářské akademie Olo-
mouckého kraje. Oběma klubům 
šéfuje Petr Kudláček, s  nímž jsme 
rozebrali situaci jednotlivých týmů 
včetně absolvované přípravy a  také 
ambice daných věkových kategorií 
v jejich soutěžích.

TJ SOKOL CENTRUM HANÁ
V  rámci letní přípravy absolvovali žáci 
Centra Haná tři kvalitní turnaje. Nejprve 
v Novém Veselí, kde mladší skončili druzí 
a starší pátí. Následně přišel na řadu domácí 
Pohár Olomouckého kraje 2022. „Premié-
rově za dosavadních šest ročníků se našim 
klukům povedlo tohle klání na vlastním 
hřišti ovládnout, za sebou nechali všechny 
čtyři soupeře Kopřivnici, Náchod, Litovel 
i Olomouc,“ radoval se Kudláček.
Soutěžní generálkou se pak stala účast 
na největším turnaji mládeže ČR v Lo-
vosicích, který starší loni slavně vyhráli. 
Tentokrát obsadili šestou pozici, mladší 
desátou. „Každopádně mají chlapci za se-
bou vynikající přípravné období, jež teď 
mohou zúročit ve svých soutěžích. Sice 
přichází obecně pro sport ta úplně nej-
těžší postcovidová doba, ale my se s tím 
pereme myslím zdárně. Starší i  mladší 

žáci TJ Sokol Centrum Haná budou 
působit v náročné Moravskoslezské lize 
například s  Karvinou, u  starších navíc 
opět počítáme s přihláškou do kvalifika-
ce o celostátní Žákovskou ligu a mladší 
absolvují stejně jako loni Házenkářský 
desetiboj ČR, v němž naposledy vybo-
jovali mezi všemi kluby republiky bronz,“ 
přiblížil Kudláček.
Hlavním trenérem starších se stal po ná-
vratu z HAOLK David Jurečka, asistenta 
mu bude dělat David Kittner, současně 
kouč druholigových mladších dorosten-
ců. „U těch nemáme žádné výsledkové 
cíle, neboť nejlepší hráče posíláme na 
zápasy do akademie, aby rychleji rozvíjeli 
svůj potenciál pro mužskou házenou,“ 
upřesnil oddílový předseda s  tím, že 
mladší žáky nadále povede hlavní lodi-
vod Patrik Coufal s asistenty Filipem Re-
iterem, Pavlem Reiterem a nováčkem na 
lavičce Jakubem Raškou.

HÁZENKÁØSKÁ AKADEMIE 
OLOMOUCKÉHO KRAJE

Společný projekt Centra Haná, HBC 
Olomouc 1966 a Velké Bystřice vstoupil 
do třetího roku své existence. Po minulé 

sezóně, kdy se mladší dorostenci HA-
OLK pohybovali nedaleko medailových 
příček v 1. lize a starší dorostenci jarním 
vzepětím nejvyšší tuzemskou soutěž 
zachránili, má Házenkářská akademie 
Olomouckého kraje ještě smělejší plány.
„V  těchto věkových kategoriích jsme si 
dali na kvalitě přípravy extrémně záležet. 
Garanty vysoké tréninkové úrovně jsou 
z herního hlediska především koučové, 
u mladších Marek Šuba a u starších Ra-
dek Flajsar, zároveň šéftrenér celé aka-
demie. K tomu jsme začali intenzivněji 
spolupracovat s  kondičními specialisty 
manželi Krejčími, díky čemuž hráči při 
víc individuálním přístupu zlepšili svou 

fyzičku, mají větší silové dispozice a tím 
i víc potřebného sebevědomí pro vlastní 
hru. Zásluhou podpory všech našich 
partnerů, kterým moc děkujeme, jsme 

též nakoupili nezbytné vybavení a udělali 
obrovský posun k profesionalizaci celého 
klubu v rámci daných možností,“ zdůraz-
nil Petr Kudláček.
Poctivý přístup se projevil hned na pří-
pravných turnajích, když mladší kralovali 
v Brně i v Jičíně! „Porazili například Frý-
dek-Místek nebo polskou Legnicu. Starší 
vybojovali druhé a třetí místo, následně 
v přáteláku proti mužům Velké Bystřice 
podlehli jen o dva góly. Zápasovou ge-
nerálku pak oba mančafty absolvovaly 
se silnou Karvinou,“ prozradil šéf. Prvoli-
gový start přišel o uplynulém víkendu na 
žhavé palubovce favorizovaného Zubří, 
načež přijdou na řadu úvodní duely 
doma v městské sportovní hale Kostelce 
na Hané v sobotu 24. září proti Novému 
Veselí (10.30 hodin mladší, 12.30 hodin 
starší).

„Celá první liga dorostenců je nově 
sloučená do jedné velké čtrnáctičlenné 
skupiny, kdy se střetne každý s každým 
doma a venku, podzim plus jaro. Naši 
mladší tvoří opravdu velmi šikovný 
tým a věříme, že mohou bojovat o třetí 
místo. Se staršími se snad obloukem vy-
hneme sestupovým starostem, měli by 
se pohybovat v  klidném středu tabul-
ky,“ odhadoval Kudláček, aby na závěr 
doplnil: „Momentálně máme v  české 
extralize mužů pět hráčů, které jsme 
vychovali: Jana Ševčíka v  Hranicích, 
Filipa Havlíka v Maloměřicích, Jakuba 
Flajsara v  Novém Veselí, Radka Flaj-
sara a Jakuba Grulicha v Brně. K tomu 
spoustu kluků v  první lize dospělých. 
Naším největším cílem do budoucna 
logicky je kvalitní prací vychovat další 
takové borce.

Partneøi:

a

 Foto: Facebook

IVANČICE, PROSTĚJOV Troufali 
si na spolufavorita 2. ligy mužů JM 
2022/2023, ale při zápasové pre-
miéře nové sezóny mu nedokázali 
účinně konkurovat. Házenkáři So-
kola II Prostějov podlehli na hřišti 
HK Ivančice jasně o  deset branek, 
protivník zvítězil 37:27 (17:10).
Hanáci namlsaní dobrými výkony 
z  Českého poháru začali slibně také 
druholigový mač číslo jedna, až do 
stavu 3:4 neustále vedli. A vyrovnaný 
průběh drželi do 18. minuty a  skóre 
8:7. Potom jim však vůbec nevyšel 
přelom obou poločasů, kdy inkasova-
li šest gólů za sebou (13:10 – 19:10). 
Což rozhodlo celé utkání.
Ve druhé půli lepší domácí tažení ze-
jména kanonýrem Missbachem (11 
tref) bezpečně drželi získaný náskok, 
jenž nikdy neklesl pod osmibrankový 

rozdíl. Za hosty nejčastěji skórovali 
mladý Samuel Duroň (6) se zkuše-
ným Kristiánem Bokůvkou (5), nao-
pak jindy produktivního Jiřího Kosinu 
si Jihomoravané pozorně hlídali.
V ofenzivně vedeném duelu se navíc 
prostějovský tým nemohl opřít o do-

statečně kvalitní obranu, tudíž souboj 
dospěl v  relativním poklidu k  jedno-
značnému výsledku 37:27.
Ve druhém kole Sokol II přivítá 
Velké Meziříčí, a to v sobotu 24. září 
od 16.00 hodin v hale RG a ZŠ Otto 
Wichterleho Prostějov.  (son)

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND
K  dlouhodobě zraněným Rostisla-
vu Podhrázskému, Davidu Paličko-
vi a  Ondřeji Oščádalovi se přidala 
ještě absence úderné spojky Marka 
Dostála. Přesto domácí začali dobře, 
skvělý výkon navíc udrželi v podsta-
tě celých třicet minut do pauzy.
Základem jejich kvalitní herní pro-
dukce se stala pevná obrana, která se 
kompaktně posouvala se soupeřem, 
byla správně pohyblivá a  přitom 
složitě průchodná, nedělala zbyteč-
né chyby. Navíc za ni zdatně chytal 

gólman Pavel Navrátil. Když Hanáci 
koncentrovanou defenzivu podpoři-
li také solidní útočnou činností s po-
měrně častými trefami Jana Smékala 
ze spojky i Martina Popelky z křídla, 
zaslouženě a  neustále vedli. Brzy 
o tři branky (6:3), později dokonce 
rozdílem pěti (12:7, 14:9). A  byť 
zaskočení hosté před odchodem do 
šaten částečně snížili na 16:14, vypa-
dalo vše pro HK dost „šancovně“.
Bohužel druhá půle přinesla úplně 
jiný obrázek. Jihomoravané po změně 

stran vyrukovali s  výraznou změnou 
taktiky v  podobě osobní obrany na 
střeleckého tahouna Smékala, což celý 
tým Sokola znatelně rozhodilo. Bě-
hem chvíle vyrobil sérii hrubek, výběr 
SK bleskově trestal a za 150 vteřin bylo 
vyrovnáno ze 17:14 na 17:17. Tím 
se nápor Kuřimských vůbec nezasta-
vil, ba právě naopak (18:20, 20:24). 
Přesto měl kostelecký mančaft dosta-
tek možností s  průběhem střetnutí 
ještě něco udělat, neboť ani protihráči 
nebyli směrem dopředu zdaleka neo-

mylní. Rovněž se postupně rozchytal 
brankář Jan Mayer, jehož zákroky dr-
žely kolektiv TJ nad vodou.
Ovšem potopila jej totální ofenzivní 
sterilita. Tápající borci hákáčka jed-
nak často ztráceli míče, a  pokud se 
přece jen dostali k palbě, nedokázali 
překonávat strážce tyčí Buňku. Ten 
doslova zavřel svou svatyni, chytil 
spoustu vyložených příležitostí včet-
ně tří sedmiček, za celou druhou 
část inkasoval pouze šestkrát! Tím 
pádem ztráta Kostelce pořád narůs-

tala až na finálních 23:30. A  vzhle-
dem k  hrubě nepovedenému dru-
hému poločasu zkrátka na vítězství 
nemohl ani v nejmenším pomýšlet. 

Odčinit domácí porážku zkusí 
v  neděli 25. září od 11.00 hodin 
na horké půdě exprvoligových 
Hustopečí.

KOOSSTTTEELLECCC NNAA HHHAANNNÉÉÉÉ Vydařený 
vstup do 2. ligy mužů ČR 2022/2023 
se rýsoval házenkářům TJ Sokol 
Kostelec na Hané. Na úvod nového 
ročníku jihomoravské skupiny této 
soutěže měli celou první půli navrch 
nad favorizovaným SK Kuřim, ale po 
přestávce naprosto odpadli a nadě-
je odstartovat sezónu cenným bo-
dovým ziskem se změnila v chimé-
ru vinou otočeného výsledku 23:30 
(17:14).

 Foto: Marek Sonnevend

FOTOGALERIE
klikni na
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BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Brankový sled: 0:1, 2:1, 4:2, 6:3, 7:5, 9:5, 
10:7, 12:7, 14:9, 14:11, 16:12, 16:14, 17:17, 
18:20, 19:22, 20:24, 21:26, 22:28, 23:30.

 Klossová a Šimková. 
4:2. 4/1:3/1. 

 100

3023

 Navrátil, Mayer – Prášil 1, Bílek 3/1, Popelka 5, Smékal 5, 

Trenér: 

David ŠEVÈÍK - TJ Sokol Kostelec na Hané HK:
„První poločas byl z naší strany výborný. Kluci velice dobře bránili a v útoku trefovali 
střely, i  když někdy trochu se štěstím. To však patřilo k  velkému drajvu, se kterým do 
těžkého zápasu nastoupili. Bohužel po pauze jsme nechali soupeře rychle vyrovnat, začali 
se hodně trápit směrem dopředu, přestali proměňovat šance a dávali minimum branek. 
Postupně šly hlavy dolů, právě během rozhodujícího obratu hostů se dost projevila absence 
zkušených spojek Máry Dostála a  Rosti Podhrázského i  mladého, ale šikovného On-
dry Oščádala. Vůbec jsme si nedokázali poradit s osobkou na Honzu Smékala, navíc se 
nám povedlo udělat hvězdu z gólmana SK. Nedali jsme tři sedmičky a několik proskoků 
z  brankoviště, takové tutovky se proměňovat prostě musí. Kuřim jako velmi zkušený 
mančaft toho samozřejmě využila, zaslouženě zvítězila. Zatímco nám se perfektní hra, 
která do přestávky fungovala, ve druhé půlce úplně rozpadla.“

ÚSTY TRENÉRA

Filip Havlík:

KOSTELEC NA HANÉ Jedno sportovní klišé zní: byl to zápas dvou rozdílných 
poločasů. Na včerejší duel kosteleckých mužů s Kuřimí však sedí dokonale, neboť 
úvodní půle patřila domácím a druhá bezezbytku hostům. Odchovanec poraže-
ného klubu i TJ Sokol Centrum Haná Filip Havlík (na snímku), který HK pomáhá 
vedle svého extraligového působení v  Maloměřicích, věděl o  značné rozdílnosti 
obou třicetiminutovek své. I tom promluvil v exkluzivním rozhovoru pro Večerník.

Marek SONNEVEND
Do přestávky jste byli lepší. Čím 

se vám dařilo silného protivníka pře-
hrávat?
„Oni hráli obranu 6-0, proti které jsme my 
často využívali nacvičené signály a hodně 
i  úspěšně stříleli z  dálky, hlavně Sméky. 
(spoluhráč Jan Smékal – pozn. red.) Záro-
veň jsme dobře bránili, celkově se nám 
dařilo.“

Co se stalo po změně stran?
„Soupeř od druhé půlky změnil obranu 
na 1-5, ze začátku to byla vyloženě osobka 
právě na Smékyho, později i na mě nebo 
další naše spojky. S tím jsme se bohužel 
nedokázali vyrovnat, přestali hrát signály, 
ztráceli balóny a často stříleli z ničeho.“

Zmíněná osobní obrana vás 
dost rozhodila, že?
„Určitě. Úplně nám chyběly náběhy na 
pořádnou střelbu. Sice jsme občas pro-
skočili dírami v defenzivě hostů, ale hod-
ně jsme trefovali gólmana a udělali z něho 
bundesligovou jedničku. Byla tam z naší 
strany spousta neproměněných šancí 
včetně tří sedmiček, dát za celý druhý po-
ločas jen šest branek je strašně málo.“

Vnímáte, že při dlouhodobém 
zranění několika opor TJ Sokol je vaše 
zdejší výpomoc tím důležitější?
„Marodka je tady fakt velká, chybí tři 
důležité spojky. Což je pak vidět i na 
hřišti. Já se budu snažit za Kostelec 
nastoupit pokaždé, když to půjde a ne-

budou se křížit termíny utkání s Malo-
měřicemi.“

Jak jste spokojený s působením 
v nejvyšší české soutěži?
„Zatím je to super. S klukama jsme v Ma-
loměřicích vytvořili výborný kolektiv, od 
čehož se odvíjí týmová atmosféra. A  ta 
se pak přenáší do dobrých zápasů. Určitě 
jsem spokojený, i když výkony můžou být 
někdy ještě lepší. Uvidíme, co přijde dál.“

Brankový sled: 1:2, 3:4, 5:4, 7:5, 8:7, 10:7, 12:8, 
13:10, 19:10, 22:14, 24:14, 24:16, 26:16, 26:18, 
28:18, 28:20, 30:20, 33:23, 33:25, 36:26, 37:27.

 Letev a Novák. 4:4. 
4/3:4/2. 6.

2737 Missbach 11/2, 

 Foto: internet
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